

ВІЙНА В ХАРКОВІ ТА ХАРКІВСЬКІЙ ОБЛАСТІ (2022–2023)

Хроніка подій у посиланнях за 3-тє півріччя повномасштабної російсько-української війни (1.03.2023–31.08.2023)¹

Загальні матеріали

227-й Окремий батальйон Сил територіальної оборони (Україна) // Вікіпедія. – Остан. ред. 21.03.2023. – URL: [https://uk.wikipedia.org/wiki/227-й_Окремий_батальйон_Сил_територіальної_оборони_\(Україна\)](https://uk.wikipedia.org/wiki/227-й_Окремий_батальйон_Сил_територіальної_оборони_(Україна)) (дата звернення: 1.04.2023).

227-й окремий батальйон територіальної оборони 127-ї окремої бригади Сил територіальної оборони (227 ОБ ТрО 127 ОБр СТрО) – кадроване формування Сил територіальної оборони Збройних сил України у місті Харкові.

Інтерактивна мапа територій, які потенційно можуть бути забруднені вибухонебезпечними предметами. – 18.03.2023. – URL: <https://mine.dsns.gov.ua> (дата звернення: 1.04.2023).

У тому числі – Харківська область.

Карта зруйнованих пам'яток архітектури Харкова // Харків – місто-герой / автор сайту Андрій Куршацов. – [2023]. – URL: <https://hero.kharkiv.ua/pamyatki-map/> (дата звернення: 28.07.2023).

Кравченко А. Майже 8 тисяч обстрілів, майже 7 тисяч жертв: цифри війни по Харкову та області / Андрій Кравченко // Status Quo. – 25.08.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/25.08.2023/maize-8-tisyac-obstriliv-maize-7-tisyac-zertv-cifri-viini-po-xarkovu-ta-oblasti

Наведені відомості за період з 24 лютого 2022 року по 30 квітня 2023 року. За кількістю обстрілів цивільних об'єктів Харківська область посідає перше місце в країні. Найбільша кількість жертв серед мирного населення (вбиті, поранені, зниклі безвісти) також припадає на Харківську область – 6 954, з яких 308 дітей.

Макєєва М. З початку повномасштабного вторгнення на Харківщині загинули 2038 цивільних, зокрема 77 дітей, – Синєгубов / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 13.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3430832>

127-ма окрема бригада територіальної оборони (Україна) // Вікіпедія. Остан. ред. 23.03.2023. – URL: [https://uk.wikipedia.org/wiki/127-ма_окрема_бригада_територіальної_оборони_\(Україна\)](https://uk.wikipedia.org/wiki/127-ма_окрема_бригада_територіальної_оборони_(Україна)) (дата звернення: 1.04.2023).

127-ма окрема бригада Сил територіальної оборони (127 ОБр СТрО) – кадроване формування Сил територіальної оборони Збройних сил України у місті Харкові.

¹ Записи у розділі «Загальні питання» розташовані за абеткою. У «Хроніці подій» у межах кожного дня – за темами: офіційні повідомлення та статистичні матеріали (при їхній наявності), відомості про бойові дії, обстріли Харкова та Харківської області (при наявності у записах назв окремих населених пунктів області – за абеткою цих назв), матеріали про окремих героїв, роботу волонтерів та комунальників, про події на окупованих територіях, інші питання. Тематичний та іменний покажчики до хронологічного покажчика будуть зроблені після створення покажчика за весь період повномасштабної війни після її закінчення.

ЮНЕСКО назвала постраждалі від війни об'єкти у Харкові та області: перелік // Kharkiv Today. – 2.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kultura/yunesko-nazvala-postrazhdali-vid-viyny-obyekty-u-kharkovi-ta-oblasti-perelik> (дата звернення: 2.08.2023).

Як російські окупанти цілеспрямовано знищують школи у Харкові : За час війни Росія знищила чи пошкодила майже 500 шкіл у місті / пер. Дарина Гловацька // Foreign Ukraine : Україна крізь призму іноземних мас-медіа. – 1.07.2023. – URL: <https://foreignukraines.com/2023/07/01/how-russian-occupiers-purposefully-destroy-schools-in-kharkiv/>

Олексій Литвинов, директор департаменту освіти та науки Харківської ОДА, проінформав: «634 навчальних закладів було знищено чи пошкоджено серед усієї мережі. Серед них, більшість інституцій – заклади загальної середньої освіти, тобто школи. Наразі кількість зруйнованих чи пошкоджених шкіл – майже 500. Університети, академії, школи, інститути та дитсадки – 44% з них знищені чи понівечені. Серед них 74 зруйновано зовсім».

Хроніка подій

1.03.2023

Ульянова О. Втрати Харківщини у лютому. Згадуємо загиблих захисників поіменно / Ольга Ульянова // Суспільне : новини. – 1.03.2023. – URL: <https://suspilne.media/372436-vtrati-harkivsini-u-lutomu-zgaduemo-zagiblih-zahisnikiv-poimenno/> (дата звернення: 1.03.2023).

Роковини удару Росії по ОДА у Харкові: у місті вшанували пам'ять загиблих (відео) // Freedом. – 1.03.2023. – URL: <https://uatv.ua/uk/rokovyny-udaru-rosiyi-po-oda-u-harkovi-u-misti-vshanuvay-pam-yat-zagyblyh-video/> (дата звернення: 1.03.2023).

Янченко В. 122 тіла з масового поховання під Ізюмом залишаються неідентифікованими, – Нацполіція / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 1.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3402867> (дата звернення: 1.03.2023).

Вранці окупанти обстріляли Чугуїв, пошкоджено багатоквартирний будинок, дві особи зазнали поранень // Цензор.нет. – 1.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3402906> (дата звернення: 1.03.2023).

Гололобова М. Які населені пункти Харківської області залишаються в окупації: список / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 1.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/01.03.2023/yaki-naseleni-punkti-xarkivskoyi-oblasti-zalisayutsya-v-okupaciyi-spisok> (дата звернення: 1.03.2023).

Без мантий і конфедераток. У Харкові відбувся воєнний випуск магістрів (фото) : [у Харків. гуманіт. ун-ті «Нар. укр. акад.»] // GX : новинний портал. – 1.03.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/bez-mantij-i-konfederatok-u-harkovi-vidbuvsya-voennij-vipusk-magistriv-foto.html> (дата звернення: 1.03.2023).

Бойченко Н. Харків'янка об'єднала українські таланти заради допомоги країні (фото, відео) : Українці по всьому світу тримають культурний фронт / Наталя Бойченко // GX : новинний портал. – 1.03.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/harkivyanka-obednala-talanti-zaradi-dopomogi-kraiini-foto-video.html> (дата звернення: 1.03.2023).

Харківська співачка Юліанна Прадо, яка зараз знаходиться в Австрії, створила сольний концерт «Дві культури в одному серці», який пролунав у Карлскірхе (Соборі святого Карла Борромей) у Відні. Мета концерту благодійна: допомогти дітям, які постраждали від війни в Україні.

Дихман А. Мешканці зруйнованого будинку на Північній Салтівці проти створення з нього меморіалу / Аліна Дихман // Status Quo. – 1.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/01.03.2023/meskanci-zruinovanogo-budinku-na-pivnicnii-saltivci-proti-stvorenniya-z-nyogo-memorialu> (дата звернення: 1.03.2023).

Будинок № 82 по вул. Наталії Ужвій – один з найбільш постраждалих будинків на Північній Салтівці. Квартири у цій шістнадцятиповерхівці зруйновані повністю, на всіх поверхах. Саме з цього будинку міська влада запропонувала створити музей-меморіал, присвячений загиблим під час війни харків'янам. Мешканці цього будинку проти. Влада буде шукати інше рішення.

Гололобова М. На Харківщині з'явилися нові небезпечні міни: фото / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 1.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/01.03.2023/v-xarkovskoi-oblasti-poyavilis-novye-opasnye-miny-foto> (дата звернення: 1.03.2023).

Харківська область вважається однією з найзамінованіших у країні. Йдеться про види мін, що розкидані на Харківщині, та їхні властивості.

Гололобова М. У Харкові почали включати ліхтарі на пішохідних переходах: адреси / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 1.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/01.03.2023/u-xarkovi-pocali-vklyucati-lixitari-na-pisoxidnix-perexodax-adresi> (дата звернення: 1.03.2023).

Загалом вуличне освітлення не включають у місті з метою безпеки, але почали підсвічувати «зебри».

Кравченко А. У Харківській області засіють лише 40% полів / Андрій Кравченко // Status Quo. – 1.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/01.03.2023/u-xarkivskii-oblasti-zasiyut-lise-40-poliv> (дата звернення: 1.03.2023).

Причина скорочення посівних площ – бойові дії та міни на полях.

Куліченко І. У Харкові за три місяці роздали більше 2 млн гарячих обідів / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 1.03.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/u-kharkovi-za-try-misiatsi-rozdaly-bilshe-2-mln-hariachykh-obidiv/> (дата звернення: 1.03.2023).

Кравченко А. У Харкові книги російською мовою здають у макулатуру / Андрій Кравченко // Status Quo. – 1.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/01.03.2023/u-xarkovi-knigi-rosiiskoyu-movoyu-zdayut-u-makulaturu> (дата звернення: 1.03.2023).

2.03.2023

Ткаченко В. «Гвардія Наступу»: які бригади воюватимуть на Харківщині / Владислава Ткаченко // Слобід. край. – 2.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/gvardia-nastupu-aki-brigadi-vouvatimut-na-harkivsini.html> (дата звернення: 2.03.2023).

Міністерство внутрішніх справ оголосило про створення «Гвардії Наступу», бійці якої братимуть участь у звільненні тимчасово окупованих територій, зокрема Харківської області.

Макєєва М. Ворог обстріляв чотири райони Харківської області, пошкоджено житлові будинки, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 2.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3403120> (дата звернення: 2.03.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського, Чугуївського та Богодухівського районів.

На Алеї Слави у Харкові закінчуються місця для поховання загиблих (відео) // GX : новинний портал. – 2.03.2023. – URL: <https://gx.net.ua/ru/obshhestvo/region/na-aleii-slavi-u-harkovi-zakinchuyutsya-miscya-dlya-pohovannya-zagiblih-video.html> (дата звернення: 2.03.2023).

Зараз на Алеї Слави на кладовищі № 18 – понад 500 могил. Її планують розширити.

На Харківщині на протитанковій міні підірвались четверо чоловіків, – ОВА // Цензор.нет. – 2.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3403203> (дата звернення: 2.03.2023).

Макєєва М. У Куп'янську розпочали обов'язкову евакуацію дітей та маломобільних громадян через постійні обстріли / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 2.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3403172> (дата звернення: 2.03.2023).

П'ятихатки почнуть активно відновлювати цього літа // My Kharkov.info. – 2.03.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/p-yatihatki-pochnut-aktivno-vidnovlyuvati-tsogo-lita-49461.html> (дата звернення: 2.03.2023).

Хіневіч В. У Харкові на залізничному вокзалі відкрилася виставка [«Вишиті болем»]: Виставка розповідає про насильство з боку російських окупантів / Віталій Хіневіч // Редпост. – 2.03.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1255501-u-harkovi-na-zaliznichnomu-vokzali-vidkrilasya-vistavka> (дата звернення: 2.03.2023).

3.03.2023

Ворог намагається вести наступальні дії на Куп'янському, Лиманському, Бахмутському, Авдіївському та Шахтарському напрямках, – Генштаб // Цензор.нет. – 3.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3403551> (дата звернення: 3.03.2023).

Дашківська І. Ворог завдав ракетного удару по Куп'янську, зруйновано адмінбудівлю і медзаклад, – ОВА. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 3.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3403369> (дата звернення: 3.03.2023).

Гришко Г. Відновлення П'ятихаток: роботи можуть тривати більше року / Галина Гришко // Слобід. край. – 3.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/vidnovlennapatihatok-roboti-mozut-trivati-bilse-roku.html>

Науковці НААН презентували стратегію проведення весняно-польових робіт під час війни у господарствах Харківщини // UkrAgroConsult. – 3.03.2023. – URL: <https://ukragroconsult.com/news/naukovczy-naan-prezentuvaly-strategiyu-provedennya-vesnyano-polovyh-robit-pid-chas-vijny-u-gospodarstvah-harkivshhyny/> (дата звернення: 3.03.2023).

Гололобова М. Харків'янин [Мстислав Чернов], який знімав звірства росіян у Маріуполі, отримав міжнародну медіапремію / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 3.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/03.03.2023/xarkivyanin-yakii-znimav-zvirstva-rosiyan-u-mariupoli-otrimav-miznarodnu-mediapremiyu>

«20 днів у Маріуполі» – режисерський дебют харківського журналіста та фотографа Мстислава Чернова. Фільм створений на основі відеоматеріалів, які Чернов вивіз із оточеного російськими військовими міста. Режисер отримав міжнародну медіапремію Royal Television Society 2023 у двох номінаціях: «Освітлення міжнародних новин» та «Ексклюзив року».

Ларін Ю. Українсько-чеський VR-фільм про деокуповану Харківщину покажуть на американському фестивалі: Тізер / Юрій Ларін // Думка. – 3.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1677848760-ukrayinsko-cheskiy-vr-film-pro-deokupovanu-harkivshchinu-pokazhut-na-amerikanskomu-festivali-tizer> (дата звернення: 3.03.2023).
Фільм «Свіжі спогади: погляд» зняли у Харкові та його околицях восени 2022 р.

Харківська дизайнерка Марія Кулієва шиє спорядження та ноші для військових – відео // Гвара медіа. – 3.03.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/harkivska-dizajnerka-mariya-kuliieva-shiie-sporiadzhennya-ta-noshi-dlya-vijskovih-video/> (дата звернення: 3.03.2023).

4.03.2023

Потіха А. Минулої доби росіяни обстріляли три райони Харківщини: поранено одну людину, пошкоджено приватні будинки та медзаклад / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 4.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3403632> (дата звернення: 4.03.2023).
Протягом минулої доби були обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського та Чугуївського районів.

Харківський театр повертається на рідну сцену // Kharkiv Today. – 4.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivskyy-teatr-povertayetsya-na-ridnu-stsenu> (дата звернення: 4.03.2023).

Глядачів запрошують на виставу Харківського академічного українського драматичного театру імені Тараса Шевченка. Вистава під назвою «Нехай щастить», за мотивами п'єси Баси Джанікашвілі «Війнонька», пройде на малій сцені, що має назву «Березіль».

Гололобова М. Російський пілот, який скинув на Харків вісім авіабомб, отримав 12 років ув'язнення / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 4.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/03.03.2023/rosiiskii-pilot-yakii-skinuv-na-xarkiv-visim-aviabomb-otrimav-12-rokiv-uvyaznennya> (дата звернення: 4.03.2023).

Пілот бомбардував Харківську телевежу.

5.03.2023

Свиридович Р. Російські окупанти намагаються наступати на Куп'янському, Лиманському, Бахмутському, Авдіївському та Шахтарському напрямках, – Генштаб / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 5.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3403815> (дата звернення: 5.03.2023).

Противник обстріляв близько 40 населених пунктів Харківщини // Kharkiv Today. – 5.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/protyvnyk-obstrilyav-blyzko-40-naselenykh-punktiv-kharkivshchyny> (дата звернення: 5.03.2023).

Росія атакувала зранку Куп'янськ: є загиблі : Пошкоджень зазнали будівлі освітнього закладу та пологовий будинок // Діпо.уа. – 5.03.2023. – URL: <https://www.depo.ua/ukr/war/rosiya-atakuvala-zranku-kupyansk-e-zagibli-202303051446565> (дата звернення: 5.03.2023).

Дашківська І. Наслідки ранкового обстрілу Куп'янська: горів залізничний вокзал. Фоторепортаж / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 5.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3403780> (дата звернення: 5.03.2023).

Загинуло подружжя: на Харківщині російський снаряд розірвав навпіл авто : [у с. Бударки Чугуїв. р-ну] // Факти. – 5.03.2023. – URL: <https://fakty.com.ua/ua/ukraine/20230305-zagynulo-podruzhzhya-na-harkivshhyni-rosijskij-snaryad-rozirvav-navpil-avto/> (дата звернення: 5.03.2023).

На Харківщині в бою з російськими диверсантами загинув депутат Сокирянської міськради Іван Варчук // Бук : інфо. – 5.03.2023. – URL: <https://bukinfo.com.ua/personaliji/na-harkivshchyni-v-boyu-z-rosiyskymy-dyversantamy-zagynuv-deputat-sokyryanskoji-miskrady-ivan-varchuk> (дата звернення: 5.03.2023).

Попов О. Родина переселенців з Харківщини врятувала близько двох десятків коней з-під обстрілів / Олександр Попов // Патріот Донбасу. – 5.03.2023. – URL: <https://donpatriot.news/article/rodina-pereselenciv-z-harkivschini-vryatuvala-blizko-dvoh-desyatkov-koney-z-pid-obstriliv> (дата звернення: 5.03.2023).

Гамлет Зінківській створив у Харкові першу за останні роки кольорову роботу // Kharkiv Today. – 5.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/hamlet-zinkivskiy-stvoryv-u-kharkovi-pershу-za-ostanni-roky-kolorovu-robotu> (дата звернення: 5.03.2023).

Митець розфарбував зброю для бійців одного з батальйонів. На початку повномасштабного вторгнення Гамлет зайнявся волонтерством, а згодом вступив до добровольчого підрозділу «Хартія».

6.03.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв із реактивної артилерії Козачу Лопань, пошкоджено будинки, газопровід та електромережі, – Дергачівська МБА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 6.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3403981> (дата звернення: 6.03.2023).

Стрільцова В. Мама загиблого бійця здійснила мрію сина: в Харкові відкрилась кав'ярня пам'яті / Вікторія Стрільцова // ТСН. – 6.03.2023. – URL: <https://tsn.ua/exclusive/mama-zagiblogo-biytsya-zdiysnila-mriyu-sina-u-harkovi-vidkrilas-kav-yarnya-pam-yati-2279644.html> (дата звернення: 6.03.2023).

Кав'ярню мати назвала на честь позивного сина, Андрія Авілова, – «Паломник».

Екокомітет Верховної Ради проведе виїзне засідання у Харкові 9–10 березня // Екополітика. – 6.03.2023. – URL: <https://ecopolitic.com.ua/ua/news/ekokomit-et-verhovnoi-radi-provede-viizne-zasidannya-u-harkovi-9-10-bereznja/> (дата звернення: 6.03.2023).

Засідання буде присвячене темі «Проблеми довкілля та шкода, нанесена повномасштабним вторгненням російських військ в Україну».

Новосьолова Г. Харківська театральна режисерка стала номінанткою престижної премії / Ганна Новосьолова // Думка. – 6.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/kultura/1678094332-harkivska-teatralna-rezhiserka-stala-nominantkoyu-prestizhnoyi-premiyi> (дата звернення: 6.03.2023).

Головна режисерка Харківського театру ляльок ім. В.Афанасьєва Оксана Дмитрієва стала номінанткою на премію «Women in Arts. The Resistance 2023». Цьогоріч премією відзначають жінок, які не тільки мають досягнення в мистецтві, але й роблять внесок у наближення нашої перемоги. Весь 2022 рік Харківський театр ляльок працював як волонтерський штаб. У лютому 2023-го він відновив роботу.

Павлова Е. «Только боль»: после смерти мамы от российского снаряда прыгунья из Харькова [Екатерина Табашник] взяла для нее медаль ЧЕ [чемпионата Европы] / Елена Павлова // Obozrevatel. – 6.03.2023. – URL: <https://news.obozrevatel.com/sport/sport/tolko-bol-posle-smerti-mamyi-ot-rossijskogo-snaryada-pryigunya-iz-harkova-vzyala-dlya-nee-medal-che.htm?lang=ua> (дата звернення: 6.03.2023).

7.03.2023

Мякушко С. Голова Харківської обласної ради зустрілася з Послом України в США Оксаною Маркаровою / Савелій Мякушко // Слобід. край. – 7.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/vlada/golova-harkivskoi-oblasnoi-radi-zustrilasa-z-poslom-ukraini-v-ssa-oksanou-markarovou.html> (дата звернення: 7.03.2023).

Голова Харківської обласної ради Тетяна Єгорова-Луценко перебуває з робочою поїздкою в столиці США Вашингтоні. Мета візиту – налагодження міжрегіональної співпраці Харківського регіону з одним зі штатів США.

КРАКЕН: Історія спецпідрозділу ГУР МО / відео : Дмитро Ларін ; монтаж : Євген (Олександрович) Руденко ; журналіст: Євген (Анатолійович) Руденко // Youtube : Укр. правда. – 7.03.2023. – URL: <https://www.youtube.com/watch?v=zA-qY3-fe0U> (дата звернення: 7.03.2023).

Спецпідрозділ KRAKEN показав, як відбив штурм Харкова кадірівцями рік тому // UNN : укр. нац. новини. – 7.03.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2018322-spetspidrozdil-kraken-pokazav-yak-vidbiv-shturm-kharkova-kadirivtsyami-rik-tomu> (дата звернення: 7.03.2023).

Дашківська І. Ворог бив по Харківщині, у Козачій Лопані пошкоджено будинки, у селі під Вовчанськом – навчальний заклад, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 7.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3404104> (дата звернення: 7.03.2023).

Гречана А. «Ходив на штурм». Буданов брав участь у звільненні Руської Лозової у Харківській області навесні 2022-го – ЗМІ / Аліна Гречана // Гордон. – 7.03.2023. – URL: <https://gordonua.com/ukr/news/war/hodiv-na-shturm-budanov-brav-uchast-u-zviltrenni-ruskoji-lozovoji-na-harkivshchini-navesni-2022-go-ndash-zmi-1653701.html> (дата звернення: 7.03.2023).

Діти поблизу фронту. Чому з небезпечних районів Харківської області не вдається евакуювати людей? // Kharkiv Today. – 7.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/dity-poblyzu-frontu-chomu-z-nebezpechnykh-rayoniv-kharkivskoyi-oblasti-ne-vdayetsya>
Мешканці сіл не хочуть залишати напризволяще хату, господарство, худобу.

Американський мільйонер долучиться до відновлення Харківщини: Фонд Говарда Баффета готовий відбудовувати зруйновані об'єкти інфраструктури // Kharkiv Today. – 7.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/amerykansky-milyoner-doluchytsya-do-vidnovlennya-kharkivshchyny> (дата звернення: 7.03.2023).

Ніколаєнко М. У Харкові повертають вуличне освітлення вперше від початку повномасштабного вторгнення / Марія Ніколаєнко // Гордон. – 7.03.2023. – URL: <https://gordonua.com/ukr/news/war/u-harkovi-povertajut-vulichne-osvitlennja-vpershe-vid-pochatku-povnomasshtabnogo-vtorgnennja-1653679.html> (дата звернення: 7.03.2023).

Колоней Д. Харків бере участь у найбільшій міжнародній туристичній виставці / Дмитро Колоней // Редпост. – 7.03.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1255695-harkiv-bere-uchast-u-naybilshiy-mizhnarodniy-turistichniy-vistavtsi> (дата звернення: 7.03.2023).
Відкрилася виставка «ITB Berlin» за участю делегації Харкова.

В Україні створили цифровий путівник Харковом // Mediasat. – 7.03.2023. – URL: <https://mediasat.info/uk/2023/03/07/v-ukrayini-stvoryly-czyfrovyj-putivnyk-harkovom/> (дата звернення: 7.03.2023).

Харківські артисти встановили рекорд України, допомагаючи евакуйованим дітям // My Kharkov.info. – 7.03.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/harkivski-artisti-vstanovili-rekord-ukrayini-dopomagayuchi-evakujuvanim-dityam-55402.html> (дата звернення: 7.03.2023).

Масштабний творчий проєкт «Повернемо дитинство в Україну» за участі харківського театру «Діти майбутнього» встановив національний рекорд України – у рамках ініціативи пройшла найбільша кількість заходів міжнародного волонтерського туру на підтримку постраждалих від війни та евакуйованих дітей.

Хушану А. У селищі Коломак відкрилася друга виставка робіт художника-переселенця з Харкова [Леоніда Золотарьова] / Анастасія Хушану // Слобід. край. – 7.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/kolomak/u-selisi-kolomak-projsla-druga-vistavka-robot-hudoznika-pereselenca.html> (дата звернення: 7.03.2023).

8.03.2023

Росіяни намагалися наступати на Харківщині, але зазнали втрат і відступили, – Синегубов // Цензор.нет. – 8.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3404362> (дата звернення: 8.03.2023).

Макєєва М. Минулої доби загарбники обстріляли щонайменше 18 населених пунктів Харківської області, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 8.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3404348> (дата звернення: 8.03.2023).

У Харкові розбирають зруйнований корпус університету міського господарства // СтройОбзор. – 8.03.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/u-kharkovi-rozbirayut-zruynovaniy-korpus-universitetu-miskogo-gospodarstva> (дата звернення: 8.03.2023).

Ларін Ю. Картини загиблого харківського художника та бійця підрозділу «Фрайкор» [Артема Азарова] виставили в Падуї / Юрій Ларін // Думка. – 8.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1678291671-kartini-zagiblogo-harkivskogo-hudozhnika-ta-biytsya-pidrozdlu-fraykor-vistavili-v-paduyi> (дата звернення: 8.03.2023).

Харківський художник Артем Азаров загинув у березні 2022 р. поблизу смт Кулиничі Харківського району Харківської області.

Глушко Д. У Харкові пройшла Акція Пам'яті постраждалих жінок під час війни – фото / Денис Глушко // Гвара медіа. – 8.03.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkovi-projshla-akciya-pam-yati-pro-postrazhdalih-pid-chas-vijni/> (дата звернення: 8.03.2023).

Лобанок Д. Харківська художниця [Діна Чмуж] віддає свою картину за найбільший донат на ЗСУ / Даша Лобанок // Гвара медіа. – 8.03.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/harkivska-hudozhniczya-viddaie-svoyu-kartinu-za-najbilshij-donat-na-zsu/> (дата звернення: 8.03.2023).

9.03.2023

Джума Н. Росіяни завдали приблизно 15 ударів по Харкову та області / Наталя Джума // Цензор.нет. – 9.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3404541> (дата звернення: 9.03.2023).

Недашківська Ю. У Харкові немає світла, води та опалення, – мер / Юлія Недашківська // Цензор.нет. – 9.03.2023. – URL: <https://biz.censor.net/n3404594> (дата звернення: 9.03.2023).

Лузан О. У Харкові метро та електротранспорт не працюють після нічної атаки / Ольга Лузан // Цензор.нет. – 9.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3404576> (дата звернення: 9.03.2023).

Мироненко І. Молодший брат із старшими вчинками Антон Пушкар / Ірина Мироненко // Gromada Group : група місцевих ЗМІ Харківщини. – 9.03.2023. – URL: <https://gromada.group/news/statti/23665-molodshij-brat-iz-starshimi-vchinkami-anton-pushkar?fbclid=IwAR1jGEBQNd4iKPdV2hz-gwbPkKsdRDDt9vNHmbuNCeRPjXctacpnx40RWQY> (дата звернення: 9.03.2023).

Доброволець, молодший сержант мінометної роти Нацгвардії, у мирному житті – ветеринар, 37-річний Антон Пушкар загинув під Бахмутом наприкінці січня 2023 р. Похований під Харковом поряд із могилою мами – поетеси Олени Голуб-Пушкар.

Герасименко Я. «Укренерго»: Найскладніша ситуація на Житомирщині та Харківщині, пошкоджено відремонтовані об'єкти / Ярослав Герасименко // Hromadske. – 9.03.2023. – URL: <https://hromadske.ua/posts/ukrenergo-najskladnisha-situaciya-na-zhitomirshini-ta-harkivshini-poshkodzheni-vidremontovani-obyekti> (дата звернення: 9.03.2023).

Ларін Ю. У Харкові відзначили день народження Шевченка, незважаючи на ракетну загрозу / Юрій Ларін // Думка. – 9.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1678369807-u-harkovi-vidznachili-den-narodzhennya-shevchenka-nezvazhayuchi-na-raketnu-zagrozu> (дата звернення: 9.03.2023).

10.03.2023

Ларін Ю. Терехов заявив про колосальну екологічну шкоду, завдану росіянами довкіллю в Харкові : У Харкові внаслідок російського вторгнення завдано екологічної шкоди на 200 млрд грн / Юрій Ларін // Думка. – 10.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1678438490-terehov-zayaviv-pro-kolosalnu-ekologichnu-shkodu-zavdanu-rosiyanami-dovkilliyu-v-harkovi> (дата звернення: 10.03.2023).

Куліченко І. Друга доба блекауту на Харківщині: ситуація в регіоні / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 10.03.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/393289/> (дата звернення: 10.03.2023).

Макаренко Г. Метро в Харкові не перевозить пасажирів / Ганна Макаренко // Newsroom. – 10.03.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/news/metro-v-harkovi-ne-perevozit-pasazhiriv> (дата звернення: 10.03.2023).

Ішук О. Відновлення електропостачання Харкова може зайняти тиждень / Олена Ішук // Status Quo. – 10.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/10.03.2023/vidnovlennya-elektropostacannya-xarkova-moze-zainyati-tizden> (дата звернення: 10.03.2023).

Стрельцова В. Найдовший блекаут у Харкові: містяни без світла, тепла й опалення, а ще без надій на швидке відновлення хоча б чогось / Вікторія Стрельцова // ТСН. –

10.03.2023. – URL: <https://tsn.ua/exclusive/naydovshiy-blekaut-u-harkovi-mistyani-bez-svitla-tepla-i-opalennya-a-sche-bez-nadiy-na-shvidke-vidnovlennya-hocha-b-chogos-2282767.html> (дата звернення: 10.03.2023).

Екопарк у Харкові розмінують іноземці // Kharkiv : Times. – 10.03.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/03/10/ekopark-u-harkovi-rozminuyut-inozemtsi/> (дата звернення: 10.03.2023).

Процедуру отримання дозволу на розмінування територій в Україні проходять близько 20-ти іноземних фірм. Зокрема, вони допомагатимуть і в розмінуванні екопарку в Харкові.

Більш ніж половина території Харківщини – потенційно небезпечна // GX : новинний портал. – 10.03.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/bilsh-nizh-polovina-teritorii-harkivshhini--potencijno-nebezpechna.html> (дата звернення: 10.03.2023).

Ларін Ю. Харківський Екопарк досі замінований – Фельдман / Юрій Ларін // Думка. – 10.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1678435902-harkivskiy-ekopark-dosi-zaminovaniy---feldman> (дата звернення: 10.03.2023).

Гололобова М. Метро у Харкові не працює другу добу / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 10.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/10.03.2023/metro-u-xarkovi-ne-pracyuje-drugu-dobu> (дата звернення: 10.03.2023).

Харківщина відновлює енергопостачання після масованих обстрілів. Ворог б'є по прикордонню, – ОВА // Цензор.нет. – 10.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3404824> (дата звернення: 10.03.2023).

11.03.2023

Колоней Д. Ігор Терехов обговорив питання допомоги Харкову з міжнародною організацією лютеран: Мер Харкова зустрівся з представниками Всесвітньої лютеранської федерації / Дмитро Колоней // Редпост. – 11.03.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1255796-igor-terehov-obgovoriv-pitannya-dopomogi-harkovu-z-mizhnarodnoyu-organizatsieyu-lyuteran> (дата звернення: 11.03.2023).

Костенко Н. Не завадив навіть блекаут. У Харкові провели акцію «Відкрий для себе Тараса Шевченка» (відео) / Ніколь Костенко // Харьков. известия. – 11.03.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/ne-zavadyv-navit-blekaut-u-kharkovi-provely-aktsiiu-vidkryj-dlia-sebe-tarasa-shevchenka-video/> (дата звернення: 11.03.2023).

Гаєвська А. Під час блекауту до «пунктів незламності» прийшли понад 25 тисяч харків'ян / Аліна Гаєвська // Думка. – 11.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1678538575-pid-chas-blekautu-do-punktiv-nezlamnosti-priyshli-ponad-25-tisyach-harkiv-yan> (дата звернення: 11.03.2023).

Пройзд у громадському транспорті Харкова лишається безкоштовним // 057 : сайт міста Харкова. – 11.03.2023. – URL: <https://www.057.ua/news/3561697/proizd-u-gromadskomu-transporti-harkova-lisaetsa-bezkostovnim> (дата звернення: 11.03.2023).

Ковальова А. У Харкові військкоми «завітали» до нічного клубу, відвідувачам виписали повістки. Відео / Анастасія Ковальова // Obozrevatel. – 11.03.2023. – URL: <https://news.obozrevatel.com/ukr/society/u-harkovi-vijskkomi-zavitali-do-nichnogo-klubu-vidviduvacham-vipisali-povistki-video.htm> (дата звернення: 11.03.2023).

12.03.2023

Руденко Є. «Кракен» атакує. Історія спецпідрозділу ГУР МО, який демонізують росіяни / Євген Руденко // Укр. правда. – 12.03.2023. – URL: <https://www.pravda.com.ua/articles/2023/03/12/7392249/> (дата звернення: 12.03.2023).

Дашківська І. Рашисти обстрілюють прикордоння Харківщини, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 12.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405169> (дата звернення: 12.03.2023).

Передусім сім'ї з дітьми та маломобільні люди. В Харківській області триває обов'язкова евакуація – ОВА : [у Куп'ян. р-ні] // NV : Україна. – 12.03.2023. – URL: <https://nv.ua/ukr/ukraine/events/trivaye-obov-yazkova-evakuaciya-z-kup-yanskogo-rayonu-sinyegubov-50310070.html> (дата звернення: 12.03.2023).

Год назад российская бомба убила в Изюме четыре поколения одной семьи. Их бабушка каждый день приходила к руинам и молилась // Настоящее время : [рос. оппозиц. газ.]. – 12.03.2023. – URL: <https://www.currenttime.tv/a/rossiyskaya-bomba-ubila-v-izyume-chetyre-pokoleniya-odnoy-semi-galina-kazhdyy-den-prihodila-i-molilas/32306808.html> (дата звернення: 12.03.2023).

Папі Римському передали «котика-охоронця» з Харкова // Новини N. – 12.03.2023. – URL: <https://novosti-n.org/ua/news/Papi-Rymському-peredaly-kotykaohoronczya-z-Harkova-263579> (дата звернення: 12.03.2023).

Журналістка видання La Nación Елізабетта Піке (Elisabetta Pique) передала Папі Римському Франциску малюнок харківської художниці з котом.

У Харкові запрацювало метро, яке зупинилося після ракетного удару 9 березня // Гордон. – 12.03.2023. – URL: <https://gordonua.com/ukr/news/war/u-harkovi-zapratsjuvalo-metro-jake-zupinilosja-pislja-raketnogo-udaru-9-bereznja-1654358.html> (дата звернення: 12.03.2023).

У Харківському метрополітені тимчасово збільшили інтервали руху поїздів на усіх трьох лініях // Укрінформ. – 12.03.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3681323-u-harkovi-zbilsili-intervali-ruhu-poizdiv-metro.html> (дата звернення: 12.03.2023).

У Харкові через проблеми зі світлом зупинили метро // Цензор.нет. – 12.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405185> (дата звернення: 12.03.2023).

«Палає так, що караул, а роботу потрібно робити». Як харківські електрики під обстрілами живлять рідне місто // ТСН. – 12.03.2023. – URL: <https://tsn.ua/ukrayina/palaye-tak-scho-karaul-a-robotu-potribno-robiti-yak-harkivski-elektriki-pid-obstrilami-zhivlyat-ridne-misto-2267029.html> (дата звернення: 12.03.2023).

Терехов: Населення Харкова з початку війни зменшилось удвічі // Ми – Україна. – 12.03.2023. – URL: <https://weukraine.tv/terehov-naselennya-harkova-z-pochatku-vijny-zmenshylos-udvichi/> (дата звернення: 12.03.2023).

13.03.2023

Дашківська І. Рашисти б'ють по прикордонню Харківщини, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 13.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405290> (дата звернення: 13.03.2023).

Обстріляні населені пункти Куп'янського, Чугуївського та Харківського районів.

Ліпич О. Завжди був попереду: історія командира [Анатолія] Назаренка, який ціною власного життя врятував дивізіон / Ольга Ліпич // Obozrevatel. – 13.03.2023. – URL: <https://war.obozrevatel.com/ukr/zavzhdi-buv-poperedu-istoriya-komandira-nazarenka-yakij-tsinoyu-vlasnogo-zhittya-vryatuvav-divizion.htm> (дата звернення: 13.03.2023).

У боях за Харківщину майже рік тому, 28 березня 2022 року, загинув 53-річний військовий Анатолій Назаренко з Хмельницького.

Новосьолова Г. Унаслідок бойових дій загинув військовий кухар із Харківщини [Олександр Рудь] / Ганна Новосьолова // Думка. – 13.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1678696156-unaslidok-boyovih-diy-zagynuv-viyskoviy-kuhar-iz-harkivshchini> (дата звернення: 13.03.2023).

Ткаченко В. Харківський поет Сергій Жадан зібрав 160 тисяч гривень на підтримку військових у Нью-Йорку / Владислава Ткаченко // Слобід. край. – 13.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/harkivskij-poet-sergij-zadan-zibrav-160-tisac-griven-na-pidtrimku-vijskovih-u-nu-jorku.html> (дата звернення: 13.03.2023).

Японія допоможе фермерам Харківщини насінням соняшнику та кукурудзи // АгроПравда. – 13.03.2023. – URL: <https://agropravda.com/news/agrobiznes-life/19814-japonija-dopomozhe-fermeram-harkivshini-nasinnjam-sonjashniku-ta-kukurudzi> (дата звернення: 13.03.2023).

14.03.2023

Президент удруге відзначив харківську бригаду [92-гу бригаду ім. Сірка] за Бахмут // Kharkiv Today. – 14.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/prezydent-udruhe-vidznachyv-kharkivsku-bryhadu-za-bakhmut> (дата звернення: 14.03.2023).

«Нам чужого не треба»: харківські танкісти повертають окупантам їхні ж снаряди // АТН. – 14.03.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/nam-chuzhoho-ne-treba-kharkivski-tankisty-povertaiut-okupantam-ikhni-zh-snariady-395077/> (дата звернення: 14.03.2023).

Бої тривають. В Харківській області війська РФ намагаються атакувати позиції ЗСУ – ОВА // NV : Україна. – 14.03.2023. – URL: <https://nv.ua/ukr/ukraine/events/v-harkivskiy-oblasti-rosiyski-viyska-namagayutsya-atakuvati-novini-ukrajini-50310591.html> (дата звернення: 14.03.2023).

Макєєва М. Окупанти не припиняють обстрілювати прикордоння Харківщини, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 14.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405549> (дата звернення: 14.03.2023).

Дашківська І. Ворог ударив по Вовчанську, загинула жінка, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 14.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405588> (дата звернення: 14.03.2023).

Макєєва М. Російські військові знову штурмували позиції ЗСУ у Гряниківці на Харківщині, – Синегубов / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 14.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405647> (дата звернення: 14.03.2023).

Харківські тероборонівці взяли в полон убивцю-«вагнерівця» : Окупанта затримали на Бахмутському напрямку // Kharkiv Today. – 14.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivski-teroboronivtsi-vzyaly-v-polon-ubyvtsyu-vahnerivtsya> (дата звернення: 14.03.2023).

Бескровний І. Герої комунального фронту / Ігор Бескровний // Харьков. известия. – 14.03.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/vijna-dodala-im-stijkosti-ta-mitsnosti-heroi-komunalnoho-frontu/> (дата звернення: 14.03.2023).

Японія передала Харкову та області 17 генераторів // Kharkiv Today. – 14.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/yaponiya-peredala-kharkovu-ta-oblasti-17-henerativ> (дата звернення: 14.03.2023).

Американський мільйонер знову приїхав на Харківщину : Фонд Говарда Баффета обіцяє допомагати в питаннях енергетики та розмінування // Kharkiv Today. – 14.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/amerykansky-milyoner-znovu-priyikhav-na-kharkivshchynu> (дата звернення: 14.03.2023).

У Харкові на час зупинки трамваїв та тролейбусів ходять понад 100 автобусів // Mediaport. – 14.03.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/zamist-elektrotransportu-v-harkovi-timchasovo-pustili-ponad-100-avtobusiv> (дата звернення: 14.03.2023).

Янченко В. Суд звільнив від покарання та передав ГУР для обміну російського льотчика, який бомбив Харків / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 14.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405513> (дата звернення: 14.03.2023).

15.03.2023

Дашківська І. Ворог масовано обстрілює прикордоння Харківщини, є загиблі та поранені, – ОВА. Фоторепортаж / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 15.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3405799> (дата звернення: 15.03.2023).

Гуньковський Б. Росіяни вдарили по цивільній інфраструктурі Харкова. Попередньо, без постраждалих, – ОВА (оновлено) / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 15.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405811> (дата звернення: 15.03.2023).

Пошкоджено навчальний заклад, житлові будинки, автівки: наслідки ранкового удару по Харкову // АТН. – 15.03.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/poshkodzheno-navchalnyj-zaklad-zhytlovi-budynky-avtivky-meshkantsiv-naslidky-rankovoho-udaru-po-kharkovu-395177/>

Дубовик В. На фронті загинув випускник Харківського університету [ім. В. Н. Каразіна Олексій Кузнецов] : Чоловік пішов на війну добровольцем / Віта Дубовик // Думка. – 15.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1678894023-na-fronti-zagynuv-vipuschnik-harkivskogo-universitetu>

Дубовик В. У Харкові тиждень після обстрілу не працює наземний електротранспорт: Що кажуть у мерії / Віта Дубовик // Думка. – 15.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1678865460-u-harkovi-tizhden-pislya-obstrilu-ne-pratsyue-nazemniy-elektrotransport-shcho-kazhut-u-meriyi> (дата звернення: 15.03.2023).

Потіха А. 15 березня запускаємо рух тролейбусів, а 16 березня на вулиці Харкова повернуться і трамвай, – Терехов / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 15.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405911> (дата звернення: 15.03.2023).

Лобанок Д. У Харкові презентували стрічку «Звичайний расизм» / Даша Лобанок // Гвара медіа. – 15.03.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkovi-prezentuvali-strichku-zvichajnij-rashizm/> (дата звернення: 15.03.2023).

Режисер цього документального фільму – український журналіст, медіа-продюсер та дослідник Ігор Піддубний. Стрічка присвячена подіям останнього року, розповідає про причини війни, ментальність та історичну особливість «російського світу».

Бурдейна О. Наводила ракети на центри гумдопомоги, де видавали хліб: у Харкові засуджено зрадницю, – СБУ / Олена Бурдейна // Стопкор. – 15.03.2023. – URL: <https://www.stopcor.org/ukr/section-suspilstvo/news-navodila-raketi-na-tsentri-gumdopomogi-u-harkovi-zasudzheno-zradnitsyu-sbu-15-03-2023.html> (дата звернення: 15.03.2023).

16.03.2023

Свиридович Р. Найбільші масові поховання на деокупованих територіях виявили в Ізюмі та на Київщині, – Нацполіція / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 16.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3405996> (дата звернення: 16.03.2023).

Гололобова М. РФ продовжує бити по Харківській області з артилерії: список населених пунктів, які потрапили під обстріл / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 16.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.03.2023/rf-prodovzuje-biti-po-xarkivskii-oblasti-z-artileriyi-spisok-naselenix-punktiv-yaki-potrapili-pid-obstril> (дата звернення: 16.03.2023).

Через російські обстріли рятувальники не змогли загасити палаючі будинки у Вовчанській громаді // Харків : Times. – 16.03.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/03/16/cherez-rosijski-obstrili-ryatuvalniki-ne-zmogli-zagasiti-palayuchi-budinki-u-vovchanskij-gromadi/> (дата звернення: 16.03.2023).

Дубовик В. Окупанти обстріляли житлові будинки у Чугуївській та Золочівській громадах / Віта Дубовик // Думка. – 16.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1678969143-okupanti-obstrilyali-zhitlovi-budinki-u-chuguyivskiy-ta-zolochivskiy-gromadah> (дата звернення: 16.03.2023).

Дубовик В. Під час бойового завдання загинув військовий медик, випускник Харківського університету [імені В. Н. Каразіна]: Ігор Філімонов загинув на фронті / Віта Дубовик // Думка. – 16.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1678969403-pid-chas-boyovogo-zavdannya-zaginuvi-viyskoviy-medik-vipuschnik-harkivskogo-universitetu> (дата звернення: 16.03.2023).

Дихман А. Харківську область розмінуватимуть експериментальною технікою / Аліна Дихман // Status Quo. – 16.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.03.2023/xarkivsku-oblast-rozminuvatimut-eksperimentalnoyu-texnikoyu> (дата звернення: 16.03.2023).

Бескровний І. Стійкість та незламність заради рідного Харкова. Герої комунального фронту (відео) / Ігор Бескровний // Харьков. известия. – 16.03.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/stijkist-ta-nezlamnist-zarady-ridnoho-kharkova-heroi-komunalnoho-frontu-video/> (дата звернення: 16.03.2023).

Куліченко І. Орденом «За мужність» III ступеня нагороджено комунальника з Харкова [Олександра Миргородського] / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 16.03.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/ordenom-za-muzhnist-iii-stupenia-nahorodzheno-komunalnyka-z-kharkova/> (дата звернення: 16.03.2023).

Новосьолова Г. Харківський університет передав незвичні подарунки для ЗСУ : Харків. нац. ун-т ім. [В. Н.] Каразіна допоміг створити електронну бібліотеку для військових у медзакладі / Ганна Новосьолова // Думка. – 16.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1678960698-harkivskiy-universitet-peredav-nezvizhni-podarunki-dlya-zsu> (дата звернення: 16.03.2023).

В першому навчальному закладі Харківського району відкрито «Клас безпеки» // АТН. – 16.03.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/v-pershomu-navchalnomu-zakladi-kharkivskoho-rajonu-vidkryto-klas-bezpeky-395319/> (дата звернення: 16.03.2023).
«Клас безпеки» відкритий на базі Пісочинського ліцею «Мобіль».

Дубовик В. ООН допоможе харківським фермерам з посівним насінням / Віта Дубовик // Думка. – 16.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/ekonomika/1678954370-onn-dopomozhe-harkivskim-fermeram-z-posivnim-nasinnnyam> (дата звернення: 16.03.2023).
Між фермерами Харківської області додатково розподілять насіння соняшнику та кукурудзи.

Колоней Д. У Польщі відкриється виставка, присвячена Харкову : Експозиція буде представлена у польському місті-побратимі Харкова Познані / Дмитро Колоней // Редпост. – 16.03.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1255982-u-polschi-vidkrietsya-vistavka-prisvyachena-harkovu> (дата звернення: 16.03.2023).

17.03.2023

Окупанти намагалися прорвати оборону ЗСУ на Куп'янському напрямку // Mediaport. – 17.03.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/okupanti-namagalisya-prorvati-oboronu-zsu-na-kupyanskomu-napryamku-genshtab> (дата звернення: 17.03.2023).

Президент нагородив трьох добровольців «Хартії» посмертно // Kharkiv Today. – 17.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/prezydent-nahorodyv-trokh-dobrovoltsiv-khartiyi-posmertno> (дата звернення: 17.03.2023).
Орденом «За мужність» III ступеня нагороджені харків'яни Андрій Косяк, Тарас Стахів, Владислава Черних.

Інтерактивна мапа територій, які потенційно можуть бути забруднені вибухонебезпечними предметами // Сервіс протимінної діяльності ДСНС. – [17.03.2023.] – URL: <https://mine.dsns.gov.ua> (дата звернення: 17.03.2023).
У тому числі – Харківська область.

Харківщина отримала ще 20 мільйонів гривень для виплат допомоги від Червоного Хреста // Харківська обласна військова адміністрація : офіц. веб-сайт. – 17.03.2023. – URL: <https://kharkivoda.gov.ua/news/120090> (дата звернення: 17.03.2023).
Від початку деокупації Харківщини допомогу від Товариства Червоного Хреста України вже надали на суму понад 94 мільйони гривень для більш ніж 78 тисяч людей.

Павленко О. Без Пушкіна, але з Ремарком. Харківський драматичний театр готується повернутись на велику сцену / Олена Павленко // Kharkiv Today. – 17.03.2023. – URL:

<https://2day.kh.ua/ua/kharkow/bez-pushkina-ale-z-remarkom-kharkivskyy-dramatychnyy-teatr-hotuyetsya-povernutys-na-velyku> (дата звернення: 17.03.2023).

18.03.2023

З 8,5 тис. будинків 500 зруйновані, 4 тис. пошкоджені: яким став Харків за рік війни. Відео // Цензор.нет. – 18.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/v3406642> (дата звернення: 18.03.2023).

Гаєвська А. Окупанти вдарили по Великому Бурлуку на Харківщині ракетами С-300: Нові кадри / Аліна Гаєвська // Думка. – 18.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1679132666-okupanti-vdarili-po-velikomu-burluku-na-harkivshchini-raketami-s-300-novi-kadri> (дата звернення: 18.03.2023).

Дашківська І. Зранку ворог вдарив по Дворічній на Харківщині, поранено жінку, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 18.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3406597> (дата звернення: 18.03.2023).

Макєєва М. Наслідки ракетного удару по Куп'янщині: пошкоджено житлові будинки, об'єкти цивільної інфраструктури. Фоторепортаж / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 18.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3406578> (дата звернення: 18.03.2023).

Ніколаєва М. 23 захисників Харківщини відзначили державними нагородами посмертно / Марина Ніколаєва // Накипіло. – 18.03.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/23-zakhysnykiv-kharkivshchyny-vidznachyly-derzhavnymy-nahorodamy-posmertno/> (дата звернення: 18.03.2023).

Близько 550 тисяч гектарів земель Харківщини забруднено вибухівкою // Kharkiv Today. – 18.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/blyzko-550-tysyach-hektariv-zemel-kharkivshchyny-zabrudneno-vybukhivkoyu> (дата звернення: 18.03.2023).

19.03.2023

Свиридович Р. Ворог веде наступальні дії на Куп'янському, Лиманському, Авдіївському, Мар'їнському та Шахтарському напрямках. Не припиняє спроб захопити Бахмут, – Генштаб / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 19.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3406723> (дата звернення: 19.03.2023).

Гололобова М. Які населені пункти Харківської області сьогодні потрапили під російські обстріли: список / Мадіна Гололобова // GX : новинний портал. – 19.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/19.03.2023/yaki-naseleni-punkti-xarkivskoyi-oblasti-syogodni-potrapili-pid-rosiiskii-obstril-spisok> (дата звернення: 19.03.2023).

Гаєвська А. Світовий банк допоможе профінансувати генплан післявоєнної Дергачівщини: [у японському місті Хіросіма завершився форум «Housing and Urban Recovery: Knowledge Exchange in Japan on Urban Crises»] / Аліна Гаєвська // Думка. – 19.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1679223119-svitoviy-bank-dopomozhe-profinansuvati-genplan-pislyavoennoyi-dergachivshchini> (дата звернення: 19.03.2023).

Розбитий навпіл будинок, піаніно та іграшки серед руїн. Як виглядає майже вщент зруйноване місто на Харківщині (фото): [Ізюм] // GX : новинний портал. – 19.03.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/rozbitij-navpil-budinok-pianino-ta-igrashki-sered-ruin-yak-viglyadae-majzhe-vshhent-zrujnovane-misto-na-harkivshhini-foto.html> (дата звернення: 19.03.2023).

У Харкові покажуть щоденник вбитого рашистами дитячого письменника Володимира Вакуленка // Харків : Times. – 19.03.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/03/19/u-harkovi-pokazhut-shhodennik-vbitogo-rashistami-dityachogo-pismennika-volodimira-vakulenska/> (дата звернення: 19.03.2023).

Вперше після початку широкомасштабної війни Харківський літературний музей буде відкритий для відвідувачів три дні, 21–23 березня 2023 р. Заходи, які проводитимуться протягом цих днів, присвячені розстріляному російськими військовими під час окупації Ізюмського району українському дитячому письменнику та волонтеру Володимиру Вакуленку.

Можейко І. У Люботині волонтери роблять «міжнародні» окопні свічки / Інна Можейко // Слобід. край. – 19.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/oblast-online/u-lubotini-volonteri-roblat-miznarodni-okopni-svicki.html> (дата звернення: 19.03.2023).

У виробництві окопних свічок разом з волонтерами з «Люботина SOS» беруть участь жителі Італії та Швейцарії, які постачають металеві банки для свічок.

20.03.2023

М'ясникова А. У Харкові перепоховали Героя України. Фоторепортаж / Анна М'ясникова ; фото : Павло Пахоменко // Накипіло. – 20.03.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/u-kharkovi-perepokhovaly-heroia-ukrainy-fotoreportazh/> (дата звернення: 20.03.2023).

На Алеї Героїв на 18 кладовищі перепоховали майора Олега Адамовського.

Зеленський нагородив харківського лікаря, який рятував дітей під час війни : Олексій Савво отримав відзнаку «За оборону України» // Kharkiv Today. – 20.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/zelenskyy-nahorodyv-kharkivskoho-likarya-yakyy-ryatuvav-ditey-pid-chas-viyny> (дата звернення: 20.03.2023).

Олексій Савво – доцент кафедри інфекційних хвороб та клінічної імунології медичного факультету Каразінського університету.

Ларін Ю. На росії залишається близько 300 дітей, викрадених у Харківській області / Юрій Ларін // Думка. – 20.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1679387061-na-rosiyi-zalishaetsya-blizko-300-ditey-vikradenih-u-harkivskiy-oblasti> (дата звернення: 20.03.2023).

Російські загарбники протягом окупації частини Харківської області всього викрали 560 дітей.

Кречмаровська Н. Що роблять з безпритульними тваринами у Харківській області / Наталя Кречмаровська // Коментарии.ua : Харків. – 20.03.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/human-rights/16374-scho-roblyat-z-bezpritulnimitvarinami-u-harkivskiy-oblasti.html> (дата звернення: 20.03.2023).

«Я ж їх викидати не буду»: на Харківщині жінка прихистила 13 котів і 7 собак – як дає раду чотириладим // 5 канал. – 20.03.2023. – URL: <https://www.5.ua/regiony/ya-zh-ikh-vykydaty-ne-budu-na-kharkivshchyni-zhinka-prykhystyla-13-kotiv-i-7-sobak-iak-daie-raduchotyrylapym-301568.html> (дата звернення: 20.03.2023).

Макаренко Г. Біля харківського стадіону «Металіст» зафарбували мурал з Ярославським / Ганна Макаренко // Newsroom. – 20.03.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/news/bilya-harkivskogo-stadionu-metalist-zafarbuvali-mural-z-yaroslavskim> (дата звернення: 20.03.2023).

На початку року в ЗМі з'явилася інформація, що після повномасштабного вторгнення РФ Олександр Ярославський не бере ніякої участі в житті та фінансуванні клубу.

21.03.2023

227-й Окремий батальйон Сил територіальної оборони (Україна) // Вікіпедія. – Остан. ред. 21.03.2023. – URL: [https://uk.wikipedia.org/wiki/227-й_Окремий_батальйон_Сил_територіальної_оборони_\(Україна\)](https://uk.wikipedia.org/wiki/227-й_Окремий_батальйон_Сил_територіальної_оборони_(Україна)) (дата звернення: 21.03.2023).

227-й окремий батальйон територіальної оборони 127-ї окремої бригади Сил територіальної оборони (227 ОБ ТрО 127 ОБр СТрО) – кадроване формування Сил територіальної оборони Збройних сил України у м. Харкові.

Харківській добровольчій підрозділ «Хартія» вступить до «Гвардії наступу» // Харків : Times. – 21.03.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/03/21/harkivskij-dobrovolchij-pidrozdil-hartiya-vstupit-do-gvardiyi-nastupu/> (дата звернення: 21.03.2023).

У боях за Бахмут загинув командир взводу з Харківщини Альберт Спірюгов // В : східний варіант. – 21.03.2023. – URL: <https://v-variant.com.ua/u-boiakh-za-bakhmut-zahynuv-komandyr-vzvodu-z-kharkivshchyny-albert-spiruhov/> (дата звернення: 21.03.2023).

Новосьолова Г. Був за крок від смерті : Харківський мінометник [бригади «Спартан» Олег Бородай] розповів подробиці найважчого бою з окупантами / Ганна Новосьолова // Думка. – 21.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1679398023-buv-za-krok-vid-smerti-harkivskiy-minometnik-rozpoviv-podrobitsi-nayvazhchogo-boyu-z-okupantami> (дата звернення: 21.03.2023).

Олег Бородай – воїн, поет та музикант, який з 2015 р. прийшов до Нацгвардії добровольцем, щоб захищати країну. Навіть на війні він знаходить час на творчість та видає 2 збірки віршів.

22.03.2023

Зеленський привіз до Харкова почесну відзнаку «Місто-герой України» // Mediaport. – 22.03.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/zelenskiy-priviz-do-harkova-pochesnu-vidznaku-misto-geroy-ukrayini> (дата звернення: 22.03.2023).

Посли Британії, Канади і дипломат зі Швеції відвідали Харків // Укрінформ. – 22.03.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3685747-posli-britanii-kanadi-i-diplomat-zi-svecii-vidvidali-harkiv.html> (дата звернення: 22.03.2023).

Макєєва М. Минулої доби окупанти обстріляли прикордонні населені пункти Харківщини, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 22.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3407265> (дата звернення: 22.03.2023).

Макєєва М. Наслідки ворожих обстрілів Куп'янська: пошкоджено цивільну інфраструктуру. Фоторепортаж / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 22.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3407324> (дата звернення: 22.03.2023).

Іващенко М. Скільки ВПО зареєстровано у Харківській області. Інформація Ірини Верещук та ХОВА / Марія Іващенко // Слобід. край. – 22.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/news/skilki-vpo-zareestrovano-u-harkivskij-oblasti-informacia-irini-veresuk-ta-hova.html> (дата звернення: 22.03.2023).

Установи Харкова вже прийняли у своїх гуртожитках 4 тисячі ВПО, 90 % з них – жителі Харківської області.

«Розмінування територій Харківщини є одним із пріоритетних завдань держави» – Ірина Верещук // My Kharkov.info. – 22.03.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/rozminuvannya-teritorij-harkivshhiny-ye-odnim-iz-prioritetnih-zavdan-derzhavi-irina-vereshhuk-39812.html> (дата звернення: 22.03.2023).

До Харківщини для розмінування направили 20 додаткових бригад саперів // Mediaport. – 22.03.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/do-harkivshchiny-dlya-rozminuvannya-nappravili-20-dodatkovih-brigad-saperiv> (дата звернення: 22.03.2023).

Гололобова М. У харківському екопарку загинули майже всі пелікани / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 22.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/22.03.2023/u-xarkivskomu-ekoparku-zaginuli-maize-vsi-pelikani> (дата звернення: 22.03.2023).

У літмузеї Харкова виставили щоденник вбитого росіянами письменника Володимира Вакуленка // Укрінформ. – 22.03.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3686063-u-litmuzei-harkova-vistavili-sodennik-vbitogo-rosianami-pismennika-volodimira-vakulenska.html> (дата звернення: 22.03.2023).

Маньковська В. Читання на драбині: у Харкові відбувся захід, присвячений письменнику Володимиру Вакуленку / Віка Маньковська // Гвара медіа. – 22.03.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/chitannya-na-drabini-u-harkovi-vidbuvsya-zahid-prisvyachenij-pismenniku-volodimiru-vakulengu/> (дата звернення: 22.03.2023).

Святослав Вакарчук і Тімоті Снайдер стали почесними докторами ХНУ імені [В. Н.] Каразіна // Дім. – 22.03.2023. – URL: <https://kanaldom.tv/svyatoslav-vakarchuk-i-timoti-snajder-staly-pochesnymi-doktoramy-hnu-imeni-karazina/> (дата звернення: 22.03.2023).

Осадча Я. «Йди за мною»: український дрон допоміг врятуватися подружжю з Харківщини, чию машину розстріляли росіяни / Яна Осадча // Укр. правда. – 22.03.2023. – URL: <https://life.pravda.com.ua/society/2023/03/22/253475/> (дата звернення: 22.03.2023).

Фото дня. Величезне кладовище російських ракет у Харкові // Texty.org.ua. – 22.03.2023. – URL: <https://texty.org.ua/fragments/109257/foto-dnya-velychezne-kladovyshe-rosijskyh-raket-u-harkovi/> (дата звернення: 22.03.2023).

Британське видання «The Guardian» опублікувало фоторепортаж з так званого кладовища ракет у Харкові. Це місце створено для збору доказів воєнних злочинів.

У Чикаго презентували художній проєкт мисткині з Харкова // Укрінформ. – 22.03.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/3685819-u-cikago-vidbulisa-prezentacii-hudoznogo-proektu-mistkini-z-harkova.html> (дата звернення: 22.03.2023).

В американському місті Чикаго відбулася презентація проєкту харківської мисткині Альони Соломадіної «Formation of Time» та її виставки.

Сулима В. Юрій Ткач показався з дружиною у Харкові: «Місто стає для нас ще однією домівкою» / Валерія Сулима // ТСН. – 22.03.2023. – URL: <https://tsn.ua/glamur/yuriy-tkach-pokazavsya-z-druzhinoyu-u-harkovi-misto-staye-dlya-nas-sche-odniyeyu-domivkoyu-2291470.html> (дата звернення: 22.03.2023).

Зірка «Кварталу 95» Юрій Ткач побував у Харкові.

23.03.2023

127-ма окрема бригада територіальної оборони (Україна) // Вікіпедія. – Остан. ред. 23.03.2023. – URL: [https://uk.wikipedia.org/wiki/127-ма_окрема_бригада_територіальної_оборони_\(Україна\)](https://uk.wikipedia.org/wiki/127-ма_окрема_бригада_територіальної_оборони_(Україна)) (дата звернення: 23.03.2023).

127-ма окрема бригада Сил територіальної оборони (127 ОБр СТрО) — кадроване формування Сил територіальної оборони Збройних сил України у м. Харкові.

«Харківський контрнаступ. Земля» // Youtube : Головне управління розвідки МО України. – 23.03.2023. – URL: https://www.youtube.com/watch?v=WFVt0RaI_r4 (дата звернення: 23.03.2023).

Документальна стрічка з трилогії «Воєнна розвідка України: на морі, у небі, на землі» режисера Артема Шевченка.

Макеєва М. Доба на Харківщині: обстріл храму, зруйновано та пошкоджено житлові будинки, – ОВА. Фото / Марина Макеєва // Цензор.нет. – 23.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3407513> (дата звернення: 23.03.2023).

Ніколаєва М. Окупанти залишили смертельні пастки на найбільшому цвинтарі Харкова : [цвинтар № 17] / Марина Ніколаєва // Накипіло. – 23.03.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/okupanty-zalyshyly-smertelni-pastky-na-najbilshomu-tsvyntari-kharkova/> (дата звернення: 23.03.2023).

Чернобай Я. У Харкові висадили десятки тисяч сосен (фото) : На місці 50-річних дерев, які були пошкоджені ворожими обстрілами та шкідливими комахами, з'явилися молоді сосни / Яна Чернобай // Редпост. – 23.03.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1256265-u-harkovi-visadili-desyatki-tisyach-sosen> (дата звернення: 23.03.2023).

24.03.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв прикордоння Харківщини, – ОВА. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 24.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3407756> (дата звернення: 24.03.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського, Чугуївського та Богодухівського районів.

У Харкові вмикають вуличне освітлення на 500 вулицях // Укрінформ. – 24.03.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3686996-u-harkovi-vmikaut-vulicne-osvitlenna-na-500-vulicah.html> (дата звернення: 24.03.2023).

25.03.2023

Кравченко А. Російські війська безуспішно намагалися прорвати оборону ЗСУ у Харківській області / Андрій Кравченко // Status Quo. – 25.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/25.03.2023/rosiiski-viiska-bezuspisno-namagalisya-prorvati-oboronu-zsu-u-xarkivskii-oblasti> (дата звернення: 25.03.2023).

Кравченко А. У Харкові війська РФ пошкодили понад п'ять тисяч будинків / Андрій Кравченко // Status Quo. – 25.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/25.03.2023/u-xarkovi-viiska-rf-poskodili-ponad-pyat-tisyac-budinkiv> (дата звернення: 25.03.2023).

Потіха А. На території Росії залишаються 118 незаконно вивезених з Харківщини дітей / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 25.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3408031> (дата звернення: 25.03.2023).

Бойченко Н. Район болю, незламності та надії: фоторепортаж з Північної Салтівки / Наталія Бойченко // GX: новинний портал. – 25.03.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/rajon-bolyu-nezlamnosti-ta-nadii-fotoreportazh-z-pivnichnoii-saltivki.html> (дата звернення: 25.03.2023).

Малевська М. Приймали пологи в підвалі, жили у лікарні. Як працює перинатальний центр Харкова / Марія Малевська // Факти : Здоров'я. – 25.03.2023. – URL: <https://health.fakty.com.ua/ua/novyny/pryjmal-y-pology-v-pidvali-zhyly-u-likarni-yak-praczuje-perynatalnyj-centr-harkova/> (дата звернення: 25.03.2023).

Бесіда зі старшою акушеркою Марією Ринчак та очільницею перинатального центру Іриною Кондратовою.

26.03.2023

Дихман А. Вулицю у Харкові назвуть на честь гвардійця [Олега Громадського], який загинув у перший день вторгнення, захищаючи місто / Аліна Дихман // Status Quo. – 26.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/osobistist/26.03.2023/vulicyu-u-xarkovi-nazvut-na-cest-gvardiicya-yakii-zaginuv-u-persii-den-vtorgnennya-zaxishhayuci-misto> (дата звернення: 26.03.2023).

У 75 років приїхав з Токіо до України, пів року жив у метро і далі допомагає мешканцям Харкова: Фумінорі Цучіко – герой програми «Я не забуду» // Дім. – 26.03.2023. – URL: <https://kanalDIM.tv/u-75-rokiv-pryvyhav-z-tokio-do-ukrayiny-piv-roku-zhyv-u-metro-ta-prodovzhuye-dopomagaty-meshkanczyam-harkova-fuminori-czuchiko-geroj-programy-ya-ne-zabudu/> (дата звернення: 26.03.2023).

27.03.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: обстріли 17 прикордонних населених пунктів, – ОВА. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 27.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3408257> (дата звернення: 27.03.2023).

Карпенко К. На Харківщині сапери ДСНС ще не починали розмінювати кладовища / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 27.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/na-harkivsini-saperi-dsns-se-ne-pocinali-rozminovuvati-kladovisa.html>

Друк підручників під обстрілами та книжки, що об'єднують на відстані: як працює харківське видавництво «Ранок» // Вікна. – 27.03.2023. – URL: <https://vikna.tv/dlia-tebe/yak-praczuje-harkivske-vydavnytstvo-ranok-pid-chas-vijny/>

Велике повернення. Артисти харківського театру опери та балету вперше з початку війни виступили на великій сцені // Kharkiv Today. – 27.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkov/velyke-povernennya-artysty-kharkivskoho-teatru-opery-ta-baletu-vpershe-z-pochatku-vijny>

Куліченко І. Театр дітей «Тимур» ім. В. Сідіна став штабом гуманітарної підтримки для нужденних харків'ян / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 27.03.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/teatr-ditej-tymur-stav-shtabom-humanitarnoi-pidtrymky-kharkiv-ian-foto/> (дата звернення: 27.03.2023).

Колектив театру зумів залучити допомогу міжнародних організацій.

Кравченко А. У Харкові відновлюють спорткомплекс [ХП], зруйнований ракетним ударом (фото) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 27.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/27.03.2023/u-xarkovi-vidnovlyuyut-sportkompleks-zruinovanii-raketnim-udarom-foto> (дата звернення: 27.03.2023).

28.03.2023

Гришко Г. «Гвардія наступу»: у Харківській області триває набір до лав штурмової бригади «Лють» / Галина Гришко // Слобід. край. – 28.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/gvardia-nastupu-u-harkivskij-oblasti-trivae-nabir-do-lav-sturmovoi-brigadi-lut.html> (дата звернення: 28.03.2023).

Володимир Зеленський подякував харківському спецпідрозділу : [харків. спецпідрозділу Голов. упр. розвідки М-ва оборони України Kraken – за роботу в м. Бахмуті] // Kharkiv Today. – 28.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/volodymyr-zelenskyy-podyakuvav-kharkivskomu-spetspidrozdlu> (дата звернення: 28.03.2023).

Дашківська І. Рашисти обстріляли 4 райони Харківщини, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 28.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3408466> (дата звернення: 28.03.2023).

Обстріляні населені пункти Богодухівського, Харківського, Куп'янського та Ізюмського районів.

Більш як двадцять населених пунктів Харківщини обстріляв ворог протягом поточної доби // GX : новинний портал. – 28.03.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/bilsh-yak-dvadcyat-naselenih-punktiv-harkivshhini-obstrilyav-vorog-protyagom-potochnoi-dobi.html> (дата звернення: 28.03.2023).

Росіяни понад 80 разів атакували медзаклади Харківщини за час повномасштабної війни – звіт UHC // ZN,UA. – 28.03.2023. – URL: <https://zn.ua/ukr/war/rosijani-ponad-80-raziv-atakuvali-medzakladi-kharkivshchiny-za-chas-povnomasshtabnoji-vijni-uhc.html> (дата звернення: 28.03.2023).

Чорна Т. Ракетний терор триває: Окупанти вдарили по Богодухову на Харківщині / Тетяна Чорна // Hronikers. – 28.03.2023. – URL: <https://hronikers.com/2023/03/28/raketnyy-teror-tryvaie-okupanty-vdaryly-po-bohoduukhovu-na-kharkivshchyni/> (дата звернення: 28.03.2023).

На війні загинув випускник харківського університету [НТУ «ХПІ»] : Романові Малишко було 26 років // Kharkiv Today. – 28.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-viyni-zahynuv-vypusknik-kharkivskoho-universytetu-3> (дата звернення: 28.03.2023).

Населення Харківщини різко скоротилося – дані ХОВА // Lenta.ua. – 28.03.2023. – URL: <https://lenta.ua/naseleennya-harkivshchiny-rizko-skorotilosya-dani-hova-136140/> (дата звернення: 28.03.2023).

Згідно з офіційними даними, зараз у регіоні проживає 1,9 млн осіб. До війни в області було 2,7 млн. жителів.

У Харкові деякі кладовища закривають для відвідування через мінну небезпеку // My Kharkov.info. – 28.03.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkovi-deyaki-kladovysha-zakryvayut-dlya-vidviduvannya-cherez-minnu-nebezpeku>

kladovishha-zakriyut-dlya-vidviduvannya-cherez-minnu-nebezpeku-75641.html

(дата

звернення: 28.03.2023).

Збитки «ХПІ» від ворожих обстрілів склали майже 1,5 мільярди гривень // Kharkiv Today. – 28.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/zbytky-khpi-vid-vorozhykh-obstriliv-sklaly-mayzhe-15-milyardy-hryven> (дата звернення: 28.03.2023).

Лузан О. У бою під Бахмутом загинув воїн з Харкова Дмитро Єрєлов. Фото / Ольга Лузан // Цензор.нет. – 28.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3408516> (дата звернення: 28.03.2023).

Лобанок Д. У Харкові хочуть перейменувати вулиці на честь загиблих захисників України / Даша Лобанок // Гвара медіа. – 28.03.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkovi-hochut-perejmenuvati-vuliczi-na-chest-zagiblih-zahisnikiv-ukraini/> (дата звернення: 28.03.2023).

Пропонується перейменувати: вул. Плеханівську пропонують перейменувати на вул. Георгія Тарасенка, вул. Державінську на вул. Дмитра Коцюбайла, вул. Броненосця «Потьомін» на вул. Олега Громадського, вул. Студентську на вул. Василя Тація; сквер на вул. Конторській назвати на честь Влади Черних.

«Літературний SLAM»: у Харкові анонсували культурний захід // Гвара медіа. – 28.03.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/literaturnij-slam-u-harkovi-anonsuvali-kulturnij-zahid/> (дата звернення: 28.03.2023).

15 квітня у Свічбарі відбудеться святковий великодній ЛітСлем. Гості зможуть послухати виступи молодих харківських митців та допомогти зібрати на дрон Mavic 3 Thermal для розвідбатальйону, де служить один із засновників заходу Олександр Кудь.

29.03.2023

Харківщина є однією з найбільш постраждалих областей у сфері культури – Ткаченко // Укрінформ. – 29.03.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/3689120-harkivsina-e-odnieu-z-najbils-postrazdalih-oblastej-u-sferi-kulturi-tkacenko.html> (дата звернення: 29.03.2023).

Дубовик В. Харківські артилеристи знищили 8 місць скупчення окупантів під Куп'янськом: Відео з фронту / Віта Дубовик // Думка. – 29.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680079285-harkivski-artileristi-znishchili-8-mists-skupchennya-okupantiv-pid-kup-yanskom-video-z-frontu> (дата звернення: 29.03.2023).

Доба на Харківщині: ракетний удар по Богодухову, обстріли Дворічної та Вовчанська, – ОВА. Фото // Цензор.нет. – 29.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3408710> (дата звернення: 29.03.2023).

Кравченко А. Війська РФ за день завдали 150 ударів по Дворічній у Харківській області / Андрій Кравченко // Status Quo. – 29.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/29.03.2023/viiska-rf-za-den-zavdali-150-udariv-po-dvoricnii-u-xarkivskii-oblasti> (дата звернення: 29.03.2023).

Мякушко С. На Харківщині нацгвардійці отримали відзнаки до свята / Савелій Мякушко // Слобід. край. – 29.03.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/na-harkivsini-nacgvardijsi-otrimali-vidznaki-do-svata.html> (дата звернення: 29.03.2023).

Янченко В. Легковий автомобіль підірвався на протитанковій міні на Харківщині, 2 людей загинули, – ДСНС / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 29.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3408873> (дата звернення: 29.03.2023).

Дихман А. На Харківщині на міні підірвалися кінологи, які шукали тіла загиблих солдатів / Аліна Дихман // Status Quo. – 29.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/29.03.2023/na-xarkivshhini-na-mini-pidirvalisya-kinologi-yaki-sukali-tila-zagiblix-soldativ> (дата звернення: 29.03.2023).

Павленко О. Замінювали площу Ямайки. Чому звільнення Харківської області від боєприпасів триватиме десятиліттями / Олена Павленко // Kharkiv Today. – 29.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/zaminuvaly-ploshchu-yamayky-chomu-zvihnennya-kharkivskoyi-oblasti-vid-boyeprypasiv> (дата звернення: 29.03.2023).

До Харкова прибув гуманітарний вантаж від Папи Римського // Укрінформ. – 29.03.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3689088-do-harkova-pribuv-gumanitarnij-vantaz-vid-papi-rimskogo.html> (дата звернення: 29.03.2023).

30.03.2023

Росіяни обстріляли понад 20 населених пунктів у Харківській області // Kharkiv Today. – 30.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiyany-obstrilyaly-ponad-20-naselenykh-punktiv-u-kharkivskiy-oblasti-1> (дата звернення: 30.03.2023).

Макєєва М. Окупанти минулої доби обстріляли Куп'янськ, Вовчанськ, є поранені, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 30.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3408928> (дата звернення: 30.03.2023).

Макєєва М. Наслідки ранкового обстрілу Куп'янська, пошкоджено приватні будинки та багатоповерхівки. Фоторепортаж / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 30.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3408996> (дата звернення: 30.03.2023).

Новосьолова Г. Поблизу кордону на Харківщині загинув доброволець [Руслан Шимон] / Ганна Новосьолова // Думка. – 30.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680162043-poblizu-kordonu-na-harkivshchini-zagynuv-dobrovolets> (дата звернення: 30.03.2023).

У лютому 2022 р. Руслан Шимон пішов добровольцем до лав ЗСУ. Був нагороджений медаллю «За хоробрість у бою».

Джума Н. На Харківщині поблизу місця, де через підлив автомобіля загинули 2 людини, сапери виявили ще 12 протитанкових мін / Наталя Джума // Цензор.нет. – 30.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3408981> (дата звернення: 30.03.2023).

Іванченко В. Доброволець, який пройшов крізь «пекло»: розповіли історію захисника, який отримав важкі травми у Бахмуті / Віталій Іванченко // Голос : тернопіл. агенція новин. – 30.03.2023. – URL: <https://gos.te.ua/dobrovolets-iakeyy-proyshov-kriz-peklo-rozpovily-istoriiu-zakhysnyka-iakeyy-otrymav-vazhki-travmy-u-bakhmuti/> (дата звернення: 30.03.2023).

Йдеться про 51-річного Станіслава з Харкова (прізвище не названо).

Вхід заборонений. Як виглядає 17-е кладовище Харкова // Kharkiv Today. – 30.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/vkhid-zaboronenyy-yak-vyhladyaye-17-e-kladovyshche-kharkova> (дата звернення: 30.03.2023).

Кравченко А. Харківське підприємство створило експериментальний щит та «чоботи павука» / Андрій Кравченко // Status Quo. – 30.03.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/30.03.2023/xarkivske-pidprijemstvo-stvorilo-eksperimentalnii-shhit-ta-coboti-pavuka (дата звернення: 30.03.2023).

Це екіпірування, створене «Українським ресорним центром», має убезпечити саперів від травматичної ампутації кінцівок.

Неділько К. У Харкові хочуть увічнити пам'ять про війну / Ксенія Неділько // Коментарии.ua : Харків. – 30.03.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/war/2022/16613-u-harkovi-hochut-uvichniti-pam-yat-pro-viynu.html> (дата звернення: 30.03.2023).

29 березня Харківською міською радою був проведений круглий стіл на тему: «Обговорення питань щодо розвитку туризму та промоції міста Харкова у повоєнний період». Обговорювалося, зокрема, увіковічення історичної пам'яті про події російсько-української війни в Харкові.

Гололобова М. Харківський вуз [Харківська академія дизайну та мистецтв] і бібліотека Короленка отримають гроші на відновлення / Мадіна Гололобова // Status Quo. – 30.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/30.03.2023/xarkivskii-vuz-ta-biblioteka-korolenka-otrimayut-grosi-na-vidnovlennya> (дата звернення: 30.03.2023).

Кравченко А. У Харкові випустили на волю близько 1000 кажанів [з Екопарку] / Андрій Кравченко // Status Quo. – 30.03.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/30.03.2023/u-xarkovi-vipustili-na-volyu-blizko-tisyaci-kazaniy> (дата звернення: 30.03.2023).

Хіневіч В. У Харкові комунальники відновлюють «зоряне небо» (фото) / Віталій Хіневіч // Редпост. – 30.03.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1256528-u-harkovi-komunalniki-vidnovlyuyut-zoryane-nebo-foto> (дата звернення: 30.03.2023).

Горбунов Д. Харківська виставка «Особовий склад» «кричить» від люті та гніву до окупантів: [виставка представлена у харків. центрі сучасного мистецтва «ЄрміловЦентр»] / Дмитро Горбунов // Армія : inform. – 30.03.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/03/30/harkivska-vystavka-osoboviy-sklad-krychyt-vid-lyuti-ta-gnivu-do-okupantiv/> (дата звернення: 30.03.2023).

Харківська філармонія запрошує на перші концерти // Kharkiv Today. – 30.03.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivska-filarmoniya-zaprophuye-na-pershi-kontserty> (дата звернення: 30.03.2023).

Дашківська І. Застрелив судмедексперта в Ізюмі за проукраїнську позицію: ідентифіковано російського військовослужбовця, – Офіс генпрокурора. Фоторепортаж / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 30.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3408942> (дата звернення: 30.03.2023).

31.03.2023

Зеленський зустрівся з прем'єром Словенії в Києві – обговорили відновлення Ізюму // ОстроВ. – 31.03.2023. – URL: <https://www.ostro.org/news/zelenskyj-zustrivsysya-z-prem-yerom-sloveni-iyi-v-kyievi-obgovoryly-vidnovlennya-izyumu-i412478> (дата звернення: 31.03.2023).

ЗСУ ліквідували групу диверсантів під Харковом // Інформ. спротив. – 31.03.2023. – URL: <https://sprotyv.info/news/zsu-likvidovali-grupu-diversantiv-pid-harkovom/> (дата звернення: 31.03.2023).

Гуньковський Б. Дві з дев'яти ракет, які окупанти випустили по Харківщині, розірвалися у повітрі, – ОВА / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 31.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3409261> (дата звернення: 31.03.2023).

Макєєва М. Наслідки ракетних ударів по Харкову та атаки шахедів по Ізюмщині, п'ять осіб зазнали поранення. Фоторепортаж / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 31.03.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3409220> (дата звернення: 31.03.2023).

Як російське вторгнення вплинуло на довкілля Харківщини: «Десятки тисяч гектарів лісу знищені» // Україна кримінальна. – 31.03.2023. – URL: <https://cripo.com.ua/vojna-s-rf/yak-rosijske-vtorgnennya-vplynulo-na-dovkilliya-harkivshhyny-desyatky-tysyach-hektariv-lisu-znyshheni/> (дата звернення: 31.03.2023).

Дубовик В. Загинув в черзі за хлібом: Фото з Харкова стало переможцем престижного конкурсу / Віта Дубовик // Думка. – 31.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680251229-zagynuv-v-cherzi-za-hlibom-foto-z-harkova-stalo-peremozhtsem-prestizhnogo-konkursu> (дата звернення: 31.03.2023).

На фото: родина побивається за загиблим під час обстрілу у Харкові.

Дубовик В. Словенія долучиться до відбудови Ізюму – прем'єр-міністр [Роберт] Голоб / Віта Дубовик // Думка. – 31.03.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680263854-sloveniia-doluchitsya-do-vidbudovi-izyumu---prem-er-ministr-golob> (дата звернення: 31.03.2023).

Колоней Д. Харків і Кошіце [Словаччина] домовилися про співпрацю у високоточному машинобудуванні / Дмитро Колоней // Редпост. – 31.03.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1256580-harkiv-i-koshitse-domovilisia-pro-spivpratsyu-u-visokotochnomu-mashinobuduvanni> (дата звернення: 31.03.2023).

Колоней Д. У Харкові відкрилася виставка загиблого у боях художника Артема Азарова / Дмитро Колоней // Редпост. – 31.03.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1256593-u-harkovi-vidkrilasya-vistavka-zagiblogo-u-boyah-hudozhnika-artema-azarova> (дата звернення: 31.03.2023).

«Найбільше вцілів кабінет української мови та літератури»: Леся Нікітюк завітала у зруйновану школу в Харкові // РБК-Україна. – 31.03.2023. – URL: <https://www.rbc.ua/rus/styler/naybilshe-vtsiliv-kabinet-ukrayinskoyi-movi-1680275490.html> (дата звернення: 31.03.2023).

1.04.2023

Цьомик Г. Втрати Харківщини у березні. Згадуємо загиблих захисників поіменно / Ганна Цьомик // Суспільне : Новини. – 1.04.2023. – URL: <https://susplne.media/401312-vtrati-harkivsini-u-berezni-zgaduemo-zagiblih-zahisnikiv-poimenno/> (дата звернення: 1.04.2023).

Потіха А. Окупанти минулої доби обстріляли прикордоння Харківщини, – ОВА / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 1.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3409436> (дата звернення: 1.04.2023).

Харківський суддя-снайпер отримав «срібний хрест» від Залужного : Олександр Мамалуй вдруге став на захист України під час повномасштабного вторгнення // Kharkiv Today. – 1.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivskyy-suddya-snayper-otrymav-sribnyy-khrest-vid-zaluzhnoho> (дата звернення: 1.04.2023).

Копилюк Л. «Щоб, коли вони квітнуть, – у нас була уже Перемога». В Молодіжному парку висадили 300 саджанців півонії (відео) / Леся Копилюк // Харьков. известия. – 1.04.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/shchob-koly-vony-kvitnut-u-nas-bula-uzhe-peremoha-v-molodizhnomu-parku-vysadyly-300-sadzstantsiv-pivonii-video/> (дата звернення: 1.04.2023).

2.04.2023

Потіха А. Окупанти минулої доби обстріляли прикордоння Харківщини, – ОВА / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 2.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3409436> (дата звернення: 2.04.2023).

Гаєвська А. На Харківщині 9 населених пунктів [на Слобожанському та Куп'янському напрямках] потрапили під ворожий вогонь – Генштаб / Аліна Гаєвська // Думка. – 2.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680449803-na-harkivshchini-9-naselenih-punktiv-potrapili-pid-vorozhiy-vogon-genshtab> (дата звернення: 2.04.2023).

Ворог завдав ракетного удару по колишньому райцентру на Харківщині: [Великий Бурлук] // GX : новинний портал. – 2.04.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/vorog-zavdav-raketnogo-udaru-po-kolishnomu-rajcentru-na-harkivshhini.html> (дата звернення: 2.04.2023).

Доба на Харківщині: внаслідок обстрілу Куп'янського району загинув чоловік // Цензор.нет. – 2.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3409558> (дата звернення: 2.04.2023).

Гаєвська А. Поліг на «Азовсталі»: Харків. юрид. ун-т повідомив про загибель випускника [Володимира Іваннікова] / Аліна Гаєвська // Думка. – 2.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680424494-polig-na-azovstali-harkivskiy-yuridichniy-universitet-povidomiv-pro-zagibel-vipusknika> (дата звернення: 2.04.2023).

Кобзар Н. Харківські заводи розробляють машини для саперів / Наталія Кобзар // Status Quo. – 2.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/02.04.2023/xarkivski-zavodi-rozroblyayut-masini-dlya-saperiv> (дата звернення: 2.04.2023).

Гаєвська А. Розміновано і безпечно: Харківський екопарк анонсував відкриття першої локації [– Долину альпак] / Аліна Гаєвська // Думка. – 2.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1680431793-rozminovano-i-bezpechno-harkivskiy-ekopark-anonsuvav-vidkrittya-pershoyi-lokatsiyi> (дата звернення: 2.04.2023).

3.04.2023

Наслідки обстрілу Харківщини: пошкоджено будівлі, поранено жінку. Фоторепортаж // Цензор.нет. – 3.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3409751> (дата звернення: 3.04.2023).
Протягом 2 квітня російські військові обстріляли Куп'янськ, с. Вовчанські Хутори (Куп'янський район) та с. Богуславка (Ізюмський район).

Полковник Нацгвардії, один із керівників оборони Бахмута, отримав Героя України // Kharkiv Today. – 3.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/polkovnyk-natshvardiyi-odyn-iz-kerivnykiv-oborony-bakhmuta-otrymav-heroya-ukrayiny> (дата звернення: 3.04.2023).

Командиру третьої бригади оперативного призначення Нацгвардії України (військова частина 3017, Харків) Олександр Півненко присвоїли звання і вручили «Золоту Зірку».

Харків витратить 1,5 мільйона гривень на перепоховання людей, яких закопували в мішках // Kharkiv Today. – 3.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkiv-vytratyt-15-milyona-hryven-na-perepokhovannya-lyudey-yakykh-zakopuvaly-v-mishkakh> (дата звернення: 3.04.2023).

Новосьолова Г. Досвід харківських слідчих зацікавив США : [америк. поліцейські вивчають досвід харків. слідчих] / Ганна Новосьолова // Думка. – 3.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680534081-dosvid-harkivskih-slidchih-zatsikaviv-ssha> (дата звернення: 3.04.2023).

Кравченко А. Харків за рівнем безпеки обігнав Париж та Брюссель – рейтинг Numbeo / Андрій Кравченко // Status Quo. – 3.04.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/03.04.2023/xarkiv-za-rivnem-bezpeki-obignav-pariz-ta-bryussel-reiting-numbeo (дата звернення: 3.04.2023).

4.04.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв 3 райони Харківщини. Зранку під вогонь потрапив Куп'янськ, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 4.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3409901> (дата звернення: 4.04.2023).

Дубовик В. Міністр оборони України Резніков нагородив медаллю [«Золотий тризуб»] голову Харківської ОВА Синегубова / Віта Дубовик // Думка. – 4.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1680603704-ministr-oboroni-ukrayini-reznikov-nagorodiv-medallyu-golovu-harkivskoyi-ova-sinegubova> (дата звернення: 4.04.2023).

Пройшла навчання і отримала грант: як переселенка з Харкова заснувала медіа-школу для дітей у Луцьку // Евакуація.city. – 4.04.2023. – URL: <https://evacuation.city/articles/276238/pereselenka-z-harkova-zasnuvala-v-lucku-media-shkolu-dlya-ditej> (дата звернення: 4.04.2023).

Куліченко І. Харківська університетська філармонія відкриває сезон / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 4.04.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/culture/kharkivska-universytetska-filarmonija-vidkryvaie-sezon/> (дата звернення: 4.04.2023).

5.04.2023

Потіха А. Росіяни обстріляли чотири райони Харківщини / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 5.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3410200> (дата звернення: 5.04.2023).
Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського, Чугуївського і Богодухівського районів.

Міністрам оборони України та Литви показали наслідки повномасштабного вторгнення на Харківщині // АТН. – 5.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/ministram-oborony-ukrainy-ta-lytvyy-pokazaly-naslidky-povnomasshtabnoho-vtorhnennia-na-kharkivshchyni-396984/> (дата звернення: 5.04.2023).

Терехов розповів, скільки зруйновано будинків у Харкові внаслідок обстрілів рф // Ми – Україна. – 5.04.2023. – URL: <https://weukraine.tv/skilky-zhytlovyh-budynkiv-zrujnuvala-armiya-rf-u-harkovi/> (дата звернення: 5.04.2023).

З початку повномасштабного вторгнення Росії в Україну у м. Харкові було зруйновано близько 6000 будинків.

Новосьолова Г. У центрі Харкова знесуть три будинки, понівечені російськими обстрілами / Ганна Новосьолова // Думка. – 5.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1680684788-u-tsentri-harkova-znesut-tri-budinki-ponivecheni-rosiyskimi-obstrilami> (дата звернення: 5.04.2023).

Йдеться про будинки № 32 та 34 по вул. Мироносицькій та про дім № 11/13 на вул. Свободи (будинки знаходяться у Київському районі міста).

Новосьолова Г. Харківські комунальники отримали нагороди від міністра оборони Резнікова : [медалі «За оборону України»] / Ганна Новосьолова // Думка. – 5.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680676853-harkivski-komunalniki-otrimali-nagorodi-vid-ministra-oboroni-reznikova> (дата звернення: 5.04.2023).

Харків поступово нарощує темпи відновлення // АТН. – 5.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/kharkiv-postupovo-naroshchuie-tempy-vidnovlennia-397011/> (дата звернення: 5.04.2023).

Іщук О. У харківському метро пасажирів піднімають настрій [мотиваційними плакатами] / Олена Іщук // Status Quo. – 5.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/05.04.2023/u-xarkivskomu-metro-pasaziram-pidnimayut-nastrii> (дата звернення: 5.04.2023).

Лузан О. Жителі Харкова повинні мати запас води, – мер Терехов : [через можливе знеструмлення внаслідок обстрілів] / Ольга Лузан // Цензор.нет. – 5.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3410205> (дата звернення: 5.04.2023).

6.04.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: пошкоджено приватні будинки, поранено чоловіка, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 6.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3410399> (дата звернення: 6.04.2023).

Обстріляні населені пункти Куп'янського, Харківського, Ізюмського та Чугуївського районів.

Ларін Ю. У Харкові польський бізнес відбудує пологовий, лікарню, школу та університет – Зеленський / Юрій Ларін // Думка. – 6.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/renovation/1680768800-u-harkovi-polskiy-biznes-vidbudue-pologoviy-likarnyu-shkolu-ta-universitet-zelenskiy> (дата звернення: 6.04.2023).

У Харкові закрили вхід ще на два цвинтарі : [міські кладовища № 15 (пров. Дубініна) та № 16 (вул. Сьомої Гвардійської Армії)] // My Kharkov.info. – 6.04.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkovi-zakrili-vhid-shhe-na-dva-tsvintari-19799.html> (дата звернення: 6.04.2023).

Хіневіч В. Харківська школярка написала та виконала пісню на підтримку України (відео) / Віталій Хіневіч // Редпост. – 6.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1256762-harkivska-shkolyarka-napisala-ta-vikonala-pisnyu-na-pidtrimku-ukrayini-video> (дата звернення: 6.04.2023).

Прем'єрний показ фільму «Люксембург, Люксембург» на Харківщині зібрав 68 тисяч для ЗСУ // Укрінформ. – 6.04.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/3692530->

premerij-pokaz-filmu-luksemburg-luksemburg-na-harkivsini-zibrav-68-tisac-dla-zsu.html (дата звернення: 6.04.2023).

7.04.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: окупанти зранку обстріляли Вовчанськ, під ворожим вогнем опинився Куп'янськ, – ОВА. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 7.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3410645> (дата звернення: 7.04.2023).

На війні загинув відомий харківський художник і скульптор : Антон Дербілов отримав смертельне поранення на Луганщині // Kharkiv Today. – 7.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-viyni-zahynuv-vidomyy-kharkivskyy-khudozhnyk-i-skulptor> (дата звернення: 7.04.2023).

Колоней Д. Зі Швеції у Харків привезли та презентували унікальні документи (фото) / Дмитро Колоней // Редпост. – 7.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1256818-zi-shvetsiyi-u-harkiv-privezli-ta-prezentovali-unikalni-dokumenty> (дата звернення: 7.04.2023).

Гості презентували копію карти України XVII століття, яка зберігалася в архівних фондах Швеції, а також раритетні примірники з листування гетьмана Івана Мазепи.

Хіневич В. У Харкові пройде театральна вистава : [вистава «Уфті-Туфті» пройде на території паркінгу ТРЦ «Nikolsky»] / Віталій Хіневич // Редпост. – 7.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1256832-u-harkovi-proyde-teatralna-vistava> (дата звернення: 7.04.2023).

8.04.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв три райони Харківщини, загинув чоловік, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 8.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3410893> (дата звернення: 8.04.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Чугуївського та Куп'янського районів.

Гаєвська А. Росіяни обстріляли щонайменше 18 населених пунктів на Харківщині: Список / Аліна Гаєвська // Думка. – 8.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680931188-rosiyani-obstrilyali-shchonaymenshe-18-naselenih-punktiv-na-harkivshchini-spisok> (дата звернення: 8.04.2023).

Під час обстрілів наукового центру у П'ятихатках росіяни застосували 74 види озброєння // Kharkiv Today. – 8.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/pid-chas-obstriliv-naukovoho-tsentru-u-pyatykhatkakh-rosiyany-zastosuvaly-74-vydy> (дата звернення: 8.04.2023).

Російські окупанти нанесли ракетний удар по готельному комплексу у Дергачівській громаді // Харків : Times. – 8.04.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/04/08/rojski-okupanti-nanesli-raketnij-udar-po-gotelnomu-kompleksu-u-dergachivskij-gromadi/> (дата звернення: 8.04.2023).

Війська РФ обстріляли Куп'янський район Харківщини, є загиблі та поранена // Цензор.нет. – 8.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3410974> (дата звернення: 8.04.2023).

Потіха А. На фронті загинув депутат з Харківщини Олег Мартимьянов / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 8.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3410904> (дата звернення: 8.04.2023).

Гаєвська А. У боях під Бахмутом загинув викладач Харківської політехніки [Володимир Омельченко] / Аліна Гаєвська // Думка. – 8.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1680934585-u-boyah-pid-bahmutom-zaginuv-vikladach-harkivskoyi-politehniki> (дата звернення: 8.04.2023).

Костенко Н. Харківські архіви та музеї під загрозою після російської агресії: як шведська спільнота допомагає зберегти спадщину / Ніколь Костенко // Харьков. известия. – 8.04.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/kharkivski-arkhivy-ta-muzei-pid-zahrozoiu-pislia-rosijskoi-ahresii-ia-k-shvedska-spilnota-dopomahaie-zberehty-spadshchynu/> (дата звернення: 8.04.2023).

Незламні: Харківський кінний клуб знайшов прихисток на Житомирщині та продовжує працювати // Рубрика. – 8.04.2023. – URL: <https://rubryka.com/2023/04/08/nezlamni-harkivskiy-kinnyj-klub-znajshov-pryhystok-na-zhytomyrshhyni-ta-prodovzhuye-pratsyuvaty/> (дата звернення: 8.04.2023).

9.04.2023

Кречмаровська Н. Бойові зіткнення на Куп'янському напрямку: є загиблі та поранені / Наталя Кречмаровська // Коментарии.ua: Харків. – 8.04.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/war/2022/16858-boyovi-zitknennya-na-kup-yanskomu-napryamku-e-zagibli-ta-poraneni.html> (дата звернення: 9.04.2023).

Дашківська І. Ворог обстрілює три райони Харківщини, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 9.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3411011> (дата звернення: 9.04.2023).
Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського та Чугуївського районів.

10.04.2023

Сирський показав незламних героїв 92-ї бригади // Kharkiv Today. – 10.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/syrskyy-pokazav-nezlamnykh-heroyiv-92-yi-bryhady> (дата звернення: 10.04.2023).

Макєєва М. Минулої доби росіяни обстріляли Харківщину з мінометів та РСЗВ «Град», пошкоджено житлові будинки, поранено чоловіка, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 10.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3411121> (дата звернення: 10.04.2023).

Кречмаровська Н. Понад 60 атак за добу: наслідки дій РФ на Харківщині / Наталя Кречмаровська // Коментарии.ua: Харків. – 10.04.2023. – URL: https://kharkov.comments.ua/ua/news/war/2022/16864-ponad-60-atak-Za-dobu-naslidki-diy-rf-na-harkivschini.html?utm_source=ukrnet&utm_medium=ukrnet2 (дата звернення: 10.04.2023).

Через обстріл російської армії в Харківській області загорівся ліс // UN : укр. новини. – 10.04.2023. – URL: <https://ukranews.com/ua/news/926083-cherez-obstril-rosijskoyi-armiyi-v-harkivskij-oblasti-zagorivsysya-lis> (дата звернення: 10.04.2023).

Манченко О. У Дергачівській громаді деякі населені пункти зруйновані майже на 90% / Олександр Манченко // Слобід. край. – 10.04.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/dergaci/u-dergacivskij-gromadi-deaki-naseleni-punkti-zrujnovani-majze-na-90.html> (дата звернення: 10.04.2023).

Карпенко К. Поблизу Бахмута нагородили бійців, які боронили Харківщину / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 10.04.2023. – URL:

<https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/poblizu-bahmuta-nagorodili-bijciv-aki-boronili-harkivsinu.html> (дата звернення: 10.04.2023).

Нагороджено бійців Куп'янського та Лозівського окремих батальйонів територіальної оборони.

Ларін Ю. Ректорка ХНУ імені Каразіна Тетяна Кагановська: Не кожен, хто зізнався в любові університету, склав іспит війною : Харків. нац. ун-т ім. В. Н. Каразіна залишається одним із найбільш авторитетних закладів освіти України / Юрій Ларін // Думка. – 10.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/interview/1681060451-rektorka-hnu-imeni-karazina-tetyana-kaganovska-ne-kozhhen-hto-ziznavavsya-v-lyubovi-universitetu-sklav-ispit-viynoyu> (дата звернення: 10.04.2023).

Ларін Ю. У Харкові росіяни під час ракетної атаки пошкодили рідкісне французьке видання 17 століття : Російська армія завдавала у березні 2022 року ракетні удари по центру міста Харкова / Юрій Ларін // Думка. – 10.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1681111303-u-harkovi-rosiyani-pid-chas-raketnoyi-ataki-poshkodili-ridkisne-frantsuzske-vidannya-17-stolitття> (дата звернення: 10.04.2023).

Внаслідок російського ракетного удару біля будівлі бібліотеки ХНУ імені В. Н. Каразіна була пошкоджена французька агрономічна книга 17 століття. Про це в інтерв'ю виданню «Думка» сказала ректорка ХНУ імені В. Н. Каразіна Тетяна Кагановська.

Усі харківські кладовища закриють на свята для відвідувачів // Kharkiv Today. – 10.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/usi-kharkivski-kladovishcha-zakryyut-na-svyata-dlya-vidviduvachiv> (дата звернення: 10.04.2023).

11.04.2023

Копилук Л. Словенія збирається допомогати Харкову: визначено пріоритетні напрями (відео) / Леся Копилук // Харьков. известия. – 11.04.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/slovenia-zbyraietsia-dopomohaty-kharkovu-vyznachenopriorytetni-napriamy-video/> (дата звернення: 11.04.2023).

Дашківська І. Ворог обстрілює Харківщину, під вогнем Куп'янськ та Вовчанськ, – ОВА. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 11.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3411340> (дата звернення: 11.04.2023).

Росія завдала збитків культурі України на \$2,6 млрд. Третина – на Харківщині // Kharkiv Today. – 11.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kultura/rosiya-zavdala-zbytktiv-kulturi-ukrayiny-na-26-mlrd-tretyna-na-kharkivshchyni> (дата звернення: 11.04.2023).

Біляєва Я. Руйнування культурної спадщини: яких втрат зазнав Харків під час війни (відео) / Яна Біляєва // Харьков. известия. – 11.04.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/rujnuvannia-kulturnoi-spadshchyny-iaxykh-vtrat-zaznav-kharkiv-pid-chas-vijny-video/> (дата звернення: 11.04.2023).

Харківський фізик Академії [НАН України] отримав нагороду від Міністра оборони України : [Олексій Дмитренко] // Національна академія наук України. – 11.04.2023. – URL: <https://www.nas.gov.ua/UA/Messages/Pages/View.aspx?MessageID=9979> (дата звернення: 11.04.2023).

3 квітня 2023 р. випускник ННІ «Фізико-технічний факультет» Каразінського університету, м. н. с. ННЦ «Харківський фізико-технічний інститут», капітан стрілецької роти 209-го окремого батальйону територіальної оборони 113-ї окремої

бригади територіальної оборони Олексій Дмитренко отримав відзнаку Міністра оборони України «Вогнепальна зброя» та власне нагородну зброю – пістолет Beretta M9.

Ларін Ю. Меморандум підписано: Синегубов заявив про будівництво фабрики-кухні для 86 закладів освіти на Харківщині / Юрій Ларін // Думка. – 11.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1681149746-memorandum-pidpisano-sinegubov-zayaviv-pro-budivnitstvo-fabriki-kuhni-dlya-86-zakladiv-osviti-na-harkivshchini> (дата звернення: 11.04.2023).

Перша в Україні фабрика-кухня буде побудована у м. Лозова Харківської області на гроші філантропа Говарда Баффета. Вона дозволить забезпечити якісним харчуванням учнів 86 закладів шкільної та дошкільної освіти в Лозівській, Олексіївській, Близнюківській, Біляївській та Первомайській громадах Харківської області.

У Харківській області виявлено 23 катівні, де від російських військових постраждали понад 100 осіб // Наш Донбас. – 11.04.2023. – URL: <https://nashdonbass.com/u-harkivskij-oblasti-viyavleno-23-kativni-de-vid-rosijskih-vijskovih-postrazhdali-ponad-100-osib/> (дата звернення: 11.04.2023).

Волкова Г. «Ставила сердечка в Telegram, щоб донька знала, коли я загину». Історія викладачки [Полтавського педагогічного університету] Валентини Бондаренко, яка дивом вижила в окупації в Ізюмі / Ганна Волкова // Telegraf. – 11.04.2023. – URL: <https://telegraf.com.ua/ukr/obshhestvo/2023-04-10/5786236-stavila-serdechki-v-telegram-chtoby-doch-zнала-kogda-ya-pogibnu-istoriya-prepodavatelya-valentiny-bondarenko-chudom-vyzhivshey-v-okkupatsii-v-izyume> (дата звернення: 11.04.2023).

12.04.2023

Свиридович Р. У «Гвардії наступу» з'явилася ще одна бригада – харківська «Хартія» / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 12.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3411554> (дата звернення: 12.04.2023).

Макєєва М. Наслідки ворожих обстрілів Харківщини: під ворожим вогнем опинилися 4 райони. Фоторепортаж / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 12.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3411648> (дата звернення: 12.04.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: росіяни обстріляли Вовчанськ та Куп'янський район, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 12.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3411580> (дата звернення: 12.04.2023).

Швейцарська організація передала 72 зарядні станції «Jackery» Харкову // АТН. – 12.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/shvejtsarska-orhanizatsiia-peredala-72-zariadni-stantsii-jackery-kharkovu-397645/> (дата звернення: 12.04.2023).

Куліш П. Харківський цифровий арт-проект «CityX» представили у Нью-Йорку / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 12.04.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/harkivskij-czifrovij-art-proiekt-cityx-predstavili-u-nyu-jorku/> (дата звернення: 12.04.2023).

«CityX» є цифровою пам'яткою, створеною на честь унікальної колекції мистецтва міста-героя Харкова.

Усі зруйновані будівлі Харківщини з'являться в електронній системі // Kharkiv Today. – 12.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/usi-zruynovani-budivli-kharkivshchyny-zyavlyatsya-v-elektronniy-systemi> (дата звернення: 12.04.2023).

Петренко А. Під час окупації росіянами однієї з ферм на Харківщині корови з голоду почали їсти одна одну / Андрій Петренко // Укр. голос. – 12.04.2023. – URL: <https://uagolos.com/pid-chas-okupacziyi-rosiyanamy-odniyeyi-z-ferm-na-harkivshhyni-korovy-z-golodu-pochaly-yisty-odna-odnu/> (дата звернення: 12.04.2023).

Реєстр зрадників України: хто з посадовців Харківської області потрапив до переліку // Kharkiv Today. – 12.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/politika/reystyr-zradnykiv-ukrayiny-khto-z-posadovtsiv-kharkivskoyi-oblasti-potrapyv-do-pereliku> (дата звернення: 12.04.2023).

Макєєва М. У Харкові заочно судитимуть депутата від ОПЗЖ Фомічевського, який показав російським військовим дорогу в Ізюм / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 12.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3411620> (дата звернення: 12.04.2023).

Кравченко А. У харківському метро з'явилися гігантські паски (фото) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 12.04.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/12.04.2023/u-xarkivskomu-metro-zyavilisya-gigantski-paski-foto (дата звернення: 12.04.2023).

Метро прикрасили на честь Великодня, який православні християни відзначатимуть у неділю, 16 квітня.

13.04.2023

Кравченко А. Російські війська обстріляли у Харківській області школу [у с. Гатище неподалік Вовчанська] / Андрій Кравченко // Status Quo. – 13.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/13.04.2023/rosiiski-viiska-obstrilyali-u-xarkivskii-oblasti-skolu> (дата звернення: 13.04.2023).

Крім того, 12 квітня війська РФ обстріляли близько двадцяти населених пунктів на Слобожанському та Куп'янському напрямках.

Дубовик В. У Первомайському попрощаються із військовим, який загинув у Бахмуті: [Сергій Савченко] / Віта Дубовик // Думка. – 13.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1681384450-u-pervomayskomu-poproshchayutsya-iz-viyskovim-yakiy-zaginu-u-bahmuti> (дата звернення: 13.04.2023).

Сергій Савченко – випускник Харківського педагогічного університету ім. Г. С. Сковороди.

Кравченко А. На Харківщині виявили ще одне мінне поле. Його сьогодні підірвуть / Андрій Кравченко // Status Quo. – 13.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/13.04.2023/na-xarkivshhyni-viyavili-shhe-odne-minne-pole-iogo-syogodni-pidirvut> (дата звернення: 13.04.2023).

14.04.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: обстріли населених пунктів, 4 особи зазнали поранень, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 14.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3412055> (дата звернення: 14.04.2023).

Іщук О. Війська РФ обстріляли Дворічну: поранено волонтера / Олена Іщук // Status Quo. – 14.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/14.04.2023/viiska-rf-obstrilyali-dvoricnu-poraneno-volontera> (дата звернення: 14.04.2023).

П'ять машин швидкої допомоги передала лікарням Харкова і Краматорська Швейцарія – подробиці // Freedом. – 14.04.2023. – URL: <https://uatv.ua/uk/p-yat-mashyn-shvydkoyi->

[dopomogy-peredala-likarnyam-harkova-i-kramatorska-shvejsariya-podrobytsi/](#)
звернення: 14.04.2023).

(дата

На Харківщині минулого тижня засіяли майже 9,5 тис. гектарів // Agravery. – 14.04.2023. – URL: <https://agravery.com/uk/posts/show/na-harkivsini-minulogo-tizna-zasiali-majze-95-tis-gektariv> (дата звернення: 14.04.2023).

Маньковська В. У Харкові відбулося відкриття фестивалю класичної музики Kharkiv Music Fest / Віка Маньковська // Гвара медіа. – 14.04.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkovi-vidbulosya-vidkrittya-festivalyu-klasichnoi-muziki-kharkivmusicfest/> (дата звернення: 14.04.2023).

Голосний В. У Харкові відкрилася виставка-хроніка воєнних подій народного художника України Віктора Ковтуна (фото) / Василь Голосний // Харьков. известия. – 14.04.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/culture/vystavka-2/> (дата звернення: 14.04.2023).

Колоней Д. У Харкові створено художній проект «Діти, які бачать війну» (фото): Презентувала проект Школа сучасних театральних напрямів Харкова / Дмитро Колоней // Редпост. – 14.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257140-u-harkovi-stvoreno-hudozhniy-proekt-diti-yaki-bachat-viynu> (дата звернення: 14.04.2023).

15.04.2023

«Кожен день – це підготовка до контрнаступу»: командир харківської бригади ТрО про ситуацію у Бахмуті // Kharkiv Today. – 15.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kozhen-den-tse-pidhotovka-do-kontrnastupu-komandyr-kharkivskoyi-bryhady-tro-pro-sytuatsiyu> (дата звернення: 15.04.2023).

Іщук О. У Вовчанську російські війська обстріляли лікарню, поранено жінку / Олена Іщук // Status Quo. – 15.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/15.04.2023/u-vovcansku-rosiiski-viiska-obstrilyali-likarnyu-poraneno-zinku> (дата звернення: 15.04.2023).

Гаєвська А. Окупанти гатять по Дергачівщині з авіації, танків та артилерії – голова громади / Аліна Гаєвська // Думка. – 15.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1681544198-okupanti-gatyat-po-dergachivshchini-z-aviatsiyi-tankiv-ta-artileriyi-golova-gromadi> (дата звернення: 15.04.2023).

Гаєвська А. Як виглядає корпус Каразінського університету через рік після російського удару: Кадри з місця / Аліна Гаєвська // Думка. – 15.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1681571119-yak-viglyadae-korpus-karazinskogo-universitetu-cherez-rik-pislya-rosiyskogo-udaru-kadri-z-mistsya> (дата звернення: 15.04.2023).

Корпус Харківського національного університету імені В. Н. Каразіна зазнав значних пошкоджень після обстрілу у березні 2022 року, нині обговорюють його майбутнє відновлення.

Герасименко Я. На Харківщині реставрують 300-річне Євангеліє, яке врятували від окупантів працівники музею : [Ізюмський краєзнавчий музей] / Ярослав Герасименко // Hromadske. – 15.04.2023. – URL: <https://hromadske.ua/posts/na-harkivshini-restavruyut-300-richne-yevangeliye-yake-vryatuvati-vid-okupantiv-pracivniki-muzeyu> (дата звернення: 15.04.2023).

Парфьонова Р. У Харкові відкриється виставка «Школи повоєнного Харкова» : Харків. та грузин. архітектори представили своє бачення, як будуть виглядати зруйновані расистами

школі Харкова після відновлення / Ріта Парфьонова // Редпост. – 15.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257159-u-harkovi-vidkrietsya-vistavka-shkoli-povoennogo-harkova> (дата звернення: 15.04.2023).

Харків прикрасили квітами з легендою (фото) : Незламні комунальники міста-героя прикрасили знакові місця, площі та сквери яскравими весняними квітами // GX : новинний портал. – 15.04.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/harkiv-prikrasili-kvitami-z-legendoyu-foto.html> (дата звернення: 15.04.2023).

Бовсуновська К. У Харкові тепер будуть рости «Шевченківські дуби» (фото) : [на території саду ім. Т. Г. Шевченка висадили 30 одиниць саджанців дубів] / Карина Бовсуновська // Накипіло. – 15.04.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/u-kharkovi-teper-budut-rosty-shevchenkivski-duby-foto> (дата звернення: 15.04.2023).

Носальський І. Скільки часу піде на повне відновлення Харкова: прогноз Терехова : [2–3 роки] / Іван Носальський // РБК-Україна. – 15.04.2023. – URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/skilki-chasu-pide-povne-vidnovlennya-harkova-1681576631.html> (дата звернення: 15.04.2023).

16.04.2023

«Наші воїни-герої стоять»: бригада тероборони з Харкова боронить Бахмут : [127 окрема бригада Сил територіальної оборони] // Mediaport. – 16.04.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/nashi-voyiny-heroyi-stoyat-bryhada-teroborony-z-kharkova-boronyt-bakhmut> (дата звернення: 16.04.2023).

Запеклі, злі і дуже-дуже вмотивовані: як воює 209-й окремий батальйон 113-ї окремої бригади // АТН. – 15.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/zapekli-zli-i-duzhe-duzhe-vmotyvovani-ia-k-voiuie-209-j-okremyj-bataljon-113-i-okremoi-bryhady-397921/> (дата звернення: 16.04.2023).

Гаєвська А. «Замість дзвонів лунають вибухи»: Як харківські бійці святкують фронтовий Великдень Архієпископ Харківський та Слобожанський Митрофан освятив паски для військовослужбовців 92-ої окремої механізованої бригади (Харківська область) / Аліна Гаєвська // Думка. – 16.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1681640213-zamist-dzvoniv-lunayut-vibuhi-yak-harkivski-biytsi-svyatkuyut-frontoviy-velikden> (дата звернення: 16.04.2023).

Дашківська І. Ворог продовжує обстрілювати Харківщину, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 16.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3412422> (дата звернення: 16.04.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Чугуївського та Куп'янського районів.

Колоней Д. Від ударів ворога постраждали 10 селищ Харківщини / Дмитро Колоней // Редпост. – 16.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257186-vid-udariv-voroga-postrazhdali-10-selisch-harkivschini> (дата звернення: 16.04.2023).

На Харківщині на автошляху Чугуїв – Великий Бурлук відновили міст // Kharkiv Today. – 16.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-kharkivshchyni-na-avtoshlyakhu-chuhuyiv-velykyy-burluk-vidnovyly-mist> (дата звернення: 16.04.2023).

У Німеччині вшанували пам'ять колишнього в'язня німецьких концтаборів Бориса Романченка, вбитого у Харкові російською ракетою // Цензор.нет. – 16.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3412392> (дата звернення: 16.04.2023).

Гаєвська А. У Харкові на Салтівці намалювали рекордну писанку : У Харкові у Великдень встановили новий рекорд України / Аліна Гаєвська // Думка. – 16.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1681645592-u-harkovi-na-saltivtsi-namalyuvali-rekordnu-pisanku> (дата звернення: 16.04.2023).

17.04.2023

Дашківська І. Ворог гатив по Харківщині, у Вовчанську пошкоджено 11 будинків, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 17.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3412524> (дата звернення: 17.04.2023).

Зруйнована російськими загарбниками Північна Салтівка – фото із землі і повітря // Україна криминальна. – 17.04.2023. – URL: <https://cripo.com.ua/gallery/zrujnovana-rosijskymy-zagarbnykamy-pivnichna-saltivka-foto-iz-zemli-i-povitrya/> (дата звернення: 17.04.2023).

У створенні найбільшої в Україні писанки брали участь 750 людей // АТН. – 17.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/u-stvorenni-najbilshoi-v-ukraini-pysanky-braly-uchast-750-liudej-397994/> (дата звернення: 17.04.2023).

Дихман А. Кладовище розстріляних машин у Старому Салтові: фоторепортаж / Аліна Дихман // Status Quo. – 17.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/fotoreportazh/17.04.2023/kladovishhe-rozstrilyanix-masin-u-staromu-saltovi-fotoreportaz> (дата звернення: 17.04.2023).

18.04.2023

Колоней Д. Ворог обстріляв 13 населених пунктів Харківщини / Дмитро Колоней // Редпост. – 18.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257259-vorog-obstrilyav-13-naselenih-punktiv-harkivschini> (дата звернення: 18.04.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: обстріли Вовчанська, Козачої Лопані, Чугуївського та Ізюмського району, без постраждалих, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 18.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3412744> (дата звернення: 18.04.2023).

Іванець О. Буду захищати батьківщину стільки, скільки це потрібно – тероборонець Сергій / Оксана Іванець // Армія : inform. – 18.04.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/04/18/budu-zahyshhaty-batkvshhynu-stilky-skilky-cze-potribno-teroboronecz-sergij/> (дата звернення: 18.04.2023).

До війни Сергій працював фахівцем відділу зв'язків з громадськістю в органах місцевого самоврядування.

Іменем командира «Фрайкору» назвали вулицю неподалік місця його загибелі : Георгій Тарасенко загинув під час звільнення Малої Рогані у березні 2022 р. // Kharkiv Today. – 18.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/imenem-komandira-fraykoru-nazvaly-vulytsyu-nepodalik-mistsya-yoho-zahybeli> (дата звернення: 18.04.2023).

Безвісти зниклий боєць з Харківщини Сергій Пугасій звільнений з полону окупантів // Mediaport. – 18.04.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/bezvisty-znyklyy-boyets-z-kharkivshchyny-serhiy-puhasiy-zvilnenyy-z-polonu-okupantiv> (дата звернення: 18.04.2023).

Терехов: У Харкові відновили роботу усі ринки, супермаркети та аптеки // Ми – Україна. – 18.04.2023. – URL: <https://weukraine.tv/zhyttya-u-harkovi-chy-varto-mistyanam-povertatys-u-misto/> (дата звернення: 18.04.2023).

Гейдор О. Головні актори фільму «Люксембург, Люксембург» привезли картину у рідне селище під Харковом / Оксана Гейдор // Главком. – 18.04.2023. – URL: <https://scotch.glavcom.ua/showbiz/holovni-aktori-filmu-ljuksemburh-ljuksemburh-privezli-kartynu-u-ridne-selishche-pid-kharkovom-921379.html> (дата звернення: 18.04.2023).

Учасники гурту «Курган і Агрегат» Аміл і Раміл Насірови та режисер стрічки Антоніо Лукіч розповіли про показ фільму «Люксембург, Люксембург», який стартував у прокаті, у Венеції та у рідному селищі Насірових на Харківщині.

Неділько К. Гуманітарка під обстрілами: на Харківщині видали продуктові набори : [у с. Вільча Чугуїв. р-ну] / Ксенія Неділько // Коментарии.ua : Харків. – 18.04.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/17066-gumanitarka-pid-obstrilami-na-harkivschini-vidali-produktovi-nabori.html> (дата звернення: 18.04.2023).

Міндер Т. Харківський літературний музей номінований на премію The Webby Awards: як підтримати / Тамара Міндер // Mediaport. – 18.04.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/kharkivskyy-literaturnyy-muzey-nominovanyy-na-premiyu-webby-awards-yak-pidtrymaty> (дата звернення: 18.04.2023).

Проект Харківського ЛітМузею «Віртуальний ЛітМузей» цієї весни потрапив до п'ятірки найкращих у категорії «Apps, dApps та програмне забезпечення – Мистецтво, Культура, та Події». Загалом претендентів було близько 14 тисяч.

Ларін Ю. У Харкові приховали стели російських акторів, які відмовилися засудити вторгнення в Україну / Юрій Ларін // Думка. – 18.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1681816311-u-harkovi-prihovali-steli-rosiyskih-aktoriv-yaki-vidmovilisya-zasuditi-vtorgnennya-v-ukrayinu> (дата звернення: 18.04.2023).

У Харкові на алеї зірок кінофестивалю «Харківський бузок» приховали стели з іменами російських кінодіячів.

19.04.2023

Росіяни обстріляли 12 населених пунктів на Харківщині // Kharkiv Today. – 19.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiyany-obstrilyaly-12-naselenykh-punktiv-na-kharkivshchyni-0> (дата звернення: 19.04.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: авіаційний удар по Вовчанську, обстріли та пожежа у Куп'янському районі, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 19.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3412987> (дата звернення: 19.04.2023).

Російський авіаудар по Вовчанську на 90% знищив місцевий ринок (фото) // Ракурс. – 19.04.2023. – URL: <https://racurs.ua/ua/n182144-masshtabna-dtp-na-kyivschyni-gorily-try-vantajivky-ie-jertvy-foto.html> (дата звернення: 19.04.2023).

Дубовик В. На фронті загинув випускник харківського вишу, який хотів реукраїнізувати Донбас : Випускник Каразінського університету [Михайло Алексеєнко] загинув в бою / Віта Дубовик // Думка. – 19.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1681886245-na>

[fronti-zagynuv-vipusnik-harkivskogo-vishu-yakiy-hotiv-reukrayinizuvati-donbas](#)

(дата

звернення: 19.04.2023).

Відомий в Україні японець-волонтер [Фумінорі Цучико] відкрив у Харкові незвичайне кафе: у чому його фішка // РБК-Україна. – 19.04.2023. – URL: <https://www.rbc.ua/rus/stylar/vidomiy-ukrayini-ponets-volonter-vidkriv-1681895840.html> (дата звернення: 19.04.2023).

Від Фонду Говарда Баффета на Харківщину надійшло 42 генератори // My Kharkov.info. – 19.04.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/vid-fondu-govarda-baffeta-na-harkivshhinu-nadijshlo-42-generatori-82371.html> (дата звернення: 19.04.2023).

Дихман А. У яких районах Харкова можуть бути міни: список / Аліна Дихман // Status Quo. – 19.04.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/19.04.2023/u-yakix-raionax-xarkova-mozut-buti-mini-spisok (дата звернення: 19.04.2023).

Найнебезпечнішими районами є: Північна Салтівка, Роганський житловий масив, с. Мала Данилівка, П'ятихатки, Жуковського; деякі кладовища та зелені зони, розташовані біля окружної та в місцях, де велися активні бойові дії. Також територія Лісопарку, Олексіївки, 602 мікрорайону та Кулінічів.

Поодинокі вогні надії. Як вночі виглядає найбільш зруйнований район Харкова (фото) // GX : Новинний портал. – 19.04.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/poodinoki-vogni-nadiii-yak-vnochi-viglyadae-najbilsh-zrujnovanij-rajon-harkova-foto.html> (дата звернення: 19.04.2023).

Харківський фотограф-документаліст Павло Дорогой на своїй сторінці у Фейсбуці опублікував нічні фотографії Північної Салтівки – найбільш зруйнованого району Харкова.

Дубовик В. Французьке місто запросило до себе дітей з Харківщини : Діти з Лозівської громади вирушили на відпочинок до Франції / Віта Дубовик // Думка. – 19.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1681913195-frantsuzke-misto-zaprosilo-do-sebe-ditey-z-harkivshchini> (дата звернення: 19.04.2023).

Колоней Д. Я дуже вдячний мусульманській громаді Харкова, яка підтримувала місто у найважчі часи – Ігор Терехов (фото) / Дмитро Колоней // Редпост. – 19.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257298-ya-duzhe-vdyachniy-musulmanskiy-gromadi-harkova-yaka-pidtrimuvala-misto-u-nayvazhchi-chasi-igor-terehov> (дата звернення: 19.04.2023).

Мер Харкова Ігор Терехов взяв участь в іфтарі – вечері, яка проводиться під час священного для мусульман місяця Рамадан. Він подякував мусульманській громаді міста за потужну волонтерську підтримку, а також зазначив, що велика кількість мусульман воює зараз на боці України.

Голосний В. Парк Перемоги в Харкові оживає (фоторепортаж) / Василь Голосний // Редпост. – 19.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1257288-park-peremogi-v-harkovi-ozhivae-fotoreportazh> (дата звернення: 19.04.2023).

У Харківській області – значне падіння експорту та імпорту // GX : новинний портал. – 19.04.2023. – URL: <https://gx.net.ua/ekonomika/region/-u-harkivskij-oblasti--znachne-padinnja-eksportu-ta-importu.html> (дата звернення: 19.04.2023).

Хто і як вивозив українське збіжжя під час окупації Харківщини // Kharkiv Today. – 19.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/khto-i-yak-vyvozyv-ukrayinske-zbizhzhya-pid-chas-okupatsiyi-kharkivshchyny> (дата звернення: 19.04.2023).

Зерно з Харківщини окупанти вивезли до Білгородської, Ростовської та Воронежської областей.

Суд скасував штраф меру Харкова за російську мову у соцмережах // Укрінформ. – 19.04.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3697638-sud-skasuvav-straf-meru-harkova-za-rosijsku-movu-u-socmerezah.html> (дата звернення: 19.04.2023).

Суддя погодилася із позицією захисту Терехова, що сторінки мера в Телеграмі та Фейсбуці не є представницькими, тобто він веде їх не як посадовець.

Гуньковський Б. Екснардеп Компартії Тищенко роздавав жителям Харківщини «агітки» на підтримку окупантів, – СБУ / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 19.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3413117> (дата звернення: 19.04.2023).

20.04.2023

Макєєва М. Ворог продовжує завдавати ударів по Харківському, Куп'янському та Чугуївському районах, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 20.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3413217> (дата звернення: 20.04.2023).

Кречмаровська Н. У Харківській ОВА розповіли, що в області потрібно відновити першочергово / Наталя Кречмаровська // Коментарии.ua : Харків. – 20.04.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/human-rights/17138-u-harkivskiy-ova-rozpovili-scho-v-oblasti-> (дата звернення: 20.04.2023).

Найбільш постраждали на Харківщині деокуповані громади Харківського, Ізюмського, Чугуївського та Куп'янського районів.

Льїна К. Партнери готові відновлювати Харківщину: Синєгубов розповів про Міжнародний Саміт міст і регіонів / Катерина Льїна // Думка. – 20.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1682003744-partneri-gotovi-vidnovlyuvati-harkivshchinu-sinegubov-rozpoviv-pro-mizhnarodniy-samit-mist-i-regioniv> (дата звернення: 20.04.2023).

Понад 250 жителів Харківської області підірвались на російських мінах : Двадцять дев'ятеро людей загинули // Kharkiv Today. – 20.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/ponad-250-zhyteliv-kharkivskoyi-oblasti-pidirvalys-na-rosiyskykh-minakh> (дата звернення: 20.04.2023).

На відновлення Харкова потрібно 9 млрд євро // СтройОбзор. – 20.04.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/na-vidnovlennya-kharkova-potribno-9-mlrd-evro> (дата звернення: 20.04.2023).

За час війни у Харкові народилися понад 2100 дітей // Kharkiv Today. – 20.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/za-chas-viyny-u-kharkovi-narodylysya-ponad-2100-ditey> (дата звернення: 20.04.2023).

Дубовик В. Голлівудська зірка Кейт Бланшетт спродюсувала документальний фільм про воєнний Харків / Віта Дубовик // Думка. – 20.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1681994674-gollivudska-zirka-keyt-blanshett-sprodysuvala-dokumentalniy-film-pro-voenni-y-harkiv> (дата звернення: 20.04.2023).

У Харкові покажуть документальний фільм про війну у місті, знятий французьким та італійським військовими журналістами.

Рятували навіть морських свинок: як працює організація «Порятунок тварин Харків» // Дім. – 20.04.2023. – URL: <https://kanaldim.tv/ryatuvaly-navit-morskyh-svynok-yak-praczyuye-organizacziya-poryatunok-tvaryn-harkiv/> (дата звернення: 20.04.2023).

Встановлено особу коменданта Балаклії, який катував місцевих жителів під час окупації – Reuters : [підполковник Валерій Буслов] // Факти. – 20.04.2023. – URL: <https://fakty.com.ua/ua/ukraine/20230420-vstanovleno-osobu-komendanta-balakliyi-yakyj-katuvav-miscevyh-zhyteliv-pid-chas-okupacziyi-reuters/> (дата звернення: 20.04.2023).

21.04.2023

Ларін Ю. «Гвардія наступу» на Харківщині: Як готують штурмовиків, котрі звільнятимуть Україну (фоторепортаж) / Юрій Ларін // Думка. – 21.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682050962-gvardiya-nastupu-na-harkivshchini-yak-gotuyut-shturmovikiv-kotri-zvilnyatimut-ukrayinu-fotoreportazh> (дата звернення: 21.04.2023).

Новосьолова Г. Росіяни скинули керовану авіабомбу поблизу будівлі суду у Вовчанську / Ганна Новосьолова // Думка. – 21.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682065153-rosiyani-skinuli-kerovanu-aviabombu-poblizu-budivli-sudu-u-vovchansku> (дата звернення: 21.04.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв Харківщину, у Куп'янську пошкоджено будинки, здійнялися пожежі, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 21.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3413491> (дата звернення: 21.04.2023).

Онук Кеннеді допомагав ЗСУ звільняти Харківську область // Online.ua : Новини. – 21.04.2023. – URL: <https://novyny.online.ua/onuk-kennedi-dopomagav-zsu-zvilnyati-harkivsku-oblast-n857173/> (дата звернення: 21.04.2023).

Роберт Френсіс Кеннеді-молодший, який є племінником експрезидента США Джона Кеннеді, повідомив, що його син Коннор воював у складі Іноземного легіону та допомагав Збройним силам України звільняти Харківську область у вересні 2022 р.

Поетика і політика: у Харківському ЛітМузеї відбудеться мистецький захід // Гвара медіа. – 21.04.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/poetika-i-politika-u-harkivskomu-litmuzei-vidbudetsya-misteczkiy-zahid/> (дата звернення: 21.04.2023).

25 березня відбудеться черговий захід проєкту «П'ятий Харків». Цього разу «гвіздом програми» є чеський поет Яромір Тупл.

Харків без культури. У місті заборонили роботу майже всіх театрів та концертних майданчиків // Kharkiv Today. – 21.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkiv-bez-kultury-u-misti-zaboronyly-robotu-mayzhe-vsikh-teatriv-ta-kontsertnykh> (дата звернення: 21.04.2023).

Рада оборони Харківської області заборонила проводити культурні заходи у всіх місцях, окрім трьох: ЄрміловЦентру, малої зали ХНАТОБу та метрополітену.

22.04.2023

Противник намагався провести штурм на Харківщині : [неподалік Лиману Першого на Куп'янщині] // Kharkiv Today. – 22.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/protyvnyk-namahavsyia-provesty-shturm-na-kharkivshchyni> (дата звернення: 22.04.2023).

Під ворожими обстрілами перебували три райони Харківщини – голова ОВА // ZN,UA : Дзеркало тижня. – 22.04.2023. – URL: <https://zn.ua/ukr/war/pid-vorozhimi-obstrilami-perebuvali-tri-rajoni-kharkivshchini-holova-ova.html> (дата звернення: 22.04.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського та Чугуївського районів.

Бурдейна О. Армія РФ обстріляла Харків: випустила 6 ракет, 1 – впала у Білгороді – Харківська ОВА / Олена Бурдейна // Стопкор. – 22.04.2023. – URL: <https://www.stopcor.org/ukr/section-suspilstvo/news-armiya-rf-obstrilyala-harkiv-vipustila-6-raket-1-vpala-u-bilgorodi-harkivska-ova-22-04-2023.html> (дата звернення: 22.04.2023).

Ларін Ю. Ракетний обстріл Харкова: Горить інфраструктурний об'єкт [у Новобавар. р-ні] / Юрій Ларін // Думка. – 22.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682193054-raketniy-obstril-harkova-gorit-infrastrukturniy-ob-ekt> (дата звернення: 22.04.2023).

Макаренко Г. Російська ракета влучила у приватний сектор під Харковом, у місті – масштабна пожежа / Ганна Макаренко // Newsroom. – 22.04.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/news/rosiyska-raketa-vluchila-u-privatniy-sektor-pid-harkovom-u-misti-masshtabna-pozhezh> (дата звернення: 22.04.2023).

Ракети влучили у приватний сектор у с. Котляри Харківського району, у цивільні об'єкти Новобаварського, Слобідського і Основ'янського районів.

23.04.2023

У Харкові стався вибух на АЗС, поліція розслідує диверсію // Вголос. – 23.04.2023. – URL: https://vgolos.ua/news/u-harkovi-stavsya-vibuh-na-azs-policiya-rozsliduie-diversiyu_1435811.html (дата звернення: 23.04.2023).

У Харкові відкрили безпечні простори для дітей // Kharkiv Today. – 23.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkov/u-kharkovi-vidkryly-bezpechni-prostory-dlya-ditey> (дата звернення: 23.04.2023).

У Харкові відкрили простори «Літокрил», де діти можуть займатися творчістю, спілкуватися з однолітками й отримувати кваліфіковану психологічну допомогу.

Харківський фермер створив броньований безпілотний трактор, щоб розмінувати поля // Маю право. – 23.04.2023. – URL: <https://mayupravo.com/news/view/harkivskiyi-fermer-stvoriv-bronovaniyi-bezpilotniyi-traktor-schob-rozminuvati-polya-a75018/> (дата звернення: 23.04.2023).

За допомогою пульта та монітору механізатор Павло Григорченко в деокупованому селі Граковому підготував трактор до робіт у полі. Радіокерована машина захищена від російських мін.

24.04.2023

На Харківщині вручили державні нагороди сім'ям загиблих прикордонників // Wallnews : укр. інформ. агентство. – 24.04.2023. – URL: https://www.wallnews.org/na-kharkivshchyni-vruchyly-derzhavni-nahorody-simiam-zahyblykh-trykordonnykiv?utm_source=news.ukrnet (дата звернення: 24.04.2023).

Указом Президента України нагороджено орденами «За мужність» III ступеня майстер-сержанта Ігоря Князева та майстер-сержанта Сергія Маркова (померли).

Від голоду загинули 60 тисяч тварин: збитки агрокомбінату в Чугуївському районі оцінюють в сотні мільйонів доларів // АТН. – 24.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/vid->

[holodu-zahynuly-60-tysiach-tvaryn-zbytky-ahrokombinatu-v-chuhivskomu-rajoni-otsiniuiut-v-sotni-miljoniv-dolariv-398608/](#) (дата звернення: 24.04.2023).

Роденко О. На Харківщині майструють незвичні свічки для воїнів ЗСУ. Відео : Сахновщанин Валерій Удовіченко допомагає воїнам ЗСУ / Олександр Роденко // Сахновщина : gromada.group. – 24.04.2023. – URL: <https://sakhnovshchina.gromada.group/news/news/25000-na-harkivshini-majstruyut-nezvichni-svichki-dlya-voyiniv-zsu-video> (дата звернення: 24.04.2023).

Половик Г. З Польщі до Харкова прибула нова партія допомоги для військових (фото) / Галина Половик // GX: новинний портал. – 24.04.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/z-polshhi-pribula-nova-partiya-dopomogi-dlya-vijskovih-foto.html> (дата звернення: 24.04.2023).

Протягом тижня Обласний гумштаб передав громадам Харківщини генератори, продукти та постільну білизну // My Kharkov.info. – 24.04.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/protyagom-tizhnya-oblasnij-gumshtab-peredav-gromadam-harkivshini-generatori-produkti-ta-postilnu-biliznu-84267.html> (дата звернення: 24.04.2023).

Гришко Г. У Коломаку більше п'ятисот домогосподарств отримали корми для відгодівлі свиней та курей / Галина Гришко // Слобід. край. – 24.04.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/kolomak/u-kolomaku-bilse-patisot-domogospodarstv-otrimali-kormi-dla-vidgodivli-svinej-ta-kurej.html> (дата звернення: 24.04.2023).

Кравченко А. У Харкові люди відмовляються від російської мови на користь української – The Guardian / Андрій Кравченко // Status Quo. – 24.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/24.04.2023/u-xarkovi-lyudi-vidmovlyayutsya-vid-rosiiskoyi-movi-na-korist-ukrayinskoyi-the-guardian> (дата звернення: 24.04.2023).

25.04.2023

Шорохова А. Артилеристи харківського «Кракен» знищили ворога під Соледаром. Відео / Ангеліна Шорохова // Цензор.нет. – 25.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/v3414437> (дата звернення: 25.04.2023).

Гуньковський Б. Куп'янський напрямок є рекордсменом з використання засобів ураження окупантами, – Череватий / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 25.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3414300> (дата звернення: 25.04.2023).

Макєєва М. Окупанти обстріляли щонайменше 18 населених пунктів Харківщини, є загибла, – ОВА. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 25.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3414205> (дата звернення: 25.04.2023).

У Дворічній від російського обстрілу 24 квітня загинула жінка // Mediaport. – 25.04.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/u-dvorichniy-vid-rosiyskoho-obstrilu-24-kvitnya-zahynula-zhinka> (дата звернення: 25.04.2023).

Рашисти вдарили ракетами по краєзнавчому музею Куп'янська – дві жінки загинули // Культурометр. – 25.04.2023. – URL: <https://culturemeter.od.ua/uk/rashysty-vdaryly-raketamy-po-krayeznavchomu-muzeyu-kupyanska-dvi-zhinky-zahynuly-187517/> (дата звернення: 25.04.2023).

Гуньковський Б. Зеленський про обстріл Куп'янська: «Країна-терорист робить усе, щоб знищити нас повністю» / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 25.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3414238> (дата звернення: 25.04.2023).

Як організація Helping To Leave вивозить з Росії депортованих українців: історія сім'ї з Ізюма // Дім. – 25.04.2023. – URL: <https://kanaldim.tv/yak-organizacziya-helping-to-leave-vyvozyt-z-rosiyi-deportovanyh-ukrayincziv-istoriya-simyi-z-izyuma/> (дата звернення: 25.04.2023).

Парфенова Р. Харківський театр показав виставу в деокупованому місті / Рита Парфенова // Редпост. – 25.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257490-harkivskiy-teatr-pokazav-vistavu-v-deokupovanomu-misti> (дата звернення: 25.04.2023).
Театр «Тимур» приїхав до дітлахів с. Іскра Ізюмського району з інтерактивною виставою «Пригоди у Звірополісі» та подарунками.

26.04.2023

Жах, який важко уявити! Бригада : док. фільм про оборону Харкова // Youtube : ТСН. – 26.04.2023. – URL: <https://www.youtube.com/watch?v=fmsmANPYjk> (дата звернення: 26.04.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: під вогнем ворога перебували Куп'янськ, Уди, Ветеринарне, Огірцеве, Гатище, Красне Перше, Новомлинськ, Дворічна, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 26.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3414470> (дата звернення: 26.04.2023).

Росіяни обстріляли з мінометів та артилерії 17 населених пунктів у Харківській області // Kharkiv Today. – 26.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiyany-obstrilyaly-z-minometiv-ta-artylერიyi-17-naselenykh-punktiv-u-kharkivskiy-oblasti> (дата звернення: 26.04.2023).

Кравченко А. Ракетний удар по Куп'янську: загинула директор музею та її заступник (фото, відео з місця подій) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 26.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/26.04.2023/raketnii-udar-po-kupyansku-zaginula-direktor-muzeyu-ta-yiyi-zastupnik-foto-video-z-miscya-podii> (дата звернення: 26.04.2023).

Ларін Ю. Воїни отамана Калнишевського: На Харківщині з'явився меморіал полеглим артилеристам / Юрій Ларін // Думка. – 26.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682434356-voyini-otamana-kalnishevskogo-na-harkivshchini-z-yavivsyia-memorial-poleglim-artileristam> (дата звернення: 26.04.2023).
Про відкриття меморіального комплексу загиблим бійцям 27-ї Реактивної артилерійської бригади ім. Петра Калнишевського, який встановлений поблизу с. Шебелинка (колишній Балаклійський район).

Відбудову Харкова обговорять на саміті в американському Денвері // Укрінформ. – 26.04.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-vidbudova/3700881-vidbudovu-harkova-obgovorat-na-samiti-v-amerikanskomu-denveri.html> (дата звернення: 26.04.2023).
На зустріч запрошений мер Харкова Ігор Терехов.

Кузубов Д. Гракове – одне з найбільш замінованих і зруйнованих сел Харківщини, де систематично підриваються техніка і робітники ДСНС / Дмитро Кузубов // Заборона. – 26.04.2023. – URL: <https://zaborona.com/grakove-odne-z-najbilsh-zaminovanyh-i-zrujnovanyh-sel-harkivshhyny/> (дата звернення: 26.04.2023).

Іщук О. Село в передмісті Харкова потрапило у державний проект відновлення : [Циркуні] / Олена Іщук // Status Quo. – 26.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/25.04.2023/selo-v-peredmisti-xarkova-potrapilo-u-derzavni-proekt-vidnovlennya> (дата звернення: 26.04.2023).

До відбудови Північної Салтівки у Харкові запрошують долучатися українських архітекторів // Громадське радіо. – 26.04.2023. – URL: <https://hromadske.radio/news/2023/04/26/do-vidbudovy-pivnichnoi-saltivky-u-kharkovi-zaproshuiut-doluchatysia-ukrainskykh-arkhitektoriv> (дата звернення: 26.04.2023).

Новосьолова Г. Швейцарці допоможуть відремонтувати житло мешканцям Дергачів / Ганна Новосьолова // Думка. – 26.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1682424575-shveytsartsi-dopomozhut-vidremontuvati-zhitlo-meshkantsyam-dergachiv> (дата звернення: 26.04.2023).

Кравченко А. ООН допоможе відбудувати школи Харкова / Андрій Кравченко // Status Quo. – 26.04.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/26.04.2023/oon-dopomoze-vidbuduvati-skoli-xarkova> (дата звернення: 26.04.2023).

Рятувальники розбирають завали знищеної харківської школи [№ 17] // Kharkiv Today. – 26.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/ryatuvalnyky-rozbyrayut-zavaly-znyshchenoyi-kharkivskoyi-shkoly> (дата звернення: 26.04.2023).

У Харківському метро експонується мозаїчна картина з проєкту «Україна понад усе» // Гіvara медіа. – 26.04.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkivskommu-metro-eksponuetsya-mozaichna-kartina-z-proiektu-ukraina-ponad-use/> (дата звернення: 26.04.2023).
У вестибюлі станції метро «Пушкінська» встановили картину «Харківський щоденник війни» у рамках проєкту «Україна понад усе». Полотно створив заслужений художник України Олег Лазаренко в техніці мозаїчного кольоропису.

Наодинці: у Харкові відкрилася виставка про дружин загиблих військових // Гіvara медіа. – 26.04.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/naodinczi-u-harkovi-vidkrilasya-vistavka-pro-druzhin-zagiblih-vijskovih/> (дата звернення: 26.04.2023).

26 квітня у мистецькому центрі «Бузок» презентували проєкт «Наодинці» фотожурналістки Катерини Москалюк. Він розповідає історії шести жінок, які втратили своїх чоловіків на війні.

Кречмаровська Н. Видача гарячих обідів триває: чим годують харків'ян / Наталя Кречмаровська // Коментарі.ua : Харків. – 26.04.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/human-rights/17262-vidacha-garyachih-obidiv-trivae-chim-goduyut-harkiv-yan.html> (дата звернення: 26.04.2023).

У пунктах видачі гарячого харчування щодня готують близько 33 тис. порцій.

Гришко Г. У Боровій почали виплачувати допомогу від Міжнародного Комітету Червоного Хреста / Галина Гришко // Слобід. край. – 26.04.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/borova/u-borovij-pocali-viplacuvati-dopomogu-vid-miznarodnogo-komitetu-cervonogo-hresta.html> (дата звернення: 26.04.2023).

Гришко Г. Харків'янки, які народили за кордоном, можуть оформити допомогу на дитину дистанційно / Галина Гришко // Слобід. край. – 26.04.2023. – URL:

<https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/harkivanki-aki-narodili-za-kordonom-mozut-oformiti-dopomogu-na-ditinu-distancijno.html> (дата звернення: 26.04.2023).

27.04.2023

Ларін Ю. Синегубов і Буданов провели зустріч щодо Харківської області: Про що говорили: [про обороноздатність Харківської області] / Юрій Ларін // Думка. – 27.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682570439-sinegubov-i-budanov-proveli-zustrich-shchodo-harkivskoyi-oblasti-pro-shcho-govorili> (дата звернення: 27.04.2023).

Макєєва М. Минулої доби росіяни обстріляли три райони Харківщини. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 27.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3414698> (дата звернення: 27.04.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського та Чугуївського районів.

Джума Н. Унаслідок обстрілу Липців на Харківщині пошкоджено 8 квартир та приватні будинки. Фоторепортаж / Наталя Джума // Цензор.нет. – 27.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3414770> (дата звернення: 27.04.2023).

Окупанти обстріляли Токарівку на Харківщині, одна людина загинула, чотири постраждали – голова ОВА // Interfax-Україна. – 27.04.2023. – URL: <https://interfax.com.ua/news/general/906632.html> (дата звернення: 27.04.2023).

Новосьолова Г. На Харківщині росіяни обстріляли соціальний автобус із 36 пасажирами: Подобиці // Ганна Новосьолова // Думка. – 27.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682576045-na-harkivshchini-rosiyani-obstrilyali-sotsialniy-avtobus-iz-36-pasazhirami-podrobisi> (дата звернення: 27.04.2023).

Автобус гуманітарної місії «Проліска» виконував соціальний рейс на Харківщині.

Був разом з матір'ю на подвір'ї: під Харковом ексгумували тіло хлопчика, який загинув від обстрілу // Mediaport. – 27.04.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/buv-razom-z-matiryu-na-podviryi-pid-kharkovom-ekshumuvaly-tilo-khlopchyka-yakyy-zahynuv-vid> (дата звернення: 27.04.2023).

Хічкок відпочиває: на Харківщині відкрито сезон пташиної небезпеки // АТН. – 27.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/khichkok-vidpochyvaie-na-kharkivshchyni-vidkryto-sezon-ptashynoi-nebezpeky-398909/> (дата звернення: 27.04.2023).

У Харківській області зафіксовано вже декілька випадків, коли великі птахи (сороки та ворони) знаходили та переносили міни-пелюстки.

Алохінссон А. «Я хочу, щоб люди посміхалися». Японський волонтер відкрив на Салтівці безплатне кафе для харків'ян / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 27.04.2023. – URL: <https://lyuk.media/people/fumi-caffe-kharkiv/> (дата звернення: 27.04.2023).

Історія про те, як Фумінорі Цучіко став харківським волонтером.

Кречмаровська Н. Олег Синегубов розповів, коли в Харкові відновлять роботу театри / Наталя Кречмаровська // Коментарии.ua : Харків. – 27.04.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/human-rights/17310-oleg-sinegubov-rozpoviv-koli-v-harkovi-vidnovlyat-robotu-teatri.html> (дата звернення: 27.04.2023).

Заборона на проведення масових заходів у Харківській області, зокрема концертів та театральних вистав, триватиме доти, доки не зміниться на краще безпекова ситуація.

Дубовик В. Відомий художник-ілюстратор [Нікіта Тітов] створив плакат до дня народження Дані Дідіка, [загиблого у теракті] / Віта Дубовик // Думка. – 27.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1682601800-vidomiy-hudozhnik-ilyustrator-stvoriv-plakat-do-dnya-narodzhennya-dani-didika> (дата звернення: 27.04.2023).

Копилук Л. Харків після Перемоги: Що саме пропонують архітектори щодо післявоєнного розвитку міста / Леся Копилук // Харьков. известия. – 27.04.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/kharkiv-pislia-peremohy-shcho-same-proponuiut-arkhitektory-shchodo-pisliavoiennoho-rozvytku-mista/> (дата звернення: 27.04.2023).

Інтерв'ю з Дмитром Фоменком, головою харківських архітекторів, що співпрацюють із Фондом Нормана Фостера.

Бескровний І. У Харківському ботанічному саду квітнуть рослини часів динозаврів (відео) / Ігор Бескровний // Харьков. известия. – 2023. – 27 квіт. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/u-kharkivskomu-botanichnomu-sadu-kvitnut-roslyny-chasiv-dynozavriv-video/> (дата звернення: 27.04.2023).

Бесіда з Олександром Альохіним, заступником директора з наукової роботи ботанічного саду Харківського національного університету ім. В. Н. Каразіна.

28.04.2023

Куліченко І. Мер Харкова зустрівся з заступником Державного секретаря США / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 28.04.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/mer-kharkova-zustrivsia-z-zastupnykom-derzhavnoho-sekretaria-ssha/> (дата звернення: 28.04.2023).

Ігор Терехов зустрівся з заступником Державного секретаря США з питань економічного розвитку, енергетики та навколишнього середовища Хосе Фернандесом. Обговорили проблеми українських громад під час війни і шляхи їх подолання у партнерстві з американськими муніципалітетами.

Макєєва М. Ворог вкотре обстріляв прикордонні та прифронтові населені пункти 3 районів Харківщини, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 28.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3414943> (дата звернення: 28.04.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Чугуївського та Куп'янського районів області.

За добу окупанти обстріляли 20 населених пунктів на Харківщині // АТН. – 28.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/za-dobu-okupanty-obstrili-20-naselenykh-punktiv-na-kharkivshchyni-399008/> (дата звернення: 28.04.2023).

Окупанти вранці обстріляли дитсадок у Вовчанську // РБК-Україна. – 28.04.2023. – URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/okupanti-vrantsi-obstrilyali-ditsadok-vovchansku-1682675569.html> (дата звернення: 28.04.2023).

Новосьолова Г. У Куп'янську попрощалися із загиблими працівниками музею, в який поцілила ракета / Ганна Новосьолова // Думка. – 28.04.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682664004-u-kup-yansku-poproshchalisya-iz-zagiblimi-pratsivnytsyami-muzeyu-v-yakiy-potsilila-raketa> (дата звернення: 28.04.2023).

Загиблі працівниці – директорка Куп'янського міського краєзнавчого музею Ірина Осадча та співробітниця закладу Олена Водоп'янова.

Харківські бійці допомогли евакуювати цивільних із Бахмута // Kharkiv Today. – 28.04.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivski-biytsi-dopomohly-evakuyuvaty-tsyvilnykh-iz-bakhmuta> (дата звернення: 28.04.2023).

Поджинська Ю. Переобладнав трактор деталями з російських танків: як фермер [Олександр Кривцун] на Харківщині розмінує поля / Юлія Поджинська // 24 канал. – 28.04.2023. – URL: https://24tv.ua/fermer-harkivshhini-pereobladnav-traktor-rozminovuye-polya_n2303395 (дата звернення: 28.04.2023).

Гришко Г. Для переселенців у Харкові створили довідник з корисною інформацією / Галина Гришко // Слобід. край. – 28.04.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/dla-pereselenciv-u-harkovi-stvorili-dovidnik-z-korisnou-informacieu.html> (дата звернення: 28.04.2023).

29.04.2023

Терехов зустрівся з мером Сієтла [Брюсом Харреллом] // АТН. – 29.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/terehov-proviv-zustrich-z-merom-sietla-399132/> (дата звернення: 29.04.2023).

Хіневич В. Ігор Терехов зустрівся з Ентоні Блінкеном, [Держсекретарем США] / Віталій Хіневич // Редпост. – 29.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257645-igor-terehov-zustrivsyia-z-entoni-blinkenom> (дата звернення: 29.04.2023).

Дашківська І. Рашисти обстрілюють Харківщину, у Вовчанську пошкоджено дитячий садок, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 29.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3415189> (дата звернення: 29.04.2023).

24 захисників Харківщини відзначили державними нагородами посмертно // АТН. – 29.04.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/24-zakhysnykiv-kharkivshchyny-vidznachyly-derzhavnymy-nahorodamy-posmertno-399149/> (дата звернення: 29.04.2023).

30.04.2023

У Нацгвардії розповіли про ворожі атаки на Бахмут та [на] Куп'янсько-Лиманському напрямку // В : східний варіант. – 30.04.2023. – URL: <https://v-variant.com.ua/u-natshrvardii-rozpovily-pro-vorozhi-ataky-na-bakhmut-ta-kup-iansko-lymanskomu-napriamku/> (дата звернення: 30.04.2023).

Колоней Д. Окупанти обстріляли 14 селищ Харківщини / Дмитро Колоней // Редпост. – 30.04.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257683-okupanti-obstrilyali-14-selisch-harkivschini> (дата звернення: 30.04.2023).

Дашківська І. Ворог вдарив із РСЗВ по центру Куп'янська, – ОВА. Фоторепортаж / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 30.04.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3415327> (дата звернення: 30.04.2023).

Конопльова М. Десятикласники виграли грант і відкрили сільський кінотеатр на Харківщині / Марина Конопльова // #ШоТам. – 30.04.2023. – URL: <https://shotam.info/desiatyklasnyky-vyhraly-hrant-i-vidkryly-silsky-kinoteatr-na-kharkivshchyni/> (дата звернення: 30.04.2023).

100 тисяч гривень для закупівлі техніки в кінотеатр школярі сел. Есхар отримали завдяки перемозі в конкурсі «Активна позиція мого регіону. Очіма дітей».

3 ким дружить Харків: список // GX : новинний портал. – 30.04.2023. – URL: <https://gx.net.ua/politika/region/z-kim-druzhit-harkiv-spisok.html> (дата звернення: 30.04.2023).

Щорічно, останньої неділі квітня, відзначається Всесвітній день міст-побратимів. Наводиться список міст-партнерів, друзів, побратимів, завдяки чий підтримці тримається Харків.

1.05.2023

Солодовнік М. Втрати Харківщини у квітні. Згадуємо загиблих захисників поіменно / Марія Солодовнік // Суспільне : новини. – 1.05.2023. – URL: <https://suspilne.media/432180-vtrati-harkivsini-u-kvitni-zgaduemo-zagiblih-zahisnikov-poimanno/> (дата звернення: 1.05.2023).

Дашківська І. Ворог обстрілює Харківщину, у Куп'янську пошкоджено медзаклад, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 1.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3415424> (дата звернення: 1.05.2023).

Макєєва М. Росіяни опівдні обстріляли село на Харківщині, одна людина зазнала поранень. Фоторепортаж : [с. Кучерівка Куп'ян. р-ну] / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 1.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3415534> (дата звернення: 1.05.2023).

Дубовик В. У Харкові презентували український розвідувальний дрон «Сірко» / Віта Дубовик // Думка. – 1.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682946731-u-harkovi-prezentuvali-ukrayinskiy-rozviduvalniy-dron-sirko> (дата звернення: 1.05.2023).

На Харківщині починають детонувати міни «Пелюстка» // Kharkiv Today. – 1.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-kharkivshchyni-pochynayut-detonuvaty-miny-pelyustka> (дата звернення: 1.05.2023).

Безкоштовне кафе у Харкові: ОВА передала японському волонтеру [Фумінорі Цучіко] обладнання та продукти // Укрінформ. – 1.05.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3703327-bezkostovne-kafe-u-harkovi-misceva-vlada-peredala-aponskomu-volonteru-obladnanna-ta-produkti.html> (дата звернення: 1.05.2023).

Іщук О. Мери міст США допомагатимуть Харкову / Олена Іщук // Status Quo. – 1.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/01.05.2023/meri-mist-ssa-dopomagatimut-xarkovu> (дата звернення: 1.05.2023).

Дубовик В. Поляки приїхали до громади на Харківщині, щоб надати психологічну допомогу: У Старому Салтові розпочала роботу польська гуманітарна місія / Віта Дубовик // Думка. – 1.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1682933867-polyaki-priyihali-do-gromadi-na-harkivshchini-shchob-nadati-psihologichnu-dopomogu> (дата звернення: 1.05.2023).

Ніколаєва М. У Харкові відкрили зоопарк. Фоторепортаж / Марина Ніколаєва ; фото : Ігор Лептуга // Накипіло. – 1.05.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/u-kharkovi-vidkryly-zoopark-fotoreportazh> (дата звернення: 1.05.2023).

Гришко Г. На Північній Салтівці відкриваються супермаркети, аптеки та торговельні майданчики / Галина Гришко // Слобід. край. – 1.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/na-pivnicnij-saltivci-vidkrivautsa-supermarketi-apteki-ta-torgivelni-majdanciki.html> (дата звернення: 1.05.2023).

У Харкові знову здають в оренду кіоски у переходах метро // Kharkiv Today. – 1.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkov/u-kharkovi-znovu-zdayut-v-orendu-kiosky-u-perekhodakh-metro> (дата звернення: 1.05.2023).

Бескровний І. Тропічна весна по-харківськи. У ботанічному саду квітнуть кактуси (відео) / Ігор Бескровний // Харьков. известия. – 1.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/tropichna-vesna-po-kharkivsky-u-botanichnomu-sadu-kvitnut-kaktusy-video/> (дата звернення: 1.05.2023).

2.05.2023

Дубовик В. Харківські тероборонівці показали, як боронять Бахмут: Відео з камер бійців / Віта Дубовик // Думка. – 2.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1683015117-harkivski-teroboronivtsi-pokazali-yak-boronyat-bahmut-video-z-kamer-biytsiv> (дата звернення: 2.05.2023).

Бійці 127-ї окремої бригади ТрО, які зараз боронять Бахмут, оприлюднили записи боїв з особистих камер.

Дихман А. У Харківській області воюють партизани : [гвардійцям допомагають воювати партизани] / Аліна Дихман // Status Quo. – 2.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/02.05.2023/u-xarkivskii-oblasti-voyuyut-partizani> (дата звернення: 2.05.2023).

Дашківська І. Рашисти обстріляли 3 райони Харківщини, двоє людей поранені, – ОВА. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 2.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3415662> (дата звернення: 2.05.2023).

Доцяк Т. Нищили за патріотизм, правду та українську: історії вбитих російськими окупантами українців на Харківщині / Тетяна Доцяк // Вікна. – 2.05.2023. – URL: <https://vikna.tv/video/lyudy/istoriyi-vbytyh-rosijskymy-okupantamy-ukrayincziv-na-harkivshhyni/> (дата звернення: 2.05.2023).

Кузубов Д. Нове українське відродження – у Харкові. Як змінилася місцева культурна спільнота під час війни / Дмитро Кузубов // Texty. – 2.05.2023. – URL: <https://texty.org.ua/articles/109550/nove-ukrayinske-vidrozhennya-u-harkovi-yak-zminylasya-kulturna-spilnota-pid-chas-vijny/> (дата звернення: 2.05.2023).

Неділько К. У Харкові та області планують втілити нові проєкти за ініціативи Олени Зеленської / Ксенія Неділько // Коментарии.ua : Харків. – 2.05.2023. – URL: https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/17392-u-harkovi-ta-oblasti-planuyut-vtiliti-novi-proekti-za-iniciativi-oleni-zelenskoj.html?utm_source=ukrnet&utm_medium=ukrnet2 (дата звернення: 2.05.2023).

За ініціативи Першої леді України Олени Зеленської в 2021 р. була ухвалена Національна стратегія зі створення безбар'єрного простору в Україні на період до 2030 р. Ухвалений документ передбачає створення безбар'єрного простору і в Харківській області за кількома основними напрямками: суспільна, громадянська, освітня, інформаційна, фізична, цифрова безбар'єрність.

Національний генетичний банк рослин України евакуювали з Харкова на захід країни // SEEDS. – 2.05.2023. – URL: <https://www.seeds.org.ua/nacionalnij-genetichnij-bank-roslin-ukraini-evakuyovali-z-xarkova-na-zaxid-kraiini/> (дата звернення: 2.05.2023).

3.05.2023

Дашківська І. Ворог обстрілює Харківщину, пошкоджено будинки, поранено жінку, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 3.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3415898> (дата звернення: 3.05.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Чугуївського, Куп'янського та Богодухівського районів.

Олег Синегубов повідомив, коли жителі Харківщини почнуть отримувати кошти за зруйноване житло // Kharkiv Today. – 3.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/oleh-synhubov-povidomyv-koly-zhyteli-kharkivshchyny-pochnut-otrymuvaty-koshty-za> (дата звернення: 3.05.2023).

Планується виділити людям перший транш коштів щодо компенсації у травні 2023 р.

4.05.2023

Лиманський та Куп'янський напрямки стали рекордсменами з кількості ворожих обстрілів за добу – Луганська ОВА // UNN : укр. нац. новини. – 4.05.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2025863-limanskiy-ta-kupyanskiy-napryamki-stali-rekordsmenami-z-kilkosti-vorozhikh-obstriliv-za-dobu-luganska-ova> (дата звернення: 4.05.2023).

Макєєва М. Минулої доби окупанти не припиняли обстрілів прикордонних та прифронтових населених пунктів Харківщини, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 4.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3416135> (дата звернення: 4.05.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Чугуївського, Ізюмського та Куп'янського районів.

Дубовик В. Вовчанську лікарню перенесуть у Старий Салтів через постійні обстріли / Віта Дубовик // Думка. – 4.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1683183232-vovchansku-likarnyu-perenesut-u-stariy-saltiv-cherez-postiyni-obstrili> (дата звернення: 4.05.2023).

Ларін Ю. Мирний атом в Україні: Що після вторгнення коїться з інститутом, який у Харкові готував кадри для АЕС / Юрій Ларін // Думка. – 4.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1683202274-mirniy-atom-v-ukrayini-shcho-pislya-vtorgnennya-koyitsya-z-institutom-yakiy-u-harkovi-gotuvav-kadri-dlya-aes> (дата звернення: 4.05.2023).

Кадри для ННЦ «ХФТІ», а також для всіх діючих в Україні атомних електростанцій готував, у тому числі, Навчально-науковий інститут «Фізико-технічний факультет» Каразінського університету. У статті йдеться про жахливі руйнування факультету, наводяться фото. На відновлення будівель та обладнання знадобиться 70–100 млн грн.

Деокуповані райони Харківської області розмінюють дистанційними роботами (відео) // Автоцентр. – 4.05.2023. – URL: <https://www.autocentre.ua/ua/kommercheskie/voennaya-tehnika/deokupirovannye-rajony-harkovskoj-oblasti-razminiruyut-distantsionnymi-robotami-video-1444301.html> (дата звернення: 4.05.2023).

Карпенко К. Втратив ногу та повернувся на службу: історія бійця Харківської ТрО / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 4.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/vtrativ-nogu-ta-povernuvsa-na-sluzbu-istoria-bijca-harkivskoi-tro.html> (дата звернення: 4.05.2023).

Про Богдана з позивним «Сильвер», ізюмчанина.

Волонтери з Харкова тричі на тиждень евакуюють із зони бойових дій покинутих котів і собак (відео) // Фреedom. – 4.05.2023. – URL: <https://uatv.ua/uk/volontery-z-harkova-trychi-na-tyzhden-evakuyuyut-iz-zony-bojovyh-dij-pokynutyh-kotiv-i-sobak-video/>

Кравченко А. Понад 200 підприємств із Харкова переїхали на Західну Україну / Андрій Кравченко // Status Quo. – 4.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/04.05.2023/ponad-200-pidprijemstv-iz-xarkova-pereyixali-na-zaxidnu-ukrayinu> (дата звернення: 4.05.2023).

Бойченко Н. Харків мистецький. Музику не заглушити сиренами та заборонами (фото, відео) : Другий у цьому сезоні концерт циклу «Музика спротиву і надії» – «Колисанки» – відбудеться у п'ятницю, 5 травня / Наталія Бойченко // GX : новинний портал. – 4.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/cultura/harkiv-misteckij-muziku-ne-zaglushiti-sirenami-ta-zaboronami-foto-video.html> (дата звернення: 4.05.2023).

Харківський [ляльковий] театр даватиме вистави у дворі через заборону ХОБА // Kharkiv Today. – 4.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivskyy-teatr-davatyme-vystavy-u-dvori-cherez-zaboronu-khova> (дата звернення: 4.05.2023).

5.05.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: ворог обстріляв щонайменше 20 населених пунктів, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 5.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3416421> (дата звернення: 5.05.2023).

Куліченко І. За час війни у Харкова з'явилося ще одне місто-побратим у США / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 5.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/za-chas-vijny-u-kharkova-z-avylosia-shche-odne-misto-pobratym-u-ssha/> (дата звернення: 5.05.2023).

Мер Харкова Ігор Терехов та мер американського міста Альбукерке Тімоті Келлер домовилися про підписання угоди про партнерство між містами та обговорили сфери майбутньої співпраці.

Бойченко Н. Він дарував радість дітям і віддав життя за них. Загинув харківській актор і режисер (фото) / Наталія Бойченко // GX : новинний портал. – 5.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/vin-daruvav-radist-dityam-i-viddav-zhittya-za-nih-zaginu-v-harkivskij-aktor-i-rezhiser-foto.html> (дата звернення: 5.05.2023).

Керівник дитячого театру «Казка», режисер, драматург та актор Дмитро Кравець.

У Харківській області відновили унікальний міст, який було зруйновано під час війни (фото) // GX : новинний портал. – 5.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/ekonomika/region/u-harkivskij-oblasti-vidnovili-unikalnij-mist-yakij-bulo-zrujnovano-pid-chas-vijni-foto.html> (дата звернення: 5.05.2023).

Кочетоцький міст був побудований через річку Тетлега на автошляху Чугуїв – Печеніги – Великий Бурлук. Унікальність його полягає в тому, що він розташований на увігнутій вертикальній кривій.

Понад 2000 небезпечних предметів знищили на Харківщині за тиждень // Kharkiv Today. – 5.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/ponad-2000-nebezpechnykh-predmetiv-znyshchyly-na-kharkivshchyni-za-tyzhden> (дата звернення: 5.05.2023).

Хушану А. На Харківщині для дітей загиблих працює програма допомоги: подробиці / Анастасія Хушану // Слобід. край. – 5.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/oblast->

online/na-harkivsini-dla-ditej-zagiblih-pracue-programa-dopomogi-podrobici.html

(дата

звернення: 5.05.2023).

Програма реабілітації «Ротарі – Дітям Героїв», ініційована харківським Ротарі-клубом «Харків-Сіті».

Дубовик В. У громаді на Харківщині висадили сад сакур на знак шани загиблим землякам : У Близнюках заклали парк Пам'яті / Віта Дубовик // Думка. – 5.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1683207562-u-gromadi-na-harkivshchini-visadili-sad-sakur-na-znak-shani-zagiblim-zemlyakam> (дата звернення: 5.05.2023).

У новому парку висадити 40 штамбованих сакур у пам'ять про 40 загиблих героїв-близнюківців. Дерева садили родини загиблих захисників з усієї громади.

Копилук Л. Спалена воєнна техніка армії РФ у Харкові. Де можна побачити музей просто неба (відео) / Леся Копилук // Харьков. известия. – 5.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/spalena-voenna-tehnika-armii-rf-u-kharkovi-de-mozhna-pobachyty-muzej-prosto-neba-video/> (дата звернення: 5.05.2023).

У Харкові відкрили виставку плакатів про війну в Україні (фото) // Патріот Донбасу. – 5.05.2023. – URL: <https://donpatriot.news/article/u-harkovi-vidkrili-vistavku-plakativ-pro-viynu-v-ukrayini-foto> (дата звернення: 5.05.2023).

Які кав'ярні та ресторани працюють в Харкові // GX : новинний портал. – 5.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/ekonomika/region/yaki-kavyarni-ta-restorani-pracyuyut-v-harkovi.html> (дата звернення: 5.05.2023).

6.05.2023

Як українські військові визволяли Харківщину у квітні-травні 2022 року : [розповідь першого заступника начальника Харків. район. військ. адміністрації Володимира Усова] // Армія : inform. – 6.05.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/05/06/yak-ukrayinski-vijskovi-vyzvolaly-harkivshhynu-u-kvitni-travni-2022-roku/> (дата звернення: 6.05.2023).

США обіцяють підтримати Харків у відновленні енергетичної інфраструктури // АТН. – 6.05.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/ssha-obitsiaut-pidtrymaty-kharkiv-u-vidnovlenni-enerhetychnoi-infrastruktury-399781/> (дата звернення: 6.05.2023).

Піхтерева А. «Знайти красу серед руїн»: у Харкові відкриється фотовиставка про інший бік прифронтового міста [Харкова] / Аліка Піхтерева ; фото : Олександр Осіпов // Накипіло. – 6.05.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/znajty-krasu-sered-ruin-u-kharkovi-vidkryetsia-fotovystavka-pro-inshyj-bik-pryfrontovoho-mista> (дата звернення: 6.05.2023).

Колоней Д. Від обстрілів ворога постраждали чотири райони Харківщини: ХОБА / Дмитро Колоней // Редпост. – 6.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257867-vid-obstriliv-voroga-postrazhdali-chotiri-rayoni-harkivschini-hova> (дата звернення: 6.05.2023).

Минулої доби ворог обстрілювати мирне населення Харківського, Чугуївського, Ізюмського та Куп'янського районів.

Веклич А. Рік після визволення: як живуть деокуповані навесні громади Харківської області / Анна Веклич // Слобід. край. – 6.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/cirkuni/rik-pisla-vizvolenna-ak-zivut-deokupovani-navesni-gromadi-harkivskoi-oblasti.html> (дата звернення: 6.05.2023).

У Харкові затримали пропагандиста з Чилі // Час дій. – 6.05.2023. – URL: <https://chasdiy.org/events/strong-u-kharkovi-zatrymaly-propahandysta-z-chyli-strong.html> (дата звернення: 6.05.2023).

Чилійський блогер Гонзало Ліру активно підтримував дії російських окупантів на території України.

7.05.2023

Хіневич В. На Куп'янському напрямку окупанти вели безуспішні наступальні дії / Віталій Хіневич // Редпост. – 7.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1257888-na-kup-yanskomu-napryamku-okupanti-veli-bezuspishni-nastupalni-diyi> (дата звернення: 7.05.2023).

Макєєва М. Окупанти вкотре обстріляли 3 прифронтові райони Харківщини, – ОВА. Фоторепортаж / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 7.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3416789> (дата звернення: 7.05.2023).

Минулої доби ворог обстрілював прифронтові населені пункти Харківського, Чугуївського та Куп'янського районів.

Макєєва М. Окупанти завдали ракетного удару по Балаклії, 5 осіб поранено, – Синєгубов / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 7.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3416805> (дата звернення: 7.05.2023).

1 300 «пелюсток» за 2 тижні – як розмінують село під Балаклією (відео) // Freedom. – 7.05.2023. – URL: <https://uatv.ua/uk/1-300-pelyustok-za-2-tyzhni-yak-rozminovuyut-selo-pid-balakliyeu-video/> (дата звернення: 7.05.2023).

Одне з найзамінованіших сіл регіону – Волохів Яр.

Для розмінування Харківської області потрібно 125 тисяч саперів – працюють на сьогодні 235.

На Харьковщине работает 60% хозяйств, которые занимаются животноводством // AgroPortal. – 7.05.2023. – URL: <https://agroportal.ua/ru/news/zhivotnovodstvo/na-harkivshchini-pracyuye-60-gospodarstv-yaki-zaymayutsya-tvarinnictvom> (дата звернення: 7.05.2023).

Кречмаровська Н. На Харківщині закрили деякі вулиці та припинили рух транспорту: що відбувається / Наталя Кречмаровська // Коментарии.ua : Харків. – 7.05.2023. – URL: Джерело: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/war/2022/17523-na-harkivschini-zakrili-deyaki-vulici-ta-pripinili-ruh-transportu-scho-vidbuvaetsya.html> (дата звернення: 7.05.2023).

У Балаклії проводяться контрдиверсійні заходи.

8.05.2023

Фещенко А. Росіяни обстріляли Харків та область ракетами: деталі / Анастасія Фещенко // Главком. – 8.05.2023. – URL: <https://glavcom.ua/country/incidents/rosijani-obstriljali-kharkiv-ta-oblast-raketami-detali-925675.html> (дата звернення: 8.05.2023).

Зафіксовано щонайменше 6 прильотів, є влучання у Харківському районі.

Гуньковський Б. Поет та доброволець Сергій Жадан про нову бригаду Нацгвардії «Хартія»: Зовсім інші виклики та масштаб роботи. Відео / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 8.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/v3416915> (дата звернення: 8.05.2023).

Садова М. У Харкові відкрилась виставка про культурне життя міста під час війни (фото) / Маргарита Садова // Харьков. известия. – 8.05.2023. – URL:

<https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/u-kharkovi-vidkrylas-vystavka-pro-kulturne-zhyttia-mista-pid-chas-vijny-foto/> (дата звернення: 8.05.2023).

У Харкові просто неба показали виставу за віршами Жадана // Укрінформ. – 8.05.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/3706233-u-harkovi-prosto-neba-pokazali-vistavu-za-virsami-zadana.html> (дата звернення: 8.05.2023).

У Харкові Театр ляльок імені В. Афанасьєва просто неба, у дворі закладу, зіграв виставу «Вертеп. Війна. Вірші».

Алохінссон А. Вистави на вулиці. Як харківські митці протистоять культурному мораторію : [бесіда з Дмитром Прасоловим, художником по світлу у Харків. театрі ляльок] / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 8.05.2023. – URL: <https://lyuk.media/city/https-lyuk-media-news-kharkiv-theatre-of-dolls-2/> (дата звернення: 8.05.2023).

9.05.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: масований удар по області, обстріли Чугуївського та Куп'янського районів, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 9.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3417137> (дата звернення: 9.05.2023).

Янченко В. У Харкові влучань не було, постраждало передмістя, – мер Терехов / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 9.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3417121> (дата звернення: 9.05.2023).

Росіяни з артилерії обстріляли будинки у Куп'янському районі: є руйнування // РБК-Україна. – 9.05.2023. – URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/rosiyani-artileriyi-obstrilyali-budinki-kup-1683643319.html> (дата звернення: 9.05.2023).

Дубовик В. Катівня у сільському магазині: Житель Харківщини розповів про воєнні злочини росіян [у сел. Стрілеца Харків. р-ну] / Віта Дубовик // Думка. – 9.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1683639731-kativnya-u-silskomu-magazini-zhitel-harkivshchini-rozpoviv-pro-voenni-zlochini-rosiyan> (дата звернення: 9.05.2023).

За час війни на мінах підірвалися 15 фахівців Харківобленерго // Гвара медіа. – 9.05.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/za-chas-vijni-na-minah-pidirvalisya-15-fahivcziv-harkivoblenergo/> (дата звернення: 9.05.2023).

Дихман А. Харківський лісопарк ще не розмінований, ходити туди не треба – Терехов / Аліна Дихман // Status Quo. – 9.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/09.05.2023/xarkivskii-lisopark-shhe-ne-rozminovanii-xoditi-tudi-ne-treba-terexov> (дата звернення: 9.05.2023).

Кравченко А. На дорогах Харківської області знаходять міни / Андрій Кравченко // Status Quo. – 9.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/09.05.2023/na-dorogax-xarkivskoyi-oblasti-znaxodyat-mini> (дата звернення: 9.05.2023).

Біля м. Балаклія на трасі «Київ – Харків – Довжанський» дорожники виявили 8 протитранспортних мін.

Кравченко А. Знищене обладнання та відтік студентів: як виглядає харківський фізтех після півроку обстрілів / Андрій Кравченко // Status Quo. – 9.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/09.05.2023/znishhene-obladnannya-ta-vidtik-studentiv-yak-viglyadaje-xarkivskii-fiztex-pislya-pivroku-obstriliv> (дата звернення: 9.05.2023).

Фізико-технічний факультет Харківського національного університету імені В. Н. Каразіна.

Студенти повернуться в аудиторії? Харківські університети готують укриття // Kharkiv Today. – 9.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/studenty-povernutsya-v-audytoriyi-kharkivski-universytety-hotuyut-ukryttya> (дата звернення: 9.05.2023).

У

Дубовик В. На Харківщині через війну залишаються знеструмленими майже 100 населених пунктів – обленерго / Віта Дубовик // Думка. – 9.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1683641669-na-harkivshchini-cherez-vyynu-zalishayutsya-znestrumlenimi-mayzhe-100-naselenih-punktiv---oblenergo> (дата звернення: 9.05.2023).

Манченко О. На Харківщині працює унікальний для України проєкт з реабілітації військових / Олександр Манченко // Слобід. край. – 9.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/na-harkivsini-pracue-unikalnij-dla-ukraini-proekt-z-reabilitacii-vijskovich.html> (дата звернення: 9.05.2023).

У Харківській області вже майже рік працюють мобільні бригади реабілітологів, які приїжджають прямо на позиції і допомагають військовим відновитися після травм та постійного носіння амуніції. За цей час лікарі пройшли шлях від волонтерів до позаштатної групи фізичної реабілітації ЗСУ.

Ларін Ю. Переселенці з Бахмута можуть отримати гуманітарну допомогу в Харкові : У Харкові переселенцям із Бахмута та Часового Яра, що в Донецькій області, видадуть гуманітарну допомогу / Юрій Ларін // Думка. – 9.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1683640381-pereselentsi-z-bahmuta-mozhut-otrimati-gumanitarnu-dopomogu-v-harkovi> (дата звернення: 9.05.2023).

Рубан Є. Харків'яни повертатимуться, коли відкриються школи та з'явиться робота – Терехов / Євгенія Рубан // Соцпортал. – 9.05.2023. – URL: <https://socportal.info/ua/news/kharkivyani-povertatimutsya-koli-vidkriutsya-shkoli-ta-zyavitsya-robita-terekhov/> (дата звернення: 9.05.2023).

Іщук О. У «Фельдман Екопарк» почали повертати тварин / Олена Іщук // Status Quo. – 9.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/09.05.2023/u-feldman-ekopark-pocali-povertati-tvarin> (дата звернення: 9.05.2023).

Гришко Г. Харків отримав медичний вантаж від французького міста-побратима [Лілль] / Галина Гришко // Слобід. край. – 9.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/harkiv-otrimav-medicnij-vantaz-vid-francuzkogo-mista-pobratima.html> (дата звернення: 9.05.2023).

Двоє харківських репортерів отримали найвищу журналістську нагороду // Хроніки. – 9.05.2023. – URL: <https://chronicles.pro.ua/society/dvov-khark-vs-kikh-reporter-v-otrimali-najvishchu-zhurnal-sts-ku-nagorodu> (дата звернення: 9.05.2023).

Команда у складі Мстислава Чернова, Євгена Малолетки, Васілиси Степаненко і Лорі Хиннант виконала титанічну роботу з документування трагедії окупації Маріуполя. На основі цих матеріалів вони зробили фільм «20 днів у Маріуполі». Команда, у складі якої двоє харків'ян (Мстислав Чернов і Васілиса Степаненко), здобула найвищу нагороду в рамках Pulitzer Prizes (Пульцєрівської премії) – Public Service: «За служіння суспільству».

Неділько К. Які заходи пройшли у Харкові 8 травня / Ксенія Неділько // Коментарии.ua : Харків. – 9.05.2023. – URL:

<https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/17570-yaki-zahodi-proyshli-u-harkovi-8-travnya.html> (дата звернення: 9.05.2023).

У Харкові відзначили день пам'яті та привітали ветеранів Другої Світової війни.

Ларін Ю. Як Харків відзначає 9 травня : [цього року вперше 9 травня на Меморіалі слави майже нікого не було] Юрій Ларін // Думка. – 9.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1683621375-yak-harkiv-vidznachae-9-travnya> (дата звернення: 9.05.2023).

Ларін Ю. Терехов розповів, у скільки «безкоштовний» метрополітен обходиться бюджету Харкова : [60–80 млн грн на місяць] / Юрій Ларін // Думка. – 9.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1683633275-terehov-rozpoviv-u-skilki-bezkoshtovniy-metropoliten-obhoditsya-byudzhetu-harkova> (дата звернення: 9.05.2023).

Дихман А. Влада Харкова заявила про плани будівництва підземної дороги в центрі міста / Аліна Дихман // Status Quo. – 9.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/09.05.2023/vlada-xarkova-zayavila-pro-plani-budivnictva-pidzemnoyi-dorogi-v-centri-mista> (дата звернення: 9.05.2023).

У Харкові вперше з початку великої війни відкрилися магазини польських брендів – фото // LIGA.net. – 9.05.2023. – URL: <https://biz.liga.net/ua/all/all/novosti/v-harkove-vpervye-s-nachala-bolshoy-voiny-otkrylis-magaziny-polskih-brendov-foto> (дата звернення: 9.05.2023).

У Харкові планують застосовувати «зелені» технології [для безперебійної роботи енергосистеми] // СтройОбзор. – 9.05.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/u-kharkovi-planuyut-zastosovuvati-zeleni-tekhnologii> (дата звернення: 9.05.2023).

10.05.2023

Потіха А. Доба на Харківщині: окупанти обстріляли 4 райони, 3 людей поранено, – ОВА. Фоторепортаж / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 10.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3417400> (дата звернення: 10.05.2023).

Обстріляні міста і села Харківського, Чугуївського, Ізюмського та Куп'янського районів.

Росіяни обстріляли місто Вовчанськ: загинув чоловік // My Kharkov.info. – 10.05.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/rosiyani-obstrilyali-misto-vovchansk-zaginuv-cholovik-72457.html> (дата звернення: 10.05.2023).

Потіха А. Наслідки ракетного обстрілу Куп'янська 9 травня, – ДСНС. Фоторепортаж / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 10.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3417407> (дата звернення: 10.05.2023).

Міненерго: під час артобстрілу пошкоджено одну з будівель «Харківобленерго» // Радіо Свобода. – 10.05.2023. – URL: <https://www.radiosvoboda.org/a/news-enerhetyka-viyna-minenerho-obstril/32404428.html> (дата звернення: 10.05.2023).

На відновлення зруйнованого російською ракетою спорткомплексу ХПІ виділили понад 1 млн грн // Харків : Times. – 10.05.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/05/10/na-vidnovlennya-zrujnovanogo-rosijskoyu-raketoyu-sportkompleksu-hpi-vidilili-ponad-1-mln-grn/> (дата звернення: 10.05.2023).

Будівельник із Харкова став «супергероєм», ремонтує зруйнований будинок на Салтівці : [Ігор Дудник] / Володимир Тиравський // Foreign Ukraine : Україна крізь призму

іноземних мас-медіа. – 10.05.2023. – URL: <https://foreignukraines.com/2023/05/10/a-builder-from-kharkiv-became-a-superhero-by-repairing-a-destroyed-house-on-saltivka/> (дата звернення: 10.05.2023).

11.05.2023

Харківщину відвідав Міністр оборони України [О. Рєзніков]: тестували танк «Оплот» // АТН. – 10.05.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/kharkivshchynu-vidvidav-ministr-oborony-ukrainy-testuvaly-tank-oplot-400298/> (дата звернення: 11.05.2023).

Через російську агресію постраждало близько 1,5 тисяч об'єктів культурної інфраструктури, – МКІП // Цензор.нет. – 11.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3417734> (дата звернення: 11.05.2023).

Садова М. З початку війни у Харкові народилося 2319 дітей / Маргарита Садова // Харьков. известия. – 11.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/z-pochatku-vijny-u-kharkovi-narodylosia-2319-ditej/> (дата звернення: 11.05.2023).

Ворог знову завдав авіаударів по Харківській області : [Куп'янський р-н] // GX : новинний портал. – 11.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/vorog-znovu-zavdav-aviaudariv-po-kharkivskij-oblasti-10052023.html> (дата звернення: 11.05.2023).

Гуньковський Б. Рашисти обстріляли Великий Бурлук на Харківщині, поранення дістали 2 особи, – прокуратура. Фоторепортаж / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 11.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3417692> (дата звернення: 11.05.2023).

На фронті загинув медик і музикант з передмістя Харкова (фото) : [Андрій Мельник] // GX : новинний портал. – 11.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/na-fronti-zaginuv-medik-i-muzikant-z-peredmistya-harkova-foto.html> (дата звернення: 11.05.2023).

Лазур Н. У труну поклали весільне плаття: історія загиблої родини в Ізюмі, яку рік не могли перепоховати / Назарій Лазур // 24 канал. – 11.05.2023. – URL: https://24tv.ua/vitaliy-peregon-cherez-rik-pohovav-ridnih-ubitih-izyumi-istoriya_n2311316 (дата звернення: 11.05.2023).

На відбудову мостів на Харківщині необхідно 4,5 мільярди гривень // Гвара медіа. – 11.05.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/na-vidbudovu-mostiv-na-harkivshhini-neobhidno-4-5-milyardi-griven/> (дата звернення: 11.05.2023).

Азербайджан хоче взяти участь у відбудові Харкова (фото) // Редпост. – 11.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1258064-azerbaydzhan-hoche-vzyati-uchast-u-vidbudovi-harkova-foto> (дата звернення: 11.05.2023).

Голосний В. Всесвітня лютеранська організація допомагатиме відбудовувати Харків (фото) / Василь Голосний // Редпост. – 11.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1258063-vseshitnya-lyuteranska-organizatsiya-dopomagatime-vidbudovuvati-harkiv-foto> (дата звернення: 11.05.2023).

Ніколаєва М. На Харківщині встановлюють нові системи оповіщення / Марина Ніколаєва // Накипіло. – 11.05.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/na-kharkivshchyni-vstanovliuiut-novi-systemy-opovishchennia> (дата звернення: 11.05.2023).

Нові системи оповіщення – частина програми з модернізації та оновлення наявних. Початок війни показав, що ані Харків, ані райони не були готові до потреб оперативно повідомляти населенню про загрозу обстрілів. Тому у перші дні вторгнення мешканці спальних районів не знали, коли саме спустатися в укриття.

Дихман А. Відомий харків'янин [екс-нардеп Дмитро Святаш] зливав РФ інформацію про пересування ЗСУ / Аліна Дихман // Status Quo. – 11.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/11.05.2023/vidomii-xarkivyanin-zlivav-rf-informaciyu-pro-peresuvannya-zsu> (дата звернення: 11.05.2023).

12.05.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: під ворожим вогнем опинилися Великий Бурлук та Вовчанськ / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 12.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3417850> (дата звернення: 12.05.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв ферму в Ізюмському районі, загинув чоловік, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 12.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3417938> (дата звернення: 12.05.2023).

Ларін Ю. Шмигаль із робочою поїздкою відвідав Харківську область: Деталі візиту / Юрій Ларін // Думка. – 12.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/politics/1683893145-shmigal-iz-robochoyu-poyizdkoyu-vidvidav-harkivsku-oblast-detali-vizitu> (дата звернення: 12.05.2023).

Ларін Ю. У Харкові помер волонтер [Євген Санін], який отримав тяжкі поранення під час евакуації цивільних із Дворічної / Юрій Ларін // Думка. – 12.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1683891017-u-harkovi-pomer-volonter-yakiy-otrimav-tyazhki-poranennya-pid-chas-evakuatsiyi-tsilvilnih-iz-dvorichnoyi> (дата звернення: 12.05.2023).

Андрейко В. Спали по черзі, на підлозі у коридор біля пацієнтів. Медсестра з Харкова про перші місяці війни / Валентина Андрейко // Факти : Здоров'я. – 12.05.2023. – URL: <https://health.fakty.com.ua/ua/novyny/spaly-po-cherzi-na-pidlozi-u-korydor-bilya-paciyentiv-medsestra-z-harkova-pro-pershi-misyaczi-vijny/> (дата звернення: 12.05.2023).

Шмигаль: Циркуни зроблять взірцем для подальшого відновлення всієї країни // СтройОбзор. – 12.05.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/shmigal-cirkuni-zroblyat-vzircem-dlya-podalshogo-vidnovlennya-vsiei-kraini> (дата звернення: 12.05.2023).

Куліченко І. На Харківщині розвідники Гвардії наступу вчаться розмінуванню / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 12.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/na-kharkivshchyni-rozvidnyky-hvardii-nastupu-vchatsia-rozminuvanni/> (дата звернення: 12.05.2023).

Дубовик В. Уряд Японії передав партію потужних генераторів громадам Харківщини / Віта Дубовик // Думка. – 12.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1683891810-uryad-yaponiyi-peredav-partiyu-potuzhnih-generatoriv-gromadam-harkivshchini> (дата звернення: 12.05.2023).

Харків попри війну продовжить будівництво третьої лінії метрополітену // Build Portal. – 12.05.2023. – URL: <https://budport.com.ua/news/26650-harkiv-popri-viynu-prodovzhit-budivnictvo-tretoj-linij-metropolitenu> (дата звернення: 12.05.2023).

Іщук О. У Харкові перейменують парк Горького / Олена Іщук // Status Quo. – 12.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/12.05.2023/u-xarkovi-pereimenuyut-park-gorkogo> (дата звернення: 12.05.2023).

З назви «Центральний парк імені Горького» приберуть ім'я Горького.

13.05.2023

Хіневич В. На Куп'янському напрямку окупанти вели безуспішні наступальні дії / Віталій Хіневич // Редпост. – 13.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1258133-na-kup-yanskomu-napryamku-okupanti-veli-bezuspishni-nastupalni-diyi> (дата звернення: 13.05.2023).

Удар по Харківщині: поранено п'ятьох цивільних, серед яких підліток // UNN : укр. нац. новини. – 13.05.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2027275-udar-po-kharkivschini-poraneno-pyatokh-tsivilnikh-sered-yakikh-pidlitok> (дата звернення: 13.05.2023).
Обстріляні села Куп'янського району та Чугуївського районів.

Дашківська І. Ворог завдав ракетного удару системою С-300 поблизу Борової на Харківщині, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 13.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3418106> (дата звернення: 13.05.2023).

У Харківській області засівають розміновані поля (відео) // GX : новинний портал. – 13.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/ekonomika/region/u-harkivskij-oblasti-zasivayut-rozminovani-polya-video.html> (дата звернення: 13.05.2023).

«127-ма»: відомий український музикант [Сергій Бабкін] присвятив пісню воїнам бригади ТрО Харкова // Патріот Донбасу. – 13.05.2023. – URL: <https://donpatriot.news/article/127ma-vidomiy-ukrayinskiy-muzikant-prisvyativ-pisnyu-voyinam-brigadi-tro-harkova> (дата звернення: 13.05.2023).

5 Слобожанська бригада НГУ презентувала свій марш у Харкові // АТН. – 13.05.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/5-slobozhanska-bryhada-nhu-prezentovala-svij-marsh-u-kharkovi-400440/> (дата звернення: 13.05.2023).

Перший від початку війни: в Харкові відбувся боксерський турнір на честь «Героїв оборони Харкова» // АТН. – 13.05.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/pershyj-vid-pochatku-vijny-v-kharkovi-vidbuvsia-bokserskyj-turnir-na-chest-heroiv-oborony-kharkova-400457/> (дата звернення: 13.05.2023).

Турнір було організовано відповідно до усіх правил безпеки – на станції метро «Захисників України» у Харкові.

14.05.2023

Дашківська І. Ворог ударив ракетами по Харкову та Золочеву. Куп'янськ і Вовчанськ під обстрілами, – ОВА. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 14.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3418253> (дата звернення: 14.05.2023).

У Новобаварському районі Харкова пошкоджено об'єкт транспортної інфраструктури, будівлю гуртожитку та багатоквартирний житловий будинок.

Макєєва М. Окупанти обстріляли з артилерії село Подоли на Харківщині. Фоторепортаж : [Куп'ян. р-н] / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 14.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3418316> (дата звернення: 14.05.2023).

Потіха А. Окупанти обстріляли село Старицю на Харківщині: двоє людей загинуло, – ОВА : [Чугуїв. р-н] / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 14.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3418329> (дата звернення: 14.05.2023).

Гаєвська А. У Харкові показали розбите росіянами консульство Албанії / Аліна Гаєвська // Думка. – 14.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1684057657-u-harkovi-pokazali-rozbite-rosiyanami-konsulstvo-albaniyi> (дата звернення: 14.05.2023).

Олехнович А. Бойовому льотчику [Сергію Пархоменку], який знищив сотні одиниць ворожої техніки, на роковини загибелі відкрили стелу / Анастасія Олехнович // Армія : inform. – 14.05.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/05/14/bojovomu-lotchyku-yakyy-znyshhyv-sotni-odynychn-vorozhoi-tehniky-na-rokovyny-zagybeli-vidkryly-stelu/> (дата звернення: 14.05.2023).

Сергій Пархоменко, Герой України, випускник Харківського національного університету Повітряних сил, рік тому загинув на Запоріжжі. Стелу відкрили на батьківщині героя – у Вінниці, на Алеї Слави центрального кладовища.

Втратив лапу під час обстрілів: у Харкові вперше поставили біоінтегрований протез собаці (відео) // Фокус. – 14.05.2023. – URL: <https://focus.ua/uk/ukraine/566304-vtrativ-lapu-pid-chas-obstriliv-u-harkovi-vpershe-postavili-biointegrovaniy-protez-sobaci-video> (дата звернення: 14.05.2023).

15.05.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв Дворічну на Харківщині, двоє людей загинули, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 15.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3418512> (дата звернення: 15.05.2023).

Дихман А. Подобиці ракетного удару по Харкову: рейки з Південної залізниці відлетіли на десятки метрів на житлові будинки : [про удар по Новобовар. р-ну] / Аліна Дихман // Status Quo. – 15.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/15.05.2023/podrobici-raketno-udaru-po-xarkovu-reiki-z-pivdennoyi-zalznici-vidletili-na-desyatki-metriv-na-zitlovi-budinki> (дата звернення: 15.05.2023).

У Харкові перепоховали 100 людей із спільної могили. Треба ще понад дев'ятсот // Kharkiv Today. – 15.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-kharkovi-perepokhovaly-100-lyudey-iz-spilnoyi-mohyly-treba-shche-ponad-devyatsot> (дата звернення: 15.05.2023).

Навесні 2023 р. на 18-му кладовищі перепоховали 100 тіл. Це люди, яких у березні 2022 р. не ховали в окремих могилах, – їх закопували у спільній могилі, без трун, тому що на той час у місті не було трун, кладовище було під обстрілами. Історія про поховання у мішках стала відомою завдяки матеріалу Іванни Скиби-Якубової «Як сталося, що ми ховаємо людей у мішках».

Харківське метро просить допомоги Києва // Kharkiv Today. – 15.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivske-metro-prosyt-dopomohy-kyyeva> (дата звернення: 15.05.2023).

Харківський метрополітен просить компенсувати витрати за три місяці 2022 р., коли метрополітен був укріпленням. За вказаний період підприємство витратило 94,7 млн. грн. на діяльність, яка не пов'язана з перевезенням пасажирів. Саме ці гроші просять компенсувати з державного бюджету.

Карпенко К. Американський волонтер [Брок Бірман] відвідав Лозову, щоб оцінити об'єм потрібної допомоги / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 15.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/lozova/amerikanskij-volonter-vidvidav-lozovu-sob-ociniti-obem-potribnoi-dopomogi.html> (дата звернення: 15.05.2023).

Кравченко А. Партизан із передмістя Харкова викрав російський танк (відео) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 15.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/15.05.2023/partizan-iz-peredmistya-xarkova-vikrav-rosiiskii-tank-video> (дата звернення: 15.05.2023).

Історію учасника опору, партизана із прикордонного селища Слатинового Дергачівської громади Віктора Кічука розповіло «Суспільне».

Кулеба А. «Хочу принести кольори та щастя»: волонтер з Китаю малює графіті на розбитих будинках Харкова / Аліна Кулеба // 24 канал. – 15.05.2023. – URL: https://24tv.ua/volonter-kitayu-richard-malyuye-grafiti-rozbitih-budinkah-harkova_n2313280 (дата звернення: 15.05.2023).

Волонтер з Китаю Річард намагається долучитися до підтримки морального духу харків'ян та допомагає разом з організацією World Central Kitchen.

16.05.2023

Макєєва М. ЗСУ просуваються біля Бахмуту, а окупанти мали успіх на Куп'янському напрямку, – DeepState. Карта / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 16.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3418612> (дата звернення: 16.05.2023).

Ларін Ю. Свідомий злочин Росії: Як виглядала депортація українських дітей із Харківської області / Юрій Ларін // Думка. – 16.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1683057134-svidomiy-zlochin-rosiyi-yak-viglyadala-deportatsiya-ukrayinskih-ditey-iz-harkivskoyi-oblasti> (дата звернення: 16.05.2023).

Із території Харківської області за час тимчасової окупації росіяни, за попередніми даними, вивезли більше півтисячі дітей.

Кравченко А. РФ намагається наступати й завдавати авіаударів на Харківському фронті / Андрій Кравченко // Status Quo. – 16.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.05.2023/rf-namagajetsya-nastupati-i-zavdavati-aviaudariv-na-xarkivskomu-fronti> (дата звернення: 16.05.2023).

Потіха А. Прикордонники збили на Харківщині російський дрон-розвідник із камерою з 12 об'єктивами. Фото / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 16.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3418707> (дата звернення: 16.05.2023).

Через війну зруйновані майже 30 спортивних об'єктів у Харківській області // Kharkiv Today. – 16.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/cherez-viynu-zruynovani-mayzhe-30-sportyvnykh-obyektiv-u-kharkivskiy-oblasti> (дата звернення: 16.05.2023).

Неділько К. Мер Харкова представив проект відновлення міста в уряді / Ксенія Неділько // Коментарии.ua : Харків. – 16.05.2023. – URL: https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/17752-mer-harkova-predstaviv-proekt-vidnovlennya-mista-v-uryadi.html?utm_source=ukrnet&utm_medium=ukrnet2 (дата звернення: 16.05.2023).

Дашківська І. Під майже знищеною ЛЕП на Харківщині виявлено одразу 250 протитанкових мін, – ОВА : [між селами Гракове та Мосьпанове Чугуїв. р-ну] /

Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 16.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3418732> (дата звернення: 16.05.2023).

Залужний нагородив «Золотим хрестом» юриста-аеророзвідника з Харкова [Леоніда Маслова] // Mediaport. – 16.05.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/zaluzhnyy-nahorodyv-zolotym-khrestom-yurysta-aerorozvidnyka-z-kharkova> (дата звернення: 16.05.2023).

Кравченко А. На Харківщині фермер [Геннадій Гончаров] шукає міни за допомогою дрона (фото, відео) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 16.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.05.2023/na-xarkivshhini-fermer-sukaje-mini-z-dopomogoyu-drona-foto-video> (дата звернення: 16.05.2023).

Про відомого фермера Геннадія Гончарова, який кілька років тому у с. Леб'яже на Чугуївщині створив лавандове поле (воно стало популярним місцем для екскурсій і фотосесій).

Гришко Г. Про вищу та фахову передвищу освіту на Харківщині в умовах воєнного стану / Галина Гришко // Слобід. край. – 16.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/pro-visu-ta-fahovu-peredvisu-osvitu-na-harkivsini-v-umovah-voennogo-stanu.html> (дата звернення: 16.05.2023).

Підпільний Харків. Як школи, театри та концертні майданчики обходять заборони влади // Kharkiv Today. – 16.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/pidpilnyy-kharkiv-yak-shkoly-teatry-ta-kontsertni-maydanchyky-obkhodyat-zaborony-vlady> (дата звернення: 16.05.2023).

Велике перейменування проводять на Харківщині: оприлюднено список нових назв [у смт Золочів та населених пунктах Золочівської громади] // GX : новинний портал. – 16.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/politika/region/velike-perejmenuvannya-provodyat-na-harkivshhini-oprilyudneno-spisok-novih-nazv.html> (дата звернення: 16.05.2023).

Колоней Д. За рік у Харкові майже у 6 разів зріс пасажиропотік / Дмитро Колоней // Редпост. – 16.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1258225-za-rik-u-harkovi-mayzhe-u-shist-raziv-zris-pasazhiropotik> (дата звернення: 16.05.2023).

У Харкові проходить виставка картин штучного інтелекту про війну в Україні (фото) // My Kharkov.info. – 16.05.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkovi-prohodit-vistavka-kartin-shtuchnogo-intelektu-pro-vijnu-v-ukrayini-foto-88521.html> (дата звернення: 16.05.2023).

17.05.2023

За місяць окупанти нанесли 24 ракетні удари по Харківщині // Харків: Times. – 17.05.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/05/17/za-misyats-okupanti-nanesli-24-raketni-udari-po-harkivshhini/> (дата звернення: 17.05.2023).

Карпенко К. Усією страйкбольною командою пішли захищати Україну: боєць ТрО про війну / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 17.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/usieu-strajkbolnou-komandou-pisli-zahisati-ukrainu-boec-tro-pro-vijnu.html> (дата звернення: 17.05.2023).

Розповідь бійця Владислава з позивним «Кан».

Костенко Н. «Це – школа, де були знищені ворожі ДРГ». Який навчальний заклад у Харкові відбудовуватимуть австрійці / Ніколь Костенко // Харьков. известия. – 17.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/tse-shkola-de-buly-znyshcheni-vorozhi-drh-iakyj-navchalnyj-zaklad-u-kharkovi-vidbudovuvatymut-avstrijsi/> (дата звернення: 17.05.2023).

Йдеться про школу № 134 на вул. Шевченка.

Новосьолова Г. У Харкові відбудеться виставка з експонатами одразу 5 музеїв / Ганна Новосьолова // Думка. – 17.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/kultura/1684324218-u-harkovi-vidbudetsya-vistavka-z-ekspوناتami-odrazu-5-muzeviv> (дата звернення: 17.05.2023).

18 травня у вестибюлі Театрально-концертного центру (м. Харків, вул. Сумська, 25) одночасно працюватимуть виставки Національного літературно-меморіального музею Г. С. Сковороди, Харківського історичного музею імені М. Ф. Сумцова, Харківського художнього музею, Художньо-меморіального музею І. Ю. Рєпіна та Національного меморіального комплексу «Висота маршала І. С. Конєва».

Дихман А. У Харкові «Ніч музеїв» пройде в підвалі / Аліна Дихман // Status Quo. – 17.05.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/17.05.2023/u-xarkovi-nic-muzeviv-proide-v-pidvali (дата звернення: 17.05.2023).

«Ніч музеїв» пройде в підвалі Літературного музею. Там демонструється експозиція робіт художника Валерія Бондаря, де раніше розміщувалася його майстерня.

18.05.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: обстріл щонайменше 20 населених пунктів, ракетний удар по Циркунам, – ОВА. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 18.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3419105> (дата звернення: 18.05.2023).

Макєєва М. Удар по Циркунам на Харківщині: одна людина загинула, ще двоє зазнали поранення / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 18.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3419239> (дата звернення: 18.05.2023).

Зруйновані, але не зломлені. Як харківські музеї постраждали від рашистів // GX: новинний портал. – 18.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/zrujnovani-ale-ne-zlomleni-yak-harkivski-muzeii-postrazhdali-vid-rashistiv.html> (дата звернення: 18.05.2023).

Російські війська знищили Національний музей Григорія Сковороди в с. Сковородинівка Харківської області. У Харківському художньому музеї не залишилося жодного вікна – скло вибило вибуховою хвилею. Під час ракетного удару по місту Куп'янську в зруйнованому краєзнавчому музеї загинули директор Ірина Осадча та співробітниця Олена Водоп'янова, ще десять людей отримали поранення.

У Харкові відсвяткували День вишиванки // Хроніки. – 18.05.2023. – URL: <https://chronicles.pro/ua/society/u-kharkov-v-dsvyatkuvali-den-vishivanki> (дата звернення: 18.05.2023).

Гавриляк І. У Харкові 75-річному японському волонтеру [Фумінорі Цучіко] подарували вишиванку-оберіг / Іван Гавриляк // Главком. – 18.05.2023. – URL: <https://glavcom.ua/country/society/v-kharkovi-75-richnomu-japonskomu-volonteru-podaruvati-vishivanku-oberih-928257.html> (дата звернення: 18.05.2023).

Кречмаровська Н. Харківських школярів та студентів запрошують у ТРІЦ «Нікольський» / Наталя Кречмаровська // Коментарии.ua: Харків. – 18.05.2023. – URL:

<https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/science-and-learning/17820-harkivskih-shkolyariv-ta-studentiv-zaproshuyut-u-trc-nikolskiy.html> (дата звернення: 18.05.2023).

Захід присвячений Міжнародному дню світла. Мета заходу – популяризація знань та мотивація учнів до якісної освіти шляхом наочних демонстрацій, майстер-класів, вікторин та інших методів STEM-освіти.

Бескровний І. У Ботанічному саду Харкова цвітуть діаманти імператорських садів та царі квітів (відео) / Ігор Бескровний // Харьков. известия. – 18.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/u-botanichnomu-sadu-kharkova-tsvitut-diamanty-imperatorskykh-sadiv-ta-tsari-kvitiv-video/> (дата звернення: 18.05.2023).

19.05.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: ракетний удар по Циркунах, обстріли трьох районів області, – ОВА. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 19.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3419374> (дата звернення: 19.05.2023).

Обстріляли щонайменше 17 населених пунктів у Харківському, Куп'янському та Чугуївському районах.

Іщук О. Європейський журнал присвятив цілий номер Харкову / Олена Іщук // Status Quo. – 19.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/19.05.2023/jevropeiskii-zurnal-prisvyativ-vipusk-xarkovu> (дата звернення: 19.05.2023).

Польський журнал Herito присвятив один зі своїх випусків Харкову. У 49-му номері видання розповідається про історію міста та його унікальність.

Янченко В. Під час падіння літака Су-34 у Брянській області загинув пілот Чупраков, який бомбив Харківщину. Фото / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 19.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3419299> (дата звернення: 19.05.2023).

20.05.2023

Дашківська І. Окупанти обстріляли три райони Харківщини, у Куп'янську пошкоджено будинки. Є жертви, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 20.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3419593> (дата звернення: 20.05.2023).

У Харкові російський дрон-камікадзе поцілів у об'єкт інфраструктури. Фото : [Слобід. р-н] // Цензор.нет. – 20.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3419669> (дата звернення: 20.05.2023).

Синегубов зустрівся з представниками міжнародної медичної організації Global Care Force // АТН. – 20.05.2023. – URL: <https://atn.ua/kharkiv/syniehubov-zustrivsia-z-predstavnykamy-mizhnarodnoi-medychnoi-orhanizatsii-global-care-force-400932/> (дата звернення: 20.05.2023).

Представники Global Care Force працюють в Україні з початку вересня 2022 р. Кожного місяця до України приїждять американські лікарі, які здійснюють безоплатний огляд людей на деокупованих територіях.

Колоней Д. У Харкові виготовили найбільшу в Україні паляницю із полуницею (відео) / Дмитро Колоней // Редпост. – 20.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1258357-u-harkovi-vi8gotovili-naybilshu-v-ukrayini-palyanitsyu> (дата звернення: 20.05.2023).

Джума Н. Повідомлено про підозру російському генералу Рузинському, який командував окупацією Харківщини, – СБУ / Наталя Джума // Цензор.нет. – 20.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3419607> (дата звернення: 20.05.2023).

21.05.2023

Макєєва М. Окупанти минулої доби завдали ударів по Харкову, Куп'янську, Вовчанську, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 21.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3419715> (дата звернення: 21.05.2023).

Ворог завдав ракетного удару по Циркунах // UNN : укр. нац. новини. – 21.05.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2028485-vorog-zavdav-raketnogo-udaru-po-tsirkunakh> (дата звернення: 21.05.2023).

Загарбники вдарили по базах відпочинку в Харківській області (фото) // GX : новинний портал. – 21.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/zagarbniki-vdarili-po-bazah-vidpochinku-v-harkivskij-oblasti-foto.html> (дата звернення: 21.05.2023).

22.05.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв 3 райони Харківщини, поранено чоловіка, – ОВА. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 22.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3419838> (дата звернення: 22.05.2023).

Обстріляні населені пункти у Харківському, Куп'янському та Чугуївському районах.

Макєєва М. Рашисти вкотре обстріляли Куп'янськ, є поранені / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 22.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3419905> (дата звернення: 22.05.2023).

Ковальова А. У Харкові станцювали вальс на руїнах розбомбленої РФ школи: щемливе відео / Анастасія Ковальова // Obozrevatel. – 22.05.2023. – URL: <https://news.obozrevatel.com/ukr/society/u-harkovi-stantsyuvali-vals-na-ruinah-rozbomblenoi-rf-shkoli-schemlive-video.htm> (дата звернення: 22.05.2023).

Навчальний рік у школах більшості громад Харківської області завершиться 2 червня // My Kharkov.info. – 22.05.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/navchalnij-rik-u-shkolah-bilshosti-gromad-harkivskoyi-oblasti-zavershitsya-2-cherwnya-20420.html> (дата звернення: 22.05.2023).

Цього року на Харківщині дистанційно навчалися 240 998 школярів. У 25 громадах області та в місті Харків навчальний рік завершиться 2 червня, у 22 громадах – 30 травня. Школярі 7 громад Куп'янського району закінчать навчання 30 червня.

23.05.2023

Росія обстріляла Вовчанськ і Липці: поранена людина // Kharkiv Today. – 23.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiya-obstrilyala-vovchansk-i-lyptsi-poranena-lyudyna> (дата звернення: 23.05.2023).

Дашківська І. Доба на Харківщині: у Куп'янську є поранені, пошкоджено 14 будинків, по В'язовому вдарили ракети С-300. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 23.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3420075> (дата звернення: 23.05.2023).

Новосьолова Г. Харківські гвардійці показали, як стримують наступ окупантів у лісі: Кадри з фронту / Ганна Новосьолова // Думка. – 23.05.2023. – URL:

<https://dumka.media/ukr/war/1684835897-harkivski-gvardiytsi-pokazali-yak-strimuyut-nastup-okupantiv-u-lisi-kadri-z-frontu> (дата звернення: 23.05.2023).

Гранатометники 5-ї Слобожанської бригади не дали ворогу просунутися на Луганщині.

На війні загинув учитель із Харкова [Сергій Городов] // Kharkiv Today. – 23.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-viyni-zahynuv-uchytel-iz-kharkova> (дата звернення: 23.05.2023).

Сергій Городов – випускник Харківського національного педагогічного університету імені Г. С. Сковороди. Працював учителем географії у Харківській школі з поглибленим вивченням окремих предметів № 16.

Письменника Вакуленка посмертно нагородили премією Prix Voltaire Special Award // UA.news. – 23.05.2023. – URL: <https://ua.news.ua/life/pisatelya-vakulenko-ubitogo-rossiyanami-vo-vremya-okkupatsii-harkovshhiny-posmertno-nagradili-premiej-prix-voltaire-special-award> (дата звернення: 23.05.2023).

У харківських школах з'являться дошки на честь загиблих героїв російсько-української війни (перелік) // Kharkiv Today. – 23.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-kharkivskykh-shkolakh-zyavlyatsya-doshky-na-chest-zahyblykh-heroyiv-rosiysko-ukrayinskoyi> (дата звернення: 23.05.2023).

Іщук О. Харківська [92-га окрема механізована] бригада отримала секретний літак-бомбер (відео) / Олена Іщук // Status Quo. – 23.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/23.05.2023/xarkivska-brigada-otrimala-sekretnei-litak-bomber-video> (дата звернення: 23.05.2023).

За допомогою літака була знищена російська гармата-гаубиця Д-20.

Хіневіч В. Під час збройної агресії РФ проти України загинули 187 випускників зі 111-ти шкіл міста Харкова / Віталій Хіневіч // Редпост. – 23.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1258482-pid-chas-zbroynoyi-agresiyi-rf-proti-ukrayini-zaginuli-187-vipusknikiv-zi-111-ti-shkil-mista-harkova> (дата звернення: 23.05.2023).

Чмут Т. Співробітництво з Італією: оздоровлення дітей та допомога у відновленні Харківщини / Тетяна Чмут // Слобід. край. – 23.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/vlada/spivrobitnictvo-z-italieu-ozdorovlenna-ditej-ta-dopomoga-u-vidnovlenni-harkivsini.html> (дата звернення: 23.05.2023).

Кречмаровська Н. Діти з Харківщини навчатимуться у Франції: подробиці / Наталя Кречмаровська // Коментарии.ua : Харків. – 23.05.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/science-and-learning/17914-diti-z-harkivschi-navchatimutsya-u-francii-podrobici.html> (дата звернення: 23.05.2023).

У квітні, впродовж двох тижнів, 20 дітей з Лозівської громади відпочивали у французькому м. Томблеїн. У вересні наступна група дітей поїде до Франції на навчання.

На укриття у школах Харкова та області потрібні мільярди гривень // Kharkiv Today. – 23.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-ukryttya-u-shkolakh-kharkova-ta-oblasti-potribni-milyardy-hryven> (дата звернення: 23.05.2023).

Дубовик В. Розстріляний росіянами на Харківщині автомобіль «швидкої» проїхався вулицями Мюнхена / Віта Дубовик // Думка. – 23.05.2023. – URL:

<https://dumka.media/ukr/war/1684842514-rozstrilyaniy-rosiyanami-na-harkivshchini-avtomobil-shvidkoyi-proyihavsyavulitsyami-myunhena> (дата звернення: 23.05.2023).

Авто з березня подорожує містами Європи в рамках проекту «Швидка допомога».

Харківський метрополітен закупить потяги з наскрізними проходами вартістю 45 млн євро // ЦТС : Центр транспортних стратегій. – 23.05.2023. – URL: <https://cfts.org.ua/news/2023/05/22/kharkivskiy-metropolitan-zakupit-potyagi-z-naskriznimi-prukhodami-vartistyu-45-mln-evro-75026> (дата звернення: 23.05.2023).

Музиканти з Харкова зробили дарунок науковцям. Культура та наука – разом до перемоги (фото, відео) // GX : новинний портал. – 23.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/cultura/muzikanti-z-harkova-zrobili-darunok-naukovcyam-kultura-ta-nauka-razom-do-peremogi-foto-video.html> (дата звернення: 23.05.2023).

У великій залі ХНУМ імені І. П. Котляревського 19 травня відбувся концерт «Музика в ім'я добра, мужності та перемоги» до Дня науки в Україні.

Березовська О. Сергій Бабкін презентував новий кліп на пісню про харківську бригаду ТрО / Ольга Березовська // ONE.ua. – 23.05.2023. – URL: <https://one.ua/10785-sergej-babkin-prezentoval-novyj-clip-na-pesnyu-pro-harkovskuyu-brigadu-tro> (дата звернення: 23.05.2023).

Ларін Ю. У Харкові кинули в СІЗО організаторку роздачі окупаційних газет «Харьков Z» та «Комсомольская правда» : [начальницю поштового відділення в м. Ізюм] / Юрій Ларін // Думка. – 23.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1684825734-u-harkovi-kinuli-v-sizo-organizatorku-rozdachi-okupatsiynih-gazet-harkov-z-ta-komsomolskaya-pravda> (дата звернення: 23.05.2023).

24.05.2023

Джума Н. Наслідки ударів ворожих безпілотників по Харківщині: пошкоджено житлові будинки, навчальні заклади, будинок культури. Фоторепортаж : [Куп'ян. р-н] / Наталя Джума // Цензор.нет. – 24.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3420366> (дата звернення: 24.05.2023).

Дихман А. Російська армія скинула авіабомби на Харківську область / Аліна Дихман // Status Quo. – 24.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/24.05.2023/rosiiska-armiya-skinula-aviabombi-na-xarkivsku-oblast> (дата звернення: 24.05.2023).

Обстріляне с. Одноробівка Золочівської громади (Богодухівський район).

Дихман А. Влада Харківської області проти включення регіону до зони активних бойових дій / Аліна Дихман // Status Quo. – 24.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/24.05.2023/vlada-xarkivskoyi-oblasti-proti-vklyucennya-regionu-do-zoni-aktivnix-boiovix-dii> (дата звернення: 24.05.2023).

Територіями «можливих бойових дій» вважаються ті, на яких можна забезпечувати функції держави, на які можуть повертатися жителі, але які обстрілюються РФ. До цього списку входять Харків і майже вся область (крім Куп'янського району, який якраз належить до зони «активних бойових дій»). Якщо території визнаються зоною «активних бойових дій», там блокується доступ до публічних електронних реєстрів, забороняється проведення аукціонів для продажу об'єктів малої приватизації тощо.

Кравченко А. У харківському екопарку загинуло понад 300 тварин / Андрій Кравченко // Status Quo. – 24.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/korisno-znati/24.05.2023/u-xarkivskomu-ekoparku-zaginulo-ponad-300-tvarin> (дата звернення: 24.05.2023).

Корж А. Японія передала до Харкова чотири генератори для «Харківводоканалу» / Антон Корж // Newsroom. – 24.05.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/news/yaponiya-peredala-do-harkova-chotyry-generatory-dlya-harkivvodokanalu> (дата звернення: 24.05.2023).

25.05.2023

Росіяни намагаються захопити плацдарм для просування на Харківщині [на Куп'янському напрямку] // Kharkiv Today. – 25.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiyany-namahayutsya-zakhopyty-platsdarm-dlya-prosuvannya-na-kharkivshchyni> (дата звернення: 25.05.2023).

Рашисти завдали потужного артилерійського удару по Харківщині (фото) : [с. Мала Вовча Вовчан. громади Чугуїв. р-ну] // GX: новинний портал. – 25.05.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/rashisti-zavdali-potuzhnogo-artilerijskogo-udaru-po-harkivshhini-foto.html> (дата звернення: 25.05.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: ракетний удар по Циркунах, обстріл Куп'янська та району, Вовчанська, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 25.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3420554> (дата звернення: 25.05.2023).

Адамович Т. Харківський спецпідрозділ «Схід» відзначає річницю створення / Тетяна Адамович // Харьков. известия. – 25.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/kharkivskiy-spetspidrozdil-skhid-vidznachaie-richnytsiu-stvorennia/> (дата звернення: 25.05.2023).

Дев'ять захисників із Харківщини повернулися з полону // Kharkiv Today. – 25.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/devyat-zakhysnykiv-iz-kharkivshchyny-povernulysya-z-polonu> (дата звернення: 25.05.2023).

Садова М. З початку війни у Харкові народилося понад 2400 дітей / Маргарита Садова // Харьков. известия. – 25.05.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/z-pochatku-vijny-u-kharkovi-narodylosia-ponad-2400-ditej/> (дата звернення: 25.05.2023).

Різдво у грудні. Як харківська єпархія ПЦУ переходитиме на новий календар // Kharkiv Today. – 25.05.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rizdvo-u-hrudni-yak-kharkivska-yeparkhiya-ptsu-perekhodytyme-na-novyuy-kalendar> (дата звернення: 25.05.2023).

Кілька років у ПЦУ обговорювали перехід на новий календар та чекали слушного моменту. Війна пришвидшила всі процеси.

26.05.2023

Джума Н. За добу відбулося 22 бойові зіткнення на Куп'янському, Лиманському, Бахмутському, Авдіївському та Мар'їнському напрямках, – Генштаб / Наталя Джума // Цензор.нет. – 26.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3420792> (дата звернення: 26.05.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: удари «шахедами» по Мерефі, Ізюму, обстріли Вовчанська, Циркунів та Куп'янська, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 26.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3420815> (дата звернення: 26.05.2023).

Дихман А. Ізюм зазнав наймасованішого удару «Шахедами» з початку війни / Аліна Дихман // Status Quo. – 26.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/26.05.2023/izyum-zaznav-naimasovanisogo-udaru-saxedami-z-pocatku-viini> (дата звернення: 26.05.2023).

Кравченко А. Жінка повернулася до зруйнованого та нерозмінованого села на Харківщині та живе в ньому одна [у с. Дементіївка] (фото, відео) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 26.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/26.05.2023/zinka-povernulasya-do-zruinovanogo-ta-nerozminovanogo-sela-na-xarkivshhini-ta-zive-v-nyomu-odna-foto-video> (дата звернення: 26.05.2023).

Манченко О. Відбудова Північної Салтівки: тільки один будинок неможливо відновити / Олександр Манченко // Слобід. край. – 26.05.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/spec-proekti/podih-zitta/vidbudova-pivnicnoi-saltivki-tilki-odin-budinok-nemozливо-vidnoviti.html> (дата звернення: 26.05.2023).

Кравченко А. У Харкові – нова квіткова інсталяція (відео) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 26.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/26.05.2023/u-xarkovi-nova-kvitkova-instalyaciya-video> (дата звернення: 26.05.2023).

Квіткова інсталяція об'єднала Холодногірський та Новобаварський райони.

27.05.2023

Дашківська І. Ворог завдав ракетного удару по селу [Липці] на Харківщині. Вовчанськ обстріляно з РСЗВ, є пошкодження, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 27.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3421069> (дата звернення: 27.05.2023).

Росіяни обстріляли Харківщину: загинула жінка, поранено чоловіка, – Синегубов : [с. Шипувате Куп'ян. р-ну] // Цензор.нет. – 27.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3421137> (дата звернення: 27.05.2023).

28.05.2023

Байбак А. Чи може стати Куп'янськ другим Бахмутом: Череватий розставив крапки над «і» / Анжеліка Байбак // 24 канал. – 28.05.2023. – URL: https://24tv.ua/obstrili-kupyanska-sergiy-cherevatiy-rozpoviv-pro-situatsiyu_n2322776 (дата звернення: 28.05.2023).

Куп'янськ не повторить долю міста-фортеці Бахмут. Там надійно вибудована оборона, і немає для того підстав.

Дашківська І. Ворог бив по 3 районах Харківщини. Інтенсивних обстрілів зазнав Вовчанськ та околиці, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 28.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3421187> (дата звернення: 28.05.2023).

Війська РФ ввечері обстріляли Куп'янськ і Циркуни на Харківщині: загинув місцевий житель. Фоторепортаж // Цензор.нет. – 28.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3421167> (дата звернення: 28.05.2023).

Касумова Р. «Посеред міста – гора трупів росіян, а навколо діти ганяють на великах». Історії з деокупованої Харківщини від волонтера / Роксана Касумова // Укр. правда. – 28.05.2023. – URL: <https://life.pravda.com.ua/projects/prykhysty-svoyikh/2023/05/28/254493/> (дата звернення: 28.05.2023).

Розповідь Олексія Масла, керівника волонтерської організації «Інтернаціональний легіон допомоги».

Парк Нескорених у пам'ять про закатованих в Ізюмі заклали на Львівщині (фото) // Харків : Times. – 28.05.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/05/28/park-neskorenih-u-pam-yat-pro-zakatovanih-v-izyumi-zaklali-na-lvivshhini-foto/> (дата звернення: 28.05.2023).

29.05.2023

Кобзар Ю. У Росії хочуть приєднати Харків, щоб припинити обстріли Белгорода (відео) / Юрій Кобзар // УНІАН. – 29.05.2023. – URL: <https://www.unian.ua/russianworld/gubernator-byelgoroda-hoche-zahopiti-harkiv-shchob-pripiniti-obstrili-12273768.html> (дата звернення: 29.05.2023).

Губернатор Белгородської області В'ячеслав Гладков заявив про необхідність приєднати Харків до його регіону, щоб припинити обстріли російських прикордонних районів.

Янченко В. Колись Белгород входив до складу Харківської області, – мер Харкова Терехов / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 29.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3421484> (дата звернення: 29.05.2023).

Мер Харкова відповів на заяву белгородського губернатора Гладкова про необхідність приєднання Харкова до РФ.

Дашківська І. Ворог обстріляв 4 райони Харківщини, є поранені, – ОВА. Фоторепортаж / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 29.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3421312> (дата звернення: 29.05.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського, Чугуївського та Ізюмського районів.

На Харківщині від російського «Іскандера» постраждали двоє дітей та вагітна жінка : [удар по сел. Ковшарівка Куп'янського району] // Харків : Times. – 29.05.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/05/29/na-harkivshhini-vid-rosijskogo-iskandera-postrazhdali-dvoye-ditej-ta-vagitna-zhinka/> (дата звернення: 29.05.2023).

«Потрібен постійний міжнародний трибунал», – Євген Захаров // Mediaport. – 29.05.2023. – URL: <https://mediaport.ua/potriben-postiynny-mizhnarodnyy-trybunal-pravozakhysnyk-yevhen-zakharov-pro-rosiyski-zlochyny> (дата звернення: 29.05.2023).

Директор Харківської правозахисної групи Євген Захаров – про збір доказів російських злочинів, допомогу постраждалим внаслідок російської агресії, контакти з росіянами та міжнародний трибунал.

У саду Шевченка встановлюють пам'ятник загиблим дітям // СтройОбзор. – 29.05.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/u-sadu-shevchenka-vstanovlyuyut-pamyatnik-zagiblim-dityam> (дата звернення: 29.05.2023).

Парфенова Р. Виставка Героїв відкрилася у підземці Харкова (фото) / Рита Парфенова // Редпост. – 29.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1258665-vistavka-geroyiv-vidkrilasya-u-pidzemtsi-harkova> (дата звернення: 29.05.2023).

30.05.2023

ЗСУ запобігли проникненню диверсійної групи окупантів у Харківській області // Укр. новини. – 30.05.2023. – URL: <https://ukranews.com/ua/news/935829-zsu-zapobigly-pronyknennyyu-dyversijnoyi-grupy-okupantiv-u-harkivskij-oblasti> (дата звернення: 30.05.2023).

Транспортне кільце та каркас безпеки: концепція розвитку Харкова від голови архітекторів, які співпрацюють із Фондом Фостера // Status Quo. – 30.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/30.05.2023/transportne-kilce-ta-karkas-bezpeki-koncepciya-rozvitku-xarkova-vid-golovi-arxitektoriv-yaki-spiivpracuyut-iz-fondom-fostera> (дата звернення: 30.05.2023).

Бесіда з Дмитром Фоменком – очільником харківських архітекторів, які співпрацюють із Фондом Нормана Фостера.

Іванець О. У Харкові триває фотовиставка The War Is Not Over Yet, присвячена пам'яті медійників, які загинули внаслідок російської агресії / Оксана Іванець ; фото автора та Михайла Нікіпелова // Армія : inform. – 30.05.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/05/30/u-harkovi-tryvaye-fotovystavka-the-war-is-not-over-yet-prysvyachena-pamyati-medijnykiv-yaki-zagynuly-vnaslidok-rosijskoyi-agresiyi/> (дата звернення: 30.05.2023).

Іщук О. У Харкові відновлює роботу Дитяча залізниця / Олена Іщук // Status Quo. – 30.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/30.05.2023/u-xarkovi-vidnovlyuje-robotu-dityaca-zaliznitsya> (дата звернення: 30.05.2023).

31.05.2023

Янченко В. Ворог вів безуспішні наступальні дії на Куп'янському, Лиманському, Бахмутському та Мар'їнському напрямках, – Генштаб ЗСУ / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 31.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3421895> (дата звернення: 31.05.2023).

Джума Н. Наслідки обстрілів Харківщини за добу: 1 людина зазнала мінно-вибухової травми, пошкоджено цивільну інфраструктуру. Фоторепортаж : [Вовчанськ] / Наталя Джума // Цензор.нет. – 31.05.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3421791> (дата звернення: 31.05.2023).

Дихман А. Війська РФ скинули на передмістя Куп'янська авіабомбу (фото) : [на Ківшарівку Куп'янського району] / Аліна Дихман // Status Quo. – 31.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/31.05.2023/viiska-rf-skinuli-na-peredmistya-kupyanska-aviabombu-foto> (дата звернення: 31.05.2023).

Дихман А. Росіяни вивезли до РФ студента харківського вишу і тримають його там в ізоляторі / Аліна Дихман // Status Quo. – 31.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/31.05.2023/rosiyani-vivezli-do-rf-studenta-xarkivskogo-visu-i-trimayut-iogo-tam-v-izolyatori> (дата звернення: 31.05.2023).

Студента Харківського національного юридичного університету імені Ярослава Мудрого Микиту Шкрябіна окупанти забрали із села Вільхівка наприкінці березня 2022 р. 19-річного Микиту запідозрили в тому, що він фотографував пересування російської техніки.

Дубовик В. У Харкові пораненим військовим пропонують реабілітацію через стрільбу / Віта Дубовик // Думка. – 31.05.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1685515495-u-harkovi-poranim-viyskovim-proponuyut-reabilitatsiyu-cherez-strilbu> (дата звернення: 31.05.2023).

Харківська спортикола «Комунар» пропонує військовим зайнятися стрільбою з лука.

Харків'янин створює маски для поранених українських захисників // Успіх in UA. – 31.05.2023. – URL: <https://uspih.in.ua/natkhnennyky/kharkiv-ianyn-stvoriue-masky-dlia-poranykh-ukrainskykh-zakhysnykiv> (дата звернення: 31.05.2023).

Художник Bob Basset розробляє аксесуари для поранених українських захисників у межах власного проєкту «Маска для героя».

Іщук О. Харківські студенти розфарбують тубуси від снарядів / Олена Іщук // Status Quo. – 31.05.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/31.05.2023/xarkivski-studenti-rozfarbuyut-tubusi-vid-snaryadiv> (дата звернення: 31.05.2023).

Студентів і викладачів Харківської державної академії дизайну і мистецтв запрошують взяти участь у конкурсі на розпис тубусів від реактивних снарядів. Готові роботи будуть відправлені на аукціон в США. Розписати тубуси від снарядів академії запропонували бійці 93-ї окремої механізованої бригади «Холодний Яр».

Хіневич В. У Харкові пройде прем'єра з серії короткометражних документальних фільмів «Міста та їхні герої» / Віталій Хіневич // Редпост. – 31.05.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1258744-u-harkovi-proyde-prem-era-z-seriyi-korotkometrazhnih-dokumentalnih-filmiv-mista-ta-yihni-geroyi> (дата звернення: 31.05.2023).

Прем'єра кіноальманаху «Міста та їхні герої» за участі знімальної групи та героїв проєкту пройде в Харкові в суботу, 3 червня, в ЄрміловЦентрі (майдан Свободи, 4, головний корпус ХНУ ім. Каразіна).

1.06.2023

Солодовнік М. Втрати Харківщини у травні. Згадуємо загиблих захисників поіменно / Марія Солодовнік // Суспільне : новини. – 1.06.2023. – URL: <https://suspilne.media/461816-vtrati-harkivsini-u-travni-zgaduemo-zagiblih-zahisnikiv-poimanno/> (дата звернення: 1.06.2023).

Два вибухи у Харкові 1 червня: з-під завалів в Індустріальному районі дістали жінку // Mediaport. – 1.06.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/dva-vybukhy-u-kharkovi-1-chervnya-z-pid-zavaliv-v-industrialnomu-rayoni-distaly-zhinku> (дата звернення: 1.06.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: масовані обстріли Вовчанську, окупанти вдарили по Ківшарівці авіабомбою, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 1.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3421964> (дата звернення: 1.06.2023).

Злочини російських загарбників в Україні: Зруйноване село Кам'янка з повітря // Україна кримінальна. – 1.06.2023. – URL: <https://cripo.com.ua/GALLERY/ZLOCHYNY-ROSIJSKYH-ZAGARBNYKIV-V-UKRAYINI-ZRUJNOVANE-SELO-KAM-YANKA-Z-POVITRYA/>

На Харківщині розслідують загибель 76 дітей під час війни // Mediaport. – 1.06.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/na-kharkivshchyni-rozsliduyut-zahybel-76-ditey-pid-chas-viyny> (дата звернення: 1.06.2023).

Притула Н. Не всім вистачає сил дочитати: у Харкові відкрили виставку присвячену дітям, яких вбила Росія / Назар Притула // 24 канал. – 1.06.2023. – URL: https://24tv.ua/novini-harkova-vidkrilas-vistavka-pro-ditey-yaki-zaginuli-viyni_n2326208 (дата звернення: 1.06.2023).

Про фотовиставку «Втрачене дитинство», яка відкрилася 1 червня у вестибюлі станції метро «Майдан Конституції».

2.06.2023

Дашківська І. Ворог активізувався на Куп'янсько-Лиманському напрямку, за добу – 11 боєзіткнень, – Череватий / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 2.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422238> (дата звернення: 2.06.2023).

На Куп'янському напрямку під російськими обстрілами перебувають 20 населених пунктів, – [радниця голови Харківської обласної ради Наталія] Попова // Freedом. – 2.06.2023. – URL: <https://uatv.ua/uk/na-kup-yanskomu-napryamku-pid-rosijskymy-obstrilamy-perebuvayut-20-naseleniyh-punktiv-popova/> (дата звернення: 2.06.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: ракетний удар по Харкову, обстріли Вовчанська, 3 особи зазнали поранення, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 2.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422208> (дата звернення: 2.06.2023).

Потіха А. Росіяни з танка обстріляли Дворічну на Харківщині: двох людей поранено / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 2.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422396> (дата звернення: 2.06.2023).

Потіха А. Росіяни скинули дві авіабомби на Ківшарівку на Харківщині: двоє загиблих, поранено трьох жінок і 3-річного хлопчика / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 2.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422368> (дата звернення: 2.06.2023).

Корж А. На Харківщині вибух невідомого пристрою відібрав життя мамі трьох дітей / Антон Корж // Newsroom. – 2.06.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/news/na-harkivshchyni-vybuch-nevidomogo-prystroyu-vidibrav-zhyttya-mamy-troh-ditey> (дата звернення: 2.06.2023).

Між селами у Золочівській ОТГ Богодухівського району автомобіль, в якому знаходилась родина – подружжя та троє дітей – наїхав на вибуховий пристрій під час руху. Мати загинула на місці, батько та діти отримали поранення.

У Харкові планують мобілізувати більше перекладачів: Вони будуть працювати з іноземними інструкторами / фото: Сергій Козлов // Kharkiv Today. – 2.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkov/u-kharkovi-planuyut-mobilizuvaty-bilshe-perekladachiv> (дата звернення: 2.06.2023).

Ларін Ю. Масове поховання в Ізюмі: Як росіяни вбивали заручників окупації Харківщини / Юрій Ларін // Думка. <https://dumka.media/ukr/war/1685680439-masove-pohovannya-v-izyumi-yak-rosiyani-vbivali-zaruchnikov-okupatsiyi-harkivshchini> (дата звернення: 2.06.2023).

«Ну коли ж воно прилетить». Як живе Харків під загрозою обстрілів – BBC Україна // NV: live. – 2.06.2023. – URL: <https://life.nv.ua/ukr/socium/harkiv-yak-zhive-misto-pid-zagrozoyu-obstriliv-novini-ukrajini-50328920.html> (дата звернення: 2.06.2023).

У Харкові триває процес закупівлі нових поїздів для метро – Терехов // My Kharkov.info. – 2.06.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkovi-trivaye-protses-zakupivli-novih-poyizdiv-dlya-metro-terehov-82876.html> (дата звернення: 2.06.2023).

Гришко Г. У Харкові комбіноване навчання можуть ввести вже з нового навчального року / Галина Гришко // Слобід. край. – 2.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/u-harkovi-kombinovane-navcanna-mozut-vvesti-vze-z-novogo-navcalnogo-roku.html> (дата звернення: 2.06.2023).

Хушану А. У Чугуєві відкрили першу дитячу локацію від ЮНІСЕФ / Анастасія Хушану // Слобід. край. – 2.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/cuguiv/u-cuguevi-vidkrili-persu-ditacu-lokaciu-vid-unisef.html> (дата звернення: 2.06.2023).

У Чугуївській громаді дитячу точку «Спільно» від ЮНІСЕФ відкрили в одному з дитячих садочків. Там працюють професійні педагоги, аніматори та психологи. Для дітей проводяться творчі заняття, розвивальні ігри, групові заняття із соціальним педагогом, волонтерами.

За травень влада Белгородської області 130 разів повідомила про обстріли, – росЗМІ // Цензор.нет. – 2.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422365> (дата звернення: 2.06.2023).

3.06.2023

Дашківська І. Ворог безуспішно намагався наступати на Куп'янському, Лиманському, Бахмутському та Мар'їнському напрямках. За добу 29 боєзіткнень, – Генштаб / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 3.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422429> (дата звернення: 3.06.2023).

Дашківська І. Ворог завдавав ударів по Харківщині, є загиблі та поранені, – ОВА. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 3.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3422439> (дата звернення: 3.06.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського, Чугуївського та Богодухівського районів.

Свиридович Р. Серед масового поховання в Ізюмі залишаються неідентифікованими 66 тіл, – Нацполіція / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 3.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422420> (дата звернення: 3.06.2023).

Кобзар Н. Харківське метро працюватиме вночі як укриття / Наталія Кобзар // Status Quo. – 3.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/03.06.2023/xarkivske-metro-pracyuvatime-vnoci-yak-ukritya> (дата звернення: 3.06.2023).

4.06.2023

Свиридович Р. Російська ДРГ вночі 4 червня намагалась проникнути в Харківську область, – Генштаб / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 4.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422624> (дата звернення: 4.06.2023).

Свиридович Р. Внаслідок обстрілу Вовчанська на Харківщині загинуло двоє цивільних, – прокуратура / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 4.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422623> (дата звернення: 4.06.2023).

Мякушко С. Окупанти вдарили по селищу Золочів з артилерії: двоє людей поранено. Фото / Савелій Мякушко // Слобід. край. – 4.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/zolociv/okupanti-vdarili-po-selisu-zolociv-z-artilerii-dvoe-ludej-poraneno-foto.html> (дата звернення: 4.06.2023).

Рашисти вдарили по промисловому об'єкту в Харківській області : [обстріл с. Петропавлівка Куп'ян. р-ну] // GX : новинний портал. – 4.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/rashisti-vdarili-po-promislovomu-obektu-v-harkivskij-oblasti.html> (дата звернення: 4.06.2023).

Свиридович Р. Росіяни завдали ракетного удару по Чугуєву, – прокуратура. Фото / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 4.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3422639> (дата звернення: 4.06.2023).

Зеленський опублікував відео із згадкою про загиблого у Харкові 13-річного хлопчика // Kharkiv Today. – 4.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/zelenskyy-opublikuvav-video-iz-zhadkoyu-pro-zahybloho-u-kharkovi-13-richnoho-khlopchyka> (дата звернення: 4.06.2023).

5.06.2023

Макєєва М. Ворог безуспішно намагався наступати на Куп'янському, Лиманському, Бахмутському та Мар'їнському напрямках. За добу відбулось 29 бойових зіткнень, – Генштаб / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 5.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422649> (дата звернення: 5.06.2023).

Кравченко А. Російські диверсанти намагалися прорватися до Харківської області / Андрій Кравченко // Status Quo. – 5.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/05.06.2023/rosiiski-diversanti-namagalisya-prorvatisya-do-xarkivskoyi-oblasti> (дата звернення: 5.06.2023).

Гуньковський Б. Внаслідок обстрілів Харківщини поранено 3 особи, пошкоджено будинки та спортшколу, – ОВА. Фоторепортаж / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 5.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3422660> (дата звернення: 5.06.2023).

Обстріляні Куп'янськ, Чугуїв, Золочів (пошкоджено будівлю дитячої спортшколи), с. Піщане Куп'янського району.

У Харкові Зеленська відкрила пам'ятник дітям, які стали жертвами агресії РФ [відео] // Гордон. – 5.06.2023. – URL: <https://gordonua.com/ukr/news/war/u-harkovi-zelenska-vidkrila-pam-jatnik-ditjam-jaki-stali-zhertvami-agresiji-rf-1667033.html> (дата звернення: 5.06.2023).

Пам'ятник авторства Михайла Ятченка відкрили поруч із будівлею Харківського обласного палацу дитячої та юнацької творчості.

Алохінссон А. Збитки через загибель тварин у Харківському екопарку склали 1,3 мільйони гривень, – Держекоінспекція / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 5.06.2023. – URL: <https://lyuk.media/news/kharkiv-feldman-zoo/> (дата звернення: 5.06.2023).

Карпенко К. На Харківщині росіяни знищили понад 200 відділень «Укрпошти» / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 5.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/na-harkivsini-rosiani-znisili-ponad-200-viddilen-ukrposti.html> (дата звернення: 5.06.2023).

Ukrainiens et Francais main dans la main au Pouliguen [= Українці та французи рука об руку в Пулігені] // Ouest-France. – 5.06.2023. – URL: <https://www.ouest-france.fr/pays-de-la-loire/le-pouliguen-44510/le-pouliguen-ukrainiens-et-francais-main-dans-la-main-ba18a0d0-02bf-11ee-8ffe-a63f9a192cf5> (дата звернення: 5.06.2023).

У м. Пуліген пройшла зустріч французів з українцями. Музичну культуру України на заході представляв харківський співак та гітарист Володимир Фоменко.

Всесвітньо відомий хокеїст відвідав Харків (фото) : [чеський хокеїст, олімп. чемпіон Домінік Гашек] // GX : новинний портал. – 5.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/sport/vsesvitno-vidomij-hokeiist-vidvidav-harkiv-foto.html> (дата звернення: 5.06.2023).

Кримінального авторитета, який хотів очолити Вовчанськ при окупантах, посадили на 15 років // Україна кримінальна. – 5.06.2023. – URL: <https://cripo.com.ua/news/crime/kryminalnogo-avtoryteta-yakvj-hotiv-ocholyty-vovchansk-pry-okupantah-posadyly-na-15-rokiv/> (дата звернення: 5.06.2023).

Макєєва М. Екскерівника харківського Інституту підготовки юридичних кадрів для СБУ судитимуть за державну зраду / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 5.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422739> (дата звернення: 5.06.2023).

6.06.2023

За добу загинули двоє жителів Харківщини, ще 11 отримали поранення // Kharkiv Today. – 6.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/za-dobu-zahynuly-dvoye-zhyteliv-kharkivshchyny-shche-11-otrymaly-poranennya> (дата звернення: 6.06.2023).

Минулої доби Росія стріляла по Харківському, Куп'янському, Чугуївському та Ізюмському районах. Зокрема, у Балаклії та Печенігах загинули люди.

Дашківська І. Нічні удари по Харкову: зафіксовано прильоти у парковку біля аеропорту та центр міста: [вул. Римарська]. Пошкоджено дорогу, перебито водогін, – Терехов / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 6.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3422874> (дата звернення: 6.06.2023).

Дубовик В. Унаслідок нічного обстрілу центра Харкова 30 будинків залишаються без води – Терехов / Віта Дубовик // Думка. – 6.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686055927-unaslidok-nichnogo-obstrilu-tsentra-harkova-30-budinkiv-zalishayutsya-bez-vodi---terehov> (дата звернення: 6.06.2023).

У Белгородській області впали ракети, направлені на Харків // New format. – 6.06.2023. – URL: <https://newformat.info/news/u-bielhorodskij-oblasti-vpaly-rakety-napravleni-na-kharkiv/> (дата звернення: 6.06.2023).

Витік аміаку з пошкодженого окупантами трубопроводу на Харківщині склав 134 тони // Харків: Times. – 6.06.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/06/06/vitik-amiaku-z-poshkodzhenogo-okupantami-truboprovodu-na-harkivshhini-sklav-134-toni/> (дата звернення: 6.06.2023).

Внаслідок ворожого обстрілу ввечері 5 червня поблизу с. Масюківки Куп'янського району було пошкоджено ділянку аміакопроводу протяжністю 12 км. У результаті витік аміаку становив 134 тонни.

Хмара пішла на окуповані території – Синегубов повідомив про ситуацію з витоком аміаку // Gazeta.ua. – 6.06.2023. – URL: <https://gazeta.ua/articles/np/hmara-pishla-na-okupovani-teritoriyi-sinyegubov-povidomiv-pro-situaciyu-z-vitokom-amiaku/1146357> (дата звернення: 6.06.2023).

Новосьолова Г. На Харківщині в селі, яке майже вщент зруйнували росіяни, працюють сапери: У селі Кам'янка на Харківщині проведуть розмінування / Ганна Новосьолова // Думка. – 6.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686038741-na-harkivshchini-v-seli-yake-mayzhe-vshchent-zruynuvali-rosiyani-pratsyuyut-saperi> (дата звернення: 6.06.2023).

«Чужих дітей не буває»: Олена Зеленська впроваджує програму допомоги сиротам на Харківщині // Likein.ua. – 6.06.2023. – URL: <https://likein.ua/chuzhih-ditej-ne-buvaye-olena-zelenska-vprovadzhuye-programu-dopomogi-sirotam-na-harkivshhini/> (дата звернення: 6.06.2023).

Ларін Ю. На Харківщині під час перевірок виявили 245 закритих бомбосховищ – Тимошко / Юрій Ларін // Думка. – 6.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1686042016-na-harkivshchini-pid-chas-perevirok-viyavili-245-zakritih-bomboshovishch-timoshko> (дата звернення: 6.06.2023).

Харківські поліклініки не працюватимуть як укриття цілодобово // Харків: Times. – 6.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivski-polikliniky-ne-pratsyuvatymut-yak-ukryttya-tsilodobovo> (дата звернення: 6.06.2023).

Після трагедії у Києві у харківських поліклініках почали перевіряти стан укриттів. Але відкривати їх уночі не планують. У сховища мають пускати усіх харків'ян, але тільки під час повітряних тривог.

Ларін Ю. Зеленський нагородив орденом журналіста з Харкова [Артема Листопада] / Юрій Ларін // Думка. – 6.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1686065794-zelenskiy-nagorodiv-ordenom-zhurnalista-z-harkova> (дата звернення: 6.06.2023).

Артем Листопад працював у медіагрупі «Об'єктив», зараз співпрацює з литовським медіа. Згідно з указом, він нагороджений орденом «За заслуги» III ступеня за мужність і самовідданість, виявлені під час висвітлення подій повномасштабного вторгнення російської федерації на територію України, багаторічну сумлінну працю та високу професійну майстерність.

Кречмаровська Н. Для дітей на Харківщині організовують безплатні екскурсії / Наталя Кречмаровская // Коментарии.ua : Харків. – 6.06.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/human-rights/18184-dlya-ditey-na-harkivschi-organizovuyut-bezplatni-ekskursii.html> (дата звернення: 6.06.2023).

Зміївська міська рада разом із волонтерами БФ SUVEREN організовують для дітей внутрішньо переміщених осіб безплатні екскурсії. У ході екскурсії на дітей чекають конкурси, ігри та частування.

Кравченко А. У Харківській області війська РФ використовують цивільні будівлі для моргів / Андрій Кравченко // Status Quo. – 6.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/06.06.2023/u-xarkivskii-oblasti-viiska-rf-vikoristovuyut-civilni-budivli-dlya-morgiv> (дата звернення: 6.06.2023).

7.06.2023

Дихман А. Харківські захисники взяли в полон солдатів «приватної армії Путіна» [ПБК «Ветеран»] / Аліна Дихман // Status Quo. – 7.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/07.06.2023/xarkivski-zaxisniki-vzyali-v-polon-soldativ-privatnoyi-armiyi-putina> (дата звернення: 7.06.2023).

Росіяни вдруге обстріляли аміакопровід на Харківщині // Kharkiv Today. – 7.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiyany-vdruhe-obstrilyaly-amiakoprovid-na-kharkivshchyni> (дата звернення: 7.06.2023).

Цього разу окупанти влучили по насосній станції неподалік с. Масютівки (Куп'янський район).

Бойченко Н. На фронті загинув режисер і драматург з Харкова [Микита Калембет] (фото) / Наталя Бойченко // GX : новинний портал. – 7.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/na-fronti-zaginuv-rezhiser-i-dramaturg-z-harkova-foto.html> (дата звернення: 7.06.2023).

5 червня на війні загинув випускник театрального факультету Харківського національного університету мистецтв імені І. П. Котляревського, режисер-педагог Дитячої школи мистецтв № 6 м. Харкова, драматург, поет, бард Микита Калембет.

Дихман А. Помер 12-річний хлопчик, який підірвався із сім'єю в машині в Харківській області / Аліна Дихман // Status Quo. – 7.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/07.06.2023/pomer-12-ricnii-xlopcik-yakii-pidirvavsya-iz-simjeju-v-masini-v-xarkivskii-oblasti> (дата звернення: 7.06.2023).

Харків'яни пропонують прихисток жителям Херсонщини. Навіть із бобрами // Kharkiv Today. – 7.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkiviany-proponuyut-prykhystok-zhytelyam-khersonshchyny-navit-iz-bobramy> (дата звернення: 7.06.2023).

Громада на Харківщині готова прийняти жителів Херсонщини // Kharkiv Today. – 7.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/hromada-na-kharkivshchyni-hotova-pryynyaty-zhyteliv-khersonshchyny> (дата звернення: 7.06.2023).

Первомайська громада Харківської області пропонує прихисток жителям міста Нова Каховка на Херсонщині, які через підлив Каховської гідроелектростанції залишилися без житла.

Кравченко А. Харків'яни виїхали на Херсонщину рятувати тварин / Андрій Кравченко // Status Quo. – 7.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/07.06.2023/xarkivyani-viyixali-na-xersonshhynu-ryatuvati-tvarin> (дата звернення: 7.06.2023).

Іщук О. Як виглядає центр Харкова після ракетного удару (фоторепортаж) : [вул. Римарська] / Олена Іщук // Status Quo. – 7.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/07.06.2023/yak-viglyadaje-centr-xarkova-pislya-raketnogo-udaru-fotoreportaz> (дата звернення: 7.06.2023).

На Сумщині заминировано 1,7 тис. га сільхозземель, на Харківщині – полмільйона // AgroPortal. – 7.06.2023. – URL: <https://agroportal.ua/ru/news/rastenievodstvo/na-sumshchini-zaminovano-1-7-tis-ga-silgospzemel-na-harkivshchini-piv-milyona> (дата звернення: 7.06.2023).

Кречмаровська Н. Скільки коштів витратять у Харкові на безпритульних тварин та що з ними робитимуть / Наталя Кречмаровська // Коментарії.уа : Харків. – 7.06.2023. – URL: https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/human-rights/18209-skilki-koshtiv-vitratyat-u-harkovi-na-bezpritulnih-tvarin-ta-scho-z-nimi-robitimut.html?utm_source=ukrnet&utm_medium=ukrnet2 (дата звернення: 7.06.2023).

8.06.2023

Ворог із артилерії, мінометів, танків та ракетного озброєння обстрілював Харківщину: є руйнування // ZN,UA : Дзеркало тижня. – 8.06.2023. – URL: <https://zn.ua/ukr/war/voroh-iz-artileriji-minometiv-tankiv-ta-raketnoho-ozbrojennja-obstriljuvav-kharkivshchynu-je-rujnuvannja.html> (дата звернення: 8.06.2023).

Обстріляні Вовчанськ та с. Малинівка Чугуївського району, с. Стрілець Харківського району.

Кравченко А. Скільки мирних жителів зникли безвісти в Харківській області з початку війни. Цифри / Андрій Кравченко // Status Quo. – 8.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/08.06.2023/u-xarkivskii-oblasti-z-pocatku-povnomasstabnoyi-agresiyi-znikli-bezvisti-ponad-pivtori-tisyaci-mirnix-ziteliv> (дата звернення: 8.06.2023).

З кінця лютого 2022 р. у регіоні відкрили 2,9 тис. проваджень за фактами зникнення людей. 1,3 тис. людей знайдено. За рештою 1,6 тис. проваджень пошуки продовжуються.

Вулицю в Ізраїлі назвали іменем загиблого харківського футболіста [Сергія Баланчука] // Kharkiv Today. – 8.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/vulytsyu-v-izrayili-nazvaly-imenem-zahybloho-kharkivskoho-futbolista> (дата звернення: 8.06.2023).

Сергій Баланчук грав також за харківський футбольний клуб. Деякий час був легіонером у чемпіонаті Ізраїлю, провів у команді «Маккабі» (м. Хайфа) три сезони.

Кравченко А. До Харківської області приїхали перші біженці із затоплених територій / Андрій Кравченко // Status Quo. – 8.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/08.06.2023/do-xarkivskoyi-oblasti-priyixali-persi-bizenci-iz-zatoplenix-teritorii> (дата звернення: 8.06.2023).

Карпенко К. Первомайська громада прийняла біженців з Херсонщини / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 8.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/pervomajskij/pervomajska-gromada-prijnala-bizenciv-z-hersonsini.html> (дата звернення: 8.06.2023).

Хіневіч В. У Харкові розпочне роботу штаб гуманітарної допомоги постраждалим внаслідок підриву ворогом Каховської ГЕС / Віталій Хіневіч // Редпост. – 8.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1258998-u-harkovi-rozpochne-robotu-shtab-gumanitarnoyi-dopomogi-postrazhdalim-vnaslidok-pidrivu-vorogom-kahovskoyi-ges> (дата звернення: 8.06.2023).

Від завтра, 9.06.2023, з 9 до 18 години працюватиме міський штаб гуманітарної підтримки у школі № 162 за адресою Пермська, 13 (неподалік від м. Холодна гора).

Іщук О. Харків'яни збирають гуманітарку для Херсона [після підриву окупантами Каховської ГЕС] / Олена Іщук // Status Quo. – 8.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/08.06.2023/xarkivvyani-zbirayut-gumanitarku-dlya-xersona> (дата звернення: 8.06.2023).

Приносити гуманітарку просять з 10:00 до 16:00 за адресою: проспект Перемоги, 58-А («Соляна печера» біля супермаркету «Клас», навколо м. Перемога).

Голосний В. У Харкові відбувся благодійний концерт «Разом переможемо» (фото) / Василь Голосний // Редпост. – 8.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1258965-u-harkovi-vidbuvsya-blagodiyniy-kontsert-razom-peremozhemo-foto> (дата звернення: 8.06.2023).

Благодійний концерт за участю викладачів та студентів Харківської державної академії культури відбувся 7 червня. Частину зібраних коштів буде перераховано на потреби ЗСУ.

У Харкові та у Сумах презентують книгу про облогу Маріуполя // Укр. погляд. – 8.06.2023. – URL: <http://ukrpohliad.org/culture/u-harkovi-ta-u-sumah-prezentuyut-knygu-pro-oblogu-mariupolya.html> (дата звернення: 8.06.2023).

24 історії облоги Маріуполя від її очевидців: Харківська правозахисна група анонсує ілюстроване публіцистичне видання «Голоси війни. Маріуполь».

У Харкові налічується понад три тисячі захисних споруд – міськрада // My Kharkov.info. – 8.06.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkovi-nalichuyetsya-ponad-tri-tisyachi-zahisnih-sporud-miskrada-19237.html> (дата звернення: 8.06.2023).

Хіневіч В. Проїзд у метро залишається безкоштовним – Ігор Терехов / Віталій Хіневіч // Редпост. – 8.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1258997-proyizd-u-metro-zalishaetsya-bezkoshtovnim-igor-terehov> (дата звернення: 8.06.2023).

Харків лишається єдиним містом в Україні, де під час повномасштабної війни запровадили безкоштовний проїзд.

Карпенко К. Відвідувати водойми на деокупованих територіях Харківщини заборонено / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 8.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/vidviduvati-vodojmi-na-deokupovanih-teritoriah-harkivsini-zaboroneno.html> (дата звернення: 8.06.2023).

Варіанти для «Пушкінської»: мовному омбудсмену обіцяють змінити назву вулиці і станції у Харкові // Kharkiv Today. – 8.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/varianty-dlya-pushkinskoyi-movnomu-ombudsmenu-obitsyayut-zminyty-nazvu-vulytsi-i-stantsiyi> (дата звернення: 8.06.2023).

9.06.2023

Шевченко В. Про маловідомі, але ключові події оборони Харкова / Віктор Шевченко // Армія : inform. – 9.06.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/06/09/pro-malovidomi-ale-klyuchovi-podiyi-oborony-harkova/> (дата звернення: 9.06.2023).

На Харківщині внаслідок нічної атаки росіян стався викид шкідливих речовин // Цензор.нет. – 9.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3423755> (дата звернення: 9.06.2023).
Вночі ворог завдав ударів по об'єкту нафтогазової інфраструктури Богодухівської громади.

Алексєєва І. «Відверто плюють світу в обличчя»: у Зеленського прокоментували підриг терористами аміакопроводу / Ірина Алексєєва // Факти. – 9.06.2023. – URL: <https://fakty.ua/421032-quot-otkrovenno-plyuyut-miru-v-lico-quot-u-zelenskogo-prokommentirovali-podryv-terroristami-ammiakoprovoda> (дата звернення: 9.06.2023).

Потіха А. Росіяни обстріляли з мінометів інкубатор та знеструмили 2 села на Харківщині : [у Золочів. громаді] / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 9.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3423745> (дата звернення: 9.06.2023).

Дихман А. По передмістю Харкова Росія вдарила «Калібром» / Аліна Дихман // Status Quo. – 9.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/09.06.2023/po-peredmistyu-xarkova-rosiya-vdarila-kalibrom> (дата звернення: 9.06.2023).

Конопльова М. Харків'янин, [доброволець «Сова»], вирвався з окупації, щоб стати на захист України (відео) / Марина Конопльова // #Шотам. – 9.06.2023. – URL: <https://shotam.info/kharkiv-ianyn-vyrvavsia-z-okupatsii-shchob-staty-na-zakhyst-ukrainy-video/> (дата звернення: 9.06.2023).

Дубовик В. До Золочева з полону повернувся морпіх [Владислав Арнаут, перший із полонених] / Віта Дубовик // Думка. – 9.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686294712-do-zolochева-z-polonu-povernuvsia-morpih>
Попри отримані важкі поранення Владислав Арнаут знову збирається захищати Україну, повернутись в підрозділ морської піхоти, на передову.

Іщук О. У Саржиному яру харків'яни набирають воду для херсонців / Олена Іщук // Status Quo. – 9.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/09.06.2023/u-sarzinomu-yaru-xarkiviyani-nabirayut-vodu-dlya-xersonciv> (дата звернення: 9.06.2023).

Познань передала Харкову гуманітарну допомогу // My Kharkov.info. – 9.06.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/poznan-peredala-harkovu-gumanitarnu-dopomogu-16581.html> (дата звернення: 9.06.2023).

Вантаж у вигляді кабелів призначений для відновлення та ремонту об'єктів критичної інфраструктури.

Яресько М. У Харкові відкрили штаб збору гуманітарної допомоги постраждалим жителям Херсонщини / Михайло Яресько // Гвіра медіа. – 9.06.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkovi-vidkrili-shtab-zboru-gumanitarnoi-dopomogi-postrazhdalim-zhitelyam-hersonshhini/> (дата звернення: 9.06.2023).

Гришко Г. Підрив Каховської ГЕС: у Харкові збирають допомогу, Лозова готується зустрічати біженців / Галина Гришко // Слобід. край. – 9.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/pidriv-kahovskoi-ges-u-harkovi-zbiraut-dopomogu-lozova-gotuetsa-zustricati-bizenciv.html> (дата звернення: 9.06.2023).

Садова М. У Харкові відкрили штаби для збору допомоги на Херсонщину: адреси / Маргарита Садова // Харьков. известия. – 9.06.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/u-kharkovi-vidkryly-shtaby-dlia-zboru-dopomohy-na-khersonshchynu-adresy/> (дата звернення: 9.06.2023).

Адреси міських штабів: школа № 162, вул. Пермська, 13; школа № 49, вул. Харківських дивізій, 7/3; школа № 123, вул. Академіка Павлова 142а; школа № 51, пр. Науки, 68б; школа № 13, вул. Благовещенская, 36; школа № 113, пр. Алёшина, 9; школа № 62, вул. Академіка Вальтера, 2; школа № 120, вул. Катерининська, 8; школа № 94, вул. Плеханівська, 151.

Ларін Ю. Начальник регіональної екоінспекції Андрій Сидоренко: На Харківщині ознаки екоциду виявили в кількох місцях : У Харків. обл. внаслідок рос. вторгнення вже виявили шкоди для довкілля на мільярди гривень / Юрій Ларін // Думка. – 9.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/interview/1686297701-nachalnik-regionalnoi-ekoinspektsiyi-andriy-sidorenko-na-harkivshchini-oznaki-ekotsidu-viyavili-v-kilkoh-mistsyah> (дата звернення: 9.06.2023).

Харківські документатори допомагають слідству запроторити Путіна до в'язниці // Kharkiv Today. – 9.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivski-dokumentatory-dopomahayut-slidstvu-zaprotoryty-putina-do-vyaznytsi> (дата звернення: 9.06.2023).

Цивільні помічники СБУ збирають докази для Міжнародного кримінального суду.

700 планшетов и ноутбуков передал ЮНЕСКО школьникам Харьковщины // Kh-news.net : Новости Харькова. – 9.06.2023. – URL: <https://kh-news.net/kultura-i-obrazovanie/item/24799-700-planshetov-i-noutbukov-peredal-yunisef-shkolnikam-kharkovshchiny.html> (дата звернення: 9.06.2023).

Іщук О. У центрі Харкова з'явився величезний герб України з квітів / Олена Іщук // Status Quo. – 9.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/09.06.2023/u-centri-xarkova-zyavivsyia-veliceznii-gerb-ukrayini-z-kvitiv> (дата звернення: 9.06.2023).

Клумбу розбили на схилі навпроти Успенського собору.

Під час повномасштабної війни у Харкові заснували равликову ферму // Аграрії разом. – 9.06.2023. – URL: <https://agrarii-razom.com.ua/news-agro/pid-chas-povnomasshtabnoi-viyni-u-harkovi-zasnuvali-ravlikovu-fermu> (дата звернення: 9.06.2023).

Гришко Г. У Харкові депутати на сесії перейменують парк Горького та декілька скверів / Галина Гришко // Слобід. край. – 9.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/pidriv-kahovskoi-ges-u-harkovi-zbiraut-dopomogu-lozova-gotuetsa-zustricati-bizenciv.html>

online/harkiv/u-harkovi-deputati-na-sesii-perejmenuut-park-gorkogo-ta-dekilka-skveriv.html

(дата звернення: 9.06.2023).

10.06.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв 5 районів Харківщини, є жертви, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 10.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3423817> (дата звернення: 10.06.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського, Чугуївського, Богодухівського та Ізюмського районів Харківщини.

На Харківщині росіяни обстріляли рятувальників: загинув чоловік, ще один поранений // Еспресо. – 10.06.2023. – URL: <https://espreso.tv/na-kharkivshchiny-rosiyani-obstrilyali-ryatuvalnikiv-zagynuv-cholovik-shche-odin-poraneniya> (дата звернення: 10.06.2023).

Раніше керував факультетом, а тепер нищить ворога на фронті: викладач вищої математики боронить Україну на Луганщині // Вчасно. – 10.06.2023. – URL: <https://vchasnoua.com/news/ranise-keruvav-fakultetom-a-teper-nishhit-voroga-na-fronti-vikladac-vishhoyi-matematiki-boronit-ukrayinu-na-luganshchini> (дата звернення: 10.06.2023).

Боєць Нацгвардії Олександр на псевдо «Вітер» несе службу на Луганщині. До війни викладав вищу математику, був деканом відразу декількох факультетів Харківського національного університету будівництва та архітектури. Олександр став до лав Збройних Сил ще у 2014 році.

Чешко К. «Так звучить війна»: харківський віолончеліст [Денис Карачевцев] зіграв у берлінському метро / Ксенія Чешко // Mediaport. – 10.06.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/tak-zvuchyt-viyna-kharkivskyy-violonchelist-zihrav-u-berlinskomu-metro> (дата звернення: 10.06.2023).

З 9 по 19 червня в берлінському метро на платформі Alexanderplatz U8 триватиме виставка Next Station Ukraine, яку Денис Карачевцев відкрив грою на віолончелі. 12 світлин п'яти українських фотографів зображують людей, що ховаються від російських ракет на станціях метро в Києві та Харкові.

День Ізюма: фоторепортаж з міста / Анна Анна (псевд.) // Накипіло. – 10.06.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/den-iziuma-fotoreportazh-z-mista> (дата звернення: 10.06.2023).

Ішук О. Вулиці в Харкові планують назвати на честь загиблих Героїв України / Олена Ішук // Status Quo. – 10.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/10.06.2023/vulici-v-xarkovi-planuyut-nazvati-na-cest-zagiblix-geroyiv-ukrayini> (дата звернення: 10.06.2023).

Планується перейменувати такі вулиці: Плеханівську – на честь Героя України Георгія Тарасенка, Державінську – на честь Героя України Дмитра Коцюбайла, Броненосця «Потьомкін» – на честь нацгвардійця Олега Громадського, сквер на вулиці Конторській – на честь захисниці Владислави Черних.

11.06.2023

Гаєвська А. Росіяни їхали у центр: Гвардійці розповіли, як боронили Харків у перші дні повномасштабної війни / Аліна Гаєвська // Думка. – 11.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686476571-rosiyani-yihali-u-tsentrgvardiytsi-rozpovili-yak-boronili-harkiv-u-pershi-dni-povnomasshtabnoyi-viyni> (дата звернення: 11.06.2023).

Бригада Національної гвардії України, яка з перших днів повномасштабного вторгнення росії боронила Харків від окупантів, святкує дев'ятиріччя з дня створення.

Гаєвська А. Окупанти з авіації, артилерії та мінометів б'ють по Харківщині: Список населених пунктів / Аліна Гаєвська // Думка. – 11.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686497238-okupanti-z-aviatsiyi-artileriyi-ta-minometiv-b-yut-po-harkivshchini-spisok-naselenih-punktiv> (дата звернення: 11.06.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: удари «шахедами» по Богодухівському району, обстріли аміакопроводу на Куп'янщині, удари по Вовчанську та Куп'янському району, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 11.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3423956> (дата звернення: 11.06.2023).

Армія РФ вкотре вдарила по Циркунах, попередньо – касетними боєприпасами // Mediaport. – 11.06.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/armiya-rf-vkotre-vdaryla-po-tsyrkunakh-poperedno-kasetnymi-boeyprypasamy> (дата звернення: 11.06.2023).

Притула Н. Село-привид: на Харківщині люди відбудовують своє село з допомогою ящиків з-під боєприпасів : [с. Довгеньке Ізюм. р-ну] / Назар Притула // 24 канал. – 11.06.2023. – URL: https://24tv.ua/selo-dovgenke-yak-lyudi-vidnovlyuyut-zhittya-pislyarosyiskoyi_n2332264 (дата звернення: 11.06.2023).

Мого чоловіка здали колеги зі школи, з якими ми працювали понад 30 років – дружина цивільного полоненого Костянтина Струка / ведучі: Анастасія Багаліка, Ігор Костелянець; гість: Оксана Струк // Громадське радіо. – 11.06.2023. – URL: <https://hromadske.radio/podcasts/freeourfamily/moho-cholovika-zdaly-kolehy-zi-shkoly-z-iaakymy-my-pratsiuvaly-ponad-30-rokiv-druzhyna-tsyvilnoho-polonenoho-kostiantyna-struka> (дата звернення: 11.06.2023).

Бойченко Н. Випускники станцювали вальс посеред вулиці на Салтівці (фото) / Наталія Бойченко // GX: новинний портал. – 11.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/vipuskniki-stancyuvali-vals-posered-vulici-na-saltivci-foto.html> (дата звернення: 11.06.2023).

Випускники Харківського ліцею № 156 10 червня танцювали вальс біля Регіонального центру адмінпослуг на Салтівці.

Голосний В. У Харкові діти показали виставу про те, як перемогти свої страхи (фото) / Василь Голосний // Редпост. – 11.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1259066-u-harkovi-diti-pokazali-vistavu-pro-te-yak-peremogti-svoyi-strahi-foto> (дата звернення: 11.06.2023).

У Харкові, на театральному факультеті ХНУМ імені І. П. Котляревського пройшла вистава «Не бійся боятися».

12.06.2023

Кравченко А. Росіяни б'ють по Харківській області з авіації / Андрій Кравченко // Status Quo. – 12.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/12.06.2023/rosiyani-byut-po-xarkivskii-oblasti-z-aviaciyi> (дата звернення: 12.06.2023).

Під артилеристський обстріл 11 червня потрапило 20 населених пунктів Харківської області (список наводиться).

Дашківська І. Ворог продовжує обстрілювати Харківщину, пошкоджено будинки та об'єкт цивільної промисловості. Є поранені, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 12.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3424076> (дата звернення: 12.06.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського, Чугуївського та Богодухівського районів Харківської області.

Янченко В. Для удару по селищу під Харковом окупанти використали два «Калібри»: Російські окупанти у понеділок вранці завдали удар по смт Хорошеве у Харківському районі / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 12.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3424221> (дата звернення: 12.06.2023).

Кравченко А. РФ із «Ураганів» обстріляла Циркуни: фото наслідків / Андрій Кравченко // Status Quo. – 12.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/12.06.2023/rf-iz-uraganiv-obstrilyala-cirkuni-foto-naslidkiv> (дата звернення: 12.06.2023).

Ларін Ю. Зеленський вручив «Золоту Зірку» батькам загиблого героя з Харкова: Харків'янин Георгія Тарасенко першим серед добровольців був удостоєний звання Герой України посмертно / Юрій Ларін // Думка. – 12.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686569863-zelenskiy-vruchiv-zolotu-zirku-batkam-zagiblogo-geroya-z-harkova> (дата звернення: 12.06.2023).

Іщук О. Харків відправив 100 тонн гуманітарки затопленому Херсону / Олена Іщук // Status Quo. – 12.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/12.06.2023/xarkiv-vidpraviv-100-tonn-gumanitarki-zatoplenomu-xersonu> (дата звернення: 12.06.2023).

Куліченко І. Додому з полону повернулися захисники з Харківщини / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 12.06.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/dodomu-z-polonu-povernulysia-zakhysnyky-z-kharkivshchyny/> (дата звернення: 12.06.2023).

Місто без бомбосховищ. Чому в Харкові не ходять в укриття під час обстрілів? // Kharkov Today. – 12.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/misto-bez-bomboskhovyshch-chomu-v-kharkovi-ne-khodyat-v-ukryttia-pid-chas-obstriliv> (дата звернення: 12.06.2023).

У Гощі працює швейне підприємство, яке релокувалося з Харкова // Район.in.ua: Волинь. – 12.06.2023. – URL: <https://hoshcha.rayon.in.ua/news/606616-u-goshchi-pratsyue-shveyne-pidpriemstvo-yake-relokuvalosya-z-kharkova> (дата звернення: 12.06.2023).

Тетяна Власова і її чоловік Дмитро Александров з нуля налагодили швейне виробництво у м. Рівне, а згодом – у Гощі. Там шують військову форму, рюкзаки, баули для ЗСУ.

Харківські рок-музиканти провели благодійний концерт на користь ЗСУ // Хроніки. – 12.06.2023. – URL: <https://chronicles.pro/ua/charm/khark-vs-k-rok-muzikanti-proveli-blagodijnij-kontsert-na-korist-zsu> (дата звернення: 12.06.2023).

Музиканти рок-груп «Труба» та «Д.Коло» провели концерт акустичної рок-музики «Війна-літо», збір від якого пішов на користь ЗСУ.

13.06.2023

Куліченко І. Мер Харкова отримав листа з подякою від Держсекретаря США / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 13.06.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/mer-kharkova-otrymav-lysta-z-podiakoiu-vid-derzhsekretaria-ssha/> (дата звернення: 13.06.2023).

Державний секретар США Ентоні Блінкен надіслав листа Харківському міському голові Ігорю Терехову зі словами подяки за участь у Саміті міст у Денвері.

РФ вдарила по Харкову «Шахедами»: куди прилетіло (фото) // Vgorode. – 13.06.2023. – URL: <https://kh.vgorode.ua/ukr/news/sobytyia/a1242652-rf-vdarila-po-kharkovu-shakhedami-kudi-priletilo-foto> (дата звернення: 13.06.2023).

Обстріляні Салтівський та Київський райони.

Іщук О. РФ п'ятий день поспіль без зупинки обстрілює село Харківської області : [с. Івашки Золочів. громади] / Олена Іщук // Status Quo. – 13.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/13.06.2023/rf-pyatii-den-pospil-bez-zupinki-obstrilyuje-selo-xarkivskoyi-oblasti> (дата звернення: 13.06.2023).

Росіяни скинули авіабомбу на село у Харківській області : [с. Новоосинове Куп'ян. р-ну] // Kharkiv Today. – 13.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiyany-skynuly-aviabombu-na-selo-u-kharkivskiy-oblasti> (дата звернення: 13.06.2023).

Рашисти масовано обстріляли житловий сектор у селі на Харківщині (фото) // GX : новинний портал. – 13.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/rashisti-masovano-obstrilyali-zhitloviy-sektor-u-seli-na-harkivshhini-foto.html> (дата звернення: 13.06.2023).

Окупанти вчоргове обстріляли с. Петропавлівка Куп'янського району.

Дубовик В. Зеленський вручив «Золоту Зірку» вдові загиблого Героя України [Михайла Несольоного] з Харківщини / Віта Дубовик // Думка. – 13.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686660453-zelenskiy-vruchiv-zolotu-zirku-vdovi-zagiblogo-geroya-ukrayini-z-harkivshchini> (дата звернення: 13.06.2023).

Куліченко І. На Харківщині встановили пам'ятний знак на честь загиблих воїнів-холодноряців (фото) : [у с. Гусарівка (Балаклійська міська громада)] / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 13.06.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/na-kharkivshchyni-vstanovyly-pam-iatnyj-znak-na-chest-zahyblykh-voiniv-kholodnoiartsiv-foto/> (дата звернення: 13.06.2023).

У боях за визволення села Гусарівка від російських окупантів загинуло 18 захисників. З них двоє посмертно отримали звання Герой України. Знак за власної ініціативи встановили місцеві мешканці.

Клименко Д. Ізюм та французьке місто Шеннв'єр-сюр-Марн стали побратимами / Денис Клименко // Гвара медіа. – 13.06.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/v-mista-izyum-z-yavilos-nove-misto-pobratim-u-franczii/> (дата звернення: 13.06.2023).

Естонія допоможе Миколаєву, Харкову та Житомиру підготувати проєкти енергоефективної реконструкції житла // Mkrada. – 13.06.2023. – URL: <https://mkrada.gov.ua/news/18744.html> (дата звернення: 13.06.2023).

Алохінссон А. У Харкові запустили програму реабілітації для поранених захисників України / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 13.06.2023. – URL: <https://lyuk.media/news/kharkiv-rehabilitation-hub-for-militaries/> (дата звернення: 13.06.2023).

Благодійний фонд «Громадянин» разом з медично-спортивним реабілітаційним центром Fortis Health започаткували нову програму «Реабілітація кіборгів» для поранених військових, які втратили кінцівки або отримали важкі травми.

Стрельцова В. До вщент розбитої харківської Кам'янки [під Ізюмом] повертаються люди і засівають поля поміж залишками ракет / Вікторія Стрельцова // ТСН. – 13.06.2023. – URL: <https://tsn.ua/exclusive/u-vschent-rozbitu-harkivsku-kam-yanku-povertayutsya-lyudi-i-zasivayut-polya-pomizh-zalishkami-raket-2349067.html> (дата звернення: 13.06.2023).

Харків передав Херсону 20 тонн допомоги // Укр. південь. – 13.06.2023. – URL: <https://pivdenukraine.com.ua/2023/06/13/xarkiv-peredav-xersonu-20-tonn-dopomogi/> (дата звернення: 13.06.2023).

Майже кожне шосте укриття на Харківщині не можна використовувати – поліція // Mediaport. – 13.06.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/mayzhe-kozhne-shoste-ukryttya-na-kharkivshchyni-ne-mozhna-vykorystovuvaty-politsiya> (дата звернення: 13.06.2023).

Подружжя харків'ян [Юлія та Микола Герасименки] створило равликову ферму замість знищеної росіянами СТО (відео) // Правий берег. – 13.06.2023. – URL: <https://pb-news.info/2023/06/13/podruzhzhya-harkivyan-stvorylo-ravlykovu-fermu-zamist-znyshhenoyi-rosiyanamy-sto-video/> (дата звернення: 13.06.2023).

Макаренко Г. Депутати перейменували КП «Харьковские известия» і сквер, [названий] на честь дружби з РФ / Ганна Макаренко // Newsroom. – 13.06.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/news/deputatu-pereymenuvali-kp-harkovskie-izvestiya-i-skver-na-chest-druzhbi-z-rf> (дата звернення: 13.06.2023).

Комунальне підприємство «Харьковские известия» називатиметься «Інфосіті». Сквер «Дружба», який знаходиться на перехресті вулиці Мефодіївської та проспекту Героїв Харкова, – Сквер тепловиків.

14.06.2023

ЗСУ знищили місце запуску дронів РФ на Сватівсько-Куп'янському напрямку // РБК-Україна. – 14.06.2023. – URL: <https://www.rbc.ua/rus/news/zsu-znishchili-mistse-zapusku-droniv-rf-svativsko-1686739571.html> (дата звернення: 14.06.2023).

Росіяни знову намагалися зруйнувати аміакопровід у Куп'янському районі [біля с. Масютівки] // Kharkiv Today. – 14.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiyany-znovu-namahalysya-zruynuvaty-amiakoprovid-u-kupyanskomu-rayoni> (дата звернення: 14.06.2023).

Ліцей на Харківщині, в який влучила російська ракета, демонтують // Kharkiv Today. – 14.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/litsej-na-kharkivshchyni-v-yakyy-vluchyla-rosiyska-raketa-demontuyut> (дата звернення: 14.06.2023).

Лозівський ліцей № 8, найстаріший у Лозовий, був зруйнований під час обстрілу 13 вересня 2022 р.

Майже 6500 жителів Харківської області подали заявки за програмою «ЄВідновлення» // Kharkiv Today. – 14.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/mayzhe-6500-zhyteliv-kharkivskoyi-oblasti-podaly-zayavky-za-prohramoyu-yevidnovlennya> (дата звернення: 14.06.2023).

Макєєва М. Внаслідок обстрілів пошкоджені електромережі у Донецькій, Сумській та Харківській областях, – «Укренерго» / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 14.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3424596> (дата звернення: 14.06.2023).

Костенко Н. «Тепер хочу стати військовим». Як війна змінила плани й мрії харківських випускників (відео) / Ніколь Костенко // Харьков. известия. – 14.06.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/tv-proekty/teper-khochu-staty-vijskovym-iak-vijna-zminyla-plany-j-mrii-kharkivskykh-vypusknykiv-video/> (дата звернення: 14.06.2023).

Куліченко І. У Харкові відбудеться унікальний концерт «Inside the War» / Ірина Куліченко // Харьков. известия. – 14.06.2023. – URL: <https://izvestia.kharkov.ua/obshchestvo/u-kharkovi-vidbudetsia-unikalnyj-kontsert-inside-the-war/> (дата звернення: 14.06.2023).

Концерт «Inside the War» – концерт музики, що написана у період від лютого 2022 р. переможцями Всеукраїнського конкурсу молодих композиторів імені Бориса Лятошинського.

15.06.2023

Макєєва М. Окупанти намагалися атакувати Харківщину «шахедами», під ворожим обстрілом опинилися щонайменше 14 населених пунктів, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 15.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3424775> (дата звернення: 15.06.2023).

На Харківщині росіяни завдали два авіаудари на Куп'янському напрямку // Харків : Times. – 15.06.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/06/15/na-harkivshhini-rosiyani-zavdali-dva-aviaudari-na-kup-yanskomu-napryamku/> (дата звернення: 15.06.2023).

Макєєва М. Зранку окупанти обстріляли село Липці Харківської області. Фоторепортаж / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 15.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3424839> (дата звернення: 15.06.2023).

Хіневіч В. У Харкові відкривають рух вулицею Римарською, яка постраждала від ракетного удару (фото) / Віталій Хіневіч // Редпост. – 15.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1259193-u-harkovi-vidkrivayut-ruh-vulitseyu-rimarskoyu-yaka-postrazhdala-vid-raketnogo-udaru-foto> (дата звернення: 15.06.2023).

Дубовик В. У харківському виші відкрили аудиторію імені загиблого на війні студента / Віта Дубовик // Думка. – 15.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686824740-v-harkivskomu-vishi-vidkrili-auditoriyu-imeni-zagiblogo-na-viyni-stuzhenta> (дата звернення: 15.06.2023).

У Каразінському університеті назвали аудиторію 5-66 іменем загиблого захисника Єгора Шумаєва. Він навчався на факультеті геології, географії, рекреації і туризму.

Дубовик В. Французьке місто [Шеннв'єр-сюр-Марн] допомагатиме у відновленні Ізюма / Віта Дубовик // Думка. – 15.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/renovation/1686823701-frantsuzke-misto-dopomagatime-u-vidnovlenni-izyuma> (дата звернення: 15.06.2023).

Харківські журналісти презентували фільм, як росіяни воювали з Албанією на Харківщині // Хроніки. – 15.06.2023. – URL: <https://chronicles.pro/ua/society/khark-vs-k-zhurnal-sti-prezentuvali-f-l-m-yak-ros-yani-voyuvali-z-alban-eyu-na-khark-vshchin> (дата звернення: 15.06.2023).

Фільм «Ракети для Албанії», знятий для проєкту «Харківщина: зруйнована, але незламна», розповідає, як росіяни розстріляли почесне консульство Албанії після того, як ця країна рішуче засудила російську агресію проти України на початку 2022 р.

Роботи харківських фотографів представили на ярмарці в Швейцарії // Укр. погляд. – 15.06.2023. – URL: <http://ukrpohliad.org/culture/roboty-harkivskyh-fotografiv-predstavlyly-na-yarmartsy-v-shvejtsariyi.html> (дата звернення: 15.06.2023).

Роботи учасників Харківської школи фотографії представлені на стенді паризької галереї Galerie Alexandra De Viveiros на міжнародному ярмарку Photo Basel у швейцарському Базелі. Один з фотографів, Владислав Краснощок, з 2022 р. займається документацією російського повномасштабного вторгнення.

Новосьолова Г. Харківська журналістка отримала «Пулітцера для молоді» / Ганна Новосьолова // Думка. – 15.06.2023. – URL:

<https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1686833010-harkivska-zhurnalistka-otrimala-pulittsera-dlya-molodi> (дата звернення: 15.06.2023).

Харківська журналістка Василиса Степаненко отримала нагороду в категорії «Міжнародна журналістика» за серію відеоматеріалів під назвою «Рік війни».

16.06.2023

Новосьолова Г. У Куп'янська з'явилося місто-побратим в Польщі : [Прущ-Гданський] / Ганна Новосьолова // Думка. – 16.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1686896541-u-kup-yanska-z-yavilosya-misto-pobratim-v-polshchi> (дата звернення: 16.06.2023).

Кравченко А. У Харкова з'явилася ще одна візитна картка (фото) / Андій Кравченко // Status Quo. – 16.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.06.2023/u-xarkova-zyavilasya-shhe-odna-vizitna-kartka-foto> (дата звернення: 16.06.2023).

Біля Дзеркального струменя працівники «Харківзеленбуду» створили панно, присвячене Збройним Силам України.

Парамонова Р. Харків переобрали віце-президентом Асоціації міст-володарів Призу Європи / Рита Парамонова // Редпост. – 16.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259245-harkiv-pereobrali-vitse-prezidentom-asotsiatsiyi-mist-volodariv-prizu-evropi> (дата звернення: 16.06.2023).

Гаєвська А. Фотограф, який зняв розбитих у Харкові росіян, отримав міжнародне визнання / Аліна Гаєвська // Думка. – 16.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686985592-fotograf-yakiy-znyav-rozbitih-u-harkovi-rosiyan-otrimav-mizhnarodne-viznannya> (дата звернення: 16.06.2023).

Харківський фоторепортер Сергій Козлов відзначений премією Istanbul Photo Awards. Фото Козлова обране переможцем у номінації «Фото року» серед понад 21 тис. фотографій, надісланих з усього світу. На знімку: розбита російська техніка та ліквідований російський окупант на в'їзді до Харкова (зима 2022 р).

Харків'янин отримав відзнаку національного конкурсу благодійників у Києві // My Kharkov.info. – 16.06.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/harkiv-yanin-otrimav-vidznaku-natsionalnogo-konkursu-blagodijnikiv-u-kiyevi-35362.html> (дата звернення: 16.06.2023).

Леонід Гаєєв, керівник гуртків «Точка зору» і «Школа успіху» Центру дитячої та юнацької творчості № 5 Холодногірського району, увійшов у трійку лауреатів у номінації «Медіа і доброчинність» 16-го Національного конкурсу «Благодійна Україна – 2022» – «Благодійність на захисті України».

Дихман А. У Харківській області підсвітили розбиті РФ будинки (фото) / Аліна Дихман // Status Quo. – 16.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/fotoreportazh/16.06.2023/u-xarkivskii-oblasti-pidsvitili-rozbiti-rf-budinki-foto> (дата звернення: 16.06.2023).

Харківський фотограф Павло Дорогой зробив знімки розбитих будинків с. Довгеньке Ізюмського району, підсвітивши ці будинки. Фото він опублікував у своєму Instagram.

17.06.2023

23 лютого 2022 року голова СБУ Харківської області запевняв, що «ніякої війни не буде» – Терехов : [інтерв'ю з мером Харкова] // Радіо Свобода. – 17.06.2023. – URL: <https://www.radiosvoboda.org/a/news-terekhov-kharkiv-viyna-rosiya-vtorhnennya/32463569.html> (дата звернення: 17.06.2023).

Дихман А. У Харківську область намагаються прорватися диверсанти ПБК «Вагнер» / Аліна Дихман // Status Quo. – 17.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/17.06.2023/u-xarkivsku-oblast-namagayutsya-prorvatsiya-diversanti-pvk-vagner> (дата звернення: 17.06.2023).

Російські диверсанти намагаються проникнути в Харківську область на півночі, а також на східному та північно-східному, Вовчанському та Куп'янському напрямках.

Гаєвська А. У Харкові дві доби не було «Шахедів» та обстрілів – Терехов : Оперативна ситуація в Харкові залишається важкою, але стабільною / Аліна Гаєвська // Думка. – 17.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1686998911-u-harkovi-dvi-dobi-ne-bulo-shahediv-ta-obstriliv-terehov> (дата звернення: 17.06.2023).

Дашківська І. Ворог обстрілює Харківщину, поранено чоловіка, пошкоджено будинки, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 17.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3425256> (дата звернення: 17.06.2023).

Протягом минулої доби ворог з артилерії та мінометів обстрілював прикордонні та прифронтові населені пункти Куп'янського, Харківського та Чугуївського районів Харківської області.

Дихман А. Козачу Лопань обстріляли з мінометів / Аліна Дихман // Status Quo. – 17.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/17.06.2023/kozacu-lopan-obstrilyali-z-minometiv> (дата звернення: 17.06.2023).

Гаєвська А. Волонтери, яких на Харківщині вбили росіяни, розвозили їжу та ліки – прокуратура / Аліна Гаєвська // Думка. – 17.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687003987-volonteri-yakih-na-harkivshchini-vbili-rosiyani-rozvozili-yizhu-ta-liki-prokuratura> (дата звернення: 17.06.2023).

17 червня на автодорозі поблизу села Гур'їв Козачок Богодухівського району російська протитанкова керована ракета поцілила в автомобіль. Загинули жінка та чоловік, які були волонтерами.

Гаєвська А. Харківський юридичний університет дізнався про загибель випускника [Дмитра Поєдинцева] на війні / Аліна Гаєвська // Думка. – 17.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687012102-harkivskiy-yuridichniy-universitet-diznavsya-pro-zagibel-vipusknika-na-viyni> (дата звернення: 17.06.2023).

Дмитро Поєдинцев – випускник Національного юридичного університету імені Ярослава Мудрого (Харків).

У Харкові більш ніж п'ять тисяч житлових будинків потребують відбудови – Ігор Терехов // Радіо Свобода. – 17.06.2023. – URL: <https://www.radiosvoboda.org/a/news-terekhov-kharkiv-viyna-ruynuvannya/32463393.html> (дата звернення: 17.06.2023).

Неділько К. У Харківській області продовжують видавати ноутбуки та планшети: хто отримає / Ксенія Неділько // Коментарии.ua : Харків. – 17.06.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/18462-u-harkivskiy-oblasti-prodovzhuyut-vidavati-noutbuki-ta-plansheti-hto-otrimae.html> (дата звернення: 17.06.2023).

Школярі з Куп'янської, Вільхуватської, Куньєвської й Оскільської громад вже отримали понад 700 ноутбуків і планшетів. Загалом до області планується спрямувати приблизно 5000 гаджетів. Розподіл ноутбуків та планшетів триває.

Хіневіч В. Аграрії Харківської області засіяли майже 680 тисяч гектарів / Віталій Хіневіч // Редпост. – 17.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259258->

[agrariyi-harkivskoyi-oblasti-zasiyali-mayzhe-680-tisyach-gektariv](#) (дата звернення: 17.06.2023).

18.06.2023

Кравченко А. Війська РФ наступали на Куп'янському напрямку і були відбиті / Андрій Кравченко // Status Quo. – 18.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/18.06.2023/viiska-rf-nastupali-na-kupyanskomu-napryamku-i-buli-vidbiti> (дата звернення: 18.06.2023).

Дашківська І. Зранку ворог ударив по Куп'янську, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 18.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3425379> (дата звернення: 18.06.2023).

Удень російські війська обстріляли Липці. Поранена людина / Анна Анна [псевд.] // Накипіло. – 18.06.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/uden-rosijski-vijska-obstrilialy-lyptsi-poranena-liudyna> (дата звернення: 18.06.2023).

Названо імена загиблих внаслідок влучання ворожої ракети в автомобіль на Харківщині (фото) // GX : новинний портал. – 18.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/nazvano-imena-zagiblih-vnaslidok-vluchannya-vorozhoii-raketi-v-avtomobil-na-harkivshini-foto.html> (дата звернення: 18.06.2023).

Юрій Головін та Світлана Кліменко мешкали у смт Золочів і займалися волонтерською діяльністю.

Стрельцова В. Вальс біля руїн, а атестати в бомбосховищі: у Дергачах наважилися влаштувати старшокласникам випускний / Вікторія Стрельцова // ТСН. – 18.06.2023. – URL: <https://tsn.ua/exclusive/vals-bilya-ruyin-a-atestati-v-bomboshovischi-u-dergachah-navazhilisya-vlashtuvati-starshoklasnikam-vipuskniy-2352430.html> (дата звернення: 18.06.2023).

19.06.2023

Мурако А. Харківщина: росіяни фактично щодня намагаються проводити штурм на Куп'янському напрямку / Анна Мурако // UNN : укр. нац. новини. – 19.06.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2032979-kharkivschina-rosiyani-faktichno-schodnya-namagayutsya-provoditi-shturm-na-kupyanskomu-napryamku> (дата звернення: 19.06.2023).

Дашківська І. Ворог підтягнув сили та здійснює активний наступ на Лиманському і Куп'янському напрямках, – Міноборони / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 19.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3425590> (дата звернення: 19.06.2023).

У Циркунах на Харківщині розміновано 80% забудови, – ОВА // Цензор.нет. – 19.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3425596> (дата звернення: 19.06.2023).

Дубовик В. У Куп'янському районі горіли хвойні ліси: Пожежі сталися через обстріли / Віта Дубовик // Думка. – 19.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687181388-u-kupyanskomu-rayoni-gorili-hvoyni-lisi-pozhezhi-stalisya-cherez-obstrili> (дата звернення: 19.06.2023).

Дослідження ХПГ: На початку вторгнення росіяни руйнували по дві харківські школи щодня // Укр. погляд. – 19.06.2023. – URL: <http://ukrpohliad.org/analytics/doslidzhennya-hpg-na-pochatku-vtorgnennya-rosiyany-rujnuvaly-po-dvi-harkivski-shkoly-shhodnya.html> (дата звернення: 19.06.2023).

Також – про зруйновані вищі навчальні заклади та заклади дошкільної освіти в Харкові.

З Харкова відправили черговий гуманітарний вантаж на Херсонщину // My Kharkov.info. – 19.06.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/z-harkova-vidpravili-chergovij-gumanitarnij-vantazh-na-hersonshhinu-36122.html> (дата звернення: 19.06.2023).

20.06.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв 5 районів на Харківщині, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 20.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3425701> (дата звернення: 20.06.2023).

Упродовж минулої доби ворог продовжував з артилерії, мінометів та з використанням авіації обстрілювати цивільну інфраструктуру населених пунктів Харківського, Куп'янського, Чугувського, Богодухівського та Ізюмського районів.

Рашисти вдарили по багатоквартирному будинку на Харківщині : [Вовчанськ] // GX : новинний портал. – 20.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/rashisti-vdarili-po-bagatokvartirnomu-budinku-na-harkivshhini.html> (дата звернення: 20.06.2023).

Гуньковський Б. Внаслідок ранкового обстрілу Вовчанська поранено 58-річну жінку, – прокуратура. Фоторепортаж / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 20.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3425812> (дата звернення: 20.06.2023).

Бійцям ЗСУ передали російські боєприпаси, знайдені в котельні на Харківщині // Mediaport. – 20.06.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/biitsyam-zsu-peredaly-rosiyski-boeyprypasy-znaydeni-v-kotelni-na-kharkivshchyni> (дата звернення: 20.06.2023).

Парфенова Р. Ігор Терехов обговорив відновлення Харкова на конференції у Великій Британії / Рита Парфенова // Редпост. – 20.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259354-igor-terehov-obgovoriv-vidnovlennya-harkova-na-konferentsiyi-u-velikiy-britaniyi> (дата звернення: 20.06.2023).

Хіневіч В. Ігор Терехов повідомив про нову хвилю повернення харків'ян до міста / Віталій Хіневіч // Редпост. – 20.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259341-igor-terehov-povidomiv-pro-novu-hvilyu-povernennya-harkiv-yan-do-mista> (дата звернення: 20.06.2023).

Волонтери на Харківщині зробили трактор-розміновувач // Bizagro. – 20.06.2023. – URL: <https://bizagro.com.ua/volonteri-na-harkivshhini-zrobili-traktor-rozminovuvach/> (дата звернення: 20.06.2023).

Глушко Г. Інтернет, духова кабінка та сучасна вентиляція: як облаштовують укриття в школах Харкова / Галина Грушко // Слобід. край. – 20.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/internet-dusova-kabinka-ta-sucasna-ventilacia-ak-oblastovuut-ukritta-v-skola-harkova.html> (дата звернення: 20.06.2023).

Новосьолова Г. Харківське видавництво випустило книгу закатованого росіянами письменника / Ганна Новосьолова // Думка. – 20.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/kultura/1687268070-harkivske-vidavnitstvo-vipustilo-knigu-zakatovanogo-rosiyanami-pismennika> (дата звернення: 20.06.2023).

В одній з книг про війну, які випустило видавництво «Віват», містяться щоденники закатованого росіянами в Ізюмі Володимира Вакуленка.

21.06.2023

Ворог продовжує обстрілювати Харківщину: які населені пункти потрапили під удар за сьогодні // GX : новинний портал. – 21.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/vorog-prodovzhue-obstrilyuvati-harkivshhinu-yaki-naseleni-punkti-potrapili-pid-udar-za-sogodni-21062023.html> (дата звернення: 21.06.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв Вовчанськ, зруйновано будинок, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 21.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3425931> (дата звернення: 21.06.2023).

Хінесвіч В. Ігор Терехов розповів про роботу конференції URC – 2023 за 21 червня / Віталій Хінесвіч // Редпост. – 21.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259388-igor-terehov-rozpoviv-pro-robotu-konferentsiyi-urc-2023-za-21-cherვნya> (дата звернення: 21.06.2023).

Міліарди доларів, які виділяє Євросоюз, Великобританія та США на підтримку України, будуть спрямовані також на відновлення Харкова.

Гришко Г. На честь Харкова назвуть ударний керований бомбардувальник / Галина Гришко // Слобід. край. – 21.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/na-cest-harkova-nazvut-udarnij-kerovaniy-bombarduvalnik.html> (дата звернення: 21.06.2023).

На базі трактора ХТЗ створили машину для розмінування // Укр. голос. – 21.06.2023. – URL: <https://uagolos.com/na-bazi-traktora-htz-stvorili-mashiny-dlia-rozminyvannia/> (дата звернення: 21.06.2023).

У Харкові з'являться пішохідні вулиці // СтройОбзор. – 21.06.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/u-kharkovi-zyavlyatsya-pishokhodni-vulici> (дата звернення: 21.06.2023).

У Харкові, в рамках нового Генплану, з'являться пішохідні вулиці з велосипедним рухом. Швидше за все пішохідний рух на вулицях міста буде організовано у вихідні дні.

22.06.2023

Неподалік Куп'янська окупанти атакують більше, ніж у Бахмуті // Kharkiv Today. – 22.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/nepodalik-kupyanska-okupanty-atakuyut-bilshe-nizh-u-bakhmuti> (дата звернення: 22.06.2023).

Кравченко А. РФ вдарила по підприємству у Вовчанську (фото) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 22.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/22.06.2023/rf-vdarila-po-pidprijemstvu-u-vovcansku-foto> (дата звернення: 22.06.2023).

Гуньковський Б. Рашисти з артилерії обстріляли Уди на Харківщині: Постраждалих немає. Фоторепортаж / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 22.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3426203> (дата звернення: 22.06.2023).

Новосьолова Г. «Гвардія наступу»: Як тренують українських штурмовиків на Харківщині / Ганна Новосьолова // Думка. – 22.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687435167-gvardiya-nastupu-yak-trenuyut-ukrayinskih-shturmovikiv-na-harkivshchini> (дата звернення: 22.06.2023).

Голова МЗС Німеччини згадала у Лондоні харківську дівчинку // Kharkiv Today. – 22.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/holova-mzs-nimechchyny-zhadala-u-londoni-kharkivsku-divchynku> (дата звернення: 22.06.2023).

Анналена Бербок розповіла, як 16-річна дівчинка вплинула на підтримку України Німеччиною.

В рамках нового Генплану в Харкові побудують сучасний завод // СтройОбзор. – 22.06.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/v-ramkakh-novogo-genplanu-v-kharkovi-pobuduyut-suchasniy-zavod> (дата звернення: 22.06.2023).

Екологічно чистий завод, пов'язаний з енергетичною галуззю, побудують на території одного з колишніх підприємств.

70% промислових підприємств не працюють на повну. Чому бізнес іде з Харкова? // Kharkiv Today. – 22.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/70-promyslovykh-pidpryemstv-ne-pratsyuyut-na-povnu-chomu-biznes-ide-z-kharkova> (дата звернення: 22.06.2023).

Більша частина підприємств, які зупинились у лютому 2022 р., вже відновили діяльність. За даними ХОВА, таких 65%. Але це, в основному, малий та середній бізнес. Промислові гіганти ідуть з регіону через високі ризики та відсутність податкових пільг.

Кравченко А. У Харкові в укритті працює безкоштовний гурток шахів для дітей (фото, відео) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 22.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/22.06.2023/u-xarkovi-v-ukritti-pracyuje-bezkostovnij-gurtok-saxiv-dlya-ditei-foto-video> (дата звернення: 22.06.2023).

Гурток діє в укритті ліцею «Обдарованість». Організував її вчитель математики Юрій Полукетов.

Поліція знайшла неповнолітню шанувальницю Путіна у Харкові // Kharkiv Today. – 22.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/politsiya-znayshla-nepovnolitnyu-shanuvalnytsyu-putina-u-kharkovi> (дата звернення: 22.06.2023).

Поліція знайшла сім'ю дівчини. Слідчі дії тривають, на батьків дівчини склали протокол за неналежне виховання.

23.06.2023

Ларін Ю. Російська армія після атаки в Харківській області [на с. Синьківка Куп'янського району] відступила з втратами – Синегубов / Юрій Ларін // Думка. – 23.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687498555-rosiyska-armiya-pislya-ataki-v-harkivskiy-oblasti-vidstupili-z-vtratami-sinegubov> (дата звернення: 23.06.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: обстріли житлових будинків, господарчих споруд, знищено сільськогосподарську техніку, без постраждалих, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 23.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3426416> (дата звернення: 23.06.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Куп'янського, Чугуївського та Ізюмського районів області.

Хіневич В. Ігор Терехов виголосив промову на міжнародній конференції у Великій Британії / Віталій Хіневич // Редпост. – 23.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259418-igor-terehov-vigolosiv-promovu-na-mizhnarodniy-konferentsiyi-u-velikiy-britaniyi> (дата звернення: 23.06.2023).

Харківський міський голова – єдиний український мер, який виступав у рамках панельної сесії на конференції «Ukraine Recovery Conference». Він розповів, що відновлено

200 зруйнованих будинків за кошти міського бюджету та за підтримки Офісу Президента та Кабінету Міністрів України. Ще 50 – у роботі.

Терехов заявив, що для відновлення Харкова необхідно 9,5 мільярдів євро // NV : Україна. – 23.06.2023. – URL: <https://nv.ua/ukr/ukraine/events/terehov-nazvav-sumu-dlya-vidnovlennya-harkova-novini-ukrajini-50333908.html> (дата звернення: 23.06.2023).

Цифри озвучені І. Тереховим на конференції в Лондоні.

Лобанок Д. Швейцарська компанія долучиться до розмінування Ізюму / Даша Лобанок // Гвара медіа. – 23.06.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/shvejczarska-kompaniya-doluchitsya-do-rozminuvannya-izyumu/> (дата звернення: 23.06.2023).

Чмут Т. Експеримент винахідливих комунальників: у Балаклії протестували машину для розмінування / Тетяна Чмут // Слобід. край. – 23.06.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/balaklia/na-harkivsini-protestuvali-masinu-dla-rozminuvanna.html> (дата звернення: 23.06.2023).

Дубовик В. Харківська тероборона зможе збивати більше дронів: Що відомо / Віта Дубовик // Думка. – 23.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687501446-harkivska-teroborona-zmozhe-zbivati-bilshe-droniv-shcho-vidomo> (дата звернення: 23.06.2023).

228 Окремий батальйон 127 Окремої бригади ТрО ЗСУ (Харків) провів збір коштів на придбання антидронові пушки. Зібраних коштів вистачило на 3 антидронові пушки.

Клименко Д. Росіяни завдали харківським радіофізикам збитків на 140 млн / Денис Клименко // Гвара медіа. – 23.06.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/rosiyani-zavdali-harkivskim-radiofizikam-zbitkiv-na-140-mln/> (дата звернення: 23.06.2023).

Новосьолова Г. Харківські волонтери провели масштабну евакуацію тварин з лінії фронту: Кадри порятунку / Ганна Новосьолова // Думка. – 23.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1687527663-harkivski-volonteri-proveli-masshtabnu-evakuatsiyu-tvarin-z-liniyi-frontu-kadri-poryatunku> (дата звернення: 23.06.2023).

Волонтери «Порятунку тварин. Харків» евакуювали 90 тварин з прифронтового Торецька.

Дихман А. У Харкові створено центр допомоги постраждалим від війни: хто може звертатися і з яких питань / Аліна Дихман // Status Quo. – 23.06.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/23.06.2023/u-xarkovi-stvoreno-centr-dopomogi-postrazdalim-vid-viini-xto-moze-zvertatisya-i-z-yakix-pitan (дата звернення: 23.06.2023).

Кравченко А. Харківська область – у лідерах «Армії відновлення» / Андрій Кравченко // Status Quo. – 23.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/23.06.2023/xarkivska-oblast-u-liderax-armiyi-vidnovlennya> (дата звернення: 23.06.2023).

Ларін Ю. Начальник Харківської митниці Юрій Герасимов: Ми ліквідуємо митні пости на кордоні з Росією / Юрій Ларін // Думка. – 23.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/interview/1687420928-nachalnik-harkivskoyi-mitnitsi-yurii-gerasimov-mi-likviduemo-mitni-posti-na-kordoni-z-rosieyu> (дата звернення: 23.06.2023).

Чешко К. Музика просто неба на підтримку ЗСУ: як у Харкові минув День музики-2023 / Ксенія Чешко, Тетяна Федоркова // Mediaport. – 23.06.2023. – URL:

<https://www.mediaport.ua/muzyka-prosto-neba-na-pidtrymku-zsu-yak-u-kharkovi-mynuv-den-muzyky-2023> (дата звернення: 23.06.2023).

Іщук О. Двоє російських солдатів украли з магазину в Харківській області два кілограми золота / Олена Іщук // Status Quo. – 23.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/23.06.2023/dvoje-rosiiskix-soldativ-ukrali-z-magazinu-v-xarkivskii-oblasti-dva-kilogrami-zolota> (дата звернення: 23.06.2023).

24.06.2023

Наші військові не дозволили ворогу просування на Куп'янському і Лиманському напрямках та нищили ворожу техніку, – Череватий // В : східний варіант. – 24.06.2023. – URL: <https://v-variant.com.ua/nashi-viyskovi-ne-dozvolily-vorohu-prosuvannia-na-kupianskomu-i-lymanskomu-napriamkakh-ta-nyshchyly-vorozhu-tekhniku-cherevatyy/> (дата звернення: 24.06.2023).

Гаєвська А. Армія рф намагалася піти у наступ в районі Берестового на Харківщині / Аліна Гаєвська // Думка. – 24.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687622982-armiya-rf-namagalasya-piti-u-nastup-v-rayoni-berestovogo-na-harkivshchini> (дата звернення: 24.06.2023).

Свиридович Р. Східне угруповання військ розпочало наступ на декількох напрямках одночасно, – Маляр / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 24.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/news/3426812/shidne-ugrupovannya-viyisk-rozpochalo-nastup-na-dekilk-oh-napryamkakh-odnochasno-malyar> (дата звернення: 24.06.2023).

Кадирівські підрозділи несподівано знялися і вийшли з Мар'їнки, – пресофіцер ЗСУ Чепурний // Цензор.нет. – 24.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3426811> (дата звернення: 24.06.2023).

Кобзар Н. Авіаудари та обстріли: що відбувається на Харківському фронті / Наталія Кобзар // Status Quo. – 24.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/24.06.2023/aviaudari-ta-obstrili-shho-vidbuvajetsya-na-xarkivskomu-fronti> (дата звернення: 24.06.2023).

Гуньковський Б. Рашисти вдарили по Слобідському та Холодногірському районах Харкова. Попередньо, з С-300 (оновлено) / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 24.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3426673> (дата звернення: 24.06.2023).

Через ворожий ракетний удар у Харкові без газу залишилося близько 500 приватних будинків – Синегубов // Interfax : Україна. – 24.06.2023. – URL: <https://interfax.com.ua/news/general/918732.html> (дата звернення: 24.06.2023).

25.06.2023

Дихман А. Росіяни намагалися піти в атаку в прикордонному селі [Берестове] Харківської області / Аліна Дихман // Status Quo. – 25.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/25.06.2023/rosiyani-namagalisy-piti-v-ataku-v-prikordonnomu-seli-xarkivskoyi-oblasti> (дата звернення: 25.06.2023).

Історія харків'янина-командира «Фрайкора» увійшла у книгу про Героїв війни: Про Георгія Тарасенка написав Роман Коваль // Kharkiv Today. – 25.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/istoriya-kharkivyanyna-komandira-fraykora-uviyshla-u-knyhu-pro-heroyiv-viyny> (дата звернення: 25.06.2023).

Куліш П. Найбільше російських катівень виявили на деокупованій Харківщині / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 25.06.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/najbilshe-rosijskih-kativen-viyavili-na-deokupovaniy-harkivshhini/> (дата звернення: 25.06.2023).

ООН долучилася до розробки плану відбудови Харкова // Укрінформ. – 25.06.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-vidbudova/3727377-oon-dolucilasa-do-rozrobki-planu-vidbudovi-harkova.html> (дата звернення: 25.06.2023).

Група волонтерів та міжнародних експертів за підтримки ООН розробили концепцію генерального плану Харкова.

Гаєвська А. «Харків без Лободи»: У місті зустріли співачку, яка довгий час заробляла в росії / Аліна Гаєвська // Думка. – 25.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687702553-harkiv-bez-lobodi-u-misti-zustrili-spivachku-yaka-dovgiy-chas-zaroblyala-v-rosiyi> (дата звернення: 25.06.2023).

На зустріч прийшли кілька десятків людей, у тому числі дівчина Дарині Вдовенко із плакатом «Харків без Лободи».

26.06.2023

Макєєва М. На Лимано-Куп'янському напрямку відбито 12 атак ворога, знищено майже 100 окупантів, – Череватий / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 26.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3427005> (дата звернення: 26.06.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв 3 райони Харківщини, під вогнем Куп'янськ та Вовчанськ, пошкоджено будинки, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 26.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3426972> (дата звернення: 26.06.2023).

Дашківська І. 7-річного хлопчика госпіталізовано з численними ушкодженнями внаслідок підриву невідомого предмету на Харківщині, – ДСНС : [у м. Південному Харків. р-ну] / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 26.06.2023. – URL: https://censor.net/ua/photo_news/3426998/7richnogo_hlopchyka_gospitalizovano_z_chyslenny_my_ushkodjennyamy_vnaslidok_pidryvu_nevidomogo_predmetu (дата звернення: 26.06.2023).

Чубенко Т. На Харківщині створили робота, який шукає міни / Тетяна Чубенко // СільМедіа. – 26.06.2023. – URL: <https://sil.media/p/na-kharkivshchini-stvorili-robota-iaiii-shukaie-mini-819510> (дата звернення: 26.06.2023).

Науковці Харківського інституту радіофізики та електроніки створили робота, який допоможе саперам розміновувати території України.

Парфенова Р. Харків відвідав керівник великої бізнес-платформи / Рита Парфенова // Редпост. – 26.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259502-harkiv-vidvidav-kerivnik-velikoyi-biznes-platformi> (дата звернення: 26.06.2023).

Керівник платформи «Central & Eastern European Real Estate Quality Awards» Річард Холлворт відвідав Харків. Платформа займається аналізом діяльності об'єктів підприємницької діяльності та вручає нагороди за найкращі проекти.

Харків потрапив до списку регіонів з незадовільним станом укриттів // Kharkiv Today. – 26.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkiv-potrapyv-do-spySKU-rehioniv-z-nezadovilnym-stanom-ukryttiv> (дата звернення: 26.06.2023).

Дарині Вдовенко, яка вийшла на пікет проти Лободи, подарували худі та футболку «Харків Залізобетон» // Ракурс. – 26.06.2023. – URL: <https://racurs.ua/ua/n184492-daryni-vdovenko-yaka-vyyshla-na-piket-proty-lobody-podaruvaly-hudi-ta-futbolku-harkiv.html> (дата звернення: 26.06.2023).

Кабанці Тиша та Тоша, які прославилися у Тікток, переїхали з фронту до Екопарку під Харковом // Букви. – 26.06.2023. – URL: <https://bykvu.com/ua/bukvy/kabantsi-tysha-ta-tosha-iaki-proslavylysia-u-tiktok-pereikhaly-z-frontu-do-ekoparku-pid-kharkovom/> (дата звернення: 26.06.2023).

27.06.2023

Макєєва М. Минулої доби окупанти обстріляли щонайменше 25 населених пунктів Харківщини, без постраждалих, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 27.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3427192> (дата звернення: 27.06.2023).

Філолог і професор на фронті. Історія військового з Харківщини (фото) // GX : новинний портал. – 27.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/filolog-i-profesor-na-fronti-istoriya-vijskovogo-z-harkivshhini-foto.html> (дата звернення: 27.06.2023).

Ігор Олександрович (прізвище не вказане) закінчив Харківський державний університет. До повномасштабної війни працював у Харківському гуманітарному університеті «Народна українська академія».

У Харкові дітям, які постраждали від війни, пропонують допомогу психологів // Mediaport. – 27.06.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/u-kharkovi-dityam-yaki-postrazhdaly-vid-viyny-proponuyut-dopomohu-psykholohiv> (дата звернення: 27.06.2023).

Костюченко А. 10 тисяч тварин з початку повномасштабного вторгнення врятували харківські волонтери. Відео / Анна Костюченко // VOI. – 27.06.2023. – URL: <https://ukrainian.voanews.com/a/tisyach-tvarin-z-pochatku-povnomasshtabnogo-vtorgnennya-vryatuvali-harkivski-volonteri-video-/7154633.html> (дата звернення: 27.06.2023).

Дежкіна М. Скіфське золото та фаянс. Як працівниця історичного музею Харкова рятувала експонати на початку вторгнення / Маргарита Дежкіна, Лариса Говина // Суспільне : новини. – 27.06.2023. – URL: <https://suspilne.media/511475-skifske-zoloto-ta-faans-ak-pracivnica-istoricnogo-muzeu-harkova-ratuvala-ekspوناتи-na-pocatku-vtorgnenna/> (дата звернення: 27.06.2023).

Щонайменше 600 експонатів врятували працівники історичного музею Харкова у перші місяці повномасштабної війни. Серед тих, хто допомагав — головна зберігачка фондів Вікторія Буличова: жінка два місяці прожила в музеї.

28.06.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: ворог обстріляв щонайменше 7 населених пунктів, без масштабних руйнувань та потерпілих, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 28.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3427452> (дата звернення: 28.06.2023).

Гуньковський Б. Рашисти обстріляли Вовчанські Хутори на Харківщині: Загинули 3 особи / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 28.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3427524> (дата звернення: 28.06.2023).

Росіяни вкотре обстріляли місто Куп'янськ з реактивних систем залпового вогню «Ураган» // My Kharkov.info. – 28.06.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/rosiyani->

vkotre-obstrilyali-misto-kup-yansk-z-reaktivnih-sistem-zalpovogo-vognyu-uragan-61768.html (дата звернення: 28.06.2023).

Макєєва М. Зранку росіяни обстріляли село Курилівка Харківської області. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 28.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3427520> (дата звернення: 28.06.2023).

Росіяни завдали авіаційного удару в районі села Руська Лозова на Харківщині – Генштаб ЗСУ // My Kharkov.info. – 28.06.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/rosiyani-zavdali-aviatsijnogo-udaru-v-rajoni-sela-ruska-lozova-na-harkivshhini-genshtab-zsu-41947.html> (дата звернення: 28.06.2023).

У Вовчанську під час розмінування сапери виявили авіабомбу ФАБ-500 // My Kharkov.info. – 28.06.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-vovchansku-pid-chas-rozminuvannya-saperi-viyavili-aviabombu-fab-500.html> (дата звернення: 28.06.2023).

Костенко Т. Харків'янин Герман Сметанін очолив Укроборонпром / Татяна Костенко // Vgorode. – 28.06.2023. – URL: <https://kh.vgorode.ua/ukr/news/sobytyia/a1243689-kharkivjanin-herman-smetanin-ocholiv-ukroboronprom> (дата звернення: 28.06.2023).

Новосьолова Г. Зеленський нагородив орденом бійця з Харківщини [Павла Боюка] / Ганна Новосьолова // Думка. – 28.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1687957126-zelenskiy-nagorodiv-ordenom-biytsya-z-harkivshchiny> (дата звернення: 28.06.2023).

Мешиканець села Огіївка Павло Боюк отримав орден «За мужність» III ступеня.

Володимир Зеленський нагородив бійця харківського підрозділу [Олександра Настенка] // Kharkiv Today. – 28.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkov/volodymyr-zelensky-nahorodyv-biytsya-kharkivskoho-pidrozdlu> (дата звернення: 28.06.2023).

Нагороду з рук Президента України отримав командир підрозділу CODE 9.2 92-ї окремої механізованої бригади ім. отамана Івана Сірка Олександр Настенко.

Діти з Харківщини вирушили на оздоровлення в Болгарію // Гвара медіа. – 28.06.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/diti-z-harkivshhini-virushili-na-ozdorovlennya-v-bolgariyu/> (дата звернення: 28.06.2023).

Понад 50 вихованців будинків сімейного типу, в тому числі на деокупованих територіях, з Харківської області поїхали на реабілітацію до Болгарії.

Триває зустріч незламних в місті-герої Харкові (фото, відео) // GX: новинний портал. – 28.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/trivae-zustrich-nezlamnih-v-misti-geroii-harkovi-foto-video.html> (дата звернення: 28.06.2023).

27 червня у Харківському національному академічному театрі опери та балету ім. М. Лисенка відбулося відкриття міжнародної конференції креативних індустрій «Харків. Культура. Залізобетон: виклики, можливості, перспективи».

Хіневіч В. Молодь Харкова запрошують до Школи волонтерів / Віталій Хіневіч // Редпост. – 28.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259578-molod-harkova-zaproshuyut-do-shkoli-volonteriv>

Харків'ян віком від 14 до 35 років запрошують пройти навчання у Школі волонтерів «AVA».

Парфенова Р. Фестиваль KharkivMusicFest-2023 у Харкові відзначився гучними прем'єрами / Рита Парфенова // Редпост. – 28.06.2023. – URL:

<https://redpost.com.ua/news/1259571-festival-kharkivmusicfest-2023-u-harkovi-vidznachivsyaguchnimi-prem-erami> (дата звернення: 28.06.2023).

Фестиваль KharkivMusicFest-2023 проходив з 13 квітня по 24 червня у тому числі в приміщенні Єрмілов-центру при Каразінському університеті.

Навіть у буремний час майстри сцени готують сюрпризи харків'янам (фото, відео) // GX : новинний портал. – 28.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/navit-buremniychas-majstri-sceni-gotuyut-syurprizi-harkivyanam-foto-video.html> (дата звернення: 28.06.2023).

Харківський академічний театр музичної комедії підготував концертну програму «Від оперети до мюзиклу», яка відбудеться 30 червня в ТКЦ (вулиця Сумська, 25).

29.06.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: ракетний удар по Чугуєву, обстріли сіл Курилівка, Вовчанські Хутори, Колодязне, Зелений Гай, є загиблі та поранена, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 29.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3427685> (дата звернення: 29.06.2023).

Алохінссон А. Терехов визнав, що у Харкові найгірша в країні ситуація з укриттями / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 29.06.2023. – URL: <https://lyuk.media/news/kharkiv-bombshelters/> (дата звернення: 29.06.2023).

Колоней Д. У Харкова буде ще одне місто-побратим у США : [Альбукерке] / Дмитро Колоней // Редпост. – 29.06.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259649-u-harkova-bude-sche-odne-misto-pobratim-u-ssha> (дата звернення: 29.06.2023).

Мер Харкова Ігор Терехов та мер американського міста Альбукерке Тімоті Келлер підписали протокол про наміри встановлення між містами побратимських відносин.

Кравченко А. Каразінський університет запрошує бійців на навчання без тестів / Андрій Кравченко // Status Today. – 29.06.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/29.06.2023/karazinskii-universitet-zaprosuje-biiciv-na-navcannya-bez-testiv (дата звернення: 29.06.2023).

Алохінссон А. У ТКЦ відкрилася фотовиставка, присвячена незламності харків'ян / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 29.06.2023. – URL: <https://lyuk.media/news/kharkiv-the-unbroken/> (дата звернення: 29.06.2023).

28 червня у Театрально-концертному центрі Харкова (ТКЦ) відкрили фотовиставку, що розповідає про мешканців міста, які стали символом його незламності під час повномасштабного вторгнення Росії в Україну.

У Харкові відкрили виставку про оборонців міста // Укрінформ. – 29.06.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3729234-u-harkovi-vidkrili-vistavku-pro-oboronciv-mista.html> (дата звернення: 29.06.2023).

У Харкові відкрилася виставка під назвою «Країна героїв — місто герой Харків», присвячена вшануванню подвигів захисників міста.

Кравченко А. На станції метро «Армійська» прибирають зірки / Андрій Кравченко // Status Today. – 29.06.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/29.06.2023/na-stanciyyi-metro-armiiska-pribirayut-zirki> (дата звернення: 29.06.2023).

30.06.2023

Ворог продовжує наступ на одному з харківських напрямків // GX : новинний портал. – 30.06.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/vorog-prodovzhuje-nastup-na-odnomu-z-harkivskih-napryamkiv-30062023.html> (дата звернення: 30.06.2023).

На Куп'янському напрямку окупанти знову намагалися наступати в районі села Новоселівського.

Дашківська І. Ворог обстріляв Харківщину, під вогнем Вовчанськ та Куп'янщина, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 30.06.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3427948> (дата звернення: 30.06.2023).

Ларін Ю. Зеленський вручив орден бійцю харківської ТРО Ширяєву / Юрій Ларін // Думка. – 30.06.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1688114703-zelenskiy-vruchiv-orden-biytsyu-harkivskoyi-tro-shiryaevu> (дата звернення: 30.06.2023).

Лейтенант Олег Ширяєв удостоєний Ордена Богдана Хмельницького III ступеня.

Американський мільярдер зварив борщ у їдальні в Харківській області // Kharkiv Today. – 30.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/amerykansky-milyarder-zvaryv-borshch-u-vidalni-v-kharkivskiy-oblasti> (дата звернення: 30.06.2023).

29 червня до Дергачівської громади приїхав мільярдер із США Делл Лой Хансен. Він є головним донором благодійного фонду «До України з любов'ю», який відкрив у Дергачах громадську їдальню.

Деокупаційний тур. Відомі музиканти зіграли у звільнених містах та селах Харківської області // Kharkiv Today. – 30.06.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/deokupatsiynny-tur-vidomi-muzykanty-zihraly-u-zvilnenykh-mistakh-ta-selakh-kharkivskoyi> (дата звернення: 30.06.2023).

За тиждень львівський гурт «Пиріг і батіг» об'їздив 10 населених пунктів Харківщини.

1.07.2023

Солодовнік М. Втрати Харківщини у червні. Згадуємо загиблих захисників поіменно / Марія Солодовнік // Суспільне : новини. – 1.07.2023. – URL: <https://suspihne.media/494329-vtrati-harkivsini-u-cervni-zgaduemo-zagiblih-zahisnikiv-poimanno/> (дата звернення: 1.07.2023).

Як російські окупанти цілеспрямовано знищують школи у Харкові : За час війни Росія знищила чи пошкодила майже 500 шкіл у місті / пер. Дарина Гловацька // Foreign Ukraine : Україна крізь призму іноземних мас-медіа. – 1.07.2023. – URL: <https://foreignukraines.com/2023/07/01/how-russian-occupiers-purposefully-destroy-schools-in-kharkiv/> (дата звернення: 1.07.2023).

Олексій Литвинов, директор департаменту освіти та науки Харківської ОДА, проінформовав: «634 навчальних закладів було знищено чи пошкоджено серед усієї мережі. Серед них, більшість інституцій – заклади загальної середньої освіти, тобто школи. Наразі кількість зруйнованих чи пошкоджених шкіл – майже 500. Університети, академії, школи, інститути та дитсадки – 44% з них знищені чи понівечені. Серед них 74 зруйновано зовсім». Також наведені фото з репетиції танцю випускного класу Харківської загальноосвітньої школи № 26 (8 учнів класу; інші – в інших містах та країнах).

Три штурми та 12 авіанальотів здійснили росіяни на Куп'янському напрямку // Kharkiv Today. – 1.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/try-shturmy-ta-12-avianalotiv-zdiysnyly-rosiyany-na-kupyanskomu-napryamku> (дата звернення: 1.07.2023).

Окупанти обстріляли місто Балаклія, серед поранених є дитина: слідчі фіксують наслідки ворожих обстрілів // Му Kharkov.info. – 1.07.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/okupanti-obstrilyali-misto-balakliya-sered-poranenih-ye-ditina-slidchi-fiksuyut-naslidki-vorozhiv-obstriliv-97690.html> (дата звернення: 1.07.2023).

Потіха А. Росіяни обстріляли Балаклію із РСЗВ «Торнадо»: поранено чотирьох осіб, серед них підліток. Фоторепортаж / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 1.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3428268> (дата звернення: 1.07.2023).

Карпенко К. До Харкова з затоплених районів Херсона евакуювали тварин / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 1.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/do-harkova-z-zatoplenih-rajoniv-hersona-evakuuvati-tvarin.html> (дата звернення: 1.07.2023).

Шевченко Х. Американські волонтери вивозять українське мистецтво з Харкова та показують його в США / Христина Шевченко // VOJ. – 1.07.2023. – URL: <https://ukrainian.voanews.com/a/smerykanski-volontery-vyvozjat-ukraonske-mystectvo/7160559.html> (дата звернення: 1.07.2023).

У США волонтери рятують українське сучасне мистецтво від бомб і забуття. Вони взяли за місію показати сучасне українське мистецтво з Харкова.

2.07.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв Харківщину, під вогнем Вовчанськ, Балаклія та інші населені пункти, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 2.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3428332> (дата звернення: 2.07.2023).

В Україні будуть примусово евакуювати дітей з п'яти сіл [Вовчанської громади Харківської області] // Багнет. – 2.07.2023. – URL: <https://www.bagnet.org/news/society/1350991/v-ukrayini-budut-primusovo-evakuyuvati-ditey-z-pyati-sil> (дата звернення: 2.07.2023).

Азаров Д. Жителів великого міста Харківської області [Куп'янськ] закликають евакуюватися / Денис Азаров // Status Quo. – 2.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/02.07.2023/ziteliv-velikogo-mista-xarkivskoyi-oblasti-zaklikayut-evakuyuvatisya> (дата звернення: 2.07.2023).

3.07.2023

ЗСУ: На сході зараз воюють 180 000 росіян, 120 000 з них – під Лиманом і Куп'янськом // LIGA.net. – 3.07.2023. – URL: <https://news.liga.net/ua/politics/news/vsu-na-vostoke-seychas-voyyut-180-000-rossiyan-120-000-iz-nih-pod-limanom-i-kupyanskom> (дата звернення: 3.07.2023).

Голова уряду Чеченської Республіки Ічкерія у вигнанні Ахмед Закаєв відвідав Харків // Ukrtrain : укр. дощ. – 3.07.2023. – URL: <https://ukrrain.com/golova-uryadu-chechenskoj-respubliki-ichkeriya-u-vignanni-ahmed-zaka-ev-vidvidav-harkiv.html> (дата звернення: 3.07.2023).

На стороні України воюють сотні чеченців у 5-ти чеченських батальйонах.

Дашківська І. Ворог обстрілює Харківщину, під вогнем – Козача Лопань та Вовчанськ, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 3.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3428452> (дата звернення: 3.07.2023).

З початку повномасштабного вторгнення ДСНС знешкодила на Харківщині понад 72 тисячі вибухонебезпечних предметів // My Kharkov.info. – 3.07.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/z-pochatku-povnomasshtabnogo-vtorgnennya-dsns-zneshkodila-na-harkivshhini-ponad-72-tisyachi-vibuhonebezpechnih-predmetiv-67781.html> (дата звернення: 3.07.2023).

Після важкого поранення біля Бахмута помер командир розвідвзводу з Харківщини [Олег Фадєєнко] // Kharkiv Today. – 3.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/pislya-vazhko-ho-poranennya-bilya-bakhmuta-pomer-komandyr-rozvidvzvodu-z-kharkivshchyny> (дата звернення: 3.07.2023).

Олег Фадєєнко обороняв Харків, звільняв Харківщину та Донеччину. Помер у шпиталі 2-го липня.

Почали з'являтися бігборди, присвячені загиблим Героям у Харкові // Гвара медіа. – 3.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/pochali-z-yavlyatisya-bigbordi-zagiblih-geroiv-u-harkovi/> (дата звернення: 3.07.2023).

Стрельцова В. Росіяни 100 днів знущалися в катівні з 70-річного блогера, щоб погодився на них працювати / Вікторія Стрельцова // ТСН. – 3.07.2023. – URL: <https://tsn.ua/exclusive/rosiyani-100-dniv-znushtalisya-v-kativni-z-70-richnogo-blogera-schob-pogodivsy-na-nih-pracyuvati-2362585.html#:~:text=Анатолій%20Гарагатий%20пробув%20у%20Балаклійській,ледь%20вжив%2C%20йдеться%20в%20ТСН> (дата звернення: 3.07.2023).

Анатолій Гарагатий зняв момент окупації свого селища, через що його ледь не вбили росіяни. Він пробув у Балаклійській катівні більше 100 днів. Його випустили з камери за три дні до звільнення Балаклії.

Шатохіна В. Залізобетонний Харків: Анастасія Даугуле розповіла, чому пишається незламним містом: Рівень гордості за своє місто... / Вікторія Шатохіна // WomanEL. – 3.07.2023. – URL: <https://womanel.com/uk/shoubiznes/novyny-znamenytostej/2023/07/03/zalizobetonnyj-kharkiv-anastasiia-dauhule-rozpovila-chomu-pyshaietsia-nezlamnym-mistom/> (дата звернення: 3.07.2023).

Телеведуча Анастасія Даугуле: «Українські соціологи провели цікаве дослідження та виміряли рівень гордості за своє місто: переміг залізобетонний красень Харків».

4.07.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: обстріли Ізюмського району та Козачої Лопані, удари по Куп'янському району, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 4.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3428688> (дата звернення: 4.07.2023).

У Первомайському пролунав вибух, коли місто прощалось з героєм [Олегом Фадєєнком] (оновлено) // Kharkiv Today. – 4.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-pervomayskomu-prolunav-vybukh-koly-misto-proshchalosya-z-heroyem-onovleno> (дата звернення: 4.07.2023).

Олег Фадєєнко помер у шпиталі від важкого поранення, отриманого біля Бахмута. Керівник штабу «Кракену» Костянтин Немічев, який був присутній на прощанні з героєм, упевнений, що росіяни хотіли вдарити «Іскандером» по людях, які прийшли провести героя в останню путь. Поранення отримали 43 людини, з них – 12 дітей.

Ларін Ю. Випускник харківського вишу [Богдан Братанов], командир мехбату загинув під час контрнаступу / Юрій Ларін // Думка. – 4.07.2023. – URL:

<https://dumka.media/ukr/war/1688449862-vipusknik-harkivskogo-vishu-komandir-mehbatu-zaginu-pid-chas-kontrnastupu> (дата звернення: 4.07.2023).

Канітан Богдан Братанов – випускник Національного юридичного університету імені Ярослава Мудрого.

Мешканці Харківщини починають отримувати виплати за програмою «Відновлення» // СтройОбзор. – 4.07.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/meshkanci-kharkivschini-pochinayut-otrimuvati-viplati-za-programoyu-evidnovlennya> (дата звернення: 4.07.2023).

Перишим 108 жителям області назначили выплаты за програмою «Відновлення» на суму 6 млн 589 тисяч гривень.

5.07.2023

Свиридович Р. Наша школа хоч і розбита, але чиста від нечисті, – випускники школи № 134 міста Харкова просять нагородити воїнів, які звільняли навчальний заклад у лютому 2022 року / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 5.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3429139> (дата звернення: 5.07.2023).

Гуницький Б. Рашисти вдарили по Вовчанську, поранено чоловіка, – ОВА / Богдан Гуницький // Цензор.нет. – 5.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3429068> (дата звернення: 5.07.2023).

Ларін Ю. Колишній студент Каразінського університету [Михайло Корнілов] загинув у бою на Донбасі / Юрій Ларін // Думка. – 5.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1688532650-kolishniy-student-karazinskogo-universitetu-zaginu-u-boyu-na-donbasi> (дата звернення: 5.07.2023).

Джума Н. Через обстріли без світла залишилася частина споживачів у Харківській та Херсонській областях, – Міненерго / Наталя Джума // Цензор.нет. – 5.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3428986> (дата звернення: 5.07.2023).

Янченко В. Розстріляну окупантами швидку з Харківщини виставили перед Рейхстагом. Фото / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 5.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3429128> (дата звернення: 5.07.2023).

Левченко Д. Харківщина увійшла в трійку областей за кількістю тривог у червні / Дар'я Левченко // Гвара медіа. – 5.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/harkivshhina-uvijshla-v-trijku-oblastej-za-kilkistyu-trivog-u-chervni/> (дата звернення: 5.07.2023).

Алохінссон А. У Харкові покажуть документальний фільм про збитий літак рейсу МН17 / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 5.07.2023. – URL: <https://lyuk.media/news/zalizni-metelyky/> (дата звернення: 5.07.2023).

20 липня у всеукраїнський прокат виходить фільм Романа Любого «Залізні метелики».

6.07.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: ворог обстріляв щонайменше 10 населених пунктів, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 6.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3429194> (дата звернення: 6.07.2023).

Парфенова Р. Військові РФ завдали удар по Харківщині: горить залізнична станція «Одноробівка» (фото) [у одноімен. с. Золочів, громади] / Рита Парфенова // Редпост. –

6.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259880-viyskovi-rf-zavdali-udar-po-harkivschini-gorit-zaliznichna-stantsiya-odnorobivka-foto> (дата звернення: 6.07.2023).

Новосьолова Г. Студент харківського вишу [Богдан Кряж] загинув на Запоріжжі / Ганна Новосьолова // Думка. – 6.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1688655524-student-harkivskogo-vishu-zagynuv-na-zaporizhzhzi> (дата звернення: 6.07.2023).

Богдан Кряж, студент факультету адвокатури Національного юридичного університету імені Ярослава Мудрого, з перших днів повномасштабного вторгнення перебував у складі добровольчого батальйону «Фрайкор».

Під Бахмутом загинув харківський ватерполіст Всеволод Татков // Mediaport. – 6.07.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/pid-bakhmutom-zahynuv-kharkivskyy-vaterpolist-vsevolod-tatkov> (дата звернення: 6.07.2023).

Всеволод Татков служив у спецпідрозділі «Kraken».

У Харкові відкриють офіс Міжнародної організації з міграції // Kharkiv Today. – 6.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-kharkovi-vidkryut-ofis-mizhnarodnoyi-orhanizatsiyi-z-mihratsiyi> (дата звернення: 6.07.2023).

Це дозволить краще допомагати внутрішньо переміщеним особам, адже Харківська область залишається серед лідерів за кількістю зареєстрованих ВПО. За останньою інформацією ХОВА, станом на червень 2023 року в області статус отримали 500 000 осіб.

Леман М. Діти з постраждалих громад Харківщини відпочинуть у Польщі / Максим Леман // Слобід. край. – 6.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/vlada/diti-z-postrazdalih-gromad-harkivskini-vidpocinut-u-polsi.html> (дата звернення: 6.07.2023).

80 дітей з дев'яти постраждалих громад Харківщини поїхали на канікули до Великопольського воєводства.

Через замінування територій Харківська область має гостру потребу в кормах для тварин // Агро : Перспектива. – 6.07.2023. – URL: <http://www.agroperspectiva.com/ru/news/189180> (дата звернення: 6.07.2023).

7.07.2023

Голосний В. Харків почав розвивати відносини з американським містом Альбукерке (фото) / Василь Голосний // Редпост. – 7.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1259901-harkiv-pochav-rozvivati-vidnosini-z-amerikanskim-mistom-albukerke-foto> (дата звернення: 7.07.2023).

Делегація з міста Альбукерке (США) 6 липня під час офіційного візиту до Харкова зустрілася з представниками міської влади та бізнесу. У рамках візиту члени американської делегації передадуть дрон та харчування для українських військових.

Спецпідрозділ ГУР МО України «Kraken» надає гуманітарну допомогу мешканцям Харківщини // Армія : inform. – 7.07.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/07/07/speczpidrozdil-gur-mo-ukrayiny-kraken-nadaye-gumanitarnu-dopomogu-meshkanczyam-harkivshhyny/> (дата звернення: 7.07.2023).

«Kraken» протягом минулих 3-х місяців спільно з волонтерами доставив понад 2500 наборів гуманітарної допомоги мешканцям Харківщини.

Дубовик В. На Харківщині дозволили офлайн-навчання в школах та вишах / Віта Дубовик // Думка. – 7.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1688719467-na-harkivshchini-dozvolili-oflayn-navchannya-v-shkolah-ta-vishah> (дата звернення: 7.07.2023).

Офлайн-навчання буде можливим лише за умови наявності в закладі освіти спеціалізованого укриття.

Для учнів Харківської області передали хромбуки та планшети від ЮНІСЕФ // My Kharkov.info. – 7.07.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/dlya-uchniv-harkivskoyi-oblasti-peredali-hrombuki-ta-plansheti-vid-yunisef-59326.html> (дата звернення: 7.07.2023).

Обладнання буде передано до багатьох громад Харківської області.

Хіневич В. Харків'ян запрошують переглянути документальний фільм «Залізні метелики» / Віталій Хіневич // Редпост. – 7.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1259930-harkiv-yan-zaproshuyut-pereglyanuti-dokumentalniy-film-zalizni-meteliki> (дата звернення: 7.07.2023).

Стрічка розповідає про збиття російськими військовими літака малайзійських авіаліній на початку російсько-української війни. Фільм представлять його творці, учасники кінооб'єднання «Вавилон'13».

Дубовик В. На Харківщині відкриють туристичний маршрут, присвячений Григорію Сковороді : Маршрут буде пішохідним / Віта Дубовик // Думка. – 7.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/kultura/1688711233-na-harkivshchini-vidkriyut-turistichniy-marshrut-prisvyacheniy-grigoriyu-skovorodi> (дата звернення: 7.07.2023).

Маршрут відкрито у Височанській громаді.

Харків'янам безкоштовно міняють вікна за програмою ООН // СтройОбзор. – 7.07.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/kharkivyanam-bezkoshtovno-minyayut-vikna-za-programoyu-onn> (дата звернення: 7.07.2023).

Чмут Т. «Дракон» бере удар на себе: аграрії Балаклійщини вивели в поля машину для розмінування. Відео / Тетяна Чмут // Слобід. край. – 7.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/balaklia/dragon-bere-udar-na-sebe-agrarii-balaklijsini-viveli-v-pola-masinu-dla-rozminuvanna-video.html> (дата звернення: 7.07.2023).

8.07.2023

Окупанти продовжують наступ на одному з харківських напрямків : на Куп'янському напрямку // GX : новинний портал. – 8.07.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/okupanti-prodovzhuyut-nastup-na-odnomu-z-harkivskih-napryamkiv-07072023.html> (дата звернення: 8.07.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв 5 районів Харківщини. По Вовчанську били із артилерії, пошкоджено багатоповерхівки, поранено чоловіка, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 8.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3429724> (дата звернення: 8.07.2023).

На Харківщині облаштували 2 понтонні переправи на місці зруйнованих мостів : [у Чугуїв. та Ізюм. р-нах] // UNN : укр. нац. новини. – 8.07.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2035909-na-kharkivschini-oblashtovali-2-pontonni-perepravi-na-mistsi-zruynovanikh-mostiv> (дата звернення: 8.07.2023).

Гаєвська А. На Північній Салтівці розбирають висотку, розбиту росіянами: Кадри з повітря / Аліна Гаєвська // Думка. – 8.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1688797922-na-pivnichniy-saltivtsi-rozbirayut-visotku-rozbitu-rosiyanami-kadri-z-povitrya> (дата звернення: 8.07.2023).

У Харківській області скасували заборону культурно-розважальних заходів і повертають офлайн-навчання у школах – ОВА // NV : Україна. – 8.07.2023. – URL: <https://nv.ua/ukr/ukraine/events/shkoli-ta-kulturno-rozvezhalni-zahodi-u-harkivskiy-oblasti-znyali-zaboronu-novini-ukrajini-50337341.html> (дата звернення: 8.07.2023).

На території області буде дозволено проводити масові заходи тільки в приміщеннях, які відповідають нормам безпеки. Зокрема, це будівлі з наявними захисними спорудами.

В Ізюмі закрили захисними конструкціями половецьких баб // Укрінформ. – 8.07.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3732912-v-izumi-zakrili-zahisnimi-konstrukciami-poloveckih-bab.html> (дата звернення: 8.07.2023).

Половецькі баби були пошкоджені російськими обстрілами. Під керівництвом фахівців Харківської філії Національного науково-дослідницького центру та Харківського історичного музею імені М. Ф. Сумцова була здійснена консервація кам'яних баб з дотриманням всіх необхідних норм та умов.

Постраждалі від ракетного удару мешканці Первомайського отримають сертифікати на 7,5 мільйонів гривень // Kharkiv Today. – 8.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/postrazhdali-vid-raketnoho-udaru-meshkantsi-pervomayskoho-otrymayut-sertyfikaty-na-75> (дата звернення: 8.07.2023).

П'ятистам власникам квартир, які постраждали від ракетного удару, нададуть сертифікати на загальну суму 7,5 мільйонів гривень для придбання будматеріалів.

9.07.2023

Гаєвська А. Зеленський надав звання Героїв України трьом полеглим бійцям харківської бригади : Трьом військовослужбовцям 92-ї окремої механізованої бригади (Харків) надане звання Героїв України посмертно / Аліна Гаєвська // Думка. – 9.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1688892361-zelenskiy-nadav-zvannya-geroyiv-ukrayini-trom-poleglim-biytsyam-harkivskoyi-brigadi> (дата звернення: 9.07.2023).

Звання Героїв України присвоєне Івану Щоголеву, Олексію Мишавому та Євгену Храпку.

Сили і засоби окупантів, сконцентровані на Куп'янському напрямку: аналіз групи «ІС» // Інформ. спротив. – 9.07.2023. – URL: <https://sprotiv.info/analitica/sili-i-zasobi-okupativ-skonzentrovani-na-kupyanskomu-napryamku-analiz-grupi-is/> (дата звернення: 9.07.2023).

Дашківська І. Рашисти обстрілюють прикордоння Харківщини, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 9.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3429861> (дата звернення: 9.07.2023).

Глушко Д. Росія вдарила з авіації по Колодязному та Кислівці на Харківщині / Денис Глушко // Гвара медіа. – 9.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/rosiya-vdarila-z-aviaczii-po-kolodyaznomu-ta-kislivci-na-harkivshhini/> (дата звернення: 9.07.2023).

Гаєвська А. Працюємо над захистом неба над Харковом – Міноборони / Аліна Гаєвська // Думка. – 9.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1688881358-pratsyuemo-nad-zahistom-neba-nad-harkovom-minoboroni> (дата звернення: 9.07.2023).

Міністр оборони Олексій Резніков повідомив: «У Києві майже забезпечили захист неба, на черзі – Харків, Львів, Дніпро, Запоріжжя та Одеса».

Гаєвська А. «Стояли стіною на Харківщині»: Нацгвардію очолив випускник [Харківського] інституту танкових військ Півненко / Аліна Гаєвська // Думка. – 9.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1688886918-stoyali-stinoyu-na-harkivshchini-natsgvardiyu-ocholiv-vipuschnik-institutu-tankovih-viysk-pivnenko> (дата звернення: 9.07.2023).

Герой України, який очолював бригаду, що боронила Харків та звільняла регіон від російських окупантів, Олександр Півненко призначений командувачем Національної гвардії.

М'ясникова А. Пес Патрон потрапив під обстріл під Балаклією / Анна М'ясникова // Накипіло. – 9.07.2023. – URL: <https://nakipelo.ua/pes-patron-potravyv-pid-obstril-pid-balakliieiu> (дата звернення: 9.07.2023).

Знаменитий пес Патрон разом з чернігівськими піротехніками брав участь у розмінуванні Харківщини.

10.07.2023

Командир легендарної бригади розказав, як ЗСУ виграли битву за Харків // Kharkiv Today. – 10.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/komandyr-lehendarnoyi-bryhady-rozkazav-yak-zsu-vyhraly-bytvu-za-kharkiv> (дата звернення: 10.07.2023).

Павло Федосенко, командир 92-ї бригади імені Сірка, Герой України, організував оборону Харкова.

Гуньковський Б. Рашисти вдарили по Дворічній на Харківщині, поранено чоловіка, – ОВА: [Куп'ян. р-н] / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 10.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3430080> (дата звернення: 10.07.2023).

Новосьолова Г. У Харкові нагороди загиблих нацгвардійців вручили їх родинам / Ганна Новосьолова // Думка. – 10.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1688982991-u-harkovi-nagorodi-zagiblih-natsgvardiytsiv-vruchili-yih-rodinam> (дата звернення: 10.07.2023).

Бойченко Н. У Харкові представили лицарів української звитяги (фото, відео) / Наталья Бойченко // GX : новинний портал. – 10.07.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/v-harkovi-predstavili-licariv-ukraïnskoi-zvityagi-same-voni-tvoryat-nashu-peremogu-foto-video.html> (дата звернення: 10.07.2023).

Виставка «Лицарі української звитяги», яка була відкрита до Дня Конституції України, представляє війну в обличчях захисників України.

Новосьолова Г. До харківського Екопарку з евакуації повернули маму-верблюдцю з малюком / Ганна Новосьолова // Думка. – 10.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1688974894-do-harkivskogo-ekoparku-z-evakuatsiyi-povernuli-mamu-verblyuditsyu-z-malyukom> (дата звернення: 10.07.2023).

11.06.2023

Макєєва М. Окупанти минулої доби обстріляли прифронтові села Харківщини, є поранений, – ОВА. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 11.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3430237> (дата звернення: 11.07.2023).

Минулої доби російські окупанти обстрілювали населені пункти Харківського, Богодухівського, Куп'янського та Чугуївського районів.

Росія обстрілює Харківщину забороненою зброєю часів Першої світової війни // Kharkiv Today. – 11.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiya-obstrilyuye-kharkivshchynu-zaboronenoyu-zbroyeyu-chasiv-pershoyi-svitovoyi-viyny> (дата звернення: 11.07.2023).

Окупанти почали застосовувати на Куп'янському напрямку снаряди, начинені смертоносними металевими дротиками (флешетами).

Неділько К. В області створять інтерактивну мапу, що допоможе в розмінуванні / Ксенія Неділько // Коментарии.ua. – 11.07.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/18957-u-harkivskiy-oblasti-oon-nadast-dopomogu-u-chomu-sut-proektu.html> (дата звернення: 11.07.2023).

У Продовольчій та сільськогосподарській організації (ФАО) ООН пропонують розробити мапу забруднених сільгоспугідь, що міститиме дані про влучання ворожих снарядів, також чи велися на території бойові дії або дислокувалися позиції військ. Це має спростити роботу піротехнічних підрозділів та пришвидшити темпи розмінування посівних площ.

Куліш П. Харківщина стала другою за кількістю тривог з початку повномасштабної війни / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 11.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/harkivshhina-stala-drugoyu-za-kilkistyu-trivog-z-pochatku-povnomasshtabnoi-vijni/> (дата звернення: 11.07.2023).

Корж А. ХНЕУ імені С.Кузнеця планує витратити чотири мільйони на будівництво укриття / Антон Корж // Newsroom. – 11.07.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/news/hneu-imeni-s-kuznecya-planuye-vytratyty-chotyry-milyony-na-budivnytvo-ukryttya> (дата звернення: 11.07.2023).

Дихман А. Харківська сім'я живе в наметі перед розбитим обстрілами будинком / Аліна Дихман // Status Quo. – 11.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/11.07.2023/xarkivska-simya-zive-v-nameti-pered-rozbitim-obstrilami-budinkom> (дата звернення: 11.07.2023).

Куліш П. Вийшов перший трейлер документалки про життя у прифронтовому Харкові / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 11.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/vijshov-pershij-trejler-dokumentalki-pro-zhittya-u-prifrontovomu-harkovi/> (дата звернення: 11.07.2023).

11 липня «Hromadske» опублікувало перший трейлер документального фільму «Рік тигра». Він розповідає про місто під час російського вторгнення у 2022 р., який за східним календарем вважається роком Тигра. Герой фільму Олександр Золотов втратив квартиру і улюбленого кота Тигра. Єдиним, що в нього залишилось, була камера. Через неї чоловік розповідає свою історію.

Ларін Ю. «Музей неба»: На місці трагічного обстрілу в Харківській області з'явився mural Гамлета Зиньковського / Юрій Ларін // Думка. – 11.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1689052962-muzey-neba-na-mistsi-tragichnogo-obstrilu-v-harkivskiy-oblasti-z-yavivsy-mural-gamleta-zinkovsokgo> (дата звернення: 11.07.2023).

25 квітня 2023 р. окупанти знищили ракетою Куп'янський краєзнавчий музей. На дверях знищеного музею Гамлет Зиньковський написав «Поки що це – музей неба».

12.07.2023

Свиридович Р. Сили оборони успішно стримали ворога на Куп'янському напрямку, і є наше просування під Бахмутом, – Маляр / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 12.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3430733> (дата звернення: 12.07.2023).

Ткаченко В. Скинули керовану авіабомбу та пошкодили склад з насінням: поліція фіксує наслідки обстрілів Харківщини за добу / Владислава Ткаченко // Слобід. край. – 12.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/news/skinuli-kerovanu-aviabombu-ta-poskodili-sklad-z-nasinnam-policia-fiksue-naslidki-obstriliv-harkivsini-za-dobu.html> (дата звернення: 12.07.2023).

Протягом доби під обстрілами опинилася низка населених пунктів, зокрема, Куп'янського та Ізюмського районів.

Ларін Ю. На війні загинув працівник харківської газети «Слобідський край» / [Олег Куперман] / Юрій Ларін // Думка. – 12.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1689136349-na-viyni-zagynuv-pratsivnik-harkivskoyi-gazeti-slobidskiy-kray> (дата звернення: 12.07.2023).

13.07.2023

Глушко Д. Чеська делегація відвідала Харків з офіційним візитом / Денис Глушко // Гвара медіа. – 13.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/cheska-delegacziya-vidvidala-harkiv-z-oficijnim-vizitom/> (дата звернення: 13.07.2023).

Макєєва М. З початку повномасштабного вторгнення на Харківщині загинули 2038 цивільних, зокрема 77 дітей, – Синегубов / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 13.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3430832> (дата звернення: 13.07.2023).

Синегубов: На Куп'янському напрямку – до 20 тисяч російських військових // Укрінформ. – 13.07.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-ato/3735210-sinegubov-na-kupanskomu-napramku-do-20-tisac-rosijskih-vijskovih.html> (дата звернення: 13.07.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв 3 райони Харківщини, в Одноробівці пошкоджено будинки, – ОВА. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 13.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3430785> (дата звернення: 13.07.2023).

Минулої доби ворог зі ствольної та реактивної артилерії, мінометів та з використанням авіації обстрілював населені пункти Богодухівського, Чугуївського та Куп'янського районів.

Кречмаровська Н. Стало відомо, скільки шкіл відновили у Харкові у 2022 році / Наталія Кречмаровська // Коментарии.ua : Харків. – 13.07.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/human-rights/19033-stalo-vidomo-skilki-shkil-vidnovili-u-harkovi-u-2022-roci.html> (дата звернення: 13.07.2023).

У результаті ворожих обстрілів у Харкові були пошкоджені 120 шкіл. За кошти територіальної громади міста у 2022 р. відновили 33 школи, які постраждали під час повномасштабної війни.

Яковенко С. Легендарний егер-десантник Петро «Харків» проходить реабілітацію і мріє повернутися у стрій: «Без мене на Крим не йдять». Відео / Сергій Яковенко // Цензор.нет. – 13.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/v3430796> (дата звернення: 13.07.2023).

Павленко О. Коли повернуться студенти? Університети Харкова готуються відновити навчання в аудиторіях / Олена Павленко // Kharkiv Today. – 13.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/koly-povernutsya-studenty-universytety-kharkova-hotuyutsya-vidnovyty-navchannya-v> (дата звернення: 13.07.2023).

Левченко Д. Музей Сковороди на Харківщині потребує 10 мільйонів гривень на консервацію / Дар'я Левченко // Гвара медіа. – 13.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/muzej-skovorodi-na-harkivshhini-potrebuie-10-miljoniv-dolariv-na-konservacziyu/> (дата звернення: 13.07.2023).

Кравченко А. З Харкова виїхало 62% бізнесу / Андрій Кравченко // Status Quo. – 13.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/13.07.2023/z-xarkova-viyixalo-62-biznesu> (дата звернення: 13.07.2023).

14.07.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв 5 районів Харківщини, на Куп'янщині окупанти застосовували бойову авіацію, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 14.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431055> (дата звернення: 14.07.2023).

Протягом минулої доби ворог продовжував обстрілювати населені пункти Богодухівського, Харківського, Чугуївського, Ізюмського та Куп'янського районів Харківщини.

Карпенко К. Історія гвардійця, який двічі вважався загиблим та двічі потрапляв у полон / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 14.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/istoria-gvardijca-akij-dvici-vvazavsja-zagiblim-ta-dvici-potraplav-u-polon.html> (дата звернення: 14.07.2023).

Віталій з позивним «Клім» – військовослужбовець бригади «Спартан».

Кравченко А. Відкриття шкіл у Харкові: чим найпростіше укриття відрізняється від захисної споруди / Андрій Кравченко // Status Quo. – 14.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/14.07.2023/vidkrittya-skil-u-xarkovi-cim-naiprostise-ukrittya-vidriznyajetsya-vid-zaxisnoyi-sporudi> (дата звернення: 14.07.2023).

Дихман А. У Харкові пропонують знести майже 20 пам'ятників: список / Аліна Дихман // Status Quo. – 14.07.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/14.07.2023/u-xarkovi-proponuyut-znesti-maize-20-pamyatnikiv-spisok (дата звернення: 14.07.2023).

Гришко Г. У Харкові проїзд у міському транспорті залишається безкоштовним / Галина Гришко // Слобід. край. – 14.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/u-harkovi-proizd-u-miskomu-transporti-zalisaetsa-bezkostovnim.html> (дата звернення: 14.07.2023).

15.07.2023

Свиридович Р. Ворог зосереджує основні зусилля на Куп'янському, Лиманському, Бахмутському, Авдіївському та Мар'їнському напрямках. Протягом доби відбулося 28 боєзіткнень, – Генштаб / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 15.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431390> (дата звернення: 15.07.2023).

Нацгвардійці Харківщини отримали прожектори для нічної боротьби з ворожими безпілотниками // My Kharkov.info. – 15.07.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/natsgvardijtsi-harkivshhini-otrimali-prozhektori-dlya-nichnoyi-borotbi-z-vorozhimi-bezpilotnikami-46485.html> (дата звернення: 15.07.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв 3 райони Харківщини, під вогнем Козача Лопань, Нескучне, Дворічна, – ОВА / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 15.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431310> (дата звернення: 15.07.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв село на Харківщині, загинув чоловік, 1 людина поранена, – ОВА : [с. Колодязне Куп'ян. р-ну] / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 15.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431340> (дата звернення: 15.07.2023).

Левченко Д. Ворог з авіації обстріляв Устинівку на Харківщині / Дар'я Левченко // Гвара медіа. – 15.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/vorog-z-aviaczii-obstrilyav-ustinivku-na-harkivshhini/> (дата звернення: 15.07.2023).

Гаєвська А. Троє випускників Харківського університету Повітряних Сил стали Героями України посмертно / Аліна Гаєвська // Думка. – 15.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1689428161-troe-vipusknikiv-harkivskogo-universitetu-povitryanih-sil-stali-geroyami-ukrayini-posmertno> (дата звернення: 15.07.2023).
Підполковник Вадим Благовісний, майори Євген Лисенко та Данило Мурашко.

Вбережуть ноги під час вибуху: харківські розробники створили незвичайні чоботи-павуки. Фото // Ми – Україна. – 15.07.2023. – URL: <https://weukraine.tv/vberezhut-nogy-pid-chas-vybuhu-harkivski-rozrobnyky-stvoryly-nezvyčajni-choboty-pavuky-foto/> (дата звернення: 15.07.2023).

Хіневич В. Електробуси стануть фішкою Харкова – Ігор Терехов / Віталій Хіневич // Редпост. – 15.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260176-elektrobusi-stant-fishkoyu-harkova-igor-terehov> (дата звернення: 15.07.2023).
Місто Харків планує першим в Україні масово запустити електробуси на маршрути громадського транспорту.

Харківська ОВА анулювала почесну грамоту театральній режисерці [Оксані Богусевич], яка виїхала до Петербурга // Укрінформ. – 15.07.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/3736119-harkivska-ova-anuluvala-pocesnu-gramotu-teatralnij-reziserci-aka-viihala-do-peterburga.html> (дата звернення: 15.07.2023).
Оксана Богусевич виїхала до Санкт-Петербурга та заявила про створення театральної студії на території країни-агресорки.

16.07.2023

Окупанти продовжують наступ на одному з харківських напрямків : [на Куп'янському напрямку] // GX : новинний портал. – 16.07.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/okupanti-prodovzhuyut-nastup-na-odnomu-z-harkivskih-napryamkiv-16072023.html> (дата звернення: 16.07.2023).

Дашківська І. Доба на Харківщині: ракетні удари по обласному центру та обстріли прикордоння. Під вогнем Куп'янськ, Вовчанськ, Козача Лопань та Дворічна / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 16.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431437> (дата звернення: 16.07.2023).

Макєєва М. Вночі російські окупанти вдарили по Харкову, є «прильоти» у центрі міста : [у Шевченків. р-ні] / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 16.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431427> (дата звернення: 16.07.2023).

Свиридович Р. Ввечері 16 липня росіяни втретє за добу вдарили по Харкову, – мер : [двічі постраждав Основ'ян. р-н] / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 16.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431523> (дата звернення: 16.07.2023).

Кузубов Д. Закривали собою дітей. Як під обстрілами працювала дитяча лікарня в Харкові / Дмитро Кузубов // Укр. правда. – 16.07.2023. – URL: <https://www.pravda.com.ua/articles/2023/07/16/7411442/> (дата звернення: 16.07.2023).
Про Харківську обласну дитячу клінічну лікарню № 1.

Вонс Р. Обласна влада позбавляє фінансування харківський театр Шевченка – легендарний «Березіль» / Ростислав Вонс // Главком. – 16.07.2023. – URL: <https://glavcom.ua/country/politics/oblasna-vlada-pozbavljaje-finansuvannja-kharkivskij-teatr-shevchenka-lehendarnij-berezil-942278.html> (дата звернення: 16.07.2023).

Призупинення дії трудових договорів з акторами веде до знищення театрального мистецтва в Харкові.

17.07.2023

Бондарь А. Війська РФ почали наступ на куп'янському напрямку: Сирський озвучив мету окупантів / Андрій Бондарь // НБН. – 17.07.2023. – URL: <https://nbnews.com.ua/uk/suspilstvo/2023/07/17/viiska-rf-pochali-nastup-na-kupyansko/> (дата звернення: 17.07.2023).

На Лимано-Куп'янському напрямку російське угруповання налічує понад 100 тисяч осіб, – Череватий // Цензор.нет. – 17.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431728> (дата звернення: 17.07.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: ракетний удар по Харкову, обстріли Вовчанська, Куп'янського та Богодухівського районів, – ОВА / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 17.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431560> (дата звернення: 17.07.2023).

По Харкову ворог уночі вдарив чотирма ракетами С-300 – ОВА // Укрінформ. – 17.07.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-ato/3736361-po-harkovu-vorog-unoci-vdariv-cotirma-raketami-s300-ova.html> (дата звернення: 17.07.2023).

На прикордонні Харківщини оголосили примусову евакуацію дітей // Kharkiv Today. – 17.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-prykordonni-kharkivshchyny-oholosyly-prymusovu-evakuatsiyu-ditey> (дата звернення: 17.07.2023).

Неповнолітніх вивозять із Вовчанської громади, тому що посилюються обстріли прикордонних населених пунктів.

Нюрнберг дасть Харкову 40 автобусів, та відбудує 2 школи // СтройОбзор. – 17.07.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/nyurenberg-dast-kharkovu-40-avtobusiv-ta-vidbudue-2-shkoli> (дата звернення: 17.07.2023).

Харківський [медичний] університет готує укриття і планує навчання в аудиторіях // Kharkiv Today. – 17.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/kharkivskyy-universytet-hotuye-ukryttya-i-planuye-navchannya-v-audytoriyakh> (дата звернення: 17.07.2023).

Алохінссон А. Харківський ЛітМузей відкрив вуличну виставку фотографа Юрія Ворошилова / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 17.07.2023. – URL: <https://lyuk.media/news/yuriy-voroshilov-photography/> (дата звернення: 17.07.2023).

Харківський фотожурналіст Юрій Ворошилов помер місяць тому у Німеччині, де він лікувався. Серед останніх проєктів Юрія Ворошилова – «Грузинський легіон», «Савур-Могила» та «Неоголошена війна», які розповідають про учасників боїв з російськими військами на Донбасі.

У Харкові презентували книгу британського журналіста Люка Гардінга «Вторгнення» // Укр. погляд. – 17.07.2023. – URL: <http://ukrpohliad.org/culture/u-harkovi-prezentuvaly-knygu-brytanskogo-zhurnalista-lyuka-gardinga-vtorgnennya.html> (дата звернення: 17.07.2023).

Від початку російського повномасштабного вторгнення в Україну британський журналіст їздить різними регіонами, які зачепила російська агресія, та фіксує події.

Хушану А. Благодійні концерти у Краснокутській громаді: за вихідні придбали дві автівки для ЗСУ / Анастасія Хушану // Слобід. край. – 17.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/krasnokutsk/blagodijni-koncerti-u-krasnokutskij-gromadi-za-vihidni-pridbali-dvi-avtivki-dla-zsu.html> (дата звернення: 17.07.2023).

18.07.2023

Ворог використовує відволікаючу атаку на Куп'янськ через успіхи ЗСУ – Міноборони // Online.ua. – 18.07.2023. – URL: <https://www.online.ua/> (дата звернення: 18.07.2023).

Макєєва М. На Куп'янському напрямку ЗСУ стійко тримають оборону. Тривають важкі бої, – Генштаб / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 18.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431778> (дата звернення: 18.07.2023).

На Куп'янському напрямку ЗСУ перехопили ініціативу, – Міноборони // Цензор.нет. – 18.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431987> (дата звернення: 18.07.2023).

Дубовик В. Поблизу Козачої Лопані активізувались російські ДРГ / Віта Дубовик // Думка. – 18.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1689673130-poblizu-kozachoyi-lopani-aktivizuvalis-rosiyski-drg> (дата звернення: 18.07.2023).

Розвідгрупи противника були зупинені Силами оборони України.

Які населені пункти противник обстріляв за добу на Харківщині // GX : новини. – 18.07.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/yaki-naseleni-punkti-protivnik-obstrilyav-za-dobu-na-harkivshhini.html> (дата звернення: 18.07.2023).

Потіха А. Окупанти обстріляли сільгосппідприємство на Харківщині. Фото : [у Гур'ївому Козачку на Золочівщині] / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 18.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431948> (дата звернення: 18.07.2023).

Потіха А. Росіяни обстріляли Дворічну на Харківщині: одна людина загинула, ще одна дістала поранення / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 18.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3431935> (дата звернення: 18.07.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: обстріл Куп'янська, дві людини зазнали поранення. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 18.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3431792>

Карпенко К. 24 лютого купив ковбаси та пішов у військкомат: історія гвардійця з Харкова / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 18.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/24-lutogo-kupiv-kovbasi-ta-pisov-u-vijskkomat-istoria-gvardijca-z-harkova.html> (дата звернення: 18.07.2023).

Командир роти у 5-й Слобожанській бригаді Національної гвардії України Денис з позивним «Шрам».

У Харківській області оголосили примусову евакуацію дітей із десяти населених пунктів // NV : Україна. – 18.07.2023. – URL: <https://nv.ua/ukr/ukraine/events/obstrili-harkivskoji-oblasti-ogolosheno-primusovu-evakuaciju-ditey-50339687.html> (дата звернення: 18.07.2023).

Карпенко К. У Золочівській громаді пошкоджені майже всі навчальні заклади / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 18.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/zolociv/u-zolocivskij-gromadi-poskodzeni-majze-vsi-navcalni-zakladi.html> (дата звернення: 18.07.2023).

Ізюм отримав модульну клініку первинної меддопомоги // HUBZ. – 18.07.2023. – URL: <https://hubz.ua/news/izyum-otrymav-modulnu-kliniku-pervynnoyi-meddopomogy/> (дата звернення: 18.07.2023).

«Концерт – бомба». У Харкові потужний вибух випадково став «фінальним акордом» під час виступу хору – відео // NV : LOL. – 18.07.2023. – URL: <https://nv.ua/ukr/lifestyle/u-harkovi-koncert-horu-proyshov-pid-zvuki-vibuhiv-video-50339784.html> (дата звернення: 18.07.2023).

Рощина В. Втеча з Харкова чи виконання наказу? Деталі про справу ексначальника СБУ Харківщини Романа Дудіна, якого підозрюють у держзраді / Вікторія Рощина // Укр. правда. – 18.07.2023. – URL: <https://www.pravda.com.ua/articles/2023/07/18/7411778/> (дата звернення: 18.07.2023).

19.07.2023

Кравченко А. У Міноборони заявили, що наступ РФ на Куп'янськ безуспішний, ініціатива вже на боці ЗСУ / Андрій Кравченко // Status Quo. – 19.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/19.07.2023/u-minoboroni-zayavili-shho-nastup-rf-na-kupyansk-bezuspisnii-iniciativa-vze-na-boci-zsu> (дата звернення: 19.07.2023).

Дубовик В. На Куп'янському напрямку збільшилася «сіра зона» – Синегубов : На території кількох населених пунктів Куп'янщини йдуть бої / Віта Дубовик // Думка. – 19.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1689766989-na-kup-yanskomu-napryamku-zbilshilasya-sira-zona---sinegubov> (дата звернення: 19.07.2023).

Російські окупаційні війська атакували Харківщину: є загиблі та поранені мирні жителі // Портал МВС. – 19.07.2023. – URL: <https://mvs.gov.ua/news/rosiiski-okupaciini-viiska-atakuvali-xarkivshhinu-je-zagibli-ta-poraneni-mirni-ziteli> (дата звернення: 19.07.2023).

Упродовж минулої доби загарбники з мінометів, артилерії, авіації обстрілювали населені пункти Куп'янського, Чугуївського, Богодухівського, Харківського та Ізюмського районів.

Загарбники атакували гелікоптерами населений пункт на Харківщині : [с. Одноробівка Золочів. громади Богодухів. р-ну] // GX : новинний портал. – 19.07.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/zagarbniki-atakuvali-gelikopterami-naselenij-punkt-na-harkivshhini.html> (дата звернення: 19.07.2023).

У Харківській області набрали найбільшу в Україні «Армію відновлення» // Kharkiv Today. – 19.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-kharkivskiy-oblasti-nabraly-naybilshu-v-ukrayini-armiyu-vidnovlennya> (дата звернення: 19.07.2023).

Дубовик В. ООН розмінуватиме малі фермерські господарства на Харківщині / Віта Дубовик // Думка. – 19.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1689768288-oon-rozminovuvatime-mali-fermerski-gospodarstva-na-harkivshchini> (дата звернення: 19.07.2023).
ООН створила реєстр, куди фермери можуть подати заявку на розмінування своїх земель.

Кречмаровська Н. Хто допоможе з безплатним харчуванням дітей у школах Харківщини / Наталія Кречмаровська // Коментарии.ua : Україна. – 19.07.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/human-rights/19195-hto-dopomozhe-z-bezplatnim-harchuvannyam-ditey-u-shkolah-harkivschini.html> (дата звернення: 19.07.2023).
ООН допоможе у пошуку донорів для фінансування харчування учнів у Харківській області.

Ларін Ю. «Як зруйнувати російський мір»: У Харкові презентують книгу про ментальну хворобу Путіна / Юрій Ларін // Думка. – 19.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1689747964-yak-zruynuvati-russkiy-mir-u-harkovi-prezentuyut-knigu-pro-mentalnu-hvorobu-putina> (дата звернення: 19.07.2023).
Презентація книги доктора історичних наук Вадима Денисенка «Як зруйнувати російський мір» у Харкові відбудеться 21 липня у приміщенні ЄрміловЦентру на майдані Свободи, 4. Автор впевнений, що Володимир Путін – симптом хвороби під назвою «російський мір», а не її збудник, і що російська агресія почалася щонайменше пів тисячоліття тому.

Ларін Ю. IT-вці виїжджають: У Харкові назвали напрямки трудової міграції: [західні райони України] / Юрій Ларін // Думка. – 19.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1689758844-it-vtsi-viyizhdzhayut-u-harkovi-nazvali-napryamki-trudovoyi-migratsiyi> (дата звернення: 19.07.2023).

20.07.2023

Хіневич В. Ігор Терехов провів перемовини з представниками ООН / Віталій Хіневич // Редпост. – 20.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260312-igor-terehov-proviv-peremovini-z-predstavnikami-oon> (дата звернення: 20.07.2023).
Міський голова зустрівся з делегацією ООН у Харкові. Йшлося про допомогу Харкову в розмінуванні, реалізації гуманітарних програм та місій, про підтримку в майбутньому відновленні.

Колоней Д. Депутати Європарламенту побачили наслідки російської агресії у Харкові (фото) / Дмитро Колоней // Редпост. – 20.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260343-deputati-evroparlamentu-pobachili-naslidki-rosiyskoyi-agresiyi-u-harkovi-foto> (дата звернення: 20.07.2023).
Мер Харкова Ігор Терехов зустрівся з делегацією депутатів Європейського парламенту та Верховної Ради України.

Манченко О. Окупанти тричі намагалися захопити Золочівську громаду / Олександр Манченко // Слобід. край. – 20.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/zolociv/okupanti-trici-namagalisa-zahopiti-zolocivsku-gromadu.html> (дата звернення: 20.07.2023).

Янченко В. Відбито атаки ворога на Куп'янському, Бахмутському, Авдіївському та Мар'їнському напрямках, – Генштаб ЗСУ / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 20.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432448> (дата звернення: 20.07.2023).

ЗСУ вдалося локалізувати «Великий наступ» ворога на Лимано-Куп'янському напрямку, – Череватий // Цензор.нет. – 20.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432413> (дата звернення: 20.07.2023).

Макєєва М. Вранці окупанти обстріляли Вовчанськ Харківської області, загинув чоловік / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 20.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432283> (дата звернення: 20.07.2023).

Джума Н. Окупанти завдали масованого удару по Козачій Лопані на Харківщині, загинув чоловік / Наталя Джума // Цензор.нет. – 20.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432327> (дата звернення: 20.07.2023).

Гуньковський Б. Наслідки обстрілу Козачої Лопані на Харківщині: Росіяни з танків завдали близько 20 ударів. Фоторепортаж / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 20.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3432355> (дата звернення: 20.07.2023).

Новосьолова Г. Під обстрілом на Харківщині загинув досвідчений військовий : Віталій Павлов одним з перших став на оборону Харкова від ворога / Ганна Новосьолова // Думка. – 20.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1689850156-pid-obstrilom-na-harkivshchini-zaginuvt-dosvidcheniy-viyskoviy> (дата звернення: 20.07.2023).
Віталій Павлов – випускник Харківського національного юридичного університету імені Ярослава Мудрого, учасник АТО.

Неділько К. Родини Харківщини отримали другу партію допомоги від Фондації Олени Зеленської / Ксенія Неділько // Коментарии.ua : Україна. – 20.07.2023. – URL: Джерело: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/19199-rodini-harkivshchini-otrimali-drugu-partiyu-dopomogi-vid-fundacii> (дата звернення: 20.07.2023).
Допомогу отримують дитячі будинки сімейного типу.

Лобанок Д. Кількість ВПО на Харківщині зросла до 505 тисяч осіб / Даша Лобанок // Гвара медіа. – 20.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/kilkist-vpo-na-harkivshhini-zroslo-do-505-tisyach-osib/> (дата звернення: 20.07.2023).

Ларін Ю. У центрі Харкова – новий мультимедійний меморіал (фоторепортаж) / Юрій Ларін // Думка. – 20.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1689850263-utsentri-harkova---noviy-multimediyniy-memorial-fotoreportazh> (дата звернення: 20.07.2023).
Меморіал буде являти собою Алею слави, присвячену бійцям, загиблим на сучасній війні з росією. Вона знаходитиметься на набережній річки Лопань (вздовж Сергіївського майдану) на відстані приблизно 70 метрів від найвищого в Україні флагиштока з прапором України в бік вулиці Полтавський Шлях.

Дихман А. У Харкові хочуть організувати навчання дітей у метро / Аліна Дихман // Status Quo. – 20.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/20.07.2023/u-xarkovi-xocut-organizuvati-navcannya-ditei-u-metro> (дата звернення: 20.07.2023).

Ларін Ю. Психологічна і юридична допомога ВПО: У Харкові відкрили стаціонарний Центр допомоги врятованим [на безоплатній основі] / Юрій Ларін // Думка. – 20.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1689836920-psiologichna-i-yuridichna-dopomoga-vpo-u-harkovi-vidkrili-statsionarniy-tsentr-dopomogi-vryatovanim> (дата звернення: 20.07.2023).

Від початку року майже 8000 підприємців відкрили власну справу на Харківщині (відео) // My Kharkov.info. – 20.07.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/vid-pochatku-roku-majzhe-8000-pidpriyemtsiv-vidkrili-vlasnu-spravu-na-harkivshhini-video-67769.html> (дата звернення: 20.07.2023).

Из Харьковской области с 24-го февраля выехало 186 предприятий // Новости Харькова : kh-news.net. – 20.07.2023. – URL: <https://kh-news.net/biznes-i-finansi/item/25104-iz->

[kharkovskoj-oblasti-s-24-go-fevralya-vyekhaly-186-predpriyatij.html](https://www.kharkovskoj-oblasti-s-24-go-fevralya-vyekhaly-186-predpriyatij.html) (дата звернення: 20.07.2023).

Іщук О. У Харкові відкриваються зруйновані обстрілами ринки / Олена Іщук // Status Quo. – 20.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/20.07.2023/u-xarkovi-vidkrivayutsya-zruinovani-obstrilami-rinki> (дата звернення: 20.07.2023).

Карпенко К. Пошкоджені обстрілом будинки у Первомайському відбудовуватиме Міжнародна організація міграції / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 20.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/pervomajskij/poskodzeni-obstrilom-budinki-u-pervomajskomu-vidbudovuvatime-miznarodna-organizacia-migracii.html> (дата звернення: 20.07.2023).

Міжнародна організація міграції – частина системи ООН.

Іщук О. Жителі Харківської області, які залишилися без будинків, не хочуть заселятися в модульні містечка: причини / Олена Іщук // Status Quo. – 20.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/20.07.2023/ziteli-xarkivskoyi-oblasti-yaki-zalisilisya-bez-budinkiv-ne-xocut-zaselyatisya-v-modulni-mistecka-pricini> (дата звернення: 20.07.2023).
Головна причина – відсутність комунікацій та умов для проживання.

Коломієць В. На деокупованих частинах Харківщини вже виявили тисячу тіл. Серед загиблих – цивільні, бійці ЗСУ та окупанти / Вікторія Коломієць // Hromadske. – 20.07.2023. – URL: <https://hromadske.ua/posts/na-deokupovanih-chastinah-harkivshini-vzhe-viyavili-tisyachu-til-sered-zagiblih-civilni-bijci-zsu-ta-okupanti> (дата звернення: 20.07.2023).

Левченко Д. На Харківщині задокументовано 19 випадків сексуального насилля, пов'язаного з війною / Дар'я Левченко // Гвара медіа. – 20.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/na-harkivshini-zadokumentovano-19-vipadkiv-seksualnogo-nasillya-pov-yazanogo-z-vijnoyu/> (дата звернення: 20.07.2023).

Дубовик В. Отелло-військовий: Харківська режисерка представить нове бачення класики у Хорватії / Віта Дубовик // Думка. – 20.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/kultura/1689855358-otello-viyskoviy-harkivska-rezhiserka-predstavit-nove-bachennya-klasiki-u-horvatiyi> (дата звернення: 20.07.2023).

Прем'єра драми «Отелло» харківської режисерки Оксани Дмитрієвої відбудеться у хорватському Малому Бріуні 21 липня.

21.07.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв 5 районів Харківщини, загинув чоловік, є поранені, пошкоджено будинки / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 21.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432526> (дата звернення: 21.07.2023).

Мякушко С. Обстріли Золочівщини: окупанти знищили поле пшениці / Савелій Мякушко // Слобід. край. – 21.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/zolociv/obstrili-zolocivsini-okupanti-znisili-pole-psenici.html> (дата звернення: 21.07.2023).

Хіневіч В. Окупанти обстріляли Куп'янський район: поранення дістала жінка / Віталій Хіневіч // Редпост. – 21.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260354-okupanti-obstrilyali-kup-yanskiy-rayon-poranennya-distala-zhinka> (дата звернення: 21.07.2023).

У Харківській області новий воєнком: що про нього відомо // Kharkiv Today. – 21.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-kharkivskiy-oblasti-novyy-voyenkom-shcho-pro-noho-vidomo> (дата звернення: 21.07.2023).

Керівником Харківського обласного центру комплектації призначили полковника Віктора Павлюка.

На Харківщині ходити до лісу небезпечно // AgroTer. – 21.07.2023. – URL: <https://agroter.com.ua/2023/07/21/na-harkivshhyni-hodyty-do-lisu-nebezpechno/#> (дата звернення: 21.07.2023).

22.07.2023

Маючи потужне угруповання, ворог повільно просувається на Лимано-Куп'янському напрямку – Гетьман // Hromadske. – 22.07.2023. – URL: <https://hromadske.radio/news/2023/07/22/maiuchy-potuzhne-uhrupuvannia-voroh-povilno-prosuvaetsia-na-lymano-kup-ianskomu-napriamku-hetman> (дата звернення: 22.07.2023).

Куліш П. Касетні боеприпаси від США вперше застосували на Куп'янському напрямку – The Washington Post / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 22.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/kasetni-boiepripasi-vid-ssha-vpershe-zastosuvali-na-kup-yanskomu-napryamku-the-washington-post/> (дата звернення: 22.07.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв 3 райони Харківщини: по Куп'янщині бив ракетою С-300, у Богодухівському районі горіла пшениця. Фото / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 22.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3432755> (дата звернення: 22.07.2023).

Гаєвська А. Росіяни з авіації обстріляли Ветеринарне на Харківщині / Аліна Гаєвська // Думка. – 22.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690040025-rosiyani-z-aviatsiyi-obstrilyali-veterinarne-na-harkivshchini> (дата звернення: 22.07.2023).

Корж А. Місто Вовчанськ знову потерпає від обстрілів: після артилерійського удару зайнявся житловий будинок (фото) / Антон Корж // Newsroom. – 22.07.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/city/misto-vovchansk-znovu-poterpaye-vid-obstriliv-pislya-artyleryiskogo-udaru-zaynyavsya-zhytlovyy-budynok-foto> (дата звернення: 22.07.2023).

Свиридович Р. Росіяни обстріляли Дворічну на Харківщині – одна людина загинула, одна – зазнала поранення, – прокуратура. Фото / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 22.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432836> (дата звернення: 22.07.2023).

Унаслідок обстрілу Куп'янська загинула жінка.

Вонс Р. Чому жителі Куп'янська не ховаються під час повітряної тривоги: глава військової адміністрації дав відповідь / Ростислав Вонс // Главком. – 22.07.2023. – URL: <https://glavcom.ua/country/society/chomu-zhiteli-kupjanska-ne-khovajutsja-pid-chas-povitrjanoji-trivohi-hlava-vijskovoji-administratsiji-dav-vidpovid-943721.html> (дата звернення: 22.07.2023).

Жителі Куп'янська не ховаються під час повітряної тривоги, адже прильоти випереджають сигнали тривоги.

23.07.2023

Кобзар Н. У росіян немає просування на Куп'янському напрямку / Наталія Кобзар // Status Quo. – 23.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/23.07.2023/u-rosiyan-nemaje-prosuвання-na-kupyanskomu-napryamku> (дата звернення: 23.07.2023).

Дашківська І. Рашисти масовано обстріляли 4 райони Харківщини, є загиблі та поранені / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 23.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432873> (дата звернення: 23.07.2023).

Макєєва М. Окупанти завдали авіаудару по селу Кучерівка Харківської області, одна людина зазнала поранення : [горіло сільхозпідприємство] / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 23.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432912> (дата звернення: 23.07.2023).

У Харкові СБУ шукатиме диверсантів // Kharkiv Today. – 23.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-kharkovi-sbu-shukatyme-dyversantiv> (дата звернення: 23.07.2023).

3 понеділка, 24 липня СБУ разом з Силами оборони України буде проводити у Харкові комплекс контрдиверсійних заходів.

Оновлено інтерактивну карту укриттів Харкова // GX : новинний портал. – 23.07.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/onovleno-interaktivnu-kartu-ukrittiv-harkova.html> (дата звернення: 23.07.2023).

Геопортал Харкова. – 23.07.2023. – URL: <https://smart.citynet.kharkov.ua/opendataportal/> (дата звернення: 23.07.2023).
Інформація про важливі об'єкти міста.

Кобзар Н. У Харкові будуватимуть сонячні електростанції / Наталія Кобзар // Status Quo. – 23.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/23.07.2023/u-xarkovi-buduvatimut-sonyacni> (дата звернення: 23.07.2023).

24.07.2023

Євродепутати вивчають наслідки російської агресії на Харківщині // Цензор.нет. – 24.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/news/3432995/evrodeputaty-vyvchayut-naslidky-rosiyskoyi-agresiyi-na-harkivschyni> (дата звернення: 24.07.2023).

Армія РФ намагається пробитися до Осколу на Харківщині, – Череватий // Kharkiv Today. – 24.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/armiya-rf-namahayetsya-probytysya-do-oskolu-na-kharkivshchyni-cherevatyy> (дата звернення: 24.07.2023).

Російські окупанти зайшли у Сергіївку на Куп'янському напрямку // Реал. – 24.07.2023. – URL: <https://real-vin.com/rosijski-okupanti-zajshli-u-sergiivku-na-kup-janskomu-napriamku> (дата звернення: 24.07.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв 4 райони Харківщини, поранено жінку, пошкоджено житлові будинки / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 24.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3432986> (дата звернення: 24.07.2023).

Обстріляні населені пункти Харківського, Чугуївського, Куп'янського та Ізюмського районів.

Кравченко А. Жодного цілого будинку: росіяни знищили село в Харківській області : [с. Кам'янка поблизу Ізюму] / Андрій Кравченко // Status Quo. – 24.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/24.07.2023/zodnogo-cilogo-budinku-rosiyani-znishhili-selo-v-xarkivskii-oblasti-foto> (дата звернення: 24.07.2023).

У серійне виробництво запустили український дрон-розвідник Sirko : [розроблений фахівцями з Харкова] // Цензор.нет. – 24.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3433255> (дата звернення: 24.07.2023).

Дубовик В. Слідча з Харкова [Марія Яценко] вивезла недоношене немовля з-під обстрілів / Віта Дубовик // Думка. – 24.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690201682-slidcha-z-harkova-vivezla-nedonoshene-nemovlya-z-pid-obstriliv> (дата звернення: 24.07.2023).

Марія Яценко також брала участь в ексгумації тіл з масового поховання в Ізюмі та працювала у 3 звільнених містах області.

Хіневич В. Харківський метрополітен під час війни: журналісти створили документальний фільм про життя підземки (відео) / Віталій Хіневич // Редпост. – 24.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260430-harkivskiy-metropoliten-pid-chas-viyni-zhurnalisti-stvorili-dokumentalniy-film-pro-zhittya-pidzemki-video> (дата звернення: 24.07.2023).

Документальний фільм Анастасії Сохи розповідає про реалії життя у Харківському метрополітені, з якими зіткнулися мешканці Харкова під час ворожих обстрілів міста на початку повномасштабного російського вторгнення.

Дубовик В. Прапор харківської бригади ТрО підняли над Говерлою : [прапор 247-го Окремого батальйону 127 Окремої бригади] / Віта Дубовик // Думка. – 24.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690195796-prapor-harkivskoyi-brigadi-tro-pidnyali-nad-goverloyu> (дата звернення: 24.07.2023).

25.07.2023

Свиридович Р. Ворог безуспішно намагається наступати на Куп'янському та Лиманському напрямках, – Генштаб / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 25.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3433383> (дата звернення: 25.07.2023).

ЗСУ відбили в окупантів територію на Куп'янському напрямку // Реал. – 25.07.2023. – URL: <https://real-vin.com/zsu-vidbili-v-okupantiv-teritoriju-na-kup-janskому-naprjamku> (дата звернення: 25.07.2023).

Минулої доби росіяни завдали п'ятьох авіаударів по Харківщині // Kharkiv Today. – 25.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/mynuloyi-doby-rosiyany-zavdaly-pyatokh-aviaudariv-po-kharkivshchyni> (дата звернення: 25.07.2023).

Потіха А. Росіяни з танків обстріляли село Козача Лопань на Харківщині: пошкоджено ЛЕП та приватні будинки / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 25.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3433345> (дата звернення: 25.07.2023).

Новосьолова Г. Щоденні обстріли Куп'янська: У поліції розповіли, як евакуюють місцеве населення / Ганна Новосьолова // Думка. – 25.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690274026-shchodenni-obstrili-kup-yanska-u-politsiyi-rozpovili-yak-evakuyuyut-mistseve-naseleння> (дата звернення: 25.07.2023).

Ларін Ю. У Харкові – масштабна виставка бойових дронів (фоторепортаж) / Юрій Ларін // Думка. – 25.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690260047-u-harkovi-masshtabna-vistavka-boyovih-droniv-fotoreportazh> (дата звернення: 25.07.2023).

У Харкові пройшла масштабна виставка «Люті Пташки Демо День», де демонструвалися новинки від українських виробників дронів. Харківські виробники БПЛА також взяли участь у виставці.

Будівництво сонячних електростанцій: Харків посилюватиме власну енергонеалежність / Успішний Харків // Думка. – 25.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/blog/1690267529-budivnitstvo-sonyachnih-elektrostantsiy-harkiv-posilyuvatime-vlasnu-energonezalezhnist> (дата звернення: 25.07.2023).

40 дітей з Київщини та Харківщини відпочиватимуть на Закарпатті у рамках міжнародного проекту // Карпат. об'єктив. – 25.07.2023. – URL: <http://life.ko.net.ua/?p=150217> (дата звернення: 25.07.2023).

Новосьолова Г. Осередок «руського миру» в Харкові: Що знайшли в оселі [екснардепа] Мураєва : [низку доказів його прихильності рф] / Ганна Новосьолова // Думка. – 25.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/crime/1690276804-oseredok-ruskogo-miru-v-harkovi-shcho-znayshli-v-oseli-muraeva> (дата звернення: 25.07.2023).

26.07.2023

У ЗСУ не підтвердили втрати трьох населених пунктів на Куп'янському напрямку // Гордон. – 26.07.2023. – URL: <https://gordonua.com/ukr/news/war/u-zsu-ne-pidтверdili-vtratu-troh-naselenih-punktiv-na-kup-janskomu-naprijami-1674759.html> (дата звернення: 26.07.2023).

РФ штурмує три напрямки, ЗСУ лишаються на своїх рубежах і завдають значних втрат, – очільник Куп'янської РВА // Еспресо. – 26.07.2023. – URL: <https://espresso.tv/rf-shturmue-tri-napryamki-zsu-lishayutsya-na-svoikh-rubezhakh-i-zavdayut-znachnikh-vtrat-ochilnik-kupyanskoi-rva> (дата звернення: 26.07.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: удар дронами по Первомайському, обстріли Куп'янська, Вовчанська, Дворічної / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 26.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3433460> (дата звернення: 26.07.2023).

Росіяни обстріляли ліцей та електростанцію на Харківщині : [у с. Івашки Богодухів. р-ну] // Kharkiv Today. – 26.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkov/rosiyany-obstrilyaly-litsey-ta-elektropidstantsiyu-na-kharkivshchyni> (дата звернення: 26.07.2023).

Ларін Ю. Харківський журналіст і письменник Логвиненко видав книгу / Юрій Ларін // Думка. – 26.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1690354684-harkivskiy-zhurnalyst-i-pismennik-logvinenko-vidav-knigu> (дата звернення: 26.07.2023).

У харківському видавництві «Майдан» вийшла книга «Тінь війни» Леоніда Логвиненка. Автор став свідком багатьох подій: першого ракетного удару по Харкову 24 лютого 2022 р., бою строківиків ЗСУ і Нацгвардії в Циркунках, руйнування Харківської ОДА й загибелі оборонців Харкова, затримання ворожих корегувальників вогню та ін.

Дубовик В. У Харкові погасили марку, присвячену СБУ : Марка «Служба безпеки України» завершує серію, присвячену Силам оборони / Віта Дубовик // Думка. – 26.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690371824-u-harkovi-pogasili-marku-prisvyachenu-sbu> (дата звернення: 26.07.2023).

Митець з понівеченої ворогом Салтівки [Станіслав Ляшенко] створив патріотичний мурал (фото, відео) // GX : новинний портал. – 26.07.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/mitec-z-ponivechenoi-vorogom-saltivki-stvoriv-patriotichnij-mural-foto-video.html> (дата звернення: 26.07.2023).

27.07.2023

Дашківська І. Рашисти скинули КАБ-250 на Ківшарівку, пошкоджено будинки, 1 людина загинула, 4 поранені. Фоторепортаж : [Куп'ян. р-н] / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 27.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3433678> (дата звернення: 27.07.2023).

Новосьолова Г. Протягом минулої зими ворог пошкодив 3/4 енергетичних об'єктів Харківщини – Кудрицький / Ганна Новосьолова // Думка. – 27.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690454386-protyagom-minuloyi-zimi-vorog-poshkodiv-3-4-energetichnih-ob-ektiv-harkivshchini-kudritskiy> (дата звернення: 27.07.2023).
Володимир Кудрицький – голова правління НЕК «Укренерго».

Колоней Д. Харків та Азербайджан співпрацюватимуть у соціальній та інфраструктурній сферах : Це обговорили під час зустрічі мер Харкова Ігор Терехов і Посол Азербайджану в Україні Сеймур Мардалієв / Дмитро Колоней // Редпост. – 27.07.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260563-harkiv-ta-azerbaydzhan-spivpratsyuvativmut-u-sotsialniy-ta-infrastrukturniy-sferah> (дата звернення: 27.07.2023).

Дубовик В. На Харківщині забезпечено проїзд усіма мостами, які зруйнувала росія : На Харківщині від початку повномасштабного вторгнення було зруйновано 25 переправ / Віта Дубовик // Думка. – 27.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/renovation/1690453803-na-harkivshchini-zabezpecheno-proyizd-usima-mostami-yaki-zruynuvala-rosiya> (дата звернення: 27.07.2023).

Дубовик В. ЮНІСЕФ взяв «шефство» над громадою на Харківщині : Валківську громаду обрано як пілот для комплексної співпраці з ЮНІСЕФ / Віта Дубовик // Думка. – 27.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1690443786-yunisef-vzyav-shefstvo-nad-gromadoyu-na-harkivshchini> (дата звернення: 27.07.2023).

У Харкові встановили стелу Героїв України // My Kharkov.info. – 27.07.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkovi-vstanovili-stelu-geroyiv-ukrayini-47732.html> (дата звернення: 27.07.2023).

Стелу Героїв України встановили біля флагиштока з державним прапором (у центрі Харкова біля р. Лопань). Конструкція розміром 4х2 м виготовлена з залізобетону за кошти благодійників. Вона символізує незламність Харкова в умовах повномасштабної війни. Усередині вбудований монітор. На ньому незабаром з'явиться інформація про живих та загиблих Героїв України.

Сапери-водолази знешкодили півтонну російську авіабомбу, що лежала на дні Осколу // Interfax-Україна. – 27.07.2023. – URL: <https://interfax.com.ua/news/general/925454.html> (дата звернення: 27.07.2023).

Дубовик В. Харківська СБУ створила унікальну базу доказів військових злочинів РФ / Віта Дубовик // Думка. – 27.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690464673-harkivska-sbu-stvorila-unikalnu-bazu-dokaziv-viyskovih-zlochiniv-rf> (дата звернення: 27.07.2023).

В Управлінні СБУ в Харківській області створили унікальний документ під назвою «Схема війни». Автор цього матеріалу – український журналіст, письменник Андрій Цаплієнко. До сьогодні це був закритий документ. «Схема війни» – потужний проєкт, який дозволяє простежити шлях ледь не кожного воєнного злочинця і встановити ступінь його відповідальності.

У Японії вийде збірка харківської поетеси «Крила метелика» // Укрінформ. – 27.07.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-diaspora/3741043-u-aponii-vijde-zbirka-harkivskoi-poetesi-krila-metelika.html> (дата звернення: 27.07.2023).

Японське видавництво «Shueisha» почало приймати передзамовлення на япономовну збірку хайку харківської поетеси Владислави Симонової під назвою «Крила метелика: хайку з бомбосховища». Перекладач японською – відома поетеса Мадока Маюдзумі.

28.07.2023

Дашківська І. На Бахмутському напрямку Сили оборони просуваються вперед, на Лимано-Куп'янському відбивають численні штурми. Жодної позиції не втрачено, – Сирський / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 28.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3433964> (дата звернення: 28.07.2023).

Росія завдала авіаудару по Харківській області // Kharkiv Today. – 28.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/rosiya-zavdala-aviaudaru-po-kharkivskiy-oblasti> (дата звернення: 28.07.2023).

Під обстрілом росіян перебували Харківський, Богодухівський, Чугуївський, Ізюмський та Куп'янський райони.

Іщук О. РФ двічі за день вдарила по Харківській області авіабомбами : [по с. Новоосинове Куп'янського району] / Олена Іщук // Status Quo. – 28.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/28.07.2023/rf-dvici-za-den-vdarila-po-xarkivskii-oblasti-aviabombami> (дата звернення: 28.07.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв Куп'янщину, 5 людей постраждали. В Ізюмському районі пошкоджено зерновий склад / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 28.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3433908> (дата звернення: 28.07.2023).

Карта зруйнованих пам'яток архітектури Харкова // Харків – місто-герой / автор сайту Андрій Куршацов. – [2023]. – URL: <https://hero.kharkiv.ua/pamyatki-map/> (дата звернення: 28.07.2023).

Зруйнований економічний корпус Каразіна // Харків – місто-герой / автор сайту Андрій Куршацов. – [2023]. – URL: <https://hero.kharkiv.ua/ekonom-korpus-karazina/> (дата звернення: 28.07.2023).

Пам'ять загиблих осіб, які вважалися зниклими безвісти за особливих обставин, вшанували на Харківщині: [в м. Ізюм] // Патріот Донбасу. – 28.07.2023. – URL: <https://donpatriot.news/article/pam-yat-zagiblih-osib-yaki-vvazhalisya-zniklimi-bezvisti-za-osoblivih-obstavin-vshanuvani-na-harkivschini> (дата звернення: 28.07.2023).

Уповноважений з питань осіб, зниклих безвісти за особливих обставин, Олег Котенко спільно з представниками посольств Канади, Швейцарії та Швеції, представниками місцевої влади Харківщини вшанували пам'ять загиблих у місті Ізюм.

У селі на Харківщині виявили масове поховання українських військових : [у с. Кам'янка Ізюмського району] // Укрінформ. – 28.07.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3741518-u-seli-na-harkivsini-viavili-masove-pohovanna-ukrainskih-vijskovih.html> (дата звернення: 28.07.2023).

Вижити за кілька кілометрів від кордону з РФ: деокупований Вовчанськ потерпає від безперервних обстрілів (відео) // Freedom. – 28.07.2023. – URL: <https://uatv.ua/uk/vyzhyty->

[za-kilka-kilometriv-vid-kordonu-z-rf-deokupovanyj-vovchansk-poterpaye-vid-bezperervnyh-obstriliv-video/](#) (дата звернення: 28.07.2023).

Дихман А. Навчання в класах, бомбосховищах, метро: про що Терехов говорив із батьками школярів / Аліна Дихман // Status Quo. – 28.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/28.07.2023/navcannya-v-klasax-bombosxovishhax-metro-pro-shho-terexov-govoriv-iz-batkami-skolyariv> (дата звернення: 28.07.2023).

Маймур І. Оголосили переможців архітектурного конкурсу на відновлення Північної Салтівки в Харкові / Ірина Маймур // БЖ. – 28.07.2023. – URL: <https://bzh.life/ua/gorod/1690539532-ogolosili-peremozhitsiv-arhitekturnogo-konkursu/> (дата звернення: 28.07.2023).

Кравченко А. Харківський виш [аерокосмічний університет «ХАІ»] за війну переніс понад 160 ударів і зараз відбудовує корпуси (фото, відео) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 28.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/28.07.2023/xarkivskii-vis-za-viinu-perenis-ponad-160-udariv-i-zaraz-vidbudovuje-korpusi-foto-video> (дата звернення: 28.07.2023).

Ларін Ю. Національний меморіальний комплекс Сковороди, який під Харковом знищили росіяни, законсервують до зими – ОВА : У Харківській області до відновлення музею Григорія Сковороди планують залучити кошти іноземних донорів / Юрій Ларін // Думка. – 28.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1690548414-natsionalniy-memorialniy-kompleks-skovorodi-yakiy-pid-harkovom-znishchili-rosiyani-zakonservuyut-do-zimi-ova> (дата звернення: 28.07.2023).

Замість скверу – пікапи для ЗСУ: громада на Харківщині скасувала тендер // Kharkiv Today. – 28.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/zamist-skveru-pikapy-dlya-zsu-hromada-na-kharkivshchyni-skasuvala-tender> (дата звернення: 28.07.2023).

У Дергачах вирішили пізніше збудувати меморіальний сквер, а зараз понад 22 мільйони гривень витратять на допомогу Збройним силам України.

Ткаченко В. «Чим вимірюється наша свобода»: в Ізюмі з'явилися графіті харківського художника Гамлета Зінківського. Фото / Владислава Ткаченко // Слобід. край. – 28.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/izum/cim-vimiruetsa-nasa-svoboda-v-izumi-zavilisa-grafiti-harkivskogo-hudoznika-gamleta-zinkivskogo-foto.html> (дата звернення: 28.07.2023).

Урожай у Харківській області цього року кращий за минулорічний // UkrAgroConsult. – 28.08.2023. – URL: <https://ukragroconsult.com/news/urozhaj-u-harkivskij-oblasti-czogo-roku-krashhyj-za-mynulorichnyj/> (дата звернення: 28.07.2023).

29.07.2023

Свиридович Р. На Куп'янському напрямку росіяни змушені використовувати все, що «у них є під рукою», – Череватий / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 29.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434224> (дата звернення: 29.07.2023).

Гуньковський Б. Рашисти минулої доби обстріляли 5 районів Харківщини, били з артилерії та мінометів, застосовували авіацію / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 29.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434128> (дата звернення: 29.07.2023).

Тиша – не означає спокій: як тримають рубежі прикордонники Харківщини // Армія : inform. – 29.07.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/07/29/tysha-ne-oznachaye-spokij-yak-trymayut-rubezhi-prykordonnyky-harkivshhyny/> (дата звернення: 29.07.2023).

Іщук О. Із прикордонної громади Харківської області евакуювали всіх дітей : [з Вовчанська, який постійно обстрілює агресор] / Олена Іщук // Status Quo. – 29.07.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/29.07.2023/iz-prikordonnoyi-gromadi-xarkivskoyi-oblasti-evakuyovali-vsix-ditei> (дата звернення: 29.07.2023).

Що відновлюватимуть на Харківщині за кошти Фонду ліквідації наслідків збройної агресії Росії // Kharkiv Today. – 29.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/shcho-vidnovlyuvatymut-na-kharkivshchyni-za-koshty-fondu-likvidatsiyi-naslidkiv-zbroynoyi> (дата звернення: 29.07.2023).

У Харківській області через війну зруйновано понад 30 000 об'єктів. Регіону виділили 540 мільйонів гривень.

У Харківській області триває відновлення освітніх і медичних закладів (відео) // My Kharkov.info. – 29.07.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkivskij-oblasti-trivaye-vidnovlennya-osvitnih-i-medichnih-zakladiv-video-73513.html> (дата звернення: 29.07.2023).

Поліщук В. Будинок «Слово». Як росіяни нищать українську культуру у Харкові / Валентина Поліщук // LIGA.net. – 29.07.2023. – URL: <https://life.liga.net/istoriyi/article/dom-slovo-kak-rossiyane-unichtojayut-ukrainskuyu-kulturu-v-harkove> (дата звернення: 29.07.2023).

Горбунов Д. Кожен п'ятий харків'янин, відібраний у липні для служби за контрактом, стане воїном-десантником / Дмитро Горбунов // Армія : inform. – 29.07.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/07/29/kozhen-pyatyj-harkivyanyn-vidibranyj-u-lypni-dlya-sluzhby-za-kontraktom-stane-voyinom-desantnykom/> (дата звернення: 29.07.2023).

Лобанок Д. Діти з Ізюма поїхали на відпочинок до Латвії / Даша Лобанок // Гвара медіа. – 29.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/diti-z-izyuma-poihali-na-vidpochinok-do-latvii/> (дата звернення: 29.07.2023).

Карпенко К. У Харкові на найбільш завантажені маршрути виїдуть німецькі автобуси / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 29.07.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/u-harkovi-na-najbils-zavantazeni-marsruti-viidut-nimecki-avtobusi.html> (дата звернення: 29.07.2023).

Місто-побратим Нюрнберг передало Харкову дев'ять автобусів «MAN».

Лобанок Д. До харківського екопарку повернули зебр / Даша Лобанок // Гвара медіа. – 29.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/do-harkivskogo-ekoparku-povernuli-zebr/> (дата звернення: 29.07.2023).

Гаєвська А. У Харкові запрацювали супермаркети, по яких били росіяни / Аліна Гаєвська // Думка. – 29.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/renovation/1690622811-u-harkovi-zapratsyuvali-supermarketi-po-yakih-bili-rosiyani> (дата звернення: 29.07.2023).

30.07.2023

Макєєва М. Окупанти минулої доби обстріляли 4 райони Харківщини, без постраждалих / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 30.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434234> (дата звернення: 30.07.2023).

Росіяни з артилерії обстріляли Куп'янськ (фото) // Харків : Times. – 30.07.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/07/30/rosiyani-z-artileriyi-obstrilyali-kup-yansk-foto/> (дата звернення: 30.07.2023).

Гаєвська А. На відпочинок до Польщі відправили 27 дітей з Харківщини : [з Куп'янської громади] / Аліна Гаєвська // Думка. – 30.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1690699215-na-vidpochinok-do-polshchi-vidpravili-27-ditey-z-harkivshchini> (дата звернення: 30.07.2023).

31.07.2023

Дашківська І. Сили оборони стримують противника на Куп'янсько-Лиманському напрямку. За тиждень звільнено 2 кв. км біля Бахмуту та 12,6 кв. км на Півдні, – Міноборони / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 31.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434342> (дата звернення: 31.07.2023).

Президент подякував харківським військовим [92-ї окремої механізованої бригади імені кошового отамана Івана Сірка] // Kharkiv Today. – 31.07.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/prezydent-podyakuvav-kharkivskym-viyskovym> (дата звернення: 31.07.2023).

Дашківська І. Доба на Харківщині: ракетні удари по Харкову та Великому Бурлуку, обстріли 3 районів, є загибла і поранені / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 31.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434338> (дата звернення: 31.07.2023).

Куліш П. Російські військові двічі атакували Харків ракетами С-300 – фото / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 31.07.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/rosijski-vijskovi-divichi-atakuvali-harkiv-raketami-s-300-foto/> (дата звернення: 31.07.2023).

Гуньковський Б. Рашисти обстріляли Дружелюбівку та Шийківку на Харківщині, пошкоджено приватний будинок / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 31.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434400> (дата звернення: 31.07.2023).

Макєєва М. Росіяни вдарили ракетою С-300 по селищу Шевченкове Харківської області / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 31.07.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434389> (дата звернення: 31.07.2023).

Дубовик В. Фонд Зеленської виділить 600 тис. доларів на відновлення лікарні в Ізюмі / Віта Дубовик // Думка. – 31.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690790682-fond-zelenskoyi-vidilit-600-tis-dolariv-na-vidnovlennya-likarni-v-izyumi> (дата звернення: 31.07.2023).

Новосьолова Г. Активісти вимагають від Терехова демонтувати пам'ятник російському вченому на Салтівці : [пам'ятник Ломоносову] / Ганна Новосьолова // Думка. – 31.07.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1690794168-aktivisti-vimagayut-vid-terehova-demontuvati-pam-yatnik-rosiyskomu-vchenomu-na-saltivtsi> (дата звернення: 31.07.2023).

1.08.2023

Цьомик Г. Втрати Харківщини у липні. Згадуємо загиблих захисників поіменно / Ганна Цьомик // Суспільне : Новини. – 1.08.2023. – URL: <https://suspilne.media/519743-vtrati-harkivsini-u-lipni-zgaduemo-zagiblih-zahisnikiv-poimenno/> (дата звернення: 1.08.2023).

Дашківська І. Доба на Харківщині: удари «Шахедами» по Харкову та обстріли 5 районів. Фоторепортаж / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 1.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3434598> (дата звернення: 1.08.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв село на Харківщині, 1 людина загинула, 1 – поранена : [с. Першотравневе Ізюм. р-ну] / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 1.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434673> (дата звернення: 1.08.2023).

Дихман А. На Харків уночі запустили до 10 дронів – Терехов / Аліна Дихман // Status Quo. – 1.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/01.08.2023/na-xarkiv-unoci-zapustili-do-10-droniv-terexov> (дата звернення: 1.08.2023).

Росіяни запустили близько 10 «шахедів» по Харкову, але завдяки українським ППО долетіли до міста тільки три.

«У такій кількості – це вперше»: влада каже, що вслід за ракетами РФ почала атакувати Харків «шахедами» // Радіо Свобода. – 1.08.2023. – URL: <https://www.radiosvoboda.org/a/news-kharkiv-udar-shakhedy/32529073.html> (дата звернення: 1.08.2023).

Наразі це була масована атака в один момент «шахедами». До цього були переважно ракети системи С-300.

Макєєва М. Вночі шахеди атакували Харків: поцілили в училище та спортивний об'єкт. Фото : [Салтів. та Шевченк. р-ни] / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 1.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434581> (дата звернення: 1.08.2023).

Янченко В. Внаслідок атаки дрона-камікадзе у Харкові пожежа в одному з гуртожитків / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 1.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434578>

Харківське училище після російської атаки дронів: фоторепортаж // Mediaport. – 1.08.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/kharkivske-uchylshche-pislya-rosiyskoyi-ataky-droniv-fotoreportazh> (дата звернення: 1.08.2023).

На місці російського удару дронами, один з яких зруйнував училище сфери послуг у Салтівському районі.

У ЗСУ пояснили, чому складно збивати дрони на Харківщині: [місце пуску в РФ знаходиться дуже близько до місць прильоту] // Слово і діло. – 1.08.2023. – URL: <https://www.slovoidilo.ua/2023/08/01/novyna/suspilstvo/zsu-poyasnyly-chomu-skladno-zbyvaty-drony-xarkivshhyni> (дата звернення: 1.08.2023).

Через обстріли у Харківській області зайнялося поле : Окупанти обстрілювали Великобурлуцьку громаду // Kharkiv Today. – 1.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/cherez-obstrily-u-kharkivskiy-oblasti-zaynyalosya-pole> (дата звернення: 1.08.2023).

Садова О. Ізюм відроджується: кадри з міста, яке після російського терору вчиться жити заново / Олександра Садова // 24 канал. – 1.08.2023. – URL: https://24tv.ua/situatsiya-izyumi-yak-zaraz-zhive-izyum-harkivskoyi-oblasti_n2362951 (дата звернення: 1.08.2023).

2.08.2023

Макєєва М. Доба на Харківщині: ракетний удар по Ізюмському району, обстріли Куп'янського та Богодухівського районів / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 2.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3434853> (дата звернення: 2.08.2023).

Климковецький М. На Харківщині від російських ракет загинула 91-річна довгожителька / Маркіян Климковецький // Hromadske. – 2.08.2023. – URL: <https://hromadske.ua/posts/na-harkivshini-vid-rosijskih-raket-zaginula-91-richna-dovgozhitelka> (дата звернення: 2.08.2023).
Жінка загинула внаслідок російського ракетного удару по селу Першотравневе Ізюмського району.

На війні загинув очільник «Сили людей» Харківщини [Валерій Поколодний] // Kharkiv Today. – 2.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-viyni-zahynuv-ochilnyk-syly-lyudey-kharkivshchyny> (дата звернення: 2.08.2023).
Валерій Поколодний – доктор економічних наук, доцент кафедри фінансів Української державної академії залізничного транспорту. Загинув під Бахмутом.

Ларін Ю. У Харкові створили вітчизняну машину для гуманітарного розмінування / Юрій Ларін // Думка. – 2.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1690950181-u-harkovi-stvorili-vitchiznyanu-mashinu-dlya-gumanitarnogo-rozminuvannya> (дата звернення: 2.08.2023).

Оксенюк К. Олег Синегубов: На Харківщині реалізуємо проекти відновлення на понад півмільярда гривень / Костянтин Оксенюк // Слобід. край. – 2.08.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/vlada/oleg-sinegubov-na-harkivsini-realizuemo-proekti-vidnovlenna-na-ponad-pivmilyarda-griven.html> (дата звернення: 2.08.2023).

Лобанок Д. Кількість ВПО на Харківщині зросла до 508 тисяч осіб / Даша Лобанок // Гвара медіа. – 2.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/kilkist-vpo-na-harkivshini-zroslo-do-508-tisyach-osib/> (дата звернення: 2.08.2023).

Харківські волонтери виготовляють маскувальні сітки за унікальною технологією // Армія: inform. – 2.08.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/08/02/harkivski-volontery-vygotovlyayut-maskuvalni-sitky-za-unikalnoyu-tehnologiyeyu/> (дата звернення: 2.08.2023).

Харьковская епархия ПЦУ передала военным 14 автомобилей // Информ. навигатор. – 2.08.2023. – URL: <https://infonavigator.com.ua/novosti/harkovskaya-eparhiya-pcu-peredala-voennym-14-avtomobilej/> (дата звернення: 2.08.2023).

Дихман А. У Харкові з'явиться тренінговий центр НАТО / Аліна Дихман // Status Quo. – 2.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/02.08.2023/u-xarkovi-zyavitsya-treningovii-centr-nato> (дата звернення: 2.08.2023).

У Харкові при Військово-юридичному інституті в Національному юридичному університеті ім. Ярослава Мудрого відкрився «Центр правового забезпечення євроатлантичної інтеграції».

ЮНЕСКО назвала постраждалі від війни об'єкти у Харкові та області: перелік // Kharkiv Today. – 2.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kultura/yunesko-nazvala-postrazhdali-vid-viyny-obyekty-u-kharkovi-ta-oblasti-perelik> (дата звернення: 2.08.2023).

Бібліотекам у Харківській області передали книжки з резерву МОН // Kharkiv Today. – 2.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/bibliotekam-u-kharkivskiy-oblasti-peredaly-knyzhky-z-rezervu-mon> (дата звернення: 2.08.2023).

Корж А. Школи на Харківщині не відновлять офлайн-навчання навіть із захисними укриттями / Антон Корж // Newsroom. – 2.08.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/city/shkoly-na-harkivshchyni-ne-vidnovlyat-oflayn-navchannya-navit-iz-zahysnymy-ukryttyamy> (дата звернення: 2.08.2023).

Харківські діти провели канікули у горах [Чорногорії] // Редпост. – 2.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260761-harkivski-diti-proveli-kanikuli-u-gorah> (дата звернення: 2.08.2023).

У Харкові затримали групу агентів РФ, вони коригували удари окупантів по місту // NV : Україна. – 2.08.2023. – URL: <https://nv.ua/ukr/ukraine/events/agenti-rf-navodili-raketi-na-harkiv-shcho-vidomo-novini-harkova-50343382.html> (дата звернення: 2.08.2023).

3.08.2023

Кравченко А. Росіяни кілька разів за день ішли на штурм у Харківській області : [поблизу Синьківки на Харківщині, а також Новоселівського та Білогорівки в Луганській області] / Андрій Кравченко // Status Quo. – 3.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/03.08.2023/rosiyani-kilka-raziv-za-den-isli-na-sturm-u-xarkivskii-oblasti> (дата звернення: 3.08.2023).

Нацгвардійці на Куп'янському напрямку утримують займані рубежі, а на Сумщині обороняють від ворожих ДРГ – МВС // UNN : укр. най. новини. – 3.08.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2039944-natsgvardiytsi-na-kupyanskomu-napryamku-utrimuyut-zaymani-rubezhi-a-na-sumschini-oboronyayut-vid-vorozhikh-drg-mvs> (дата звернення: 3.08.2023).

Макєєва М. Російські окупанти минулої доби обстріляли 4 райони Харківської області / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 3.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3435082> (дата звернення: 3.08.2023).

Обстріляні населені пункти Богодухівського, Харківського, Чугуївського та Куп'янського районів.

Дихман А. РФ вдарила з танків по Козачій Лопані / Аліна Дихман // Status Quo. – 3.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/03.08.2023/rf-vdarila-z-tankiv-po-kozacii-lopani> (дата звернення: 3.08.2023).

Парфенова Р. Лісова пожежа сталася на Харківщині внаслідок російських обстрілів : [поблизу с. Подоли Куп'ян. р-ну] / Рита Парфенова // Редпост. – 3.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260775-lisova-pozhezha-stalasya-na-harkivschini-vnaslidok-rosiyskih-obstriliv> (дата звернення: 3.08.2023).

Колоней Д. Словацьке місто-побратим [Кошиць] допомогло дітям Харкова / Дмитро Колоней // Редпост. – 3.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260796-slovatske-misto-pobratim-dopomoglo-dityam-harkova> (дата звернення: 3.08.2023).

Місто Кошиць братиме участь у відбудові Харкова.

Алохінссон А. Харківський театр записав аудіоверсію збірки поезій «Поміж сирен» / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 3.08.2023. – URL: <https://lyuk.media/news/between-the-air-raid-sirens/> (дата звернення: 3.08.2023).

Актори музичного театру «057» читали вірші з поетичної збірки «Поміж сирен», випущеної цьогоріч харківським видавництвом Vivat. Збірка містить вірші українських поетів та поетес, написаних під час широкомасштабної війни.

4.08.2023

Дашківська І. Ідуть важкі бої на Куп'янському, Лиманському та Сватівському напрямках. На північному фланзі Бахмуту відбиваємо атаки ворога, – Міноборони / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 4.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3435421> (дата звернення: 4.08.2023).

Найбільше зараз сил росіяни сконцентрували на Куп'янському напрямку, – Міноборони // Цензор.нет. – 4.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3435531> (дата звернення: 4.08.2023).

Які населені пункти опинилися під ворожим вогнем на Харківщині: інформація на ранок 4 серпня // GX : новинний портал. – 4.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/yaki-naseleni-punkti-opinilisya-pid-vorozhim-vognem-na-harkivshhini-informaciya-na-ranok-4-serpnya.html> (дата звернення: 4.08.2023).

Кравченко А. РФ скинула на Харківську область авіабомбу й обстріляла з танків / Андрій Кравченко // Status Quo. – 4.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/04.08.2023/rf-skinula-na-xarkivsku-oblast-aviabombu-i-obstrilyala-z-tankiv> (дата звернення: 4.08.2023).

Рашисти масовано обстріляли центр громади в Харківській області: кадри з місця : [с. Петропавлівка Куп'ян. р-ну] // GX : новинний портал. – 4.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/rashisti-masovano-obstrilyali-centr-gromadi-v-harkivskij-oblasti-kadri-z-miscya.html> (дата звернення: 4.08.2023).

Дашківська І. Рашисти обстріляли 5 районів Харківщини, пошкоджено будинки, здійнялися пожежі / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 4.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3435327> (дата звернення: 4.08.2023).

Обстріляні населені пункти Богодухівського, Харківського, Чугуївського, Ізюмського та Куп'янського районів.

Через ворожі обстріли у Харківській області сталося кілька пожеж // Kharkiv Today. – 4.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/cherez-vorozhi-obstrily-u-kharkivskiy-oblasti-stalosya-kilka-pozhezh> (дата звернення: 4.08.2023).

Окупанти атакували інфраструктурний об'єкт у Харківській області : [в Зміїв. громаді Чугуїв. р-ну] // Вголос. – 4.08.2023. – URL: https://vgolos.ua/news/okupanti-atakuvali-infrastrukturniy-ob-iekt-u-harkivskiy-oblasti_1438746.html (дата звернення: 4.08.2023).

Хіневіч В. Ігор Терехов зустрівся з віце-мером Варшави та керівником варшавського метрополітену: про що домовилися / Віталій Хіневіч // Редпост. – 4.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260843-igor-terehov-zustrivsysya-z-vitse-merom-varshavi-ta-kerivnikom-varshavskogo-metropolitenu-pro-scho-domovilisya> (дата звернення: 4.08.2023).

Куліш П. У Харкові житиме 2,5 мільйони людей – Терехов / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 4.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkovi-zhitime-2-5-miljoni-lyudej-terehov/> (дата звернення: 4.08.2023).

Відновити Харків можна за 2–3 роки // СтройОбзор. – 4.08.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/vidnoviti-kharkiv-mozhna-za-2-3-roki> (дата звернення: 4.08.2023).

Кравченко А. Циркуни розміновано на 100% / Андрій Кравченко // Status Quo. – 4.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/04.08.2023/cirkuni-rozminovano-na-100>

Куліш П. Майже 133 мільйони гривень виділили на програму «Відновлення на Харківщині» / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 4.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/majzhe-133-miljoni-griven-vidilili-na-programu-ievidnovlennya-na-harkivshhini/> (дата звернення: 4.08.2023).

Неділько К. В Екопарку Харкова запрацював Центр реабілітації кажанів (ВІДЕО) / Ксенія Неділько // Коментарии.ua : Харків. – 4.08.2023. – URL: https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/19622-v-ekoparku-harkova-zapracyuvav-centr-reabilitacii-kazhaniv-video.html?utm_source=ukrnet&utm_medium=ukrnet2 (дата звернення: 4.08.2023).

Голосний В. У Харкові художниця [Карина Жернова] прикрашає розбиті вікна картинами в авторському стилі (фото) / Василь Голосний // Редпост. – 4.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1260828-u-harkovi-hudozhnitsya-prikrashae-rozbiti-vikna-kartinami-v-avtorskomu-stili-foto> (дата звернення: 4.08.2023).

5.08.2023

ЗСУ відкинули окупантів на Куп'янському напрямку // Реал. – 5.08.2023. – URL: <https://real-vin.com/zsu-vidkinuli-okupantiv-na-kup-janskomu-naprjamku> (дата звернення: 5.08.2023).

Свиридович Р. Росіяни вдарили керованою авіабомбою по центру переливання крові у Куп'янську, є загиблі, – Зеленський. Фото / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 5.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3435644> (дата звернення: 5.08.2023).

Джума Н. Унаслідок ворожого обстрілу Харківщини пошкоджено будівлю фермерського господарства та приватні будинки. Фото / Наталя Джума // Цензор.нет. – 5.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3435567> (дата звернення: 5.08.2023).

Стрельцова В. В Ізюмі рятувальники намагаються знайти тіла загиблих від авіабомби ще торік у березні / Вікторія Стрельцова // ТСН. – 5.08.2023. – URL: <https://tsn.ua/exclusive/v-izyumi-ryatuvalniki-namagayutsya-znayti-tila-zagiblih-vid-aviabombi-sche-torik-u-berezni-2384497.html> (дата звернення: 5.08.2023).

Гаєвська А. Випускник Харківського університету Повітряних сил [Станіслав Малишев] загинув на війні / Аліна Гаєвська // Думка. – 5.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1691235635-vipuschnik-harkivskogo-universitetu-povitryanih-sil-zaginuva-na-viyni> (дата звернення: 5.08.2023).

На Харківщині не підлягають відновленню до 30% зруйнованих через війну приватних будинків // Харків : Times. – 5.08.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/08/05/na-harkivshhini-ne-pidlyagayut-vidnovlennyu-do-30-zrujnovanih-cherez-vijnu-privatnih-budinkiv/> (дата звернення: 5.08.2023).

Гаєвська А. Міністр освіти Лісовий розповів про укриття в школах Харківщини : Харківська область отримала 224,7 млн грн державної субвенції на облаштування укриттів у закладах освіти / Аліна Гаєвська // Думка. – 5.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/osvita/1691232209-ministr-osviti-lisoviy-rozpoviv-pro-ukrittya-v-shkolah-harkivshchiny> (дата звернення: 5.08.2023).

Гаєвська А. На Харківщині порахували «ліцензованих» волонтерів / Аліна Гаєвська // Думка. – 5.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1691243870-na-harkivshchini-porahuvali-litsenzovanih-volonteriv> (дата звернення: 5.08.2023).

У Харківській області в Єдиному реєстрі волонтерів зареєстровані 590 громадян.

Кравченко А. У Харкові встановили національний рекорд до Дня радості (фото) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 5.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/05.08.2023/u-xarkovi-vstanovili-nacionalnii-rekord-do-dnya-radosti-foto> (дата звернення: 5.08.2023).

1 серпня 512 дітей з усіх областей від 6 до 9 років одночасно отримали дзвінок-привітання від анімованого персонажа Морквини через додаток «Ізі Бізі». Протягом 20 хвилин діти малювали, гралися та виконували інтерактивні завдання разом із новим другом. Цей рекорд офіційно зафіксували представники Національного реєстру рекордів України. У встановленні рекорду взяли участь харківські психологи, педагоги та IT-фахівці, а також міжнародні волонтерські організації, всеукраїнські благодійні фонди, студенти 40 університетів України, підприємці.

6.08.2023

Окупанти продовжують наступ на одному з харківських напрямків: де зафіксовано атаки : [поблизу с. Вільшана та Синьківка Куп'ян. р-ну] // GX : новинний портал. – 6.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/okupanti-prodovzhuyut-nastup-na-odnomu-z-harkivskih-napryamkiv-de-zafiksovano-ataki-06082023.html> (дата звернення: 6.08.2023).

Свиридович Р. ЗСУ стійко тримають оборону на Куп'янському, Бахмутському та Авдіївському напрямках, – Генштаб / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 6.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3435740> (дата звернення: 6.08.2023).

Корж А. Холодногірський район Харкова зазнав ракетного обстрілу з боку ворожих сил / Антон Корж // Newsroom. – 6.08.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/city/holodnogirskyy-rayon-harkova-zaznav-raketnogo-obstrilu-z-boku-vorozhyh-syl> (дата звернення: 6.08.2023).

Гаєвська А. На Харківщині від російського обстрілу загинула працівниця райадміністрації [Валентина Шевченко : у с. Подоли Куп'ян. громади] / Аліна Гаєвська // Думка. – 6.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1691327631-na-harkivshchini-vid-rosiyskogo-obstrilu-zaginula-pratsivnitsya-rayadministratsiyi> (дата звернення: 6.08.2023).

Азаров Д. Журналістка «The New York Times» відвідала Харківську область : Днями до Ізюма завітала міжнар. кор. із «The New York Times» Валері Гопкінс / Денис Азаров // Status Quo. – 6.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/06.08.2023/zurnalistka-the-new-york-times-vidvidala-xarkivsku-oblast> (дата звернення: 6.08.2023).

7.08.2023

Дашківська І. Увесь тиждень Схід був епіцентром бойових дій. Найгарячіше – на Куп'янському напрямку, – Міноборони / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 7.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3435786> (дата звернення: 7.08.2023).

ЗСУ відбили атаки ворога біля двох селищ на сході Харківщини : [в р-нах Синьківки та північніше Іванівки] // Редпост. – 7.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260926-zsu-vidbili-ataki-voroga-bilya-dvoh-selisch-na-shodi-harkivschini> (дата звернення: 7.08.2023).

Обстріли Харківщини: жертви та руйнування в населених пунктах // Армія FM. – 7.08.2023. – URL: <https://www.armyfm.com.ua/ua/obstrili-harkivshhini-zhertvi-ta-rujnuvannya-v-naselenih-punktah/> (дата звернення: 7.08.2023).

Дубовик В. На Куп'янщині внаслідок авіаудару по центру переливання крові загинув хірург : У Куп'янській ОТГ Харківської області загинув медик Владислав Титаренко / Віта Дубовик // Думка. – 7.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1691400778-na-kup-yanshchini-vnaslidok-aviaudaru-po-tsentru-perelivannya-krovi-zaginu-hirurg> (дата звернення: 7.08.2023).

Дашківська І. Ворог ударив по селу на Куп'янщині: двоє загиблих, троє поранених : [у с. Кучерівка Куп'ян. р-ну] / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 7.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3435817> (дата звернення: 7.08.2023).

Дубовик В. У Лозівській громаді попрощаються зі стрільцем ТрО [27-річним Владиславом Шрамком, випускником Укр. держ. акад. залізничного транспорту] / Віта Дубовик // Думка. – 7.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1691402638-u-lozivskiy-gromadi-poproshchayutsya-zi-striltsem-tro> (дата звернення: 7.08.2023).

На війні загинули двоє захисників із Харківської області // Kharkiv Today. – 7.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-viyni-zahynuly-dvoye-zakhysnykiv-iz-kharkivskoyi-oblasti-5> (дата звернення: 7.08.2023).

Сергію Мурашкіну виповнився 21 рік, Станіславу Малишеву – 24 роки. Станіслав Малишев був випускником Харківського національного університету Повітряних сил України ім. Кожедуба.

Стало відомо, куди ворог вчора поцілив ракетою у Харкові : [пошкоджено будівлю цивільного підприємства в Холодногірському районі] // GX: новинний портал. – 7.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/stalo-vidomo-kudi-vorog-vchora-pociliv-raketoyu-u-harkovi-07082023.html> (дата звернення: 7.08.2023).

Справа про дрон «Йди за мною». У харківській поліції розповіли про нові подробиці // GX: новинний портал. – 7.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/sprava-pro-dron-jdi-za-mnoyu-u-harkivskij-policii-rozpovili-pro-novi-podrobici.html> (дата звернення: 7.08.2023).

Врятувати життя пари з розстріляного окупантами автомобіля в Ізюмському районі змогли українські військові – за допомогою дрону вони вказали безпечний маршрут.

Гришко Г. У Хотімлі [Старосалтівської громади Харківської області] працюватимуть лікарі мобільної клініки Британської гуманітарної місії / Галина Гришко // Слобід. край. – 7.08.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/starij-saltiv/u-hotimli-pracuvatimut-likari-mobilnoi-klinici-britanskoi-gumanitarnoi-misii.html> (дата звернення: 7.08.2023).

Кравченко А. Укриття в харківських школах обговорять у Європарламенті : [депутатка Європарламенту Віола фон Крамон внесе це питання на обговорення після повернення з Харкова] / Андрій Кравченко // Status Quo. – 7.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/07.08.2023/ukrittja-v-xarkivskix-skolax-obgovoryat-u-jevroparlamenti> (дата звернення: 7.08.2023).

Гришко Г. У Харкові затримали залізничника, який передавав рф маршрути ешелонів із технікою ЗСУ / Галина Гришко // Слобід. край. – 7.08.2023. – URL:

<https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/u-harkovi-zatrimali-zaliznicnika-akij-peredavav-rf-marsruti-eseloniv-iz-tehnikou-zsu.html> (дата звернення: 7.08.2023).

8.08.2023

Найгарячіше зараз на Куп'янському напрямку, – Міноборони // Цензор.нет. – 8.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3436186> (дата звернення: 8.08.2023).

Сирський разом із командирами працює в районі бойових дій на Куп'янському напрямку // Укрінформ. – 8.08.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-ato/3745977-sirskij-razom-iz-komandirami-pracue-v-raioni-bojovih-dij-na-kupanskomu-napramku.html> (дата звернення: 8.08.2023).

На Куп'янському напрямку знищено командний пункт окупантів // Останні новини України за день. – 8.08.2023. – URL: <https://10minut.info/2023/08/na-kupyanskomu-napryamku-znishheno-komandnij-punkt-okupantiv/> (дата звернення: 8.08.2023).

На Харківщині російські обстріли пошкодили ферму та спричинили лісову пожежу // Харків: Times. – 8.08.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/08/08/na-harkivshhini-rosijski-obstrili-poshkodili-fermu-ta-sprichinili-lisovu-pozhezh/> (дата звернення: 8.08.2023).

7 серпня російські загарбники з артилерії, мінометів та іншого озброєння обстрілювали населені пункти Богодухівського, Харківського, Чугуївського та Куп'янського районів Харківщини. Внаслідок обстрілу міста Куп'янськ пошкоджено житлові будинки, сталися пожежі.

Гуньковський Б. Рашисти вдарили по Козачій Лопані на Харківщині: Постраждали 2 особи, є влучання у приватні будинки : [Харків. р-н Харків. обл.] / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 8.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3436048> (дата звернення: 8.08.2023).

Двоє загиблих та дев'ятеро поранених: прокурори зафіксували наслідки російських ударів по селу Кругляківка : [Куп'ян. р-н] // My Kharkov.info. – 8.08.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/dvoye-zagiblih-ta-dev-yatero-poranenih-prokurori-zafiksuvali-naslidki-rosijskih-udariv-po-selu-kruglyakivka-55536.html> (дата звернення: 8.08.2023).

Гуньковський Б. Рашисти вдарили по Куп'янську, поранено 14-річного хлопця / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 8.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3436137> (дата звернення: 8.08.2023).

Ларін О. Харківський науковець і художник загинув у боях із окупантами : У Харкові Олександр Невгасимов працював інженером кафедри експериментальної фізики фізичного факультету ХНУ імені Каразіна / Юрій Ларін // Думка. – 8.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1691489871-harkivskiy-naukovets-i-hudozhnik-zaginuv-u-boyah-iz-okupantami> (дата звернення: 8.08.2023).

Колоней Д. Мешканці канадського міста Калгарі готові допомагати у відновленні Харкова: Мер Харкова Ігор Терехов отримав листа від мера канадського міста Джоті Гондек / Дмитро Колоней // Редпост. – 8.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1260956-meshkantsi-kanadskogo-mista-kalgari-gotovi-dopomagati-u-vidnovlenni-harkova> (дата звернення: 8.08.2023).

Алохінссон А. Міністр освіти [Оксен Лісовий] перевіряв укриття у школах та вишах Харкова / Антон Алохінссон // ЛЮК. – 8.08.2023. – URL: <https://lyuk.media/news/kharkiv-back-to-school-3/> (дата звернення: 8.08.2023).

Понад 160 ударів ворога по університету: порахували збитки ХАІ // Kharkiv Today. – 8.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/ponad-160-udariv-voroha-po-universytetu-porakhuvaly-zbytky-khai> (дата звернення: 8.08.2023).

Гришко Г. На Харківщині зареєстровано понад 12 тисяч заяв на «Відновлення» [на загальну суму 153,2 млн грн] / Галина Гришко // Слобід. край. – 8.08.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/evidnovlenna-zitelam-harkivsini-priznacili-viplat-na-ponad-150-miljoniv-griven.html> (дата звернення: 8.08.2023).

Професіонали навчають харківських волонтерів тактичній медицині / фото : Василь Голосний // Редпост. – 8.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1260941-profesionali-navchayut-harkivskih-volonteriv-taktichniy-meditsini> (дата звернення: 8.08.2023).
Професіонали Центру тактичної медицини «Схід» імені Мухина проводять навчання для волонтерів, як поводити себе в екстрених ситуаціях.

Чмут Т. Благодійний аукціон у Харкові: зібрали 3 мільйони гривень для ЗСУ / Тетяна Чмут // Слобід. край. – 8.08.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/harkiv/blagodijnij-aukcion-u-harkovi-zibrali-3-miljoni-griven-dla-zsu.html> (дата звернення: 8.08.2023).

Деякі населені пункти Харківщини готуються до обов'язкової евакуації дітей – Верещук // Укрінформ. – 8.08.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3745963-deaki-naseleni-punkti-harkivsini-gotuutsa-do-obovazkovo-evakuacii-ditej-veresuk.html> (дата звернення: 8.08.2023).

85 дітей з Харківщини поїхали до оздоровчого табору на Закарпаття // My Kharkov.info. – 8.08.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/85-ditej-z-harkivshhini-poyihali-do-ozdorovchogo-taboru-na-zakarpattya-13595.html> (дата звернення: 8.08.2023).

На літній відпочинок відправили дітей військовослужбовців – учасників бойових дій, волонтерів, внутрішньо переміщених осіб. Поїздка до дитячого табору «Експедиція», що на Закарпатті, відбувається за підтримки Харківської ОВА та благодійного фонду «Харків з тобою».

9.08.2023

Погорілов С. Сирський: Росіяни створили кулак для прориву на Куп'янському напрямку, але оборона міцна / Станіслав Погорілов // Укр. правда. – 9.08.2023. – URL: <https://www.pravda.com.ua/news/2023/08/9/7414817/> (дата звернення: 9.08.2023).

Левченко Д. ЗСУ відбили атаки ворога в районі Синьківки та Іванівки на Харківщині / Дар'я Левченко // Гвара медіа. – 9.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/zsu-vidbili-ataki-voroga-v-raioni-sinkivki-ta-ivanivki-na-harkivshhini/> (дата звернення: 9.08.2023).

Українські прикордонники [на Харківському напрямку] вперше перехопили один із найсучасніших безпілотників РФ // Inforesist. – 9.08.2023. – URL: <https://inforesist.org/ua/ukrainski-prikordonniki-vpershe-perehopili-odin-iz-najsuchasnishih-bezpilotnikov-rf/> (дата звернення: 9.08.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: удари керованими авіабомбами, обстріли з артилерії та мінометів населених пунктів 5 районів / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 9.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3436256> (дата звернення: 9.08.2023).

Протягом минулої доби окупанти масовано з артилерії, мінометів, з використанням керованих авіабомб та іншого озброєння обстрілювали населені пункти Богодухівського, Харківського, Чугуївського, Ізюмського та Куп'янського районів.

Рашисти скинули авіабомбу на підприємство в Харківській області [у с. Куп'янськ-Вузловий Куп'ян. р-ну] // GX : новинний портал. – 9.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/rashisti-skinuli-aviabombu-na-pidpriemstvo-v-harkivskij-oblasti.html> (дата звернення: 9.08.2023).

Барба М. Відбудова Північної Салтівки: у руїни повертається життя / Марина Барба // DW. – 9.08.2023. – URL: <https://www.dw.com/uk/vidbudova-pivnicnoi-saltivki-v-harkovi-u-ruini-pisla-obstriliv-rf-povertaetsa-zitta/a-66474511?maca=ukr-rss-ukrnet-ukr-all-3816-xml> (дата звернення: 9.08.2023).

Куліш П. Понад третина дітей з Харкова перебуває за кордоном / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 9.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/ponad-tretina-ditej-z-harkova-perebuvaie-za-kordonom/> (дата звернення: 9.08.2023).

Як діти навчатимуться у харківському метро: перші подробиці // Kharkiv Today. – 9.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/yak-dity-navchatymutsya-u-kharkivskomu-metro-pershi-podrobytsi> (дата звернення: 9.08.2023).

10.08.2023

На Куп'янському напрямку російські окупанти практикують «м'ясні штурми», як «вагнерівці» у Бахмуті // Політарена. – 10.08.2023. – URL: <https://politarena.online/na-kup-ianskomu-napriamku-rosiyski-okupanty-praktykuiut-m-iasni-shturmy-iak-vahnerivtsi-u-bakhmuti-30722/> (дата звернення: 10.08.2023).

Гуницький Б. Росіяни намагаються перехопити ініціативу на Куп'янському напрямку, ситуація складна, але контрольована, – Череватий / Богдан Гуницький // Цензор.нет. – 10.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3436519> (дата звернення: 10.08.2023).

Куп'янський напрямок. Росія кинула на прорив Шторм Z, Сирський доручив посилити вогонь – ЗСУ // LIGA.net. – 10.08.2023. – URL: <https://news.liga.net/ua/politics/news/kupyanskoe-napravlenie-rf-brosila-na-proryv-shtorm-z-syrskiy-poruchil-usilit-ogon-vsu> (дата звернення: 10.08.2023).

Макєєва М. Опівночі ворог завдав удару керованою авіабомбою по Куп'янську та обстріляв село Кіндрашівка, є поранені. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 10.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3436495> (дата звернення: 10.08.2023).

Джума Н. 1 людина загинула, 2 зазнали поранень унаслідок чергового обстрілу Харківщини російськими окупантами / Наталя Джума // Цензор.нет. – 10.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3436703> (дата звернення: 10.08.2023).

Джума Н. Розпочинається обов'язкова евакуація із 37 населених пунктів Куп'янського району Харківщини. Перелік / Наталя Джума // Цензор.нет. – 10.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3436564> (дата звернення: 10.08.2023).

Кравченко А. П'ять вишів Харкова планують розпочати комбіноване навчання з 1 вересня / Андрій Кравченко // Status Quo. – 10.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/10.08.2023/pyat-visiv-xarkova-planuyut-rozpocati-kombinovane-navcannya-z-1-veresnya> (дата звернення: 10.08.2023).

Харківський національний університет імені В. Н. Каразіна, Харківський національний економічний університет імені Семена Кузнеця, Харківський національний університет мистецтв імені І. П. Котляревського, Харківська державна академія дизайну і мистецтв, Харківський національний медичний університет.

11.08.2023

Дашківська І. Ворог масовано обстріляв 5 районів Харківщини, є жертви. Фоторепортаж / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 11.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3436751> (дата звернення: 11.08.2023).

Минулої доби тривали масовані обстріли населених пунктів Богодухівського, Харківського, Чугуївського, Ізюмського та Куп'янського районів.

Куцова М. Стягнули до 1000 танків: як діють окупанти на Куп'янському напрямку / Марія Куцова // 24 канал. – 11.08.2023. – URL: https://24tv.ua/kupyanskiy-napryamok-rosiyani-vdayutsya-do-tankovih-atak_n2370842 (дата звернення: 11.08.2023).

Ларін Ю. Окупанти з РСЗВ обстріляли Куп'янськ : На Куп'янському напрямку бійці Сил оборони України тримають позиції / Юрій Ларін // Думка. – 11.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1691763196-okupanti-z-rszv-obstrilyali-kup-yansk> (дата звернення: 11.08.2023).

Гуницький Б. Наслідки обстрілу села Подоли на Харківщині: Загинула жінка, чоловік дістав поранення, зруйновано будинок. Фоторепортаж / Богдан Гуницький // Цензор.нет. – 11.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3436809> (дата звернення: 11.08.2023).

Із Куп'янського району наразі евакуювали 63 особи, – Синегубов // Цензор.нет. – 11.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3436983> (дата звернення: 11.08.2023).

Жителька Харківської області [70-річна Клавдія Чірко] ховала автомобіль від окупантів, щоб передати ЗСУ // Kharkiv Today. – 11.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/zhytelka-kharkivskoyi-oblasti-khovala-avtomobil-vid-okupantiv-shchob-peredaty-zsu> (дата звернення: 11.08.2023).

Кравченко А. У Харкові хочуть знести алею з бюстами комсомольців / Андрій Кравченко // Status Quo. – 11.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/11.08.2023/u-xarkovi-xocut-znesti-aleyu-z-byustami-komsomolciv> (дата звернення: 11.08.2023).

Біля гімназії № 116 на вул. Культури, якій у 1950-ті рр. присвоєне ім'я «Молодої гвардії», – алея з бюстами молодогвардійців.

12.08.2023

Колоней Д. На Харківщині ворог посилює авіаудари та наступає на трьох ділянках фронту / Дмитро Колоней // Редпост. – 12.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1261081-na-harkivschini-vorog-posilyue-aviaudari-ta-nastupae-na-troh-dilyankah-frontu> (дата звернення: 12.08.2023).

У ЗСУ пояснили, чому росіяни хочуть захопити Куп'янськ // Newformat. – 12.08.2023. – URL: <https://newformat.info/news/u-zsu-poiashnyly-chomu-rosiiany-khochut-zakhopyty-kup-iansk/> (дата звернення: 12.08.2023).

Куп'янськ – це точка приниження окупантів. Наближається річниця Харківської операції, у ході якої ЗСУ звільнили значну частину Харківської області, і, зокрема, місто Куп'янськ.

Куп'янський напрямок: ворог за добу завдав 328 ударів по позиціях захисників // UNN : укр. нац. новини. – 12.08.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2041384-kupyanskiy-napryamok-vorog-328-raziv-zavdavav-udariv-po-pozitsiyakh-zakhisnikiv> (дата звернення: 12.08.2023).

У ЗСУ розповіли про безуспішні спроби армії Путіна перехопити ініціативу в районі Куп'янська // Хвиля. – 12.08.2023. – URL: <https://war.hvilya.net/uk/277433-v-vsu-rasskazali-o-bezuspeshnyh-popytkah-armii-putina-perehvatit-initsiativu-v-rayone-kupyanska> (дата звернення: 12.08.2023).

ЗСУ про бої під Куп'янськом: У росіян немає навіть тактичного успіху, ми посилюємо резервами // LIGA.net. – 12.08.2023. – URL: <https://news.liga.net/ua/politics/news/vsu-o-boyah-pod-kupyanskom-u-rossiyan-net-daje-takticheskogo-uspeha-my-usililis-rezervami> (дата звернення: 12.08.2023).

Ворог атакував Харківщину з повітря: які населені пункти постраждали // GX : новинний портал. – 12.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/chp/vorog-atakuvav-harkivshhinu-z-povitrya-yaki-naseleni-punkti-postrazhdali-12082023.html> (дата звернення: 12.08.2023).

Свиридович Р. Російські окупанти вранці 12 серпня обстріляли Куп'янськ-Вузловий, загинула пенсіонерка, – ОВА / Роман Свиридович // Цензор.нет. – 12.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437009> (дата звернення: 12.08.2023).

Жнива на Харківщині: як аграріям вдалося зібрати понад 600 тисяч тонн зерна (відео) // Freedom. – 12.08.2023. – URL: <https://uatv.ua/uk/zhnyva-na-harkivshhyni-yak-agrariyam-vdalosya-zibraty-ponad-600-tysyach-tonn-zerna-video/> (дата звернення: 12.08.2023).

13.08.2023

Сватівський напрямок. Росіяни мають тактичний успіх в районі Синьківки // Трибун. – 13.08.2023. – URL: <https://tribun.com.ua/uk/104025-svativskij-napryamok-rosijani-majut-taktichnij-uspix-v-rajoni-sinkivki> (дата звернення: 13.08.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв 4 райони Харківщини, під вогнем Куп'янськ, Уди, Стрілеча / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 13.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437123> (дата звернення: 13.08.2023).

Ткаченко В. Евакуація у Куп'янському районі: за добу більше 100 людей виїхали з-під обстрілів / Владислава Ткаченко // Слобід. край. – 13.08.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/kupanskiy-rajon/evakuacia-u-kupanskomu-rajoni-za-dobu-bilse-100-ludej-viihali-z-pid-obstriliv.html> (дата звернення: 13.08.2023).

14.08.2023

Дашківська І. Ситуація на Куп'янському та Лиманському напрямках складна. Тривають бої, – Міноборони / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 14.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437363> (дата звернення: 14.08.2023).

Макєєва М. На Лимано-Куп'янському напрямку ворог стягує свої резерви, залучає штурмові підрозділи «Шторм Z», – Череватий / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 14.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437297> (дата звернення: 14.08.2023).

Дашківська І. Ворог продовжує гатити по Харківщині, поранено 14-річного хлопця та жінку : [в с. Бугаївка Чугуїв. р-ну] / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 14.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437336> (дата звернення: 14.08.2023).

Гуньковський Б. Росіяни вночі обстріляли Ізюм, постраждала жінка / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 14.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437259> (дата звернення: 14.08.2023).

У Кам'янці [Ізюмського району] ворог зруйнував геологічний музей з унікальними знахідками // Укрінформ. – 14.08.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3748325-u-kamanci-vorog-zrujnuvav-geologicnij-muzej-z-unikalnimi-znahidkami.html> (дата звернення: 14.08.2023).

Гуньковський Б. Рашисти обстріляли Козачу Лопань на Харківщині, загинув чоловік, 2 особи дістали поранення / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 14.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437310> (дата звернення: 14.08.2023).

Евакуйовані з Куп'янського району можуть скористатися програмою «Прихисток» // Укрінформ. – 14.08.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-regions/3747913-evakujovani-z-kupanskogo-rajonu-mozut-skoristatisa-programou-prihistok.html> (дата звернення: 14.08.2023).

Дубовик В. Вчитель історії з Лозової [Віталій Харченко] помер від отриманих на фронті поранень / Віта Дубовик // Думка. – 14.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1692000604-vchitel-istoriyi-z-lozovoyi-pomer-vid-otrimanih-na-fronti-poranen> (дата звернення: 14.08.2023).

Врятованого із Бахмута віслюка привезли до Харкова : [до екопарку] // Kharkiv Today. – 14.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/vryatovanoho-iz-bahmuta-vislyuka-pryvezly-do-kharkova> (дата звернення: 14.08.2023).

15.08.2023

Янченко В. Ворог намагався наступати на Куп'янському, Авдіївському, Мар'їнському та Шахтарському напрямках, – Генштаб ЗСУ / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 15.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437628> (дата звернення: 15.08.2023).

Глушко Д. На Куп'янському напрямку армія РФ наступала біля Вільшаної та Петропавлівки на Харківщині – Генштаб / Денис Глушко // Гвара медіа. – 15.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/na-kup-yanskomu-napryamku-armiya-rf-nastupala-bilya-vilshanta-petropavlivki-na-harkivshhini-genshtab/> (дата звернення: 15.08.2023).

Україна перекинула резерви на Лимано-Куп'янський напрямок, – Череватий // Укр. новини. – 15.08.2023. – URL: <https://ukranews.com/ua/news/950214-ukrayina-perekynula-rezervy-na-lymano-kup-yanskyj-napryamok-cherevatyj> (дата звернення: 15.08.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: масований обстріл 4 районів, одна людина загинула / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 15.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437472> (дата звернення: 15.08.2023).

Минулої доби ворог масовано обстрілював населені пункти Харківського, Чугуївського, Ізюмського та Куп'янського районів області.

Які населені пункти ворог обстріляв на Харківщині: оперативна інформація Генштабу ЗСУ на вечір 15 серпня // GX: новинний портал. – 15.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/yaki-naseleni-punkti-vorog-obstrilyav-na-harkivshhini-operativna-informaciya-genshtabu-zsu-na-vechir-15-serpnya.html> (дата звернення: 15.08.2023).

Новосьолова Г. У бою з окупантами загинув 20-річний боєць із Харківщини: Мікаель Іщенко з Харківщини загинув під Білогорівкою / Ганна Новосьолова // Думка. – 15.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1692110465-u-boyu-z-okupantami-zaginov-20-richniy-boets-iz-harkivshchini> (дата звернення: 15.08.2023).

Мікаель Іщенко закінчив Харківський фаховий вищий коледж мистецтв та два курси Харківської державної академії культури.

Новосьолова Г. На фронті загинув випускник харківського вишу: Владислав Логвіненко завжди мріяв стати військовим / Ганна Новосьолова // Думка. – 15.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1692080198-na-fronti-zaginov-vipusknik-harkivskogo-vishu> (дата звернення: 15.08.2023).

У бою з окупантами загинув випускник Військово-юридичного інституту Національного юридичного університету імені Ярослава Мудрого старший лейтенант Владислав Логвіненко.

16.08.2023

Макєєва М. На Куп'янському напрямку ЗСУ відбили низку атак ворога, – Генштаб: Фоторепортаж / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 16.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3437725> (дата звернення: 16.08.2023).

Росіяни атакували населені пункти Харківського, Куп'янського та Чугуївського районів – Синегубов // My Kharkov.info. – 16.08.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/rosiyani-atakuvali-naseleni-punkti-harkivskogo-kup-yanskogo-ta-chuguyivskogo-rajoniv-sinyegubov-28241.html> (дата звернення: 16.08.2023).

На Харківщині окупанти намагаються захопити Куп'янськ: на штурм кидають загони із «зеків» // Політарена. – 16.08.2023. – URL: <https://politarena.online/na-kharkivshchyni-okupanty-namahaiutsia-zakhopyty-kup-iansk-na-shturm-kydaiut-zahony-iz-zekiv-31347/> (дата звернення: 16.08.2023).

Макєєва М. Доба на Харківщині: удари дронами по Ізюмському району, обстріли Вовчанська. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 16.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3437698> (дата звернення: 16.08.2023).

Окупанти вдарили по Вовчанську на Харківщині: постраждали троє працівників поліції // Ми – Україна. – 16.08.2023. – URL: <https://weukraine.tv/okupanty-vdaryly-po-vovchansku-na-harkivshhyni-postrazhdaly-troye-pratsivnykiv-politsiyi/> (дата звернення: 16.08.2023).

Кравченко А. «Шахеди» зруйнували сільгоспдприємство в Харківській області (фото): [у с. Піски-Радьківські Ізюм. р-ну] / Андрій Кравченко // Status Quo. – 16.08.2023. – URL:

<https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.08.2023/saxedi-zruinuvai-silgosppidprijemstvo-v-xarkivskii-oblasti-foto> (дата звернення: 16.08.2023).

Кравченко А. РФ скинула три авіабомби на село в Харківській області : [с. Чернещина Ізюм. р-ну] / Андрій Кравченко // Status Quo. – 16.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.08.2023/rf-skinula-tri-aviabombi-na-selo-v-xarkivskii-oblasti> (дата звернення: 16.08.2023).

Макєєва М. Росія атакує Харків ударними безпілотниками (оновлено) / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 16.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437694> (дата звернення: 16.08.2023).

Іщук О. Волонтери потрапили під обстріл під час евакуації [жителів Куп'янського району] / Олена Іщук // Status Quo. – 16.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.08.2023/volonter-potrapili-pid-obstril-pid-cas-evakuacii> (дата звернення: 16.08.2023).

Дубовик В. До Харкова евакуювали майже півсотні тварин з Куп'янська та Вовчанська / Віта Дубовик // Думка. – 16.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1692182019-do-harkova-evakuyuvai-mayzhe-pivsotni-tvarin-z-kup-yanska-ta-vovchanska> (дата звернення: 16.08.2023).

Іщук О. Кабмін виділив 911 мільйонів на будівництво фортифікаційних споруд у Харківській області / Олена Іщук // Status Quo. – 16.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/16.08.2023/kabmin-vidiliv-911-milioniv-na-budivnictvo-fortifikaciinix-sporud-u-xarkivskii-oblasti> (дата звернення: 16.08.2023).

Чешко К. У Харкові презентували скульптуру з уламків російських ракет: фото / Ксенія Чешко // Mediaport. – 16.08.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/u-kharkovi-prezentuvali-skulpturu-z-ulamkiv-rosiyskykh-raket-foto> (дата звернення: 16.08.2023).

17.08.2023

Горпніченко Н. «Ми переважаємо росіян тільки в мотивації»: командир роти «Гонор» про бої на Куп'янському напрямку / Настя Горпніченко // Слідство інфо. – 17.08.2023. – URL: <https://www.slidstvo.info/warnews/my-perevazhaemo-rosiian-tilky-v-motyvatsii-komandyr-roty-honor-pro-boi-na-kup-ianskomu-napriamku/> (дата звернення: 17.08.2023).

У Харкові 22 серпня презентують звернення до МКС [Міжнародного кримінального суду] через обстріли Росією цивільних об'єктів // Укрінформ. – 17.08.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-politics/3749620-u-harkovi-24-serpna-prezentuut-zvernenna-do-mks-cerez-obstrili-rosie-u-civilnih-obektiv.html> (дата звернення: 17.08.2023).

Горпніченко Н. «Через довгу евакуацію збільшується кількість ампутантів»: Аліна Михайлова про роботу на Куп'янському напрямку / Настя Горпніченко // Слідство інфо. – 17.08.2023. – URL: <https://www.slidstvo.info/warnews/cherez-dovhu-evakuatsiiu-zbilshuietsia-kilkist-amputantiv-alina-mykhaylova-pro-robotu-na-kup-ianskomu-napriamku/> (дата звернення: 17.08.2023).

Дашківська І. Ворог ударив по Куп'янщині, загинула жінка, 1 людину поранено / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 17.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3437972> (дата звернення: 17.08.2023).

Синеокий П. Чоботи-павуки: як у Харкові на 3D-принтері роблять взуття для саперів / Петро Синеокий // 24 канал. – 17.08.2023. – URL: https://24tv.ua/vzuttya-dlya-saperiv-tsikava-initsiativa-vid-inzheneriv-harkova_n2374456 (дата звернення: 17.08.2023).

ЮНІСЕФ допоможе збудувати укриття у Харківській області // Kharkiv Today. – 17.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/yunisef-dopomozhe-zbuduvaty-ukryttya-u-kharkivskiy-oblasti> (дата звернення: 17.08.2023).

Неділько К. «Ми не можемо чекати» – Ігор Терехов про відбудову Харкова під час війни / Ксенія Неділько // Коментарии.ua. – 17.08.2023. – URL: https://kharkov.comments.ua/ua/news/war/2023/19905-mi-ne-mozhemo-chekati-igor-terehov-pro-vidbudovu-harkova-pid-chas-viyni.html?utm_source=ukrnet&utm_medium=ukrnet2 (дата звернення: 17.08.2023).

18.08.2023

Дашківська І. Ворог обстріляв 2 райони Харківщини, пошкоджено будинки, 1 людина загинула, 1 поранена / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 18.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3438168> (дата звернення: 18.08.2023).

Упродовж минулої доби від ворожих обстрілів потерпали населені пункти Чугуївського та Куп'янського районів.

Дашківська І. Ворог обстріляв Куп'янськ та Вовчанськ на Харківщині. Фоторепортаж / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 18.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3438256> (дата звернення: 18.08.2023).

Парфенова Р. Під загрозою повторних ворожих обстрілів рятувальники гасили пожежі на Харківщині / Рита Парфенова // Редпост. – 18.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1261228-pid-zagrozoyu-povtornih-vorozhih-obstriliv-ryatuvalniki-gasili-pozhezhi-na-harkivschini> (дата звернення: 18.08.2023).

На Харківщині Ганна Мальяр передала нашим захисникам лист-подяку від Президента України // Армія: inform. – 18.08.2023. – URL: <https://armyinform.com.ua/2023/08/18/na-harkivshhyniganna-malyar-peredala-nashym-zahysnykam-vlasnoruch-napysanyj-volodymyrom-zelenskym-lyst-podyaku/> (дата звернення: 18.08.2023).

У Харкові встановили меморіальну дошку на честь Героя-азовця // Kharkiv Today. – 18.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-kharkovi-vstanovyly-memorialnu-doshku-na-chest-heroya-azovtsya> (дата звернення: 18.08.2023).

Герою України Станіславу Парталі відкрили дошку на фасаді Харківської гімназії № 111.

У Харкові з'явилися вулиці Мисли та Хвильового // Mediaport. – 18.08.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/u-kharkovi-zyavylsya-vulytsi-mysly-ta-khvylovoho> (дата звернення: 18.08.2023).

Мирослав Мисла – випускник історичного факультету, який загинув у 2016 р. під час звільнення Донбасу від російських окупантів.

Засновник шлюбного агентства з Китаю хоче відбудовувати Харківську область : Мей Аісі зустрівся із заступником голови ХОБА // Kharkiv Today. – 18.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/zasnovnyk-shlyubnoho-ahentstva-z-kytayu-khoche-vidbudovuvaty-kharkivsku-oblast> (дата звернення: 18.08.2023).

Кравченко А. 30% школярів Харкова навчатимуться в метро – Мінстратегпром / Андрій Кравченко // Status Quo. – 18.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/18.08.2023/30-skolyariv-xarkova-navcatimutsya-v-metro-minstrategprom> (дата звернення: 18.08.2023).

Данилов С. На Харківщині вже зібрано понад мільйон тонн зернових / Сергей Данилов // Коментарии.ua. – 18.08.2023. – URL: https://kharkov.comments.ua/ua/news/money/economy/19928-na-harkivschini-vzhe-zibrano-ponad-milyon-tonn-zernovih.html?utm_source=ukrnet&utm_medium=ukrnet2 (дата звернення: 18.08.2023).

19.08.2023

Гаєвська А. Росіяни за добу п'ять разів намагалися наступати на Синьківку та Іванівку на Харківщині / Аліна Гаєвська // Думка. – 18.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1692428221-rosiyani-za-dobu-p-yat-raziv-namagalisya-nastupati-na-sinkivku-ta-ivanivku-na-harkivshchini> (дата звернення: 19.08.2023).

Дашківська І. Ворог обстріляв Вовчанськ та села в Ізюмському і Чугуївському районах, є поранені / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 19.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3438402> (дата звернення: 19.08.2023).

Кобзар Н. Козача Лопань другу добу під масованим обстрілом із танків та артилерії (фото) / Наталія Кобзар // Status Quo. – 19.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/19.08.2023/kozaca-lopan-drugu-dobu-pid-masovanim-obstrilom-iz-tankiv-ta-artileriyi-foto> (дата звернення: 19.08.2023).

Дихман А. Збиток від обстрілів кладовищ у Харкові оцінено в 100 мільйонів гривень / Аліна Дихман // Status Quo. – 19.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/19.08.2023/zbitok-vid-obstriliv-kladovishh-u-xarkovi-ocineno-v-100-milioniv-griven> (дата звернення: 19.08.2023).

Звірства російських загарбників: катівня на Вовчанському агрегатному заводі // Україна кримінальна. – 19.08.2023. – URL: <https://cripo.com.ua/vojna-s-rf/zvirstva-rosijskyh-zagarnykyiv-kativnya-na-vovchanskomu-agregatnomu-zavodi/> (дата звернення: 19.08.2023).

Голосний В. У Харкові під час забігу збирали гроші на модернізацію танків (фото) / Василь Голосний // Редпост. – 19.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1261279-u-harkovi-pid-chas-zabigu-zbirali-groshi-na-modernizatsiyu-tankiv-foto> (дата звернення: 19.08.2023).

У Центральному парку провели благодійний забіг, присвячений Дню міста-героя Харкова.

Левченко Д. Онук автора «Чипполіно» допомагає відновлювати Ізюмську центральну бібліотеку, пошкоджену обстрілами РФ / Дар'я Левченко // Гвара медіа. – 19.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/onuk-avtora-chippolino-dopomagaie-vidnovlyuvati-izyumsku-czentralnu-biblioteku-poshkodzhenu-obstrilami-rf/> (дата звернення: 19.08.2023).

Це спільний проєкт від благодійних фондів «Єдність та сила України», «Доброчинець» та італійського міма Марко Родарі, дід якого – автор «Чиполіно».

У Харкові зафарбували мурал с Єсенінім (відео) // Харків : Times. – 19.08.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/08/19/u-harkovi-zafarbuvali-mural-s-yeseninim-video/> (дата звернення: 19.08.2023).

20.08.2023

На Куп'янському напрямку продовжуються жорстокі бої // New format. – 20.08.2023. – URL: <https://newformat.info/news/na-kup-ianskomu-napriamku-prodovzhuiutsia-zhorstoki-boi/> (дата звернення: 20.08.2023).

Які населені пункти ворог обстріляв за добу на Харківщині: інформація Генштабу ЗСУ на ранок 20 серпня // GX : новинний портал. – 20.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/yaki-naseleni-punkti-vorog-obstrilyav-za-dobu-na-harkivshhini-informaciya-genshtabu-zsu-na-ranok-20-serpnya.html> (дата звернення: 20.08.2023).

Харківщина: ворог весь день гатить по Куп'янську та Вовчанську. Є загиблий, поранені, численні пошкодження // UNN : укр. нац. новини. – 20.08.2023. – URL: <https://www.unn.com.ua/uk/news/2042563-kharkivschina-vorog-ves-den-gatit-po-kupyansku-ta-vovchansku-ye-zagibliy-poraneni-chislenni-poshkodzhennya> (дата звернення: 20.08.2023).

У Харкові на честь загиблих у боях за Маріуполь братів з полку «Азов» перейменували вулицю : [на честь Богдана та Ярослава Гіпиків] // В : східний варіант. – 20.08.2023. – URL: <https://v-variant.com.ua/u-kharkovi-na-chest-zahyblykh-u-boiakh-za-mariupol-voiniv-polku-azov-brativ-pereymenuvaly-vulytsiu/> (дата звернення: 20.08.2023).

Левченко Д. Діти з Куп'янська та Ізюма поїхали на відпочинок до Закарпаття / Дар'я Левченко // Гвара медіа. – 20.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/diti-z-kup-yanska-ta-izyuma-poihali-na-vidpochinok-do-zakarpattya/> (дата звернення: 20.08.2023).

21.08.2023

Дашківська І. Міноборони про обстановку на Лимано-Куп'янському напрямку: Ворог «зализує рани» і підтягує додаткові сили. Довкола Серебрянського лісництва дуже запеклі бої / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 21.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3438648> (дата звернення: 21.08.2023).

Журавель М. Окупанти перекинули на Лимано-Куп'янський напрямок 45 тисяч військових та понад 500 танків / Максим Журавель // ТСН. – 21.08.2023. – URL: <https://tsn.ua/ato/okupanti-perekinuli-na-limano-kup-yanskiy-napryamok-45-tisyach-viyskovih-ta-ponad-500-tankiv-2395120.html> (дата звернення: 21.08.2023).

Касетні боеприпаси на Лимано-Куп'янському напрямку виявилися корисними для ЗСУ: Допомогли зупинити наступ окупантів, – WP // Цензор.нет. – 21.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3438693> (дата звернення: 21.08.2023).

Дашківська І. Зранку ворог вгатив по Чугуївському району, минулої доби Куп'янськ безперервно обстрілювали з артилерії / Ірина Дашківська // Цензор.нет. – 21.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3438645> (дата звернення: 21.08.2023).

Дубовик В. На фронті загинув житель Первомайського : Олександр Таран з Харківщини загинув під час бою під Кліщіївкою / Віта Дубовик // Думка. – 21.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1692626156-na-fronti-zagynuv-zhitel-pervomayskogo> (дата звернення: 21.08.2023).

Олександр Таран був студентом економічного факультету Харківського національного педагогічного університету імені Г. С. Сковороди.

Іщук О. Підліток із Харкова, [16-річний Радомир Тютюнник], сам збирає дрони для армії / Олена Іщук // Status Quo. – 21.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/22.08.2023/pidlitok-iz-xarkova-sam-zbiraje-droni-dlya-armiyi> (дата звернення: 21.08.2023).

На Харківщині розроблять програму комплексного відновлення до 2027 року // Kharkiv Today. – 21.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/na-kharkivshchyni-rozroblyat-prohramu-kompleksnoho-vidnovlennya-do-2027-roku> (дата звернення: 21.08.2023).

Дітей з Куп'янської громади відправили на відпочинок до Польщі // Kharkiv Today. – 21.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/ditey-z-kupyanskoyi-hromady-vidpravyly-na-vidpochynok-do-polshchi> (дата звернення: 21.08.2023).

22.08.2023

Байбак А. ЗСУ не втратили жодного населеного пункту: в Харківській ОВА заперечили окупацію Синьківки / Анжеліка Байбак // 24 канал. – 22.08.2023. – URL: https://24tv.ua/rosiyani-zayavili-pro-okupatsiyu-sinkivki-poblizu-kupyanska-harkivskiy_n2377045 (дата звернення: 22.08.2023).

Макєєва М. Вночі росіяни обстріляли Вовчанськ та Куп'янськ-Вузловий на Харківщині, є руйнування / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 22.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3438880> (дата звернення: 22.08.2023).

З Куп'янського району евакуювали майже 600 громадян, – Клименко // Цензор.нет. – 22.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3438845> (дата звернення: 22.08.2023).

Іщук О. Люди відмовляються виїжджати з хаотично обстрілюваного Куп'янська / Олена Іщук // Status Quo. – 22.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/22.08.2023/lyudi-vidmovlyayutsya-viyizdzati-z-хаотично-obstrilyuvanogo-kupyanska> (дата звернення: 22.08.2023).

У місті залишається приблизно 11,5 тисяч осіб.

23.08.2023

Макєєва М. Окупанти минулої доби завдали ударів по трьох районах Харківщини : [по населених пунктах Ізюмського, Чугуївського та Куп'янського районів] / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 23.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3439101> (дата звернення: 23.08.2023).

Гуньковський Б. Наслідки ракетного обстрілу Чкаловського на Харківщині: Пошкоджено будинок культури. Фоторепортаж / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 23.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3439115> (дата звернення: 23.08.2023).

Колоней Д. Переважна більшість переселенців хоче повернутися до Харкова – Кароліна Ліндхольм / Дмитро Колоней // Редпост. – 23.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1261361-perevazhna-bilshist-pereselentsiv-hoche-povernutisya-do-harkova-karolina-lindholm> (дата звернення: 23.08.2023).

Представниця Управління Верховного комісара ООН Кароліна Ліндхольм у справах біженців в Україні поінформувала про це під час зустрічі із мером Харкова Ігорем Тереховим.

Чехія передасть необхідне обладнання у міські лікарні Харкова // Букви. – 23.08.2023. – URL: <https://bukvy.org/chehiya-peredast-neobhidne-obladnannya-u-miski-likarni-harkova/> (дата звернення: 23.08.2023).

Новосьолова Г. Харківські альпіністи показали прапор України на найвищих вершинах світу / Ганна Новосьолова // Думка. – 23.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1692789350-harkivski-alpinisti-pokazali-prapor-ukrayini-nayvishchih-vershinah-svitu> (дата звернення: 23.08.2023).

Прапори із підписом Зеленського, які підняли над Деналі та Еверестом, продадуть на благодійному аукціоні, а кошти спрямують на ЗСУ.

Дубовик В. Нацгвардійці підготували незвичний подарунок до Дня Харкова : Військовий оркестр разом з солісткою філармонії записали кліп на пісню про Харків / Віта Дубовик // Думка. – 23.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/suspilstvo/1692781821-natsgvardiytsi-pidgotuvali-nezvichniy-podarunok-do-dnya-harkova> (дата звернення: 23.08.2023).

Автор тексту – солістка Харківської обласної філармонії Альбіна Житеньова.

Данилов С. Театри у Харкові оголосили про припинення роботи / Сергій Данилов // Коментарии.уа. – 23.08.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/art-and-culture/20094-teatri-u-harkovi-ogolosili-pro-pripinennya-roboti.html> (дата звернення: 23.08.2023).

Харківський академічний драматичний театр, а також малий зал Харківського національного театру опери та балету імені М. В. Лисенка оголосили про тимчасове припинення роботи. Державна служба України з надзвичайних ситуацій не дала згоди на проведення заходів у цих залах: масові заходи можна проводити тільки в приміщеннях, які мають захисні споруди.

24.08.2023

Джума Н. Окупанти вели безуспішні наступальні дії на Куп'янському, Авдіївському та Мар'їнському напрямках, – Генштаб / Наталя Джума // Цензор.нет. – 24.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3439472> (дата звернення: 24.08.2023).

Макєєва М. Вночі росіяни обстріляли Вовчанськ, без постраждалих / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 24.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3439304> (дата звернення: 24.08.2023).

Зеленський і перша леді вручили видатним громадянам відзнаку «Національна легенда України» // Укрінформ. – 24.08.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/3752326-prezident-i-persa-ledi-vrucili-vidatnim-gromadanam-vidznaku-nacionalna-legenda-ukraini.html> (дата звернення: 24.08.2023).

Серед нагороджених – японський волонтер Фумінорі Цучіко, який з початком повномасштабного вторгнення РФ спеціально приїхав в Україну, щоб підтримати тих, хто був вимушений жити в харківському метро, переховуючись від постійних обстрілів. Він власним коштом відкрив кафе, де організував щоденне безоплатне харчування для містян.

У харківському ліцеї [№ 142] відкрили меморіальну дошку льотчику [Тарасу Редькіну] // Kharkiv Today. – 24.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-kharkivskomu-litseyi-vidkryly-memorialnu-doshku-lotchyku> (дата звернення: 24.08.2023).

Колоней Д. Ігор Терехов відзначив бійців тероборони, які захищали Харків / Дмитро Колоней // Редпост. – 24.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1261411-igor-terehov-vidznachiv-biytsiv-teroboroni-yaki-zahischali-harkiv> (дата звернення: 24.08.2023).

Мер Харкова Ігор Терехов нагородив та привітав із Днем Незалежності військовослужбовців 113-ї бригади Сил територіальної оборони. З нагоди свята він вручив бійцям медалі «За оборону міста-героя Харкова», Почесні грамоти Харківської міської ради, виконкому міськради та Подяки міського голови.

Мерія Оксфорда підняла український прапор на знак підтримки Харкова // My Kharkov.info. – 24.08.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/meriya-oksforda-pidnyala-ukrayinskij-prapor-na-znak-pidtrimki-harkova-60307.html> (дата звернення: 24.08.2023).

Триває четверта хвиля повернення містян до Харкова – Терехов : (перед початком навчального року) // My Kharkov.info. – 24.08.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/trivaye-chetverta-hvilya-povernennya-mistyan-do-harkova-terehov-54642.html> (дата звернення: 24.08.2023).

Голосний В. У Харкові відкрилась виставка «Опалений війною» (фото) / Василь Голосний // Редпост. – 24.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/photo/1261384-u-harkovi-vidkrilas-vistavka-opalenyi-viynoyu-foto> (дата звернення: 24.08.2023).

23 серпня у Харкові відкрилась виставка робіт фотографів Ігоря Піддубного та Сергія Козлова «Опалений війною».

У харківському метро заспівали гімн України (відео) // My Kharkov.info. – 24.08.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkivskomu-metro-zaspivali-gimn-ukrayini-video-55075.html> (дата звернення: 24.08.2023).

У День Незалежності України гімн України у виконанні «Ch.Ch.Choir» пролунав на станції метро «Історичний музей».

Харків'янам подарували велетенську листівку до Дня Незалежності України (фото, відео) // GX : новинний портал. – 24.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/harkivyanam-podaruvali-veletensku-listivku-do-dnya-nezalezhnosti-ukraini-foto-video.html> (дата звернення: 24.08.2023).

25.08.2023

Сирський: Під час робочої поїздки на Куп'янський і Лиманський напрямки було вжито заходів для посилення нашої оборони // Interfax-Україна. – 25.08.2023. – URL: <https://interfax.com.ua/news/general/931045.html> (дата звернення: 25.08.2023).

Окупанти продовжують «м'ясні штурми» на Лиманському та Куп'янському напрямках – ЗСУ // Курс України. – 25.08.2023. – URL: <https://kurs.com.ua/novost/1080569-okkupanti-prodolzhajut-mjasnie-shturmi-na-limanskom-i-kupjanskom-napravlenijah-%E2%80%93-vs?source=ukrnet> (дата звернення: 25.08.2023).

Карпенко К. Росіяни знизили активність наступальних дій на Куп'янському напрямку / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 25.08.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/kupanskiy-rajon/rosiani-znizili-aktivnist-nastupalnih-dij-na-kupjanskomu-napramku.html> (дата звернення: 25.08.2023).

Харківщина: унаслідок масованого артилерійського удару по Вовчанську спалахнула пожежа // UNN : укр. нац. новини. – 25.08.2023. – URL:

<https://www.unn.com.ua/uk/news/2043327-kharkivschina-unaslidok-masovanogo-artileriyskogo-udaru-po-vovchansku-spalakhnula-pozhezha> (дата звернення: 25.08.2023).

Окупанти вранці обстріляли село Подоли на Харківщині, поранений чоловік, – ОВА : [Куп'ян. р-н] // Цензор.нет. – 25.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3439524> (дата звернення: 25.08.2023).

Кравченко А. Майже 8 тисяч обстрілів, майже 7 тисяч жертв: цифри війни по Харкову та області / Андрій Кравченко // Status Quo. – 25.08.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/25.08.2023/maize-8-tisyac-obstriliv-maize-7-tisyac-zertv-cifri-viini-po-xarkovu-ta-oblasti (дата звернення: 25.08.2023).

Наведені відомості за період з 24 лютого 2022 року по 30 квітня 2023 р. За кількістю обстрілів цивільних об'єктів Харківська область посідає перше місце в країні. Найбільша кількість жертв серед мирного населення (вбиті, поранені, зниклі безвісти) також припадає на Харківську область – 6 954, з яких 308 дітей.

Кравченко А. Помер поліцейський [Сергій Філоленко], який у бою знищив три танки росіян / Андрій Кравченко // Status Quo. – 25.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/25.08.2023/pomer-policeiskii-yakii-u-boyu-znishhiv-tri-tanki-rosiyan> (дата звернення: 25.08.2023).

Сергій Філоленко брав участь у бою під Золочевим у березні 2022 р. У районі села Карасівка він підбив із Javelin три танки. Намагався витягнути з поля бою пораненого бійця – і теж потрапив під ворожі кулі. Після важкого поранення переніс безліч операцій, але останньої не витримало серце.

Неділько К. Що вчора відбувалося на площі Свободи у Харкові (фото) / Ксенія Неділько // Коментарии.ua. – 25.08.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/20161-scho-vchora-vidbuvalosya-na-ploschi-svobodi-u-harkovi-foto.html> (дата звернення: 25.08.2023).

Харків'яни в незвичний спосіб вирішили привітати містян та гостей міста з Днем Незалежності України та влаштували автопробіг.

Харків залишиться мегаполісом і після війни – експерт // СтройОбзор. – 25.08.2023. – URL: <https://stroyobzor.ua/ru/kharkov/news-city/kharkiv-zalishitsya-megapolisom-i-pislyaviyni-ekspert> (дата звернення: 25.08.2023).

Школу для незрячих у Харкові відбудовуватиме Швейцарія // Kharkiv Today. – 25.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/shkolu-dlya-nezryachykh-u-kharkovi-vidbudovuvatyme-shveytsariya> (дата звернення: 25.08.2023).

У Харківському ліцеї відкрили меморіальну дошку загиблому випускнику (фото) // Харків : Times. – 25.08.2023. – URL: <https://times.kharkiv.ua/2023/08/25/u-harkivskomu-litseyi-vidkrili-memorialnu-doshku-zagiblomu-vipuskniku-foto/> (дата звернення: 25.08.2023).

У Харківському ліцеї № 83 Слобідського району відкрили меморіальну дошку випускнику цього ліцею – бійцю «Азову» Іллі Гончарову (позивний «Рудий»), який загинув 16 травня 2022 р., захищаючи Маріуполь.

Гришко Г. Скільки переселенців у Харківській області знайшли роботу з початку війни / Галина Гришко // Слобід. край. – 25.08.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/news/suspilstvo/skilki-pereselenciv-u-harkivskij-oblasti-znajšli-robotu-z-pocatku-vijni.html> (дата звернення: 25.08.2023).

З 24 лютого 2022 р. на обліку служби зайнятості Харківської області перебувало 7400 переселенців. За весь цей час було працевлаштовано 1300 ВПО.

Іщук О. Жодна школа в Харківській області не прийняла рішення працювати офлайн / Олена Іщук // Status Quo. – 25.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/25.08.2023/zodna-skola-v-xarkivskii-oblasti-ne-priinyala-risennya-pracyuvati-oflain> (дата звернення: 25.08.2023).

Харків отримає з Німеччини 40 автобусів. 9 вже прибули // Autoconsulting. – 25.08.2023. – URL: <https://www.autoconsulting.com.ua/article.php?sid=54560> (дата звернення: 25.08.2023).

26.08.2023

РФ може активізувати наступ на Куп'янському напрямку – британська розвідка // Укрінформ. – 26.08.2023. – URL: <https://www.ukrinform.ua/rubric-ato/3753315-rf-moze-aktivizuvati-nastup-na-kupanskomu-napramku-britanska-rozvidka.html> (дата звернення: 26.08.2023).

Потіха А. Минулої доби росіяни обстріляли чотири райони Харківщини: пошкоджено приватні будинки та фермерське господарство / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 26.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3439730> (дата звернення: 26.08.2023).
25 серпня під вогнем російських окупантів перебували населені пункти Богодухівського, Чугуївського, Куп'янського та Ізюмського районів.

Які населені пункти ворог обстріляв на Харківщині за добу: інформація Генштабу ЗСУ на ранок 26 серпня // GX: новинний портал. – 26.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshhestvo/region/yaki-naseleni-punkti-vorog-obstrilyav-na-harkivshhini-za-dobu-informaciya-genshtabu-zsu-na-ranok-26-serpnya.html> (дата звернення: 26.08.2023).

Російські окупанти атакують Харків дронами – Повітряні сили // ZN,UA: Дзеркало тижня. – 26.08.2023. – URL: <https://zn.ua/ukr/war/rosijski-okupanti-atakujut-kharkiv-dronami-povitrijani-sili.html> (дата звернення: 26.08.2023).

Карпенко К. Росіяни влучили у кафе на Харківщині, загнуло двоє людей: [с. Подоли Куп'ян. р-ну] / Ксенія Карпенко // Слобід. край. – 26.08.2023. – URL: <https://www.slk.kh.ua/oblast-online/kupanskij-rajon/rosiani-vlucili-u-kafe-na-harkivsini-zagnulo-dvoe-ludej.html> (дата звернення: 26.08.2023).

Дихман А. Незвичайну карту України зробили харків'янки (фото) / Аліна Дихман // Status Quo. – 26.08.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/26.08.2023/nezvicainu-kartu-ukrayini-zrobili-xarkivvyanki-foto (дата звернення: 26.08.2023).

Майстрині Харківщини вишили карту України до Дня Незалежності.

Дихман А. Бізон, батьків якого вбили росіяни, повернувся до Харкова / Аліна Дихман // Status Quo. – 26.08.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/26.08.2023/bizon-batkiv-yakogo-vbili-rosiyani-povernuvsya-do-xarkova (дата звернення: 26.08.2023).

27.08.2023

Гаєвська А. Росія зосередила на Куп'янському напрямку 45 тисяч армійців – військовий / Аліна Гаєвська // Думка. – 27.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1693118370-rosiya-zoseredila-na-kup-yanskomu-napryamku-45-tisyach-armiytsiv-viyskoviy> (дата звернення: 27.08.2023).

Сирський закликав посилити оборону Куп'янська: Пентагон – проти // Хвиля. – 27.08.2023. – URL: <https://war.hvilya.net/uk/278268-syrskiy-prizval-usilit-oboronu-kupyanska-pentagon-protiv> (дата звернення: 27.08.2023).

У Пентагоні вважають, що ЗСУ мають сформувати єдиний ударний кулак на одній ділянці лінії фронту. Натомість українське командування вважає за необхідне розділити війська та вогневу міць так, щоб захист різних ділянок фронту на півдні та сході був справедливим та рівним.

Азаров Д. РФ використовує мобілізованих зеків і «елітну» дивізію на Куп'янському напрямку / Денис Азаров // Status Quo. – 27.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/27.08.2023/rf-vikoristovuje-mobilizovanix-zekiv-i-elitnu-diviziyu-na-kupyanskomu-napryamku> (дата звернення: 27.08.2023).

Макєєва М. Минулої доби ворог з артилерії та мінометів обстрілював населені пункти Куп'янського району Харківщини. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 27.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3439833> (дата звернення: 27.08.2023).

Потіха А. Унаслідок обстрілу росіянами Богодухівського району Харківщини загинула жінка, – ОВА : [у с. Одноробівка Золочів. громади] / Анастасія Потіха // Цензор.нет. – 27.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3439883> (дата звернення: 27.08.2023).

Рагуцька Л. На війні загинув захисник із Харкова на псевдо «Фізрук» [Олександр Бронніков] / Лілія Рагуцька // Obozrevatel. – 27.08.2023. – URL: <https://war.obozrevatel.com/ukr/na-vijni-zaginu-v-zahisnik-iz-harkova-na-psevdo-fizruk.htm> (дата звернення: 27.08.2023).

Олександр Бронніков – випускник Харківської державної академії фізичної культури.

Гаєвська А. На Харківщині увічнили пам'ять вчителя фізики [Романа Кримсалюка], який загинув у боях з окупантами / Аліна Гаєвська // Думка. – 27.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1693129198-na-harkivshchini-uvichnili-pam-yat-vchitelya-fiziki-yakiy-zaginu-v-u-boyah-z-okupantami> (дата звернення: 27.08.2023).

На фасаді Малинівського ліцея № 1 (Чугуївський район) встановили меморіальну дошку вчителю, випускнику Каразінського університету Роману Кримсалюку.

Гаєвська А. Загиблий у авіакатастрофі бойовий пілот «Juice» [Андрій Пільщиків] був родом із Харкова / Аліна Гаєвська // Думка. – 27.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1693125188-zagibliy-u-aviakatastrofi-boyoviy-pilot-juice-buv-rodom-iz-harkova-shcho-vidomo-pro-geroya> (дата звернення: 27.08.2023).

Кузубов Д. Бізон-сирота, віслюк з-під Бахмута й поросята з передової. Як у знищений росіянами екопарк на Харківщині повертаються тварини та життя / Дмитро Кузубов // Укр. правда. – 27.08.2023. – URL: <https://www.pravda.com.ua/articles/2023/08/27/7417201/> (дата звернення: 27.08.2023).

28.08.2023

Макєєва М. Минулої доби ворог обстріляв 4 райони Харківщини, одна людина загинула. Фото / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 28.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3439963> (дата звернення: 28.08.2023).

Протягом минулої доби ворог обстрілював населені пункти Харківського, Ізюмського, Чугуївського та Куп'янського району.

Іщук О. Росіяни будують міні загорождення на кордоні з Харківською областю / Олена Іщук // Status Quo. – 28.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/28.08.2023/rosiyani-buduyut-minni-zagorodzennya-na-kordoni-z-xarkivskoyu-oblastyu> (дата звернення: 28.08.2023).

Новосьолова Г. У Харкові відкрили меморіалу дошку загиблому розвіднику з «Кракена» [Олегу Сапаленку] / Ганна Новосьолова // Думка. – 28.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1693229079-u-harkovi-vidkrili-memorialu-doshku-zagiblomu-rozvidniku-z-krakena> (дата звернення: 28.08.2023).

Олег Сапаленко навчався у Харківському національному автомобільно-дорожньому університеті.

Парфенова Р. У Харкові відновлюють зруйновані обстрілами будинки: фото / Рита Парфенова // Редпост. – 28.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1261508-u-harkovi-vidnovlyuyut-zruynovani-obstrilami-budinki-foto> (дата звернення: 28.08.2023).

Харківський розробник представив дрон, у сотні разів дешевший за інші БПЛА // No worries. – 28.08.2023. – URL: <https://noworries.news/harkivskyj-rozrobnyk-predstavyyv-dron-u-sotni-raziv-deshevshyj-za-inshi-bpla/> (дата звернення: 28.08.2023).

Інженером FPV-дрона став 16-річний Радомир Тютюнник, син офіцера Повітряних сил України.

Лехан О. У Харкові створюється реабілітаційний центр з протезування для учасників бойових дій / Ольга Лехан // Новини ветеранів зі всієї України. – 28.08.2023. – URL: https://nova.net.ua/u-kharkovi-stvoriuietsia-reabilitatsijnij-tsent-z-protezuвання/?utm_source=rss&utm_medium=rss&utm_campaign=u-kharkovi-stvoriuietsia-reabilitatsijnij-tsent-z-protezuвання (дата звернення: 28.08.2023).

Іщук О. Суд у Харківській області викликає РФ на засідання / Олена Іщук // Status Quo. – 28.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/28.08.2023/sud-u-xarkivskii-oblasti-viklikaje-rf-na-zasidannya> (дата звернення: 28.08.2023).

У Валківському районному суді Харківської області відкрили провадження проти міністерства юстиції РФ і запрошують його на засідання. Позов подав мешканець Харківської області Андрій Дударенко, щоб «відшкодувати збитки, завдані збройною агресією». У разі неявки відповідача справу можуть вирішити заочно на підставі наявних даних або доказів.

29.08.2023

Іщук О. РФ перекинула війська з Білорусі на Куп'янський напрям / Олена Іщук // Status Quo. – 29.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/29.08.2023/rf-perekinula-viiska-z-bilorusi-na-kupyanskii-napryamok> (дата звернення: 29.08.2023).

Росія обстріляла Харківщину з авіації // Kharkiv Today. – 29.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkov/rosiya-obstrilyala-kharkivshchynu-z-aviatsiyi> (дата звернення: 29.08.2023).

Минулої доби під обстрілами перебували Харківський, Богодухівський, Ізюмський, Чугуївський та Куп'янський райони.

Росіяни вранці вдарили по Куп'янську: загинув чоловік, ще один поранений : [обстріляне харчове підприємство] // Еспресо. – 29.08.2023. – URL: <https://espresso.tv/rosiyani-vrantsi-vdarili-po-kupyansku-zagynuv-cholovik-shche-odin-poraneniy> (дата звернення: 29.08.2023).

Обов'язкова евакуація в Харківській області: протягом трьох тижнів виїхали майже 1500 осіб, понад 300 із них – діти // NV : Україна. – 29.08.2023. – URL: <https://nv.ua/ukr/ukraine/events/evakuaciya-v-harkivskiy-oblasti-skilki-lyudey-uzhe-vivezli-novini-kup-yanska-50349628.html> (дата звернення: 29.08.2023).

Іщук О. 80% жителів Золочівської громади залишилися там під постійними обстрілами / Олена Іщук // Status Quo. – 29.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/29.08.2023/80-ziteliv-zolocivskoyi-gromadi-zalisilisya-tam-pid-postiinimi-obstrilami> (дата звернення: 29.08.2023).

Попри російські удари, багато хто не хоче виїжджати. Коли починаються обстріли, люди ховаються в льохи та підвали. У місцевих жителів є городи, худоба. Їм передають гуманітарну допомогу.

Ульянова О. У Харкові вшанували пам'ять шістнадцяти тероборонців, які загинули внаслідок авіаударів у 2022 році / Ольга Ульянова, Дмитро Гребінник // Суспільне : Новини. – 29.08.2023. – URL: <https://suspilne.media/561341-u-harkovi-vsanuvati-pamat-sistnadcati-teroboronciv-aki-zaginuli-vnaslidok-aviaudariv-u-2022-roci/> (дата звернення: 29.08.2023).

Перед руїнами будівлі, де розташовувався пункт постійної дислокації 113-ї бригади тероборони, пройшла панахида в День пам'яті загиблих захисників України.

Маньковська В. У Харківському Літмузеї презентували книгу вбитого військовими РФ письменника Володимира Вакуленка / Віка Маньковська // Гвара медіа. – 29.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkivskomu-litmuzei-prezentovali-knigu-vbitogo-v-izyumi-pismennika-volodimira-vakulenska-k/> (дата звернення: 29.08.2023).

30.08.2023

ЗСУ відкинули окупантів на Куп'янському напрямку // Реал. – 30.08.2023. – URL: <https://real-vin.com/zsu-vidkinuli-okupantiv-na-kup-janskomu-naprjamku-3> (дата звернення: 30.08.2023).

Григоров А. На Куп'янському напрямку стало трохи тихіше: у ЗСУ сказали, де Росія зосереджує свої зусилля / Антон Григоров // 24 канал. – 30.08.2023. – URL: https://24tv.ua/rosiya-pragne-viyti-do-oskolu-bilya-yakogo-sela-trivayut-nayintensivnishi_n2382008 (дата звернення: 30.08.2023).

Гуньковський Б. Ворог заводить нові частини з РФ на Куп'янсько-Лиманський напрямок, на Бахмутському напрямку ЗСУ поступово просуваються вперед, – Сирський / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 30.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3440376> (дата звернення: 30.08.2023).

NYT: Бої біля Куп'янська ставлять Україну і Росію перед стратегічною дилемою // ZN, UA : Дзеркало тижня. – 30.08.2023. – URL: <https://zn.ua/ukr/war/nyt-boji-bilja-kupjanska-stavljat-ukrajinu-i-rosiju-pered-strategichnoju-dilemoju.html> (дата звернення: 30.08.2023).

Минулої доби окупанти обстріляли 4 райони Харківщини, 1 людина загинула // Цензор.нет. – 30.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3440383> (дата звернення: 30.08.2023).

Протягом минулої доби під ударами російських окупантів перебували населені пункти Богодухівського, Ізюмського, Чугуївського та Куп'янського районів.

Ракетні удари по школах завдали екології Харківської області мільярдних збитків : [23 млрд 255 млн 580 тис. грн.] // Kharkiv Today. – 30.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/raketni-udary-po-shkolakh-zavdaly-ekolohiyi-kharkivskoyi-oblasti-milyardnykh-zbytkiv> (дата звернення: 30.08.2023).

Новосьолова Г. Окупанти знищили 72 заклади освіти на Харківщині – ОВА / Ганна Новосьолова // Думка. – 30.08.2023. – URL: <https://dumka.media/ukr/war/1693392572-okupanti-znishchili-72-zakladi-osviti-na-harkivshchini-ova> (дата звернення: 30.08.2023).

Іщук О. РФ скинула авіабомбу на корівник у Харківській області : [у с. Чернещина Ізюм. р-ну; у Куп'янську загинув охоронець м'ясокомбінату, пошкодженого обстрілом] / Олена Іщук // Status Quo. – 30.08.2023. – URL: <https://www.sq.com.ua/ukr/novini/30.08.2023/rf-skinula-aviabombu-na-korivnik-u-xarkivskii-oblasti> (дата звернення: 30.08.2023).

У двох районах Харкова відкрили меморіальні дошки захисникам : Дошки встановили на будівлях чотирьох ліцеїв // Kharkiv Today. – 30.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/u-dvokh-rayonakh-kharkova-vidkryly-memorialni-doshky-zakhysnykam> (дата звернення: 30.08.2023).

У Харкові вшанували пам'ять Юрія Красовського, Владислава Жука, Артема Реді та Кирила Баєва.

Баглик Ю. На базі Каразінського університету відкрили Центр ветеранського розвитку / Юлія Баглик ; фото : Вікторія Якименко // Каразінський університет : Новини. – 30.08.2023. – URL: <https://karazin.ua/news/na-nbsp-bazi-karazinskoho-universytetu-vidkryly-tsentr-veter/> (дата звернення: 30.08.2023).

Центр ветеранського розвитку буде організовувати й проводити заходи щодо профорієнтаційної роботи та індивідуального професійного розвитку ветеранів і членів їхніх сімей, а також надавати освітні послуги.

Данилов С. У Харківській міськраді розказали, як відновлюють П'ятихатки / Сергій Данилов // Коментарии.ua. – 30.08.2023. – URL: <https://kharkov.comments.ua/ua/news/society/developments/20295-v-harkivskiy-miskradi-rozkazali-yak-vidnovlyuyut-p-yatihatki.html> (дата звернення: 30.08.2023).

Харків – серед лідерів. Скільки першокурсників навчатиметься у харківських закладах вищої освіти : [близько 19 тисяч осіб] // GX : новинний портал. – 30.08.2023. – URL: <https://gx.net.ua/obshchestvo/region/harkiv-sered-lideriv-skilki-pershokursnikov-navchatimetsya-u-harkivskih-zakladah-vishhoii-osviti.html> (дата звернення: 30.08.2023).

Янченко В. У Харкові школярі навчатимуться у метро / Володимир Янченко // Цензор.нет. – 30.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3440341> (дата звернення: 30.08.2023).
Заклади загальної середньої освіти у Харкові почнуть навчальний рік у дистанційному режимі. Паралельно з цим працюватиме офлайн-формат, згідно з яким кілька разів на тиждень діти очно відвідуватимуть заняття у безпечних приміщеннях метрополітену.

«Земля перемоги»: Муніципальна галерея покаже пейзажі воєнного Харкова // Mediaport. – 30.08.2023. – URL: <https://www.mediaport.ua/zemlya-peremohy-munitsypalna-halereya-pokazhe-peyzazhi-voyennoho-kharkova> (дата звернення: 30.08.2023).

31.08.2023

Макєєва М. Найгарячішими ділянками фронту залишаються Бахмутський та Лимано-Куп'янський напрямки, – Східне угруповання військ / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 31.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3440617> (дата звернення: 31.08.2023).

За добу на Лиманському та Куп'янському напрямках відбулося 13 бойових зіткнень з ворогом // В : східний варіант. – 31.08.2023. – URL: <https://v-variant.com.ua/za-dobu-na-lymanskomu-ta-kup-ianskomu-napriamkakh-vidbulosia-13-boyovykh-zitknen/> (дата звернення: 31.08.2023).

Хіневіч В. Пошкоджені будинки та поранений: ворог обстрілював Харківську область / Віталій Хіневіч // Редпост. – 31.08.2023. – URL: <https://redpost.com.ua/news/1261585-poshkodzheni-budinki-ta-poraneni-y-vorog-obstrilyuvav-harkivsku-oblast> (дата звернення: 31.08.2023).

Макєєва М. Окупанти зранку обстріляли Борову на Харківщині, поранення дістав чоловік / Марина Макєєва // Цензор.нет. – 31.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/n3440583>

Гуньковський Б. Рашисти вдарили по центру Куп'янська, поранено чоловіка. Фоторепортаж / Богдан Гуньковський // Цензор.нет. – 31.08.2023. – URL: <https://censor.net/ua/p3440640> (дата звернення: 31.08.2023).

Рятував життя побратимів: 19-річний спортсмен з Харківщини [Всеволод Татьков] поклав життя за Україну // Telegraf. – 31.08.2023. – URL: <https://telegraf.com.ua/ukr/obshhestvo/2023-08-31/5806560-ryatuvav-zhittya-pobratimiv-19-richniy-sportsmen-z-kharkivshchini-poklav-zhittya-za-ukrainu> (дата звернення: 31.08.2023).

Всеволод Татьков був студентом НТУ «ХПІ».

Солодовнік М. У Харкові встановлять 25 меморіальних дошок: більшість – у пам'ять загиблих на війні / Марія Солодовнік // Суспільне : Новини. – 31.08.2023. – URL: <https://suspilne.media/492655-u-harkovi-vstanovlat-25-memorialnih-dosok-bilsist-u-pamat-zagiblih-na-vijni/> (дата звернення: 31.08.2023).

У тому числі на закладах освіти – пам'ятні дошки випускникам Каразінського університету: № 131 – дошка пам'яті Микити Ситника (позивний «Нік»), випускника факультету іноземних мов; № 152 – дошка пам'яті Юрія Красовського (позивний «Артек»), випускника історичного факультету.

До Харкова повернулося 40% школярів // My Kharkov.info. – 31.08.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/do-harkova-povernulosya-40-shkolyariv-58413.html> (дата звернення: 31.08.2023).

З медиками та охоронцями. Як школярі Харкова навчатимуться в метро // Kharkiv Today. – 31.08.2023. – URL: <https://2day.kh.ua/ua/kharkow/z-medykamy-ta-okhorontsyamy-yak-shkolyari-kharkova-navchatymutsya-v-metro> (дата звернення: 31.08.2023).

У Харківській міськраді розповіли, на яких станціях метро вчитимуться школярі / Поліна Куліш // Гвара медіа. – 31.08.2023. – URL: <https://gwaramedia.com/u-harkivskij-miskradi-rozpovili-na-yakih-stanciyah-metro-vchitimutsya-shkolyari/> (дата звернення: 31.08.2023).

Школярі навчатимуться на 5 станціях: на п'яти станціях метро: Перемога, Університет, Метробудівників, Тракторний завод, Академіка Павлова.

Макаренко Г. Логопед, психологічна підтримка та арт-терапія: у Харкові відкрився центр для дітей, постраждалих від війни / Ганна Макаренко // Newsroom. – 31.08.2023. – URL: <https://www.newsroom.kh.ua/news/logoped-psihologichna-pidtrimka-ta-art-terapiya-u-harkovi-vidkrivsyia-centr-dlya-ditey-postrazhdalih-vid-viyni> (дата звернення: 31.08.2023).

У харківському метро облаштували 60 класів // My Kharkov.info. – 31.08.2023. – URL: <https://mykharkov.info/news/u-harkivskomu-metro-oblashtuvali-60-klasiv-63306.html> (дата звернення: 31.08.2023).

«Інвестиції в культуру – це інвестиції в щастя», – драматург Дмитро Терновий : [бесіда з харків. драматургом, продюсером та співзасновником «Театру на Жуках»] // Mediaport. – 31.08.2023. – URL: <https://mediaport.ua/investytsiyi-v-kulturu-tse-investytsiyi-v-shchastya-dramaturh-dmytro-ternovyy> (дата звернення: 31.08.2023).

П'єса Д. Тернового «Напередодні, або Все буде добре» увійшла до щойно надрукованої антології актуальної української драми «Неназвана війна». В бесіді йдеться про вплив війни на мистецтво в цілому і на театр зокрема.

Кравченко А. Новий мурал намалювали в Харкові замість Єсеніна (фото) / Андрій Кравченко // Status Quo. – 31.08.2023. – URL: https://www.sq.com.ua/ukr/korisno_znati/31.08.2023/novii-mural-namalyuvali-v-xarkovi-zamist-jesenina-foto (дата звернення: 31.08.2023).

Див. також: випуски, зроблені Харківською обласною універсальною науковою бібліотекою:

1. Хроніка незламного Харкова. Вип. 8 : 1 березня – 30 квітня 2023 року : (за матеріалами новин офіц. сайту Харків. міськ. ради та місцевої преси) / Харків. обл. універсал. наук. б-ка ; [підготували Л. О. Сашкова, Л. М. Конопля]. – URL: <https://www.calameo.com/read/0070728421b92c0d80fd1> (дата звернення: 31.01.2024).
2. Хроніка незламного Харкова. Вип. 9 : 1 травня – 30 червня 2023 року : (за матеріалами новин офіц. сайту Харків. міськ. ради та місцевої преси) / Харків. обл. універсал. наук. б-ка ; [підготували Л. О. Сашкова, Л. М. Конопля]. – URL: <https://www.calameo.com/read/007072842b68bfe73fd07> (дата звернення: 31.01.2024).
3. Хроніка незламного Харкова. Вип. 10 : 1 липня – 31 серпня 2023 року : (за матеріалами новин офіц. сайту Харків. міськ. ради та місцевої преси) / Харків. обл. універсал. наук. б-ка ; [підготували Л. О. Сашкова, Л. М. Конопля]. – Харків, 2024. – URL: https://www.calameo.com/read/007072842638b1e7f3762?fbclid=IwAR1sNe_dBYCZJm8mVeG4Kbf7wdEDZmawNaOCIf9hLgI6U0rP6cBeQNCHYfE (дата звернення: 31.01.2024).